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آیت الله مصباح یزدی:  

برخی دموکراسی
 را همچون وحی منزل 

می دانند
2

ظریف: 

وزارت خارجه و سایر 
 دستگاه ها با دقت

نفوذ را مد نظر دارند

ت����وم����ان 500  | ص���ف���ح���ه 16  | 2512 ش���������م����اره  | ده�������م س�������ال  | 1437 م�����ح�����رم 27  | 94 م�������اه آب���������ان 19 ش���ن���ب���ه س������ه

7

2

زنگنه:  

ندادن شماره حساب
 از سوی شرکت نفت

 چرند است

 گزارشی از دفاتر کاریابی در سطح شهر

کجاآباد اول چک 700هزارتومانی، بعد کاری در نا

 معاون درمان دانش���گاه علوم پزش���کی اصفه���ان گفت:
8 درص���د جمعی���ت اس���تان اصفه���ان مبتلا ب���ه بیماری 

دیابت هستند.
 حمید رضا طلوع���ی اظهار داش���ت: به دنبال ش���ناخت 
که  بیماری دیابت می توان همه علم طب را آموخت؛ چرا
با بروز این بیماری در بدن، همه نوع اختلالی در سیستم 
طبیع���ی ب���دن از جمل���ه نارس���ایی های قلب���ی عروق���ی، 

کلیوی، بینایی و عصبی اتفاق خواهد افتاد. 
گیر  وی تصریح کرد: سریع ترین رشد بیماری های غیروا
ک���ه از چهارمین علت م���رگ و می���ر در دنیاس���ت، مربوط 
به بیماری دیاب���ت و هزینه های آن روبه افزایش اس���ت. 
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان اعلام کرد: 
۱۰ درصد افراد بالای ۳۰ سال مبتلا به دیابت هستند  که 
نیمی از آنها از بیماری خود خبر ندارند و تنها در مواجه شدن 
با بیماری ه���ای کلیوی، قلب���ی عروقی، چش���می و غیره 

متوجه بیماری دیابت خود می شوند.
 وی اعلام ک���رد: این بیماری نه تنها س���لامتی اف���راد را به 
خطر می ان���دازد، بلک���ه مس���ائل اقتص���ادی و اجتماعی 

زیادی را در بردارد. 
طلوعی افزود: ۱۰ درصد از بودجه س���لامت کش���ور صرف 
دیابت تیپ ۲ می شود و مطالعات علمی نشان می دهد 

چنانچه بتوانی���م در س���طح اولیه پیش���گیری که همان 
اصلاح شیوه زندگی انسان هاس���ت درست عمل کنیم، 
بروز دیابت در افراد تا ۱۱ س���ال به تاخیر می افتد.  طلوعی 
اعلام کرد: در استان اصفهان 8 درصد از جمعیت دیابتی 
هس���تند که افراد می توانند با ۱۵۰ دقیقه ورزش در هفته 
و کاهش ۷درصدی از وزن خود، بروز دیابت را به تعویق 

بیندازند. 
وی گفت: بر اساس آمار شش سال گذشته حدود 8 درصد 

افراد بالای ۳۰ سال این اس���تان مبتلا به دیابت هستند 
که جمعیت بین ۲۰۰ تا ۲۵۰ هزار نفر را ش���امل می ش���ود. 
طلوعی درباره خدمات دانش���گاه علوم پزشکی اصفهان 
به بیماران دیابتی اظهار کرد: ویزیت رایگان، غربالگری، 
کلینیک���ی به ص���ورت نی���م به���ا و خدمات  خدم���ات پارا
کز درمانی تحت پوشش  تخصصی و فوق تخصصی در مرا
دانش���گاه علوم پزش���کی اصفهان برای بیم���اران دیابتی 

ارائه می شود. 
معاون درمان دانش���گاه علوم پزش���کی اصفه���ان یکی از 
کز مرجع برای بیماران دیابتی را مرکز آموزشی درمانی  مرا
الزه���را )س( اع���لام و اضافه ک���رد: کلینی���ک درمان های 
نوین زخم و زخ���م پای دیابت در این مرک���ز در این زمینه 

فعال است. 
مع���اون درم���ان دانش���گاه عل���وم پزش���کی اصفه���ان ب���ه 
موضوع مادران ب���اردار و دیابت نیز اش���اره و تصریح کرد: 
مراقبت های وی���ژه ای نیز برای م���ادران ب���اردار مبتلا به 

دیابت از سوی این دانشگاه ارائه می شود.  
وی با بیان اینک���ه دیابت در ب���ارداری منجر ب���ه بارداری 
پر خطر می ش���ود، افزود: افزایش س���ن ب���اروری در زنان، 
 بالا رفتن ش���اخص ازدی���اد وزن  و تغییر س���بک زندگی از 

مهم ترین دلایل بروز و شیوع دیابت در بارداری است.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

۸ درصد اصفهانی ها مبتلا به دیابت هستند

مدی���رکل میراث فرهنگی، صنایع دس���تی و گردش���گری 
اس���تان اصفهان گفت: ۱۷۰ دفتر خدمات مس���افرتی در 
استان سهم قابل توجهی در جذب گردشگر به این دیار 
ندارند.  فریدون اللهیاری گفت: ش���رکت های خصوصی 
فعال در زمینه گردشگری باید بتوانند گردشگران جهانی 

را به استان بیاورند.
 وی تصریح کرد: به افرادی که صرفا بخواهند از رانت این 
کار اس���تفاده کنند اما رونق اقتصادی و گردشگری برای 
استان نداش���ته باش���ند، مجوز فعالیت نمی دهیم. وی 
در ادامه با اشاره به ظرفیت های خوب میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردش���گری در ش���هرضا گفت: در برخی 
موارد به دلیل نبود مطالعه و نیازسنجی صحیح، بعضی 
صنایع دستی در برخی از شهرها که هیچ پیوند هویتی و 
اصالتی با آن منطقه ندارند، آموزش داده شده و گسترش 
یافته است که این کار ظلم به مناطق مستعد آن صنایع 

محسوب می شود.
 اللهی���اری از برگ���زاری همای���ش س���فال و س���رامیک در 
آینده نزدیک در ش���هرضا خبر داد و اف���زود: این همایش 
ب���ا هم���کاری دانش���گاه آزاد ش���هرضا برگزار خواهد ش���د. 
مدی���رکل میراث فرهنگی، صنایع دس���تی و گردش���گری 
استان اصفهان اظهار داشت: در حوزه میراث فرهنگی، 
شهرستان ش���هرضا ظرفیت خوب و قابل قبولی دارد که 
وجود ۲۰۰ اثر شناخته شده تاریخی و ۵۱ اثر ثبتی، بخشی 

از آنهاست. اللهیاری تصریح کرد : در سیاست های کلی 
اداره کل میراث فرهنگی استان، در نظر است تا به صورت 
ویژه به شهرستان ها توجه و ظرفیت های اعتباری را به 
این مناطق هدایت کنیم. وی افزود: با توجه به ظرفیت 
مناسب شهرضا باید همه دستگاه ها و بخش خصوصی 
در ای���ن زمین���ه ورود پیدا ک���رده و همراه و همی���ار میراث 

فرهنگی باشند.
مدی���رکل میراث فرهنگی، صنایع دس���تی و گردش���گری 
اس���تان اصفه���ان گف���ت: نیازمن���د برندس���ازی در حوزه 
صنایع دستی شهرستان ها هستیم و سفال شهرضا در 

این زمینه مستعد است.

اللهیاری از ثبت ملی سفال شهرضا خبر داد و تصریح کرد: 
این کار در استان عملیاتی شده است و در آینده نزدیک 

به صورت ملی اجرایی خواهد شد.
کاش���ان و ش���هرضا ب���ه عن���وان  وی اف���زود : ش���هرهای 
 کاندیدای ثبت »شهر صنایع دستی« در شورای جهانی 
ح ش���ده اند که ت���لاش خواهیم کرد  صنایع دس���تی مطر
نام شهرضا را در زمینه سفال در س���ال ۲۰۱6 در این شورا 

به ثبت برسانیم.
اللهیاری، ترمیم ب���ازار قدیمی ش���هرضا را از اولویت های 
برنامه ه���ای مرمت���ی اداره کل میراث فرهنگ���ی، صنایع 
دستی و گردشگری استان اعلام و اظهار امیدواری کرد که 
این کار با کمک مسوولان و مردم شهرضا عملیاتی شود.
وی در عین حال احداث چند هتل را در شهرضا ضروری 
دانس���ت و افزود: در بخش روس���تایی نیز این شهرستان 

توان مناسبی برای جذب گردشگر دارد.
مدی���رکل میراث فرهنگی، صنایع دس���تی و گردش���گری 
اس���تان اصفه���ان گفت: حف���ظ بس���یاری از باف���ت های 
 سنتی و فرهنگ آداب و رس���وم مردم شهرستان شهرضا 
ب���ه خص���وص روس���تاهای آن، جذابی���ت خوب���ی ب���رای 
گردشگران دارد. اللهیاری، تاسیس و توسعه اقامتگاه های 
 بوم گردی در ش���هرضا را ضروری دانس���ت و گفت: مبلغ 
صد میلیون تومان وام با تسهیلات 4 درصد در این زمینه 

پرداخت می شود.

دفاتر خدمات مسافرتی سهم قابل توجهی در گردشگری اصفهان ندارند

جنتی درباره بازگشت جشنواره فیلم کودک و نوجوان به اصفهان شروط تازه اعلام کرد

تردیدهای تازه ارشاد برای 
جشنواره اصفهانی ها

متاسفانه شهر  برای مهاجران 
جذاب تر شده است

8

دومین بسته سیاستی دولت به منظور خروج 
از رکود و رونق اقتصادی، راهکاری بود که پس 
از ماه ها بررسی توسط تیم اقتصادی دولت 

تدوین شد تا بلکه بارقه های از دست رفته 
امید به اقتصاد برگردد و کمی از رکودی که 
بنگاه ه���ای اقتصادی را به ش���دت تهدید 

می کرد، بکاهد؛ بس���ته ای که در آن تلاش 
شده بود با ش���یوه ای خلاقانه اقتصاد را به 
صورت مقطعی از رکود فعلی نجات دهد...

شهردار اصفهان گفت: نظام شهری کشور و استان رنجور 
ح این موضوع  و بیمار است. دکتر مهدی جمالی نژاد با طر
ک��ه چ��را شهری همانند اصفهان ب��ا داش��ت��ن ش��ه��رداران با 
ت��ج��رب��ه ه��ن��وز دچ���ار مشکل اس��ت، 
ک��ی��د ک����رد که  ب���ر ای����ن م���وض���وع ت��ا
 ج��ع��ب��ه س���ی���اه ای����ن ب��ح��ث را ب��ای��د 
در معلول ه��ا جستجو 
ک����رد و ای����ن در ح��ال��ی 

است که...

5اق��������ت��������ص��������اد

ک اقتصادی و ضرورت راستی با مردم پیچ خطرنا

چرخش در ضد رکود
در ص��ف��ح��ات ام������روز روزن����ام����ه ب��خ��وان��ی��د
 ب��ررس��ی ب���ازار مسکن در خ��ی��اب��ان ارت���ش ب���ازار 

کنار دخترش  لذت ناهار خوردن یک مددجو در 
ک��ن��د   ش�����ورا    ج��ام��ع��ه    اص��ف��ه��ان س��رف��ه م��ی 
ل��ط��ف��ا ن�����ان ن���خ���وری���د س����ام����ت   ن���گ���اه���ی به 
در  س��ال   14 زی��ر  تنیس  آسیایی  کمپ  ب��رگ��زاری 
ک��ردی��م،  ف��رص��ت س���وزی  م��ا  اصفهان ورزش     
گردشگری رفتند  ترکیه  به  سامت  گردشگران 

گوید:احتمالا همین شیوه تفکیک را ادامه می دهیم   وزیر ارشاد در پاسخ به سوال خبرنگار اصفهان زیبا می 
کودک و نوجوان به اصفهان داده بود گشت جشنواره  گذشته در سفر به استان قول های امیدوارکننده ای مبنی بر باز که ماه   گفت و گو با همسر سردار شهید  در حالی 

محمد جعفر نصر اصفهانی در سالروز شهادتش 

 منطقه که می رفت
انگار جانم می رفت 

آیا دولت در خصوصی سازی جایگاه های سوخت موفق می شود؟

فروش جایگاه های زیان ده
5

10

از حضور نوه امام خمینی)ره(  تا قول های وزیر فرهنگ
روز سوم در ایستگاه بیست و یکم 

» خبرگزاری ایمنا« و  »روزنامه اصفهان زیبا« شبکه های اطلاع رسانی شهر  در نمایشگاه

10

گزارش خبری اصفهان زیبا بررسی شد؛ در 

جدال بر سر »نفوذ«
2

11

 جاری شدن آب در زاینده رود 
و نظرات حجی گوگرد چی 

15آب خِلاصه!
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 نام ۳ نفر در لیست تهران 
اصلاح طلبان، قطعی شد

گر چ���ه هنوز ت���ا برگ���زاری انتخابات اس���فندماه حدود  ا
چهار ماه زمان باقی مانده، اما اصلاح طلبان بخش���ی 
 از لیس���ت انتخاباتی ش���ان را برای مجلس دهم قطعی

 كرده اند.
  به گزارش جهان نیوز، گفته می شود اسامی چهره هایی
چون آقای���ان عبدالله جاس���بی، س���یدمحمود دعایی 
كب���ر محتش���ی پ���ور در لیس���ت ته���ران   و س���ید عل���ی ا
 اصلاح طلبان قطعی شده، این در حالی است كه گفته 
می ش���ود حضور محسن هاش���می و  علی عباسپور هم 

برای نامزدی انتخابات قطعی است.

ندادن شماره حساب از سوی 
شرکت نفت، چرند است

وزیر نف���ت در جمع خبرن���گاران در خصوص اظهارات 
متهم بزرگ نفتی مبنی بر دادن شماره حساب اشتباه 
ازس���وی وزارت نف���ت، اظهار داش���ت: ای���ن اظهارات 

چرندیاتی است كه گفته می شود. 
كی  زنگن���ه ادام���ه داد: در جری���ان ای���ن پرونده ما ش���ا
هستیم و طبق آیین دادرسی دادگاه پرونده را دنبال 

می كند.
 زنگنه در خص���وص ام���وال و مایملک باب���ک زنجانی 
نیز گفت: وی یک س���ری اموالی خریده و نیز اموالی از 
قبل داشته كه وكالت داده شده كه ما آنها را به فروش 

برسانیم، ولی هنوز چیزی فروخته نشده است.

 دستگیری های اخیر
 سپاه سیاسی نیست

رییس كمیس���یون امنی���ت مل���ی و سیاس���ت داخلی 
مجلس با اشاره به بازداشت های اخیر گفت: در كنار 
وزارت اطلاعات یکی از ماموریت ها و مس���وولیت های 

سپاه حفظ امنیت كشور است.
 علاءالدین بروجردی افزود: س���پاه پاس���داران دفاع از 
تمامیت ارض���ی و امنیت داخلی و خارج���ی را برعهده 
دارد ك���ه اوج آن را در دوران جن���گ تحمیل���ی ش���اهد 
بودی���م، لذا ب���ا توج���ه به ای���ن س���اختار قانون���ی قطعا 
دس���تگیری  برخی از خبرنگاران نفوذی ب���دون دلیل 
نبوده اس���ت و ای���ن گمانه زنی ه���ا كه گفته می ش���ود 
این دس���تگیری ها سیاس���ی و مربوط به برجام است، 

قضاوت عادلانه و واقع بینانه ای نیست.

کوتاه از سیاست

وزیر امور خارجه در نشست با سفیران و اس���تانداران گفت: همه نگران این 
هستیم كه شرایط پس���ابرجام چگونه می تواند به نفع مردم، كشور، نظام و 
انقلاب مورد بهره برداری ق���رار گیرد.محمدجواد ظریف ب���ا بیان اینکه رهبر 
معظم انقلاب بارها خطر نفوذ و سوء اس���تفاده بدخواهان مردم و انقلاب را 
مطرح كردند، اظهار داشت: ما نیز نگران نفوذ هستیم و وزارت خارجه و سایر 
دستگاه ها با دقت، نفوذ را مدنظر دارند . بهترین راه مقابله با نفوذ این است 

عضو مجلس خبرگان رهبری با اش���اره به اینکه دلایل متع���ددی وجود دارد 
كه اطاعت از ولی فقیه به عنوان نایب امام عصر )ع���ج( در زمان غیبت واجب 
است، ادامه داد: اما عده ای خود را به غفلت می زنند و دموكراسی را همچون 
 وحی منزل و مقدس تر از همه مقدس���ات می دانند. به گ���زارش »انتخاب«،
 آیت الله مصباح یزدی در دیدار جمعی از مسوولان شورای حل اختلاف استان 
كهگیلویه و بویراحمد، با اشاره به اینکه امام )ره( مساله ولایت فقیه را احیا كرد، 

گر طرف مقابل ابتکار عمل داشته  كه ا كه ابتکار عمل داشته باشیم؛ چرا
كنشی می شویم.رییس دستگاه دیپلماسی  باشد، ما مجبور به حركت وا
با بیان اینکه برجام و فضای پسابرجام یک فرصت است كه می توانیم از آن 
گر گرفتار دعوا شدیم  برای پیشبرد اهدافمان استفاده كنیم، تصریح كرد: ا
كه برجام 5 است یا  95 ، نه 5 گیرمان می آید و نه 95 و صفر می گیریم و یقینا 

در استفاده از فرصت برجام با مخاطرات جدی مواجه خواهیم بود.

ادامه داد: در زمانی كه مردم از یک پاسبان ساده می ترسیدند، یک روحانی 
گر خلاف احکام اسلامی عمل كنی، تو  عمامه به سر خطاب به شاه گفت: ا

را بیرون خواهم انداخت و چنین كاری را هم كرد.
كمان ایران نوكر چشم بسته برای آمریکا بودند،  وی ادامه داد: روزی حا
 اما امروز به عزتی رس���یده ایم كه آمریکا اقرار می كند كه بسیاری از مسائل 

بین المللی و منطقه ای بدون حضور ایران حل نمی شود.

برخی دموکراسی را همچون وحی منزل می دانندوزارت خارجه و سایر دستگاه ها با دقت، نفوذ را مد نظر دارند
آیت الله مصباح یزدی:  ظریف: 

بگومگوها بی���ن جریان های سیاس���ی كش���ور هیچ وقت 
پایان نمی یابد و هر روز، موضوع و بهانه ای تازه دستمایه 
جدل می ش���ود؛ جدل هایی كه در بس���یاری م���وارد، به 
منزل تفاهم نمی رس���د و تنها ب���ر دامنه اختلاف���ات و گاه 
تفرقه ها م���ی افزای���د. برخ���ی از موضوعات م���ورد جدل، 
موضوعات���ی كلان و فی نفس���ه بااهمیت هس���تند، اما در 
كش���مکش بین جن���اح ها، ب���ه نوع���ی قربان���ی اختلافات 
و س���وءتفاهم ه���ا م���ی ش���وند.»نفوذ« ت���ازه تری���ن دلیل 
یا بهان���ه برای این دس���ت ج���دل ها و ت���ازه تری���ن قربانی 
این ن���وع مجادلات سیاس���ی اس���ت. هش���دارهای اخیر 
رهبر انق���لاب پیرامون خطر نفوذ دش���من در عرصه های 
فرهنگی، سیاس���ی، اقتصادی و اطلاعاتی كش���ور كه بی 
تردید ناش���ی از تس���لط ایش���ان بر زوای���ای پی���دا و پنهان 
كش���ور و منطق���ه اس���ت، چن���د روز موض���وع تحلی���ل ها و 
گفت وگوها بود، تا آنکه با دس���تگیری تع���دادی از فعالان 
 مطبوعاتی، جدال بر سر میزان تطابق این دستگیری ها

با پروژه نفوذ آغاز ش���د و برخی این نوع اقدامات در قبال 
هشدارهای كلان رهبری را، تقلیل مساله و جفا به اصل 

ماجرا دانستند.

    دستگیری ها
موج ماج���را از اعلام بازداش���ت چند روزنامه نگار توس���ط 
اطلاعات سپاه آغاز شد، به خصوص كه پس از دستگیری 
آنها، كارش���ناس این ارگان به گفت وگوی خبری ش���بکه 
دوم س���یما آم���د و پیوس���ته از واژه »نف���وذ« در تبیی���ن 

دستگیری آنها استفاده كرد.
»عاص���ف« در این بخ���ش خبری گف���ت: در ای���ن پرونده 

تلاش می ش���د تا از طریق اجرایی سازی و اولویت سازی، 
در افکار عمومی داخل كشور نفوذ پیدا كنند.وی با بیان 
اینکه این فرآیند با طراحی و بودجه ریزی پنهان از طریق 
س���رویس های جاسوس���ی آمریکا و هدای���ت دیپلماتیک 
انگلس���تان انج���ام می ش���د، تصریح ك���رد: ای���ن عناصر با 
محوریت دیپلماتیک كش���ورهای اروپایی از جمله هلند 
از طریق بنیادهای وابس���ته به وزارت ه���ای امور خارجه 
هلند، انگلس���تان و س���وئد ت���لاش می كردند ت���ا در داخل 
ایران شبکه س���ازی و اقدام به جذب نخبگان رس���انه ای 
كنند. عاص���ف، درباره هدف نفوذ به نکته خاصی اش���اره 
كرد و گفت: هدایت اف���کار عمومی و تغییر س���بک زندگی 
در دستور كار این شبکه قرار داش���ت و آنها این محورها را 
در نشریات خانوادگی دنبال می كردند كه با تلاش شبانه 
روزی همکاران توانس���تیم ش���بکه گس���ترده ای از اینها را 

كشف و شناسایی كنیم.
حمیدرضا مق���دم فر، مدیر اس���بق خبرگ���زاری فارس هم 
در ای���ن برنامه در پاس���خ به س���وال اول مج���ری پیرامون 
جنبه های مختلف نفوذ گفت: نفوذ شکل های متعددی 
دارد ك���ه می ت���وان ب���ه نفوذه���ای سیاس���ی، فرهنگ���ی و 
اقتصادی اشاره كرد. وی مهم ترین عرصه نفوذ را سیاسی 
و فرهنگی دانست و عنوان كرد: نفوذ امنیتی بسیار حائز 

اهمیت است. 

کنش ها به دستگیری ها     وا
ای���ن دس���تگیری ه���ا دس���تمایه ج���دال ه���ای سیاس���ی 
كنش های موافق و مخال���ف زیادی  بس���یاری ش���ده و وا
را برانگیخته اس���ت. در یک س���وی ماجرا، برخی فعالان 

سیاس���ی و رس���انه ها، دس���تگیری ای���ن روزنامه ن���گاران 
را ضربه به ش���بکه نفوذ دش���من دانس���تند و به تحس���ین 
آن پرداختند.كیه���ان در ای���ن رابطه نوش���ت: »در مقابل 
 اقداماتی كه برای كوتاه كردن دس���ت برخ���ی  نفوذی ها
صورت گرفت���ه، اف���رادی مع���دود ب���ا موض���ع گیری های 
خاص، همچ���ون روزهای نخس���ت انق���لاب و دهه های 
بعد از آن، اصل موضوع را مورد تردید قرار می دهند! این 
افراد را می توان دو گروه دانست: نخست ساده اندیشانی 
ك���ه از درک ش���دت كین���ه دش���من نس���بت ب���ه نظ���ام و از 
عم���ق و گس���تره محبوبی���ت انق���لاب در دل ه���ای م���ردم 
 آزاده جه���ان بی اطلاعند و این همه دش���منی برایش���ان 
قابل تصور نیس���ت. دوم گروهی كه نگرانند با دستگیری 
سرپل ها و سرشاخه های نفوذ، پرده از برخی روابطشان 
برداشته شود. این هر دو گروه با هر نیتی كه دارند، اصل 
موض���وع را ان���کار می كنن���د و به ج���ای تقدی���ر از اقدامات 
فرزن���دان مل���ت، غیرمنصفان���ه  آنه���ا را تا س���ر ح���د برخی 
غ از برخی  رفتاره���ای جناحی تن���زل می دهن���د! اما ف���ار
كم لطفی ها و تنگ نظری ها نس���بت به پاسداران امنیت 
كش���ور، نمی توان درباره تلاش همه جانبه دش���من برای 
نفوذ در اركان مختلف كش���ور كمترین تردیدی به دل راه 
داد. به ویژه نفوذ در دو حوزه تاثیرگ���ذار و مهم فرهنگ و 
اقتصاد، در راس هدف گیری های دشمن است و خواهند 
كوشید با تسلط بر این دو عرصه، اهداف  و آرزوهای خود 

را عملی كنند.«
در مقابل اما، طیفی از مس���وولان سیاسی نسبت به این 
كنش منفی بروز  دادند. رییس جمهور  دس���تگیری ها وا
در جلس���ه دولت در این باره گف���ت: »رهنمود ها و نکاتی 
ح می كنند٬ با هدف استحکام  كه رهبر معظم انقلاب مطر
قدرت ملی و برای این اس���ت كه ملت ایران در برابر نفوذ 
بیگانگان صف واحدی بوده و در برابر توطئه ها هوشیار و 
كرده  بیدار باشند.« وی خاطرنشان كرد: »نباید خدای نا
گان سوءاس���تفاده  برخ���ی بخواهند از ای���ن كلم���ات و واژ
كنند و اینطور نباش���د كه از  این پس با هركس كه مخالف 
هستیم، بخواهیم او را به نحوی متهم كرده و گروهی را به 
حاشیه برانیم.« روحانی افزود: »مردم به درستی معنای 
نفوذ، استکبار و تاریخ و نحوه رفتار نادرست آمریکا با این 
كش���ور و ملت را می دانند و منافع ملی و آینده كش���ور را به 
خوبی تش���خیص می دهند. باید به ط���ور واقعی و جدی 
با هر گونه نفوذ بیگانگان مبارزه كنی���م و نباید عده ای با 

كلمه نفوذ بازی كنند.«
كن���ش ام���ا ب���ه ای���ن ماج���را را – از آنج���ا كه  مهم تری���ن وا
 پای یک نه���اد اطلاعاتی در می���ان بود – بای���د متعلق به 
 دو مق���ام امنیت���ی اطلاعات���ی – وزی���ر اطلاع���ات و دبی���ر
 ش���ورای عالی امنیت ملی – دانس���ت. ش���مخانی درباره 
ك���م س���ابقه گف���ت:  ماج���رای نف���وذ در بیان���ی صری���ح و 
»دس���تگیری های اخیر با قصد تسویه حس���اب سیاسی 
بوده است.« وی كه در برنامه نگاه یک حضور یافته بود، 

در پاس���خ به اینکه مقام معظ���م رهبری نس���بت به نفوذ 
ح این پرس���ش  در ابع���اد مختلف هش���دار داده اند، با طر
مبنی ب���ر اینکه آیا نف���وذ موضوع جدیدی اس���ت؟ گفت: 
» بدترین راه مقابله ب���ا نفوذ، تنزل موض���وع نفوذ به یک 
مس���اله جناحی برای حذف رقیب اس���ت؛ چی���زی كه در 
خ داده اس���ت.« دبیر ش���ورای  این ای���ام برخ���ی اوق���ات ر
عالی امنیت مل���ی درباره دس���تگیری چند نف���ر از فعالان 
رس���انه ای به اتهام نفوذ و جریان س���ازی یا ادارک سازی 
افکارعمومی و این نظر كه عنوان می ش���ود پس از برجام 
 این دستگیری ها با قصد تس���ویه حساب سیاسی بوده و 
بزرگ نمایی صورت گرفته اس���ت، گفت: »من با این نظر 
گر   موافقم.« وی ادام���ه داد: »بح���ث نفوذ مهم اس���ت. ا
از  ش���بیخون فرهنگی با وس���عت فکری كه ایجاد می كند 
فقط مب���ارزه با بدحجاب���ی را بی���رون بیاوری���م، این تنزل 
دادن نظر رهبری اس���ت. نفوذ و اختلاف دو بحثی است 
كه رهب���ری بعد از برجام به اش���کال مختل���ف بیان كردند 
و درست هم هس���ت. ش���رایط تاریخی در وضعیتی است 

كه ایجاد اختلاف و نفوذ مبتنی بر تضعیف 
را دنب���ال می كنن���د. اینک���ه از رس���انه نفوذ 
ص���ورت می گی���رد وج���ود دارد و ی���ک اصل 
اس���ت، اما نباید آنها را در خدمت و اختیار 
مقابله جناح���ی ق���رار دهیم. نباید كس���ی 
را فراتر از آنچ���ه انجام داده مته���م كنیم.« 
ش���مخانی گفت: »می گوین���د خوش و بش 
پس���رخاله فلانی با ع���روس فلانی یا نقش���ه 
صبحانه فلانی، اینها نفوذ نیست؛ اینها در 
حقیق���ت دق و دلی ش���خصی خالی كردن 
است و درست نیست. من اینها را می گویم 
كه اشتباه اس���ت.« اما این پایان كار نبود. 
وزیر اطلاعات كه وزارتخانه اش اصلی ترین 
ارگان مقابل���ه با نف���وذ در نظ���ام جمهوری 
اس���لامی اس���ت، در جم���ع حراس���تی های 
وزارت نفت تلاش كرد ضمن تبیین مفهوم 
نفوذ، ب���ه اب���راز موضعی تخصص���ی در این 

ب���اره بپ���ردازد. عل���وی گف���ت: » ما در ش���رایطی هس���تیم 
ك���ه رهب���ر معظ���م انق���لاب اس���لامی ب���ه عن���وان طبیب���ی 
 ح���اذق در زمینه نف���وذ بیگانگان هش���دار داده ان���د، لذا

با توجه به بازشدن فضای حضور مجموعه خارجی برای 
فعالی���ت های مختل���ف در ای���ران، باید هوش���یار تر  عمل 
كنیم. مقام معظم رهبری هش���دار می دهند كه مواظب 
نفوذ بیگانگان باش���ید،  به این معنی است كه نیروهای 
امنیتی و اطلاعاتی باید با این هشدار  مقام معظم رهبری 
چندین برابر  بر هوش���یاری خ���ود اضافه كنند ت���ا با نفوذ 

مواجه نشویم.« 
وزیر اطلاعات اما در این باره یک هشدار هم داد و تصریح 
كرد: »كلمه نفوذ را باید با وزن مناسب خودش به كار ببریم 
 و طوری نشود ارزش و تاثیر آن را كاهش دهیم تا به مطلب

پیش پ���ا افت���اده ای تبدیل ش���ود.« علوی اف���زود: »ما در 
وزارت اطلاع���ات پرون���ده ه���ای مهم���ی داری���م و گاه���ی 
ش���ده اس���ت كه برخی عوامل دش���من اطلاعات كشور را 
به ثمن بخ���س در اختیار بیگان���گان ق���رار داده اند كه به 
طور طبیعی، ای���ن اطلاع���ات عوامل خائن را به حس���ب 
وظیفه در اختیار مقامات عالی كش���ور ق���رار می دهیم.« 
ك���ه نبای���د از این پرون���ده ها كید ك���رد   وزی���ر اطلاع���ات تا

در جهت منافع و بازی سیاسی گروه های سیاسی هزینه 
و استفاده شود.

    چگونه می توان به درک مشترک رسید؟
جدال ها بر س���ر »نفوذ« نش���ان می دهد همه جناح ها و 
مس���وولان بر اصل این ماجرا كه نفوذ دش���من محتمل و 
مخاطره آمیز  اس���ت توافق نظر دارند، اما مش���کل از آنجا 
آغاز می ش���ود كه بر سر بخش���ی از مفهوم و نیز مصداق ها 
 اختلاف���ات بروز می كن���د و اصل ماج���را را تح���ت تاثیر قرار 
می دهد.دكتر محس���نیان راد، استاد برجسته ارتباطات 
در كتاب مع���روف خود )ارتباط شناس���ی( 
می نویسد: »بخش عمده ای از اختلافات 
ما در ارتباطات اجتماعی ناش���ی از تفاوت 
ك���ه در كلم���ات دچ���ار  معناهای���ی اس���ت 
آن هس���تیم و ای���ن، البت���ه ام���ری طبیعی 
اس���ت. دیوید برلو - ك���ه از نام���داران علم 
ارتباط���ات انس���انی اس���ت- ن���گاه جالب���ی 
ب���ه موض���وع دارد. از دی���دگاه او كلمات به 
تنهای���ی معنای���ی ندارن���د؛ معن���ا در درون 
انسان هاس���ت. انس���ان ها معنای خود را 
بر كلم���ات بار می كنند و س���پس كلمات را 
به سمت یکدیگر روانه می سازند. اشتباه 
بزرگ ما می تواند این باش���د ك���ه كلمات را 
بدون توجه به گوینده كلم���ات دریافت و 

معنی كنیم. 
در چنان صورتی خطر سوء تفاهم همیشه 
وج���ود دارد. برلو م���ی گوید: اولا همیش���ه 
یادتان باش���د ك���ه كلمات، ب���ه خودی خ���ود الزام���ا معنا 
ندارند. كلمات )به خصوص انتزاعی ها( همراه با گوینده 
شان معنی دار می شوند. ثانیا قبل از اینکه درباره حرف 
های ط���رف مقابل ت���ان قضاوت كنی���د، س���عی كنید به 
درک مشتركی از كلمه برسید. برای رسیدن به این درک 
مش���ترک، از كلمه عبور كنید و بکوش���ید نگاهی كه طرف 
مقابل تان به آن كلمه و موضوع دارد را كش���ف كنید. در 
این صورت، به جای بحث بر سر كلمه، خواهید كوشید 
درباره مفهوم آن به نتیجه مشترک برسید و ثالثا همیشه 
به یاد داشته باشید كه ممکن است آنچه شما می گویید 
یک چیز باشد و آنچه طرف مقابل دریافت می كند، چیز 
دیگر. فراموش نکنید كه پیام ارسالی الزاما مساوی پیام 
دریافتی نیست و این ، منشأ بسیاری از اختلافات است.

گزارش خبری اصفهان زیبا بررسی شد؛ در 

جدال بر سر »نفوذ«

برخی از 
موضوعات 
مورد جدل، 
موضوعاتی 

کلان و فی نفسه 
بااهمیت هستند، 
اما در کشمکش 

بین جناح ها، 
به نوعی قربانی 

اختلافات و 
 سوءتفاهم ها 

می شوند

1394 آب��ان   18 دوش��نبه     2511 ش��اره  0 1i s f a h a n z i b a . i r هنر و  ف��ره��ن��گ 

آگهی مناقصه

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری  شهرداری  اصفهان 

اطلاعیه شهرداری منطقه سه اصفهان

روابط عمومی منطقه 3  شهرداری اصفهان 

نظر به اینکه 6 سهم مشاع از 17 سهم شش�دانگ عرصه و اعیان سه باب مغازه از پلاک ثبتی 
7475 و7476 و  7477 بخ�ش 3 ثبت اصفهان متعلق به عبدالغف�ار  و عبدالرزاق و معصومه 
همگی باطنی واقع در خیابان علامه مجلسی – کوچه کمر زرین در مسیر طرح عمرانی پارکینگ 
کمرزرین قرار دارد و هیئت کارشناس�ان رسمی دادگس�تری ضمن بازدید از محل نسبت به 
ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 94/8/11 را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح 
و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای طرحهای عمومی، 
عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17 ، بدینوسیله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی 
ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نشر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه 

کارشناسی به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه نمائید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نوبت اول نوبت اول

تمدید مهلت شرکت در مزایده 

هیئت مدیره شرکت تعاونی مسکن میلاد فرزانگانشهرداری   اصفهان

جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی مسکن میلاد فرزانگان راس ساعت 10 صبح روز جمعه مورخ 94/9/13 در محل پروژه به آدرس: اصفهان – خیابان کاوه - خیابان 
تاکسیرانی – ابتدای خیابان نخل- مجتمع میلاد فرزانگان تشکیل می گردد. لذا از کلیه اعضا دعوت می شود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور 

به هم رسانید و یا وکیل / نماینده خود را کتبا معرفی نمائید. 
* ضمنا به اطلاع می رساند: به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی تعداد آرا وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود و اعضای متقاضی 
اعطای نمایندگی می بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 94/9/12 در محل دفتر مجتمع میلاد فرزانگان حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت برگه ورود به مجتمع را دریافت دارند.

دستور جلسه:
1-گزارش هیئت مدیره و بازرسان

2-طرح و تصویب صورتهای مالی منتهی به سال های 1388 تا 1393 و نحوه 
تقسیم سود ویژه و بودجه سال جاری شرکت

3-انتخاب اعضا اصلی و علی البدل هیئت مدیره و بازرسان
4-ارائه گزارش تغییرات اعضا و سرمایه شرکت تعاونی

5-ارائه گزارش روند مراحل پایان کار و اخذ سند مالکیت

 6-تصمیم گیری و تعیین تکلیف ادامه فعالیت یا عدم فعالیت شرکت تعاونی
 ) تعیین خط مشی آینده شرکت تعاونی(

7-تعیین تکلیف اعضا بدهکار
داوطلبان تصدی سمت هیئت مدیره و بازرسی به موجب ماده )2( دستورالعمل 
موظفند حداکثر تا تاریخ 94/9/1 همراه با م�دارک تحصیلی به دفتر مجتمع 

میلاد فرزانگان مراجعه و فرم مربوطه را تکمیل نمایند.

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فو ق العاده نوبت ا ول  تاسیس شرکت سهامی خاص مهندسی دیاکو صنعت آذین در تاریخ 94/08/16 به شماره ثبت 55084 به شناسه ملی 14005360810 ثبت و امضا ذیل دفاتر تکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع 
عموم آگهی می گردد.   موضوع شرکت: ثبت موضوع فعالیت زیر به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد: تامین کلیه کالاهای صنعتی، ساخت، طراحی، مشاوره، نظارت، اجرا، متره و برآورد پروژه های صنعتی، 
پیمانکاری در پروژه های برق و نیرو، شرکت در مناقصات و مزایدات دولتی و غیر دولتی، شرکت در نمایشگاه ها، انجام کلیه فعالیت های مجاز تجاری، سرمایه گذاری، تولید، بازرگانی، خدماتی، واردات انواع مواد اولیه 
مجاز از کلیه گمرکات قانونی کشور، تولید، توزیع، خرید و فروش انواع محصولات فولادی و آهنی و انواع ورق، انجام و ارایه خدمات به صورت پیمانکاری عمومی – EPC  و مدیریت پیمان) MC( در کلیه پروژه های 
فولادی، نفت و گاز، آب و فاضلاب انجام و نظارت بر عملیات رنگ آمیزی، سند بلاست و کلیه امور مربوط به پوشش فلزات، ارایه و انجام سیستم های کنترل کیفی، همچنین صادرات و واردات کالاهای مرتبط با موضوع 

شرکت، تامین نیروی انسانی موقت در کلیه پروژه های مرتبط با موضوع شرکت: پس از کسب مجوز از مراجع ذیصلاح. مدت شرکت: از تاریخ ثبت به مدت نامحدود 
مرکز اصلی شرکت:   اصفهان، خیابان آپادانا اول، جنب مسجد بهشت، کوچه شهید عابدینی، پلاک 79 کدپستی 8165666441 

سرمایه شرکت: مبلغ 9/000/000 ریال منقسم به 100 سهم 90/000 ریالی با نام می باشد که مبلغ 3/150/000 ریال توسط موسسین طی گواهی بانکی شماره 53/6460 مورخ 94/7/20 نزد بانک تجارت شعبه خیابان فیض 
پرداخت گردیده است و الباقی سرمایه در تعهد صاحبان سهام می باشد. 

اولین مدیران شرکت: سید محسن مدنی به شماره ملی 1281932426 به سمت رییس هیات مدیره و مدیر عامل، مهتاب شکروی به شماره ملی 1292973870 به سمت نایب رییس هیات مدیره، مریم شکروی به 
شماره ملی 1289533253 به سمت عضو اصلی هیات مدیره به مدت دو سال انتخاب گردیدند. مدیر عامل مجری مصوبات هیات مدیره می باشد. 

دارندگان حق امضا: کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک، سفته، بروات، قراردادها و عقود اسلامی با امضای مدیرعامل همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. 
بازرسان: مهری آقابابایی جلفایی به شماره ملی 1288702000 به عنوان بازرس اصلی و رضا ابراهیمی سهر فیروزانی به شماره ملی 1285182121 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یک سال مالی انتخاب گردیدند.  

روزنامه: روزنامه  اصفهان زیبا برای چاپ  آگهی های شرکت تعیین گردید. 

س
ی تـاسی

آگهــ

بدینوسیله مدت دریافت اسناد و ارایه پیشنهاد در مورد آگهی مزایده شماره 94/86759 مورخ 94/8/9 مندرج در روزنامه  اصفهان 
زیبا شماره 2507 مورخ چهارشنبه 94/8/13 تا ساعت 14 روز یکشنبه 94/9/1 تمدید و اصلاح می گردد. 

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری  ش�هرداری  اصفهان در نظر دارد عملیات خیابان سازی بین پارت 
یک و دو بلوک 26 شهرک کارگاهی امیرکبیر به مبلغ تقریبی 2/349/419/700 ریال را براساس فهرست بهای راه و باند سال 
1394 واقع در شهرک کارگاهی امیرکبیر خیابان امام خمینی، کیلومتر 8 جاده  اصفهان – تهران، خیابان عطاء الملک، از طریق 
مناقصه به پیمانکار واجد صلاحیت واگذار نماید. متقاضیان می توانند از تاریخ 94/8/17 تا پایان وقت اداری مورخه 94/8/27 
با ارائه معرفی نامه معتبر و مدارک مربوطه و سوابق کاری به دفتر فنی سازمان واقع در خیابان آمادگاه، روبروی هتل عباسی، 
مجتمع عباسی، طبقه همکف، واحد 107 مراجعه نموده و پس از اخذ تادییه دفتر فنی اقدام به واریز مبلغ 500/000 ریال بابت 
هزینه تهیه اسناد مناقصه در وجه حساب جاری شماره 3100003041007 نزد بانک ملی ایران شعبه  اصفهان )قابل پرداخت در 

کلیه شعب بانک ملی( نموده و اسناد منا قصه را دریافت نمایند. تلفن تماس: 32211442-32225535
1-شرکت کنندگان بایستی دارای رتبه بندی پنج راه از سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور باشند. 

2-ارائه سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ 13/550/000 ریال طی ضمانت نامه بانکی یا فیش پرداختی الزامی است. 
3-مدت اجرا: 25 روز می باشد. 

4-مهلت ارسال پیشنهادات تا ساعت 13 مورخه 94/8/28 می باشد. 
5-پیشنهادات در مورخه 94/8/30 بازگشایی می شوند. 

6-سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد. 
7-هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه است. 
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آغاز برداشت زعفران در نایین
مدیری���ت جهادکش���اورزی نایی���ن، اع���ام کرد : برداش���ت 
زعف���ران در این شهرس���تان آغاز و تا اواس���ط آذر م���اه ادامه 
خواه���د داش���ت. ب���ه گ���زارش ایرن���ا، احم���د رض���ا باقریان 
 نایینی میزان برداش���ت زعفران در این شهرس���تان حدود
 210 کیلوگرم پیش بینی کرد.  وی اف���زود: در حال حاضردر 
ای���ن شهرس���تان 35 هکت���ار از اراض���ی ب���ه کش���ت زعفران 
 اختصاص یافته که پیش بینی می شود با متوسط عملکرد
 شش کیلوگرم در هر هکتار در مجموع 210 کیلوگرم زعفران 
در سال جاری در این شهرستان برداش���ت شود. با قریان 
 تصریح کرد: زعف���ران در این شهرس���تان به دلیل ش���رایط
 آب و هوای���ی مناس���ب و زمس���تان ه���ای معت���دل زعفران 
تولیدی از کیفیت مطلوبی برخوردار اس���ت. وی در ادامه 
افزود: با توجه به نیاز کم زعفران به آب و عدم نیاز به آبیاری در 
فصل تابستان، کشت این محصول در مناطقی مانند نایین 
که با محدودیت منابع آبی روبروس���ت از لحاظ اقتصادی 

مقرون به صرفه است.

 کاشان مزین به 13 سردیس
 شهید می شود

نخس���تین س���مپوزیوم ملی مجسمه س���ازی کاشان با 
موضوع ساخت سردیس 13 تن از س���رداران شهید این 
شهرستان در خانه تاریخی عامری ها طی مراسمی آغاز 
به کار کرد. ب���ه گزارش ایمنا، س���یدمحمد ناظم رضوی 
گفت: برگزاری این سمپوزیوم با ساخت سردیس 13 تن 
از سرداران ش���هید کاش���ان در واقع تکریم مقام شامخ و 
 آسمانی آنها در قالب یک رخداد فرهنگی هنری است.
وی با اش���اره به اینکه کاشان بعد از اس���تان های تبریز و 
تهران پیش���رو در برگزاری سمپوزیوم اس���ت، افزود: این 
س���مپوزیوم در س���ال اول با ساخت سردیس س���رداران 
ش���هید و در س���ال های آتی با موضوع  مفاخر و مشاهیر 

برجسته این شهرستان برگزار می شود.

اختصاص بودجه 21 میلیارد ریالی 
به پروژه آب رسانی دهاقان

 مدیر آبفای شهرس���تان دهاقان گفت: 21 میلیارد ریال
 از بودج���ه عمران���ی، تمل���ک دارای���ی و ردیف ه���ای 
خشکس���الی اس���تانی به پروژه آب رس���انی به دهاقان از 
مح���ل تصفیه خانه باب���ا ش���یخعلی مبارک���ه اختصاص 
داده ش���ده اس���ت.  مهدی ش���مس بیگی در گفت وگو با 
 تسنیم، با اش���اره به اهمیت پروژه آب رسانی به دهاقان
 اظهار داش���ت: پ���روژه آب رس���انی ب���ه دهاق���ان از محل 
تصفیه خان���ه باب���ا ش���یخعلی مبارک���ه ص���ورت می گیرد 
کن���ون در دس���ت اق���دام اس���ت. وی از تخصیص  و هم ا
بودج���ه عمرانی ب���ه پ���روژه آب رس���انی خب���ر داد و افزود: 
این بودجه تا اواخر تیرماه س���ال آین���ده تخصیص داده 
 می ش���ود و در روند پیش���رفت پروژه بس���یار موثر اس���ت. 
وی گف���ت: در صورت اختصاص این بودج���ه چهار هزار 
مترمربع از مسیر لوله کشی می شود و 40 هزار مترمربع از 

مسیر باقی می ماند.

 اهدای 300 جلد کتاب 
به کتابخانه عمومی تیران و کرون

مدیر اداره کتابخانه های عمومی شهرستان تیران و کرون 
گفت: بیش از 300 جلد کتاب به کتابخانه عمومی تیران 

و کرون اهدا شد.
 احم���د احم���دی در گفت وگ���و ب���ا ایس���نا، اظه���ار ک���رد:  
کتاب ه���ای زی���ادی در کتابخانه ه���ای من���ازل، انبارها 
و ادارات وج���ود دارد ک���ه از آنه���ا اس���تفاده نمی ش���ود و 
همش���هریان با اهدای ای���ن کتاب ها ب���ه کتابخانه های 
عموم���ی شهرس���تان در این امر پس���ندیده اه���دا کتاب 
کتاب ه���ا را در اختی���ار اف���راد  کنن���د و ای���ن  ش���رکت 
دیگ���ر ق���رار دهن���د. مدی���ر اداره کتابخانه ه���ای عمومی 
 شهرس���تان تی���ران و ک���رون اضافه ک���رد: این کت���اب ها 
 ب���ا موضوعات اجتماع���ی، تاریخ���ی، دینی، علم���ی و...

 به کتابخانه الغدیر شهر تیران اهدا شده است.

 تخریب50 حلقه چاه تولید زغال
 در خمینی شهر 

50 حلقه چ���اه غیر مج���از تولید زغال چ���وب در منطقه 
کوشک از توابع شهرستان خمینی شهر تخریب شد.به 
گزارش ایرنا، شهردار شهر کوشک گفت: در اولین مرحله 
با حمایت شورای شهرکوش���ک ،مسوولان شهرستان 
خمینی ش���هر و با جوزمراج���ع قضایی این تع���داد چاه 
 تولی���د زغال غیر مجازتخریب ومس���دود ش���ده اس���ت .
 محم���د حس���ن ی���اری ب���ا بی���ان اینک���ه ش���هر کوش���ک
 یک���ی از مناطق وش���هرهای مه���م از نظ���ر وج���ود باغ و 
اراضی کشاورزی غرب کان شهر اصفهان است، گفت: 
کزتولی���د زغال در این ش���هر  در س���ال های گذش���ته مرا
 وحوزه شهرس���تان خمینی شهر توس���عه چشم گیری 

یافته بود.

 آماده سازی جنگنده های 
F14 بعد از 14 سال

 متخصص���ان و کارکن���ان فن���ی گ���ردان بازآم���اد پایگاه 
هوای���ی ش���هید بابای���ی اصفه���ان دو فرون���د جنگنده 
F14 و F7 و ی���ک فرون���د هواپیم���ای آموزش���ی PC7 را 
آماده س���ازی مجدد کردند. به گزارش ح���وزه دفاعی 
 امنیت���ی گ���روه سیاس���ی باش���گاه خبرن���گاران جوان، 
این متخصصان با صرف بیش از 5/ 1 سال کار و تاش 
 مس���تمر توانس���تند جنگن���ده F14 را پ���س از 14 س���ال

 زمین گیری ب���از آماد کنن���د.  همچنین ای���ن کارکنان 
متخصص، هواپیمای F7 را نیز پ���س از صرف بیش از 
30 هزار نفر ساعت کار و تاش مس���تمر بازآماد کردند. 
بر اس���اس این گزارش هواپیمای آموزش���ی PC7 دیگر 
هواپیمایی ب���ود که پس از صرف پنج هزار نفر س���اعت 
کار، بازآماده شد. شایان ذکر است این هواپیماها پس 
از انجام پروازهای آموزشی به ناوگان عملیاتی نیروی 

هوایی ارتش پیوستند. 

 53 درصد مقالات ایرانیان
 بدون حتی یک بار ارجاع!

معاون آموزش، پژوه����ش و فناوری وزیر صنعت، معدن 
گر در دانش����گاه ها اس����تادان را  و تجارت ب����ا بیان اینک����ه ا
رتبه بندی نکنیم، انگیزه آنها از بین می رود، اظهار کرد: 
متاسفانه مقالات، معیار رتبه بندی اعضای هیات علمی 
شده است و ایران در تولید مقاله جزء بهترین هاست، اما 
باید توجه داشته باشیم که به 53 درصد از مقالات یک 
بار هم ارجاع داده نمی شود. به گزارش ایسنا، علی اصغر 
توفیق در بازدید از در ش����هرک علمی و تحقیقاتی استان 
اصفهان با اش����اره به افزایش تعداد مجات، افزود: باید 
در فرایند تکاملی و تحولی رش����د کنیم.  وی افزود:زمانی 
کنون بای����د با توجه  افزایش مجات ض����روری بود، ام����ا ا

 به شرایط روز تکاملی عمل کنیم. 

اعزام زائران اربعین بدون روادید 
امکان پذیر نیست

مدی���ر کل ح���ج و زی���ارت اس���تان اصفه���ان در گف���ت 
وگ���و ب���ا ایرن���ا گف���ت:  هم���ان گون���ه ک���ه پی���ش از این 
از س���وی س���ازمان ح���ج و زی���ارت اعام ش���ده اس���ت، 
امکان اعزام زائ���ران اربعین حس���ینی به ع���راق بدون 
داش���تن روادی���د وج���ود ن���دارد.  غامعلی زاه���دی در 
ادامه اظهارک���رد: ثبت نام ب���رای اعزام زائری���ن اربعین 
حس���ینی ب���ه کرب���ا از دو م���اه قبل در س���ایت س���ماح 
 آغ���از ش���ده اس���ت و س���ازمان ح���ج و زی���ارت ب���دون

 ثبت نام زائ���ران و انجام تش���ریفات اداری و کنس���ولی 
هیچ ف���ردی را ب���ه عتب���ات عالیات اع���زام نم���ی کند.  
 مدیرکل ح���ج و زیارت اس���تان اصفه���ان در عین حال

 تصریح کرد: ممکن است برخی افراد به صورت متفرقه 
و شخصی قصد اعزام به کربا جهت شرکت در مراسم 
اربعین حس���ینی را داش���ته باش���ند که ورود این افراد 
ک عراق وجود ندارد.   نیز بدون داش���تن روادید به خا

 68 شهرک صنعتی 
در اصفهان وجود دارد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان اصفهان 
گفت: ای���ن اس���تان ب���ا داش���تن 68 ش���هرک صنعتی و  
اختصاص11 هزار هکتار اراضی به این شهرک ها از لحاظ 
تعداد ش���هرک و مس���احت، رتب���ه اول کش���ور را به خود 
اختصاص داده اس���ت. به گزارش فارس، محمدجواد 
بگی افزود: این اس���تان همچنی���ن با دارا ب���ودن 9 هزار 
 واحد صنعتی، 150 هزار واحد صنفی و 700 معدن فعال،

 رتبه نخست صنعتی معدنی و تجاری کشور را به عنوان 
قطب اقتصادی نیز به خود اختصاص داده است.

 غربالگری 18 هزار نفری
 بیماران دیابتی در اصفهان

 رییس هی���ات مدیره موسس���ه خیریه دیاب���ت گفت:
 18 ه���زار نفر بیم���اران دیابت���ی در اصفه���ان غربالگری 
کنون پنج هزار بیمار دیابتی را تحت پوشش  شدند و تا
خود گرفته ای���م. به گزارش مه���ر، محمدعلی عطاری 
اظه���ار داش���ت: موسس���ه خیری���ه دیابت اصفه���ان از 
کنون پنج هزار بیمار دیابتی  سال 1378 تاس���یس و تا
را تحت پوش���ش خود دارد که خدمات���ی از قبیل تهیه 
انسولین و داروی دیابت، برگزاری کاس های آموزشی 
و مشاوره ای برای بیماران دیابتی، غربالگری و انجام 
 آزمایش���ات را ارائ���ه می کن���د. وی آم���ار بیم���اران مبتا

 به پره دیابت را بسیار زیاد و نهفته عنوان کرد و گفت: 
شایع ترین علت کوری و نارس���ایی کلیوی و دیالیز در 
ایران، بیم���اری دیابت اس���ت. رییس هیئ���ت مدیره 
موسس���ه خیریه دیابت اعام کرد: اف���راد دیابتی دو تا 
پنج برابر انسان های دیگر بستری می شوند و دو برابر 

افراد دیگر در معرض حوادث قلبی عروقی هستند.

کوتاه از شهرستان ها اخبار کوتاه
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معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان 
گفت: در حال حاض���ر 41 هزار طرح اش���تغال در حال اجراس���ت که به طور 
متوسط برای 42 هزار نفر از افراد تحت پوشش اشتغال ایجاد کرده است. 
حس���ن ملکوتی خواه در گفت و گو با ایس���نا، اظهار کرد: 25 میلیارد تومان 
برای اجرای طرح های خود اش���تغالی و مش���اغل خانگ���ی در هفت ماهه 
س���ال جاری پرداخت ش���ده اس���ت. وی با بیان اینکه میزان پرداخت ها 
ح هایی نس���بت به سال گذشته رش���دی نداشته، افزود:  برای چنین طر

رزمایش پدافند غیرعامل فرماندهی انتظامی اس���تان اصفهان با ش���عار 
»ما پیروان حیدریم، فداییان رهبریم«، روز گذشته در باغ فدک اصفهان 
برگزار ش���د. به گزارش ف���ارس، فرمانده انتظامی اس���تان در حاش���یه این 
 رزمایش گفت: این رزمایش با هدف نمای���ش و حفظ آمادگی یگان های
  خدم���ات رس���ان نی���روی انتظام���ی اس���تان برگزار ش���ده اس���ت. س���ردار

 عبدالرض���ا آقاخانی اف���زود: با انجام تمری���ن پدافندی و خدمات رس���انی 
تاش می کنیم تا توان مدیریتی و خدمات���ی رده های مختلف انتظامی 

 البته هرچه به پایان سال نزدیک می شویم روند آزادسازی برای اجرای 
طرح ها بهتر می شود و طرح ها نیز بازدهی مناسب تری خواهند داشت. 
 معاون اش���تغال و خودکفایی کمیته ام���داد امام خمین���ی)ره( اصفهان 
به همکاری متقابل و خوب سازمان فنی حرفه ای با کمیته امداد اشاره 
کرد و گفت: در شش ماهه نخست سال جاری 223 خانوار کمیته امداد 
در طرح کار آفرینی کمیت���ه امداد و فنی حرفه ای ش���رکت کرده اند که در 
این طرح به هر خانوار برای آغاز کار 75 میلیون تومان وام داده می شود.

اس���تان و هماهنگی ب���ا س���ایر نهاده���ای خدمات رس���ان تقویت ش���ود. 
فرمانده انتظامی استان اصفهان افزود: این رزمایش با حضور سه گردان 
کنون س���امانه های ه���ای مخابراتی،  عملیاتی در ح���ال اجراس���ت و هم ا
 پش���تیبانی، خدماتی و فوریتهای 110 در ای���ن رزمایش گرد ه���م آمده اند.
وی خاطرنش���ان کرد: مهم ترین نکته های در این رزمایش شامل رعایت 
اصول حفاظتی، هماهنگی و تعامل بین دستگاه ها و ایجاد انسجام و  انجام 

ماموریت های کیفی است. 

برگزاری رزمایش پدافند غیرعامل فرماندهی انتظامی اصفهاناشتغال زایی برای 42 هزار مددجوی کمیته امداد

احصای مفاهیم و مصادیق حقوق شهروندی 
ضروری است

 ظرفیت اقتصادی 700 میلیارد تومانی
 شهرک علمی و تحقیقاتی 

 اس���تاندار اصفهان گفت: حقوق ش���هروندی در هر 
دستگاه مفاهیم خاص خود را دارد که در ابتدا باید 

این مفاهیم احصا شود.
  ب���ه نق���ل از رواب���ط عموم���ی اس���تانداری اصفهان،
 رسول زرگرپور گفت:با توجه به اینکه مفاهیم حقوق 
ش���هروندی در دس���تگاه ه���ای مختل���ف متف���اوت 
اس���ت، ابت���دا بای���د مفاهیم حق���وق ش���هروندی در 
ه���ر دس���تگاه تعری���ف ش���ود.وی با اش���اره ب���ه اینکه 
ه���ر دس���تگاه بای���د مصادیق حق���وق ش���هروندی را 
نی���ز احص���ا کن���د، اظهارک���رد: برنام���ه ه���ای اجرایی 
ب���رای پوش���ش دادن مصادی���ق ش���هروندی بای���د 
توس���ط دس���تگاه ه���ا شناس���ایی و پ���روژه ه���ای 

 اجرای���ی ارائ���ه ش���ود و در پای���ان سیس���تم ه���ای
  نظ���ارت و ارزیاب���ی بر حس���ن اج���رای این پ���روژه ها
کنن���د. نظ���ارت  اه���داف  ای���ن  ب���ه  رس���یدن  و    
کید بر اینکه باید هر ک���دام از این گام ها  زرگرپور ب���ا تا

  ب���رای هر دس���تگاه برداش���ته ش���ود، اف���زود: اجرای 
برنام���ه ه���ای حقوق ش���هروندی ت���ا زمانی ک���ه این 
مراحل به صورت علمی و کارشناسانه انجام نشده 

باشد به نتیجه مطلوب نخواهد رسید.
 وی ب���ا اش���اره ب���ه برنام���ه ه���ای مطلوب آم���وزش و 
پرورش در مورد صیانت از حقوق شهروندی، گفت: 
 در هر دس���تگاه موارد اساس���ی وج���ود دارد که مبتا 

به شهروندان است.
زرگرپ���ور افزود: م���واردی از قبی���ل پرداخ���ت و تعرفه 
های ش���هریه، ایجاد فضای ایمن و م���ورد اطمینان 
کز آموزشی، نوع رفتار معلمان برای خانواده ها در مرا

 و ... ازجمله حقوق شهروندی در آموزش و پرورش 
اس���ت که باید س���ازو کار و فرایندهایی برای اجرای 
آن صورت پذی���رد که برخ���ی از این فراینده���ا ایجاد 
 ش���ده و برخی دیگر نیز باید م���ورد توجه ق���رار گیرد.

استاندار اصفهان با اشاره به عملکرد سازمان تامین 
اجتماعی در رابطه با حقوق شهروندی، اظهارکرد: 
 ای���ن س���ازمان برنام���ه ه���ای حق���وق ش���هروندی را 
به خوبی اجرا کرده و با اجرای چند طرح مشکات را 

برطرف کرده است. 

رییس شهرک علمی و تحقیقاتی استان اصفهان با 
بیان اینکه  این شهرک دارای 400 شرکت،

 ش���ش هزار ش���غل، 50 کارگاه تولیدی و 700 میلیارد 
تومان ظرفیت اس���ت، اضافه کرد: شهرک سازمانی 
موثر در کارآفرینی اس���ت و پایگاه علمی و گردشگری 
محس���وب اصفه���ان  ش���هر  کان  در   جدی���دی 

 می شود.  
به گزارش ایسنا، مهدی کشمیری با اشاره به فلسفه 
وجودی پارک ها و شهرک علمی و تحقیقاتی، اظهار 
کرد: شرکت های کوچک و متوس���ط دانش بنیان از 
اهمیت ویژه ای برخوردارن���د و 55 درصد نوآوری در 

دنیا مرهون این شرکت هاست. 
 وی رمز موفقیت ش���هرک را همجواری با دانش���گاه 
صنعتی اصفهان دانست و ادامه داد: برخاف تصور 
عموم، پ���ول و منابع مالی این ش���هرک را نس���اخته، 
بلکه فقط 10 درص���د از بودجه ای که برای س���اخت 
یک پژوهشگاه در کش���ور هزینه می شود، برای این 
شهرک صرف شده است. با این حال کارکرد شهرک 

قابل مقایسه با پژوهشگاه ها نیست.
رییس ش���هرک علمی و تحقیقاتی اس���تان اصفهان 
با اش���اره به جش���نواره ش���یخ بهایی که یکی از چهار 
جش���نواره م���ورد تایید بنی���اد ملی نخبگان اس���ت، 
تصری���ح ک���رد: ای���ن جش���نواره در ح���وزه غی���ر علمی 
فعالیت می کند و به کارآفرینی و فناوری می پردازد. 

در دوره جدی���د ای���ن جش���نواره بر روی شناس���ایی، 
ارزیابی، رتبه بندی و معرفی فرصت های فن آفرینی 

در سرمایه گذاری های فن آفرینانه تمرکز دارد. 
کشمیری اظهار کرد: شهرک در حوزه های مختلف از 
جمله فناوری اطاعات و ارتباطات، برق و مکانیک 
فعالیت دارد و عمده فعالیت آن بر روی رش���ته های 

مهندسی است. 
وی با بیان اینکه 430 واحد و شرکت در این شهرک 
مس���تقر اس���ت، افزود: ش���هرک علم���ی و تحقیقاتی 
و دانش���گاه صنعت���ی اصفه���ان الگوی ش���هر دانایی 
هستند. همچنین 12 مرکز رشد با حمایت شهرک در 

شهرستان های مختلف فعالیت می کنند. 

زمستان در راه اس���ت و با سرد ش���دن هوا، کم کم باید 
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منتظر ب���روز پدیده وارونگی هوا در ش���هر ب���ود. معضل 
آلودگی هوای اصفهان به دلیل پیچیدگی های خاص 
خودش با حساسیت ها و حواشی خاصی همراه بوده و 
هست. در این میان جانمایی ایستگاه ها و تابلوهای 
نمایشگر سنجش آلایندگی هوای شهر اصفهان یکی از مسائل 
شائبه انگیز است. ایستگاه های سنجش آلاینده ها باید در 
مکان هایی قرار گیرند که نمایش درستی از وضعیت آلودگی را 
نشان دهند، بنابراین موقعیت مکانی ایستگاه ها از حساسیت 
بالای���ی برخ���وردار اس���ت و از طرفی ش���هروندان در ط���ول روز 
 اطاع���ات آلاینده ها را از طریق نمایش���گرهای س���طح ش���هر
پی گیری می کنند.  سال گذش���ته، سید مرتضی میرلوحی، 
محقق و پژوهشگر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در گفت و 
گو با خبرگزاری مهر ضمن انتقاد نسبت به جانمایی و نصب 
ایستگاه های س���نجش آلودگی هوا گفت: این ایستگاه ها به 
جای اینکه در میدان های پرتردد سطح شهر نصب شود در 
مکان هایی نامناس���ب کار گذاش���ته ش���ده که میزان دقیق 
آلودگی هوا را نش���ان نمی دهد. مدیریت و نظارت بر ریه های 
دیجیتال شهر بر عهده سازمان محیط زیست است. به همین 
منظ���ور اصفه���ان زیب���ا ابع���اد موض���وع را از ریی���س اداره امور 
 آزمایش���گاه های اداره کل محی���ط  زیس���ت اس���تان اصفهان

 جویا شد.

    فعالیت 11 ایستگاه در شهر
 باب���ک صادقی���ان ب���ه اصفه���ان زیب���ا گف���ت: در اس���تان
  19 ایس���تگاه س���نجش آلایندگی هوا وج���ود دارد که تعداد 

14 ایستگاه در حال حاضر فعال است. 
وی ب���ا بی���ان اینک���ه در ش���هر اصفه���ان 11 ایس���تگاه فع���ال 
 اس���ت، در خصوص وضعی���ت ایس���تگاه های غی���ر فعال،
  اظهار داش���ت: ای���ن ایس���تگاه ه���ای قدیمی مس���تهلک
 شده اند، و یا تامین قطعات برندهای قدیمی مشکل است و 
بنابراین فعال نیستند.وی با بیان اینکه در شهر اصفهان سه 

تابلوی نمایشگر  آلودگی هوا در میادین احمد آباد، بزرگمهر و 
 جمهوری اسامی نصب شده است، افزود: تنها در ایستگاه 
احم���د آباد ایس���تگاه س���نجش آلایندگ���ی در کن���ار تابلوی 
 نمایش���گر ق���رار دارد.  صادقی���ان ب���ا اش���اره ب���ه اینک���ه س���ایر 
ایستگاه ها با فاصله از تابلوهای نمایشگرجانمایی شده اند، 
گف���ت: نمایش���گرها میانگیناطاعاتثبت ش���ده در نزدیک 
ترین ایس���تگاه ه���ا رانمایش م���ی دهند.ریی���س اداره امور 
آزمایشگاه های محیط  زیست اصفهان با رد وجود ایستگاه 
سنجش در خیابان آمادگاه در خصوص جانمایی ایستگاه 
ها گفت: هر ایس���تگاه بر اساس اس���تانداردهای تخصصی 
محیط زیست و بر حسب ماهیت و پارامتر هایی که اندازه 

گیری می کنند، در سطح شهر جانمایی می شوند. 

    عدم سرویس دهی مقطعی ایس���تگاه ها اجتناب 
ناپذیر است

صادقیان در پاس���خ به این س���وال که تعداد  ایستگاه های 
سطح شهر متناسب با گسترش ش���هر و ترافیک، تغییری 

 کرده است یا خیر، اظهار داشت: افزایش تعداد ایستگاه ها
 خیلی با گس���ترش ش���هر یا ترافیک ارتباط ندارد و  با نصب 
چهار  یاپنج ایستگاه در سطح شهر و در کانون ترافیک و تردد، 

سنجش آلودگی ترافیکی امکان پذیر است.  
وی با بی���ان اینکه تجهیزات س���نجش آلایندگ���ی به دلیل 
فعالیت مستمر و شبانه روزی مطمئنا با مشکل فنی مواجه 
می شوند و نیاز به تعمیر و تعویض قطعه دارند، افزود: نباید 
انتظار در تمام لحظات همه ایس���تگاه ها و نمایشگرها در 
تمامی طول س���ال س���رویس ده���ی کنند و ممکن اس���ت 
 با ی���ک وقفه کوتاه از س���رویس خارج ش���وند، ام���ا هیچگاه 
اتفاق نیفتاده ک���ه تمامی ایس���تگاه ها یا نمایش���گرها هم 
زمان متوقف شده باشند.رییس اداره امور آزمایشگاه های 
محیط  زیست اصفهان خاطر نشان کرد: اطاعات آلایندگی 
سطح شهر را به جز موارد معدود که مشکل فنی ایجاد می 
ش���ود، در اختیار داری���م. صادقیان در خصوص رس���یدگی 
و نظارت بر ایس���تگاه های س���طح ش���هر گفت: ای���ن کار به 
صورت مداوم توسط کارشناس���ان محیط زیست و زمانی 

که به صورت پ���روژه ملی پی گیری می ش���د با اس���تفاده از 
کارشناس���ان خارجی اجرای���ی ش���ده اس���ت.وی در ادامه 
 افزود: تعمیرات ایس���تگاه های ادارات کل محیط زیس���ت
  ب���ر اس���اس اعتب���ارات تخصی���ص یافت���ه با عق���د ق���رار داد

 با بخ���ش خص���وص ذی ص���اح در قال���ب یک تی���م فنی و 
تخصصی و با حضور کارشناس���ان محیط زیست به عنوان 
ناظر کیف���ی در قالب راه اندازی، س���رویس و تعویض قطعه 

صورت می گیرد.

    برای سنجش آلایندگی هوا در زمستان  هیچ مشکلی 
نداریم

وی در  پاس���خ به آمادگ���ی اداره محیط زیس���ت اصفهان در 
روزهای س���رد و س���رویس ده���ی نمایش���گرهای آلایندگی 
ه���وا گف���ت: دس���تگاه ه���ای س���نجش آلایندگ���ی ب���ه طور 
 مداوم بازبینی و رسیدگی می ش���وند و از چهار ماه پیش با

 یک شرکت برای سرویس ایستگاه ها قرارداد بستیم که این 
کنون در اصفهان حضور دارند.  تیم هم ا

کید کرد: برای سنجش آلایندگی هوا  صاد قیان در ادامه تا
و ارائ���ه خدمات و آمار به ش���هروندان بدون هیچ مش���کلی 
آمادگ���ی کام���ل داریم.ریی���س اداره امور آزمایش���گاه های 
محیط  زیس���ت در ادام���ه گفت: س���ازمان محیط زیس���ت 
 WHOموظف ش���ده طبق اس���تاندارد ه���ای بی���ن المللی
س���ازمان بهداش���ت جهان���ی و وزارت بهداش���ت کش���ور، 
ش���اخص های آلایندگی نمایش���گرها را بر اساس میانگین 
 ش���اخص ه���ا در 24 س���اعت گذش���ته لحظ���ه ب���ه لحظ���ه

 نمایش دهد.
وی با بیان اینکه در روزهای وارونگی هوا و تش���دید آلودگی 
ک���م آلودگی زیاد و در س���اعات  در س���اعات آغازین صبح ترا
پایان���ی روز کمت���ر اس���ت، در ادام���ه  اظهار داش���ت: ب���ر این 
اساس افرادی که بیماری قلب یا تنفسی حاد دارند، برای 
 کس���ب اطاع دقی���ق از وضعی���ت هوا م���ی توانن���د مراتب را

 از محیط زیست استان پی گیری کنند.

در آستانه فرا رسیدن روزهای سرد؛

حال ریه های دیجیتال شهر خوب است

قائم مقام رییس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: 
تا پایان سال 94 تمام جمعیت شهری و روستایی کشور 
ح تحول بهداش���ت ق���رار گیرند.  باید تحت پوش���ش ط���ر

 به گزارش ایسنا، حمید صانعی با بیان اینکه دیابت یک 
معضل جهانی و کشوری است، اظهار کرد:  اهمیت این 
بیماری به اندازه ای است که سازمان بهداشت جهانی 
یک روز را برای آن در نظر گرفته و کشورها را موظف کرده 
که در زمین���ه کنترل و درمان دیابت برنامه ریزی داش���ته 

باشند.
وی گفت: به همت دولت تا پایان سال 94 تمام جمعیت 
ح  ش���هری و روس���تایی کش���ور بای���د تح���ت پوش���ش طر
 تحول بهداشت قرار گیرند و شهرهایی که جمعیت آنها

 زیر 100 هزار نفر اس���ت و حاش���یه ش���هرها تحت پوش���ش 
پروانه بهداشت سامت قرار می گیرند.

قائ���م مق���ام ریی���س دانش���گاه عل���وم پزش���کی اصفهان 
اضاف���ه ک���رد: سیاس���ت وزارت بهداش���ت ب���رای کاهش 
ش���مار مبتایان و یا کنترل بیماری هایی مانند دیابت، 
پرفشار و چربی خون شناس���ایی بیماران قبل از مرحله 

بروز ع���وارض از طریق سیس���تم 
ارجاع ب���ه متخصص���ان و انجام 

غربالگری است.
صانعی ادامه داد: برای اولین بار 
در کشور کارشناسان متخصص 
در زمین���ه بیماری های دیابت، 
فش���ار خ���ون، چرب���ی خ���ون و 
ک���ز بهداش���تی ب���ه مرا  چاق���ی 
 اع���زام می ش���وند ت���ا جمعی���ت 

ک���ز بهداش���ت را پایش و ب���رای آن ه���ا پرونده  زی���ر نظر مرا
بهداشتی تشکیل  دهند.

وی با بی���ان اینکه 90 درص���د داروهای دیابت در کش���ور 
تولی���د می ش���ود، گف���ت: ای���ن داروه���ا ب���ا کیفیت تری���ن 
داروهای تولی���د داخلی اس���ت و قرار اس���ت خ���ط تولید 
 انس���ولین هوش���مند برای اولین ب���ار در کش���ور طراحی و

 در شهر اصفهان راه اندازی شود.
 قائم مقام رییس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با اشاره 
ح تحول سامت تا کنون 32 هزار  به اینکه از ابتدای طر

پ��رون��ده الکترونیکی ب��رای 
بیماران تحت پوشش بیمه 
تامین اجتماعی تهیه شده 
است، افزود: این بیماران از 
نظر قلبی و عروقی و سامت 
 چ���ش���م���ی م���������دام ت��ح��ت

 کنترل هستند. 
صانعی به جراحی هابرای 
درم�����ان دی���اب���ت اش�����اره و 
ک��رد: پیوند پ��ان��ک��راس، پیوندهای سلول های  اظ��ه��ار 
پانکراس، کوچک تر کردن معده به روش بالن گذاشتن و 
کلیپس به روش آندوسکوپی از جمله روش های جراحی 
درمان دیابت است که به خوبی در کشور انجام می شود 

و این روش ها منحصر به یک کشور خاص نیست.  
ک������رد: درم�������ان ق��ط��ع��ی دی���اب���ت،  وی خ���اط���رن���ش���ان 

 ج���راح���ی ن��ی��س��ت، ام���ا داروه������ای اص��ل��ی درم�����ان ای��ن 
ب��ی��م��اری داروه������ای ض���د اش��ت��ه��ا و لاغ��رک��ن��ن��ده مانند 
»م��ت��ف��ورم��ی��ن« و »اورل����ی اس��ت��ات«اس��ت ک��ه پزشکان 

 متخصص ب��ه ج��ز ای���ن داروه�����ا، داروه�����ای دی��گ��ری را 
جایگزین نمی کنند.

  قائ���م مق���ام ریی���س دانش���گاه عل���وم پزش���کی اصفهان
 ادامه داد: استفاده از داروهای گیاهی هر چند به درمان 
دیابت کمک می کنند، ام���ا جایگزی���ن داروهای دیابت 
نمی ش���وند، بنابرای���ن توصیه نمی ش���ود بیم���اران برای 
کنترل بیم���اری تنها از داروهای گیاهی اس���تفاده کنند، 
مگر اینکه این داروها با مش���ورت پزش���ک معالج در کنار 

داروهای اصلی استفاده شود.
  صانعی گفت: 70 درصد مبتایان به دیابت در استان به 

دیابت نوع دوم مبتاهستند.
وی اضاف���ه کرد: این بیم���اران با روش ه���ای غیر دارویی 
مانند ورزش و تغذیه س���الم می توانند قن���د خون خود را 

کنترل کنند.
وی خاطرنش���ان کرد: 95 درصد هزینه های بس���تری دیابت 
توسط دولت پرداخته می شود و 75 درصد هزینه های سرپایی 
درمان دیابت توسط شرکت های بیمه گر و 25 درصد توسط 

خود فرد بیمار  پرداخت می شود.

براي نخستین بار در کشور محقق شد؛

راه اندازی خط تولید انسولین در اصفهان
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یادداشت

مهم ترین چالش های فرهنگ کشور 
کدام است؟ 

 در ادامه سلسله مقالات مدیریت جامع فرهنگ پس از
 بیان ضرورت موضوع، چند سوال کلیدی درباره فرهنگ 
مطرح کردیم و سپس به ابعاد مختلف موضوع مدیریت، 
فرهن���گ، مدیری���ت جام���ع فرهن���گ، رابط���ه فرهن���گ 
با س���ایر مق���ولات، مدیری���ت پذی���ری فرهنگ، بررس���ی 
وضعیت مدیریت فرهنگ در س���ایر کش���ورهای جهان و 
 تبیین نقش حوزه،دانش���گاه،دولت وم���ردم درفرهنگ

 به صورتی بس���یار اجمال���ی پرداختیم و این���ک در مقاله 
هفده���م ب���ه بررس���ی مهم تری���ن چالش ه���ای فرهن���گ 
و ازجمل���ه چالش ه���ای اندیش���ه ای در ح���وزه فرهن���گ 

می پردازیم.
 احیای تمدن اسلامی در ایران مستلزم برنامه ریزی های

بلندم���دت درهم���ه ابعاد ب���وده ک���ه زیربن���ای آن تبیین 
چشم اندازهای آینده است.

 آنچ���ه در احیای تمدن اس���لامی و عملی ش���دن جامعه 
مدنی م���وزون اهمی���ت دارد، این اس���ت که ب���ا توجه به 
نظام ه���ای سیاس���ی، فن���اوری، اجتماع���ی، اقتصادی، 
عقیدت���ی  و ...  ایران، ک���دام چارچوب نظ���ری به صورت 
میان  رش���ته ای برای طراح���ی و برنامه ری���زی بلندمدت 
می تواند راهنم���ای کلیه بخش ه���ا قرار گرفت���ه و احیای 
تمدن اسلامی و پیاده شدن بنیادهای جامعه مدنی را 

تحقق بخشد؟ )سلطانی، 1378(
گر  بخواهیم درباره چالش های فرهنگ کشور بحث  حال ا
کنیم،  از چند منظر می توان به آن پرداخت، مثلا می توان 

رویکردهای زیر  را  داشت.
• محتوایی و دانشی

• روشی و فرآیندی
• ساختاری

• مدیریتی
 لذا همان طور که در مقالات ابتدایی بیان ش���د، به نظر 
می رسددو چالش اصلی امروز فرهنگ کشور، یکی نقصان 
وجود نظام مدیریت جامع فرهنگ است و دیگری ضعف 
در استخراج و تدوین مدل های عملیاتی و اجرایی دینی 
که به آن سبک زندگی اسلامی ایرانی می گوییم و بخش 
اصلی تم���دن نوین اس���لامی را ش���کل می ده���د )ضعف 
در تدوی���ن س���بک زندگی(  که اولی چالش���ی سیس���تمی 
 و کالب���دی و دوم���ی چالش���ی محتوای���ی و ن���رم اف���زاری

 است.
بنابراین بحث ما پرداختن به موضوع مدیریت فرهنگ 
اس���ت، پس در اینجا ب���ه چالش های مدیری���ت فرهنگ 
کثر  در کش���ور می پردازیم  که خود به نوع���ی دربردارنده ا
موارد دیگر نیز هست، بنابراین با بهره گیری از مطالعات 
انجام ش���ده و نیز دیدگاه های نگارنده، به مواردی اشاره 

می شود.

   چالش ه���ای اندیش���ه ای، چال���ش در چیس���تی 
فرهنگ است

کنون هیچ س���ندی در دس���ترس مدی���ران فرهنگی  هم ا
کشوری و استانی نیس���ت که همه ابعاد،مولفه ها، اجزا، 
عناصر و ش���اخص های فرهنگ در آن به طور عملیاتی و 
یکجا تدوین و تصویب  شده باشد، تامدیر بتواند براساس 
آن برنامه ریزی کند، بنابراین بدیهی است موضوعی که 
 ابعاد و  حدود و ثغور  آن برای برنامه ریز مشخص نب�اش�د، 
نمی تواند  قابل برنامه ریزی صحیح باشد. )ماهرالنقش، 
1393(  در ادامه مطلب تعدادی از چالش های اصلی در 

حوزه چیستی فرهنگ را ملاحظه می کنید.
•  عدم توافق  و تفاهم برسر تعریف، معنا و مفهوم فرهنگ

•  وجود ابهام در بخش فرهنگ: بخش فرهنگ حوزه ای 
پر ابهام اس���ت که حدود و ثغور آن کاملا ش���فاف و روشن 

نیست. 
•  عدم تدوین مولفه های جامع تشکیل دهنده فرهنگ 

و شاخص های اندازه گیری آنها
• گویا نب���ودن مفاهیم فرهنگی وارزش���ی و ع���دم تبیین 

راهبردی آنها
•  عدم توافق در تعیین حدود و قلمرو امورفرهنگی برای 

برنامه ریزی
• نگاه محض مادى و ادارى به فرهنگ 

• کیفی بودن مق���ولات بخش فرهنگ: غالب���ا اهداف در 
بخش فرهنگ به صورت مقولات کیفی تعریف می شود.  
اهداف���ی نظیر تعالی و رش���د انس���ان ها، تربیت اس���لامی  
انس���انی،  نزدیک ش���دن به خدا، خوب بودن، سعادت 
و س���عادتمندی و ... از جمل���ه اهداف���ی هس���تند ک���ه در 
مس���تندات مربوط ب���ه بخش فرهن���گ مورد توج���ه قرار 
می گیرند. بدیهی اس���ت برنامه ریزی و س���نجش میزان 
عملک���رد دس���تگاه های مس���وول در می���زان دس���تیابی 
ب���ه ه���دف س���عادتمند ش���دن اف���راد، به س���ادگی انجام 
نخواهد ش���د. وجود چنین اهداف���ی در بخش فرهنگ، 
امر برنامه ریزی و اجرا را از یک سو و نظارت و پاسخگویی 
را از سوی دیگر با مشکل مواجه می کند. ازاین  رو طراحی 
ابزار و روش هایی که بتوان با استفاده از آنهابرنامه ریزی 
و سنجش ناپذیری اهداف فرهنگی را به حداقل کاهش 

داد،  از الزامات هر مدیریت فرهنگی است.
در پایان از همه صاحب نظران و نخبگان عرصه مدیریت 
و فرهنگ تقاضا می ش���ود نقدها و نظرات تکمیلی خود 
را از طریق س���ایت www.amaher.ir با نگارنده در میان 

بگذارند.

در شهر 

 1200 آلبوم معرفی کتاب
در ایستگاه های اتوبوس شهری

ب���ه مناس���بت هفت���ه کت���اب و کتابخوان���ی، کت���اب های 
ش���هروندی در 1200 ایس���تگاه اتوبوس در مناطق 15 گانه 
اصفهان معرفی می شود. به گزارش روابط عمومی کمیته 
فرهنگ ش���هروندی ش���هرداری اصفه���ان، دبی���ر کمیته 
فرهنگ شهروندی شهرداری اصفهان با بیان اینکه معرفی 
کتاب های فرهنگ شهروندی با هدف آشنایی شهروندان 
با تولیدات این کمیته و ترویج فرهنگ کتابخوانی انجام شده، 
گفت: کمیته فرهنگ شهروندی تا کنون بیش از 300 عنوان 
کتاب با موضوعات ش���هروندی تولید کرده است که قصد 

داریم این تولیدات را به شهروندان معرفی کنیم.

  دعوت شهردار اصفهان 
از مردم برای شرکت در مسابقه 

فرهنگ ترافیک   
ش���هردار اصفهان در گفت و گو با ایمنا،به موضوع انتشار 
فراخوان مس���ابقه فرهنگ ترافیک اصفهان در دو بخش 
طراحی نماد)نش���انه( و ش���عار اش���اره ک���رد و گفت:توجه 
ب���ه توس���عه ظرفی���ت ه���ای فرهنگ���ی در امر س���اماندهی 
 معضلات ترافیکی یک���ی از الزامات ای���ن روز های اصفهان 
اس���ت و ب���رای رس���یدن ب���ه نقط���ه قاب���ل پذی���رش در 
 این زمین���ه، س���رمایه گ���ذاری روی موضوع���ات فرهنگی 
می تواند ب���ه کمک ش���هر بیای���د. وی اف���زود: ش���هرداری 
اصفهان نیز با انتشار این فراخوان از شهروندان برای برون 
رف���ت از معضل ترافیکی ش���هر  اصفهان کم���ک می گیرد. 
 دکترمهدی جمالی ن���ژاد اظهار کرد: ش���هرداری اصفهان

در حال حاضر موضوع فرهنگ ترافیک را ب���ه طور ویژه در 
دستور کار خود قرار داده و به منظور یکسان کردن حرکت 
نهادها و دس���تگاه ه���ای متول���ی ترافیک از جمل���ه راهور، 
 آم���وزش و پ���رورش، ش���هرداری و ش���هروندان، ب���ه دنبال 
یک شعار و نماد واحد برای اصلاح فرهنگ ترافیکی شهر 
اس���ت.وی تصریح کرد: قطع���ا همه باید برای به س���امان 
رسیدن معضلات ترافیکی در شهرمان تلاش کنیم؛ چرا که 
حرکت در این مسیر خدمت به جامعه امروز  و نسل های 
آینده اس���ت ونباید از این موضوع غافل بود که به سامان 
رسیدن معضلات ترافیکی، جلوگیری از تردد خودروهای 
دودزا، اس���تفاده از حم���ل و نقل عموم���ی، رعایت قوانین 
راهنمای���ی و رانندگی و احت���رام به عابرپیاده و اس���تفاده از 
وسایل حمل و نقل غیر موتوری در اراده شهروندان و تلاش 
مس���وولان قرار دارد و با همین اراده می توان اصفهان را از 
چالش بزرگ آلودگی هوا دور کرد. علاقه مندان به شرکت در 
این مسابقه می توانند با مراجعه به سایت معاونت حمل 
و نقل و ترافیک ش���هرداری اصفهان و یا س���ایت س���ازمان 
فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان از جزئیات برگزاری این 

مسابقه مطلع شوند.

 در اصفهان دهه 60 
  15درصد سفرهای شهری 
با دوچرخه  انجام می شد 

گرچه به کارگیری سامانه های مدرن و روش های جدید  ا
حمل ونقل ش���هری، در ش���هرهایی که ترافیک و آلودگی 
ش���دیدی دارند  از اهمیت برخوردار اس���ت، اما با توجه به 
اینکه هزینه بس���یار س���رمایه گذاری برای را ه ان���دازی این 
س���امانه های مدرن حمل ونقل همچون مت���رو، عاملی 
 محدودکننده است،  اولویت دادن به وسایل حمل و  نقل
 که نیاز به صرف هزینه بسیار نداشته باشد  اهمیت می یابد.

 اس���تفاده از س���امانه های غیرموتوری به ویژه دوچرخه  و  
ترکیب آن با  سیس���تم های حمل و نقل عمومی، تاثیرات 
مثبتی به همراه دارد . دوچرخه  به عنوان بخشی از سامانه 
حمل ونقل شهری سالم و متناسب با  محیط زیست است،  
 بنابراین فراهم ساختن موقعیت هایی برای دوچرخه سواری

ایمن در ش���هر باید در برنامه ریزی های ش���هری مورد توجه 
 قرار گیرد .  توجه به  دوچرخه و دوچرخه سواری در حمل و

نقل شهری،  جزئی  از  تفکری بوده که در آن هدف فراموش 
شده اس���ت، منطبق ساختن ش���هر با معیارهای انسانی 
را دنبال ک���رده و تلا ش م���ی کند  ب���ا آرام س���ازی فضاهای 
 ش���هری و کم���ک ب���ه آرام س���اختن ت���ردد و ش���یوه ه���ای

 حمل ونق���ل، ش���هروندان را از اضطراب ناش���ی از توس���عه 
بی رویه شهرها برهاند.  30 س���ال از روزهایی که دوچرخه 
 نق���ش موث���ری در س���فرهای ش���هری اصفه���ان داش���ت،  
می گذرد و این روزها  کمتر اصفهانی ها در سفرهای درون 

شهری از این وسیله نقلیه غیر موتوری استفاده می کنند.
در اصفهان در ده���ه 60 بیش از 15/4 س���فرهای درون 
 ش���هری با دوچرخ���ه انج���ام می ش���د، ام���ا ب���ه تدریج

که ب���ر تع���داد خودروهای���ی ک���ه در خیابان هاى ش���هر 
تردد می کنند،  افزوده ش���د و وس���ایل نقلی���ه موتوری 
بر معابر ش���هری تس���لط یافتن���د، فرهنگ اس���تفاده از 
دوچرخه در س���فرهاى ش���هرى در اصفهان  به حاشیه 
کن���ون س���هم دوچرخ���ه در س���فرهای  ران���ده ش���د. ا
ش���هری اصفهان به  3درصد رس���یده اس���ت، درحالی 
 ک���ه در برخ���ی از ش���هرهاى جه���ان دوچرخ���ه س���هم

 50 درصدى در حمل و نقل شهرى دارد.     

گروه شهر

 
 ش���هردار  اصفهان در نشس���ت مش���ترک ب���ا قائم مق���ام وزیر 
کید برلزوم تبدیل  محیط زیست و ساختمان آلمان ضمن تا
اصفهان به یک ش���هر دوس���تدار طبیعت،خواس���تار توسعه 

همکاری های زیست محیطی ایران و آلمان شد.
به گزارش خبرگزاری ایمنا ، شهردار اصفهان در این نشست 
با اش���اره به اینک���ه کلانش���هراصفهان یک���ی از مهم ترین 
کلانشهر های ایران اسلامی است و  به عنوان پایتخت فرهنگ 
و تمدن این کش���ور ش���ناخته می ش���ود،گفت:علاوه بر ابعاد 
فرهنگی شهر اصفهان که استقرار اصلی صنایع هنری و  دستی 
یکی از موارد آن است، صنایع بزرگ و کوچک دیگری نیز  در این 

شهر مستقر بوده که به میزان اهمیت اصفهان افزوده است.
دکتر مهدی جمالی نژاد با اشاره به  اینکه استان اصفهان در 
کشور بیشترین کارگاه های بزرگ و کوچک صنعتی را در خود 
جای داده است، اظهار کرد:این شهر یکی از شهر های پیشتاز 
در س���بک مصرف بهینه انرژی است که متاس���فانه به دلیل 

تغییرات اقلیمی، دچار آسیب شده است .

 وی اف���زود: امیدواری���م درای���ن نشس���ت مش���ترک ع���لاوه بر 
تبادل نظر در زمینه راهکار های مصرف بهینه انرژی، در زمینه 
مسائل محیط زیست نیز  همکاری هایی حاصل شود  و نتیجه 

آن برای شهر اصفهان مفید باشد.
ش���هردار اصفه���ان با اش���اره ب���ه اینکه اصفه���ان در چه���ارراه 
مواصلاتی ایران قرار دارد و میزان حمل و نقل بار و مس���افر در 

این شهر بس���یار بالاس���ت، خاطرنش���ان کرد: اصفهان برای 
 ایران منافع زیادی دارد و به عنوان یک اس���تان اس���تراتژیک

مورد توجه قرار می گیرد.
دکتر جمالی نژاد افزود: علاوه بر این موارد، یکی از ویژگی های 
بارز اصفهان اقلیم چهارفصل آن است، به طوری که در شرق 
دارای منطقه کویری با اقلی���م خاص خود و در غ���رب دارای 

منطقه کوهستانی و سرسبز   است.
 وی با اشاره به جهانی شدن اصفهان در زمینه صنایع دستی
کیفی���ت و ارائ���ه  ادام���ه داد: ش���هر اصفه���ان در تن���وع، 
صنایع دستی حرف اول را می زند و هر یک از شهرستان های 
استان اصفهان، در یک رشته هنری حرف های مهمی برای 

گفتن دارند.

کید بر جهانی بودن نام اصفهان، افزود:  شهردار اصفهان با تا
این کلانشهر در  سال 2006 پایتخت فرهنگی جهان اسلام بوده 
و سال آینده نیز مرکز گردشگری خواهد شد و تمام تلاشمان 
این اس���ت که تا س���ال 2015،  اصفهان را به شبکه شهرهای 

خلاق جهان متصل سازیم.
دکتر جمالی نژاد با بیان اینک���ه در حوزه بین المللی نیز فعال 
کردن دیپلماسی ش���هری اصفهان در دس���تور کار قرار دارد، 
گفت: دبیرخانه جشنواره میراث فرهنگی ناملموس در لاین 
شهر مستقر است و همین امر  می تواند به معرفی بیش از  پیش 

اصفهان به دنیا  کمک  کند.

 اصفهان دیروز 

 اصفهان در تنوع و کیفیت صنایع دستی حرف اول را می زند
شهردار اصفهان در نشست با نمایندگان هیات آلمانی:

نوش���ته های گردش���گران نش���ان می دهد که باغ 
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های اصفهان ج���زء زیبایی های خیره کننده این 
شهر محس���وب می ش���وند؛ مکان هایی که شکل 
گیری آنها در دوران مختلف تاریخ به اوج رس���ید و 
در حال حاض���ر جز گوش���ه های���ی از آن، باق���ی نمانده تا 

اصفهان همانند گذشته به آن ببالد.
اصفهان ن���ه تنها ش���هرموزه ای بی نظیری اس���ت، بلکه 
 تاریخ گواه���ی می ده���د باغ های ش���کل گرفت���ه در کنار 
زاین���ده رود و آثار کم نظیر تاریخی، این ش���هر را به نگینی 
زیبا تبدیل کرده ک���ه هنوز هم هر بیننده ای را به س���وی 

خود می کشاند.
دوران صفوی اوج باغ س���ازی ایرانی، در ش���هر اصفهان 
اس���ت که از اصفه���ان، باغ ش���هری زیب���ا س���اخت، اما با 
گذشت زمان و گس���ترش شهرنش���ینی در زمان کنونی و 
وسعت گرفتن شهر، ساخت و سازهای متعدد باغ های 
چندهکتاری، این ش���هر را بلعید تا دود و بوق ماش���ین و 

ساختمان های بلند جای درختان را بگیرد.
این روزها س���هم خیاب���ان ه���ا و کوچه پ���س کوچه های  
اصفه���ان از باغ ه���ای مثال زدنی گذش���ته بس���یار اندک 
است و باعث شده تا نفس های این ش���هر در بسیاری از 

روزها به شماره بیفتد.
مدیریت ش���هری، س���عی بر این دارد ت���ا با برنام���ه ریزی 
 و افزایش فضای س���بز عم���ودی، اصفه���ان را دوب���اره به

باغ شهری زیبا تبدیل کند.

   توسعه فضای سبز عمودی شهر
ش���هردار اصفهان با اش���اره به اهمیت وجود فضای سبز 
در این کلانشهر با توجه به مش���کلاتی نظیر آلودگی هوا و 
نبود زاینده رود، از تصمیم مدیریت شهری برای توسعه 
فضای سبز عمودی گفت و افزود: سعی داریم اصفهان را 

دوباره به باغ شهر تبدیل کنیم.
هرچند بازسازی باغ های اصفهان با آن عظمت در زمان 
کنونی که س���اخت س���اختمان ه���ای چند طبق���ه رونق 
 پیدا ک���رده غیر ممکن اس���ت، ام���ا به گفت���ه دکتر مهدی 
جمالی نژاد توسعه فضای سبز عمودی شهر در اصفهان 

کار بعیدی نیست و نیاز به برنامه ریزی مناسب دارد.
وی افزود: با توجه به وضعیت آلودگی هوا در بحث توسعه 

فضای س���بز، رویکردی نو مدنظر اس���ت و توسعه فضای 
سبز عمودی در دستور کار شهرداری قرار دارد.

گ���ر رس���یدگی لازم ص���ورت نگیرد  وی که معتقد اس���ت ا
ش���هرها از بی���ن می رون���د و م���ی میرن���د، اظهار داش���ت: 
بس���یاری از  ش���هرها بر اثر بی توجهی از بین رفته اند، اما 
اصفهان همچنان زیبایی خود را حفظ کرده و این شهر 

یک باغ شهر در میان کویر شناخته شده است.
کید براینکه در س���طح  دکتر جمالی ن���ژاد همچنین ب���ا تا
کثر  شهر چمن کاری باید به حداقل و درختکاری به حدا
برسد یادآور شد: فضای سبز عمودی در اصفهان کاهش 
پیدا کرده و باید برای کاشت درخت در فضای شهری با 

جدیت بیشتری وارد عمل شد.
ب���ه گفته ش���هردار اصفه���ان، کاش���ت درختان ب���ادوام و 

متناس���ب با آب و هوای اصفهان در راستای فضای سبز 
عمومی و به صورت عمودی به عنوان یکی از برنامه های 
مدیریت شهری است تا بتوان گوشه ای از باغ شهرهای 

اصفهان را زنده کرد.
وی در پایان خاطر نشان کرد: کاشت درختان مناسب و 
با دوام در سطح ش���هر باعث می شود که فضای شهری، 

زیبایی موثرتری پیدا کند.

    شناسایی عرصه های مناسب برای فضای سبز
مدی���ر عامل س���ازمان پارک ها و فضای س���بز ش���هرداری 
 با بی���ان اینک���ه امروزه ش���هر ب���دون وج���ود فضای س���بز
 قاب���ل تصورنیس���ت، عنوان ک���رد: در گذش���ته ب���ه دلیل 
وجود باغ های متعدد، به فضای سبز شهری نیاز نبود،  

کنون به فضای س���بز ش���هری نیاز اس���ت تا بخشی از  اما ا
مشکلات شهر از جمله آلودگی هوا کاهش پیدا کند.

احم���د س���لیمانی پ���ور ی���ادآور ش���د: ب���ا توج���ه ب���ه روند 
خشکسالی و بحران آب، س���ازمان موفق شده مجموعه 
عرص���ه های���ی ک���ه م���ی توان���د ب���ه فض���ای س���بز تبدیل 
شود،شناسایی کند که در نقشه راه مناطق برای تملک 

قرار داده شده است.
به گفت���ه وی، ب���ه گس���ترش ای���ن فض���ای س���بز  در  برنامه 
اصفه���ان 95 پرداخت���ه ش���ده و ب���ه ای���ن ترتیب ت���ا پایان 
 برنامه اصفهان س���رانه فضای سبز ش���هر به 29مترمربع 

افزایش پیدا می کند. 
درحال حاضر بیشتر مناطق اصفهان را فضای مسکونی 
تش���کیل داده و مناطق���ی مانن���د 12و 14، عرص���ه ه���ای 
بیش���تری ب���رای توس���عه فض���ای س���بز دارن���د، بنابراین 
بیشترین توسعه فضای سبز به سمت شمال شهر است 
که البته توس���عه فضای س���بز در بخش جنوبی اصفهان 
در محدوده هزار دره و ش���هید کش���وری نیز برنامه ریزی 

شده است.

   اصفهان و 71 باغ 
در گذش���ته باغ های زی���ادی در اصفهان وجود داش���ته 
که حالا تنها مقدار کم���ی از آن باقی مانده اس���ت. گفته 
می ش���ود در حدود 71 باغ در باغ ش���هر اصفهان از دوران 
 صفوی ش���کل گرفت���ه ک���ه از این می���ان می ت���وان به باغ
هزار جریب، باغ عباس آباد، باغ شیرخانه، باغ قوشخانه 

و... اشاره کرد.
از دیگر س���و بای���د گف���ت، پی���ش ت���ر از صف���وی در دوران 
س���لجوقی نیز باغ س���ازی از مهم ترین عناصر شهرسازی 
بوده، چنانکه»باغ کاران«، »باغ فلاسان« و»باغ بکر«  از 

آن دوران بوده است. 
اما در دوره کنونی »باغ گل ها« از جمله باغ های اصفهان 
گی ه���ای نزدی���ک تری ب���ه ب���اغ ایرانی و  اس���ت که با ویژ
در دهه 70 شمس���ی  ش���کل گرفته و م���وزه ای از  گل ها و 

درختچه های زینتی است.
از همی���ن رو ش���هرداری اصفهان نی���ز در نق���اط مختلف 
 ش���هر اقدام به گل آرایی های زیبا کرده است و به نسبت

فصل های مختلف سال، نوع گل ها را تغییر می دهد.

رویکرد جدید مدیریت شهری به گسترش فضای سبز

فضای سبز  عمودی شهر توسعه می یابد 

نمای نزدیک

دیدار قائم مقام وزیر محیط زیست و ساختمان کشور آلمان با شهردار اصفهان

علی ماهر النقش

مدیر بر نامه ریزی و بودجه شهرداری اصفهان:

شهروندان  به مشارکت را ی دادند 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان خبر داد:

تحقق سیستم شهر سازی الکترونیک تا سال  آینده 

ش���هروندان اصفهانی به ات���اق فکر مج���ازی برنامه 
 اصفه���ان 1400 آمدن���د و از می���ان سیاس���ت ه���ای

هشت گانه این برنامه، به مشارکت رای دادند . 

   58 درصد ش���هروندان رویکرد مش���ارکت را 
انتخاب کردند

مدیر بر نامه ری���زی و بودجه ش���هرداری اصفهان با 
اش���اره به  برگزاری جلس���ات مش���ترک بین مدیران 
شهر و کار شناسان برای تدوین راهبردهای بر نامه 
اصفه���ان 1400 عن���وان کرد:بعدازاینک���ه راهبرده���ا 
 مص���وب وقطع���ی ش���ود، وارد ب���ر نام���ه عملیات���ی

م���ی ش���ویم. فردان���ی از ش���هروندانی ک���ه در فضای 
ات���اق فکرمج���ازی برنام���ه اصفه���ان 1400 کم���ک 
کردن���د، مش���ورت دادن���د و در نظر س���نجی ش���رکت 
گفت:ش���هروندان از می���ان  ک���رد و   کردند،تش���کر 
هشت سیاس���ت  تدوین شده ش���هرداری اصفهان 

بیشترین امتیاز را به رویکرد مشارکت دادند .
به گفته مدی���ر بر نام���ه ری���زی و بودجه ش���هرداری 
اصفهان، 58 درصد شهروندان رویکرد مشارکت را 

انتخاب کردند . 
وی با بی���ان اینکه ش���هروندان نیز مانن���د مدیریت 
کید دارند، عنوان کرد :در مسیر  شهر بر مش���ارکت تا
ح ش���د،  تدوین برنام���ه عملیاتی بحث جالبی مطر
مانند ایده ب���زرگ تا بتوانیم از خلاقیت ش���هروندان 
کنی���م. مدیربرنام���ه ری���زی و بودج���ه  اس���تفاده 
شهرداری اصفهان با بیان اینکه در اتاق فکر مجازی 
بر نامه ا صفهان 1400دستو العمل و فضایی طراحی 
شده اس���ت تا ش���هروندان بدون مراجعه حضوری 
ح کنن���د ،گفت:ارتقای بهره وری  نظراتش���ان را مطر

هدف طراحی فضای ایده بزرگ است.  
فردان���ی عن���وان ک���رد : ب���رای اینک���ه ای���ده هایی که 
 شهروندان ارائه می کند درچارچوب های  مورد نظر
باشد،دس���تو رالعمل���ی تدوین ش���ده ودرات���اق فکر 

مجازی بارگزاری شده است .  
 وی بابیان اینکه ایده هاباید قابل فهم و رسا باشند ،
ح  عن���وان ک���رد: ای���ده های���ی ک���ه ش���هروندان مطر
 می کنند، باید راه���کاری قاطع برای رف���ع چالش های
ش���هر ارائ���ه دهد،انعط���اف پذی���ر و  قاب���ل تغیی���ر 
باش���ند و بتوانند ب���ا فضای م���ورد نظ���ر در اصفهان 
1400همخوان���ی داش���ته باش���ند. ب���ه گفت���ه مدی���ر 
 ب���ر نام���ه ری���زی و بودج���ه ش���هرداری اصفه���ان، 
ایده های���ی که مصوب ش���وند در ات���اق فکر مجازی 

برنامه اصفهان 1400 بارگزاری خواهند شد . 

مع����اون شهرس����ازی و معم����اری ش����هرداری اصفه����ان با 
اعلام اینکه تا سال آینده شهرس����ازی الکترونیک به طور 
کامل محق����ق خواهد ش����د،عنوان ک����رد : با ای����ن رویداد، 
بس����یاری از مراحل ص����دور پروان����ه از طریق کارب����ر  داخل 
منزل و یا دفاتر پیش����خوان صورت می گی����رد، اما در حال 
حاض����ر معاونت ه����ای شهرس����ازی مناطق پاس����خگوی 
 شهروندان خواهند بود.  به گزارش ایمنا ،صمصام شریعت

با اش����اره ب����ه اینک����ه ش����هرداری الکترونی����ک پن����ج گزینه 
 دارد، گفت: س����امانه ش����هرنما، گش����ت فنی ساختمان، 
برون سپاری خدمات)طرح شما( و شهرسازی الکترونیک  
از گزین����ه ه����ای ش����هرداری الکترونی����ک اس����ت.  مع����اون 
شهرس����ازی و معم����اری ش����هرداری اصفهان با اش����اره به 
ویژگی های سیستم شهرنما، بیان کرد: با استفاده از این 
سیس����تم، مالک همزمان با صدور  پروان����ه، نمای اصلی 
 س����اختمان خود را نیز به ط����ور واقعی دریاف����ت می کند،

به طوری که از طریق این سیستم می توان مستندنگاری 
و مباحث س����یما و منظ����ر ش����هری را  انج����ام داد. در کل، 
 سیستم شهرنما طراحی معماری را  نظام مندتر  و آسان تر
 می کند .  صمصام شریعت با بیان اینکه سیستم شهرنما
کی که نمای آن طراحی می ش����ود  مش����خص می کند پلا
 در باف����ت فرس����وده ی����ا باف����ت نوس����از ق����رار دارد و نم����ای 
س����اختمان های اطراف آن چگونه است، تصریح کرد: با 
استفاده از این سیستم می توان متوجه شد نمای طراحی 
شده وصله ناهماهنگ است یا با اطراف همخوانی دارد.  
وی یادآور شد: سامانه شهرنما مشتمل بر تصویربرداری 
از کل معابر شهری است که در این راستا تعداد  10 دستگاه 
خودرو ب����ا تجهیزات مرتب����ط )دوربین و س����ایر تجهیزات( 

نسبت به عکس برداری و تصویربرداری با زوایای مختلف 
معابر  و گذرهای شهری  اقدام می کنند. صمصام شریعت 
با اشاره به اینکه در این طرح تصویربرداری از تمامی معابر 
ش����هری مناطق 15 گانه ش����هرداری اصفه����ان به صورت 
 کامل انجام می شود، گفت: با استفاده از سامانه شهرنما 
می ت����وان ب����رای ص����دور پروانه س����اختمانی ارتف����اع وضع 
موجود، نم����ای وضع موج����ود و ارتفاع بالکن ت����ا کف گذر 
را اندازه گیری کرد و دیگر نیازی به مراجعه کارشناس����ان 
کید ک����رد: در این فراین����د تاریخ   به مح����ل نیس����ت . وی تا
 عکس ب����رداری ثبت می ش����ود و ب����ه عنوان یک س����ند باقی 
می ماند.  معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان 
گفت: به غیر از استفاده های معاونت شهرسازی و معماری 
برای صدور پروانه، مهندسان طراح هم امکان استفاده از 
سیستم شهرنما را دارند و می توانند برای یکسان سازی 
ک به چه  س����یما و منظر ش����هری و اینکه بافت اطراف پلا

کنند. نحوی است ، از طریق این سامانه ورود پیدا
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نشست اقتصادی

سالزبورگ اتریش آماده برقراری 
روابط گسترده با اصفهان 

نشست بررس���ی فرصت های تجاری و س���رمایه گذاری در 
اصفهان و سالزبورگ اتریش در اتاق بازرگانی استان اصفهان 
برگزار شد. در آغاز این نشست، رییس اتاق بازرگانی استان 
اصفهان ضم���ن عرض خ���وش آمدگویی و تقدی���ر از عمل 
 انسان دوستانه مسوولان کش���ور اتریش برای پناه دادن 
به پناهن���دگان جنگی، گفت: اس���تان اصفهان، اس���تانی 
صنعتی تولیدی با هش���ت ه���زار واحد صنعتی فع���ال  در 
زمینه های مختلف اس���ت که قادر به هم���کاری و ارتباط 
 تجاری به خصوص در حوزه های گردشگری و کشاورزی

 با ایالت سالزبورگ اتریش است.

   استان اصفهان، برترین اس���تان علمی و صنعتی 
در  ایران

س���ید عبدالوه���اب س���هل آبادی اذع���ان کرد:بیش���ترین 
 دانشگاه های کش���ور در اس���تان اصفهان مستقر هستند 
و پایه علمی متخصصان این استان در کشور ممتاز  است.

وی ادامه داد: تمامی هیات های تجاری که به کشور ایران 
سفر  می کنند، خواستار بازدید از استان اصفهان هستند؛ 
که این استان از  پتانسیل های فراوانی در زمینه های  چرا
مختلف برخوردار  است.معاون عمرانی استانداری استان 
اصفهان نیز که در این جلسه حضور داشت، با بیان اینکه 
اصفهان، برترین استان علمی و صنعتی در ایران محسوب 
می شود، عنوان کرد: امید است  با حضور مسوولان ایالت 
سالزبورگ در اصفهان نهایت همکاری بین دو استان انجام 
ش���ود.محمد علی طرفه افزود: تمام بخش های دولتی و 
غیردولتی در استان اصفهان خواهان برقراری روابط تجاری 
کید  و اقتصادی با ایالت س���الزبورگ اتریش هستند.وی تا
کرد: استان اصفهان، اس���تانی تمدن ساز است و در تولید 
علم و فرهنگ سابقه دیرینه دارد و در حال حاضر پرچمدار 

گردشگری در کشور است.

   روابط بین ایران و اتریش سابقه 170 ساله دارد
 در ادامه این نشس���ت، استاندار  ایالت س���الزبورگ اتریش 
با ابراز خرس���ندی از حضور در اصفهان به عنوان زیباترین 
و فرهنگی ترین شهر دنیا، گفت: روابط بین ایران و اتریش 
س���ابقه 170 س���اله دارد و با توجه به موقعیت کنونی ایران 
امیدواریم بیش���تر  از  پیش بتوانیم در زمینه کش���اورزی و 

گردشگری با استان اصفهان ارتباط داشته باشیم.
ویلفرد هاسلر در ادامه به توصیف ایالت سالزبورگ  اتریش 
پرداخ���ت و تصریح کرد: ایالت س���الزبورگ یک���ی از  9 ایالت 
موجود در کشور اتریش است که دارای پایتختی با همین 
ن���ام اس���ت.وی اف���زود: ایال���ت س���الزبورگ دارای 550 نفر 
جمعیت است و از لحاظ اقتصادی ایالتی قوی و قدرتمند 
در کش���ور اتری���ش محس���وب می ش���ود . اس���تاندار ایالت 
سالزبورگ عنوان کرد: تولید ناخالص این  ایالت به ازای هر  
نفر42 هزار یورو و تولید ناخالص سالیانه آن24میلیارد یورو 

و نرخ بیکاری حدود 5 درصد است.

   وج���ود برتری���ن جش���نواره فرهنگ���ی جه���ان  در  
سالزبورگ

هاس���لر  بیان کرد: نقاط قوت اقتصادی ایالت س���الزبورگ 
 عمدت���ا در حوزه ه���ای تولی���دی، گردش���گری، تج���ارت و 
به خص���وص فرهنگ اس���ت.وی گف���ت: بازدیدکنندگان 
از ایالت س���الزبورگ حدود 25 میلیون نفر  ش���ب گردشگر  
اس���ت و 58 درصد از بازدیدکنندگان برای استفاده از انواع 
ورزش های زمس���تانی در فصل زمس���تان و توریست های 
تابس���تانی نیز  برای تفریح در دریاچه های زیب���ا و بازدید از 
مناطق کوهنوردی به این ایالت س���فر  می کنند.استاندار 
ایالت سالزبورگ با ابراز خرسندی و افتخار از اینکه سالزبورگ 
زادگاه هنرمند بزرگ موتزارت اس���ت، گفت:بسیار خوش 
وقت���م از  اینکه نماین���دگان بنی���اد موت���زارت و نمایندگان 
دانشگاه موتزارت در سفر به اصفهان هیات ما را همراهی 
که موتزارت پشتوانه فرهنگ سالزبورگ است. کردند؛ چرا
کید کرد: جشنواره سالزبورگ این ادعا را دارد که جزء  اسلرتا
برترین جش���نواره های فرهنگی جهان اس���ت که از لحاظ 

هنرهای کلاسیک و معاصر در دنیا حرف اول را می زند .

   وجوه شباهت فراوان بین اصفهان و سالزبورگ 
وی اظهارک���رد: س���الزبورگ ع���لاوه ب���ر داش���تن فرهن���گ و 
موس���یقی غنی  در  حوزه های علمی و تحقیقاتی پیش���رو  
است و در بخش IT، فناوری محیط زیست، صنایع چوب، 
 خودرو و س���لامت  دارای شرکت هایی بسیار  قوی و معتبر 
 در کشور اتریش است. استاندار ایالت سالزبورگ عنوان کرد: 
ک و بررسی کیفیت آب در کشور  سالزبورگ در حوزه انرژی پا
اتریش برجسته است.  همچنین رییس اتاق بازرگانی ایالت 
سالزبورگ  در این نشست مردم اصفهان را مردمی مهربان و 
بافرهنگ دانست و گفت: در مدت کوتاهی که در اصفهان 
حضور داشتم، متوجه ش���دم که وجوه تشابه زیادی بین 
دوشهر اصفهان و سالزبورگ و حتی مردمانش وجود دارد . 
کن راد اشتون اذعان کرد: استان های سالزبورگ و اصفهان 
در  زمینه گردش���گری، علم، فرهنگ، کشاورزی، صنعت 
 و تجارت اس���تان های قدرتمن���دی هس���تند و می توانند
با همکاری  یکدیگر   پیشرفت قابل توجهی داشته باشند.
وی در پایان اظهار امیدواری کرد که برقراری روابط تجاری و 
اقتصادی بین این  دو استان بتواند به رشد توسعه وضعیت 

اقتصادی طرفین منجر  شود.

دومین بسته سیاستی دولت به منظور خروج از رکود 
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و رونق اقتص���ادی راهکاری ب���ود که پ���س از ماه ها 
بررسی توسط تیم اقتصادی دولت تدوین شد تا 
بلکه بارقه های از دس���ت رفته امید ب���ه اقتصاد 
برگردد و کمی از رکودی که بنگاه های اقتصادی 
را به شدت تهدید می کرد، بکاهد؛ بسته ای که 
در آن تلاش شده بود با شیوه ای خلاقانه اقتصاد 
را به صورت مقطعی از رکود فعلی نجات دهد. بسته ای 
 ک���ه ب���ه نوع���ی امی���د را ب���رای صنع���ت خودروس���ازی و
 تولید کنندگان لوازم اولیه زندگی م���ردم زنده می کرد تا 

پارکینگ ه���ا و انبارهای مملو از اجناس 
 خال���ی ش���ود. از طرف���ی ه���م ب���ه نظ���ر 
می رسید، طیفی از مصرف کنندگان نیز 
به وام ه���ای خودرو و کالا اقبال نش���ان 
ح  دهند، اما در نخستین روز اجرای طر
 اعطای وام 25 میلی���ون تومانی خودرو 
با بهره 16 درصد و بازپرداخت هفت ساله 
متقاضی���ان ب���ا گفتاره���ا و قراردادهایی 
متف���اوت از آنچ���ه ک���ه ول���ی الله س���یف، 
 رییس کل بانک مرکزی اعلام کرده بود،

گهان متوجه شدند که  روبرو شدند و نا
ح به ج���ای اینکه  دوره بازپرداخ���ت طر
چهار تا هفت ساله باشد، به یک تاچهار 
 ساله تغییر یافته اس���ت. این تناقض ها 
در گفتار مس���وولان دولتی، در شرایطی 
است که مجتبی خسرو تاج، قائم مقام 
وزارت صنع���ت منکر هفت س���اله بودن 
بازپرداخ���ت وام 25 میلی���ون تومان���ی 
خودرو می ش���ود و می گوید: از ابتدا هم 
قرار نبوده دوره بازپرداخت هفت س���ال 

باش���د، بلکه مدت زمان اعلامی  تا هفت سال از سوی 
دولت عنوان ش���ده بود، بنابراین از ابتدا هم قرار نبود 

بازپرداخت ها به صورت هفت ساله باشد.

این صحبت دومین ف���رد مه���م وزارت صنعت زوایای 
 دیگری از اجرای این طرح را نمای���ان می کند، زاویه ای 
که نش���ان می ده���د بازپرداخ���ت ای���ن وام 25 میلیون 
 تومانی، بهره 16 درصد نخواهد داش���ت بلکه بهره ها، 
مرکب و با توجه به شرایط بازپرداخت متفاوت است؛ 
گر  فردی از این تس���هیلات اس���تفاده  به این معن���ا که ا
کرده و اقس���اط آن را ماه به ماه تس���ویه کند، مش���مول 
دریاف���ت وام با به���ره 16 درصدی خواهد ش���د، در غیر 
این ص���ورت بای���د منتظ���ر اعمال به���ره مرکب توس���ط 

مجریان باشد.
کنون به  بر همین اس���اس، طرحی ک���ه ا
مرحل���ه عملیاتی رس���یده اس���ت، دیگر 
ح دولت نیس���ت ک���ه از آن ب���ا افتخار  طر
ب���ه عن���وان تحری���ک تقاض���ای داخل���ی 
ک���ه دیگر اجرای  نام برده می ش���ود؛ چرا
ح ب���ا بازپرداخت  هف���ت س���اله و با  ط���ر
سود بانکی 16 درصد نخواهد بود، بلکه 
دوره بازپرداخت از هفت به چهار ساله 
گر قرار  یا کمتر تغییر یافته و در ع���وض، ا
باشد ماه به ماه تس���ویه صورت نگیرد، 
مش���تری بای���د زیر ب���ار بهره مرک���ب برود 
که فرمول آن ه���م اختصاص���ا در اختیار 
 بانک هاس���ت؛ ن���ه کس���ی از آن س���ر در 

می آورد و نه کس���ی ب���ه غی���ر از بانکی ها 
قدرت محاسبه آن را دارند.

اما قضی���ه ب���ه اینجا خت���م نمی ش���ود و 
درس���ت در همی���ن روز، اخب���ار مبنی بر 
خ س���ود س���پرده  توافق ب���رای کاهش نر
بانک���ی به عنوان یک���ی دیگ���ر  مولفه های 
 تحری���ک تقاض���ا از 20 ب���ه 18 درص���د
 از ابت���دای آذرماه منتف���ی اعلام می ش���ود. توافقی که 
هیاهوی زی���ادی تا اعلام ش���دن آن در محاف���ل ایجاد 
خ سود بین بانکی تا  کرد و  قرار شد که پس از کاهش نر

24 درصد و کاهش تدریجی سود سپرده که در نهایت به 
کاهش بهای تمام ش���ده پول و هزینه های بانک ها می 
خ سود تس���هیلات نیز  تصمیم گیری   انجامد، در مورد نر

شود. 
 ام���ا مدیرعامل بانک مل���ی این موض���وع را دو روز پس 
از رس���انه ای ش���دن آن تکذیب می کن���د و توافق بین 
بانک���ی را اینگون���ه توضیح می ده���د: آنچه در جلس���ه 
هماهنگ���ی مدی���ران بانک ه���ای دولت���ی و خصوصی 
نهایی ش���ده اس���ت، انجام اقدامات ضروری در مسیر 
سیاست های دولت برای کاهش تورم و خروج از رکود 
خ س���ود سپرده ها به آن نحوی  است و بحث کاهش نر
که اعلام ش���ده، نیس���ت. آنطور که عبدالناصر همتی، 
رییس ش���ورای هماهنگ���ی بانک ها گفته ب���ا توجه به 
اینکه سقف تعیین شده برای نرخ سپرده های یکساله 
 توس���ط ش���ورای پول و اعتب���ار 20 درصداس���ت، برخی 
خ  از مدیران این نظر را داشتند که با توجه به سطح نر
خ س���ود  ت���ورم ضروری اس���ت برای متناس���ب کردن نر
خ س���ود س���پرده ها  خ ت���ورم موجود، نر  س���پرده ها با نر
به 18 یا حتی به 17درصد کاه���ش یابد تا بانک ها قادر 
باشند نرخ های تسهیلات اعلام شده را رعایت و نسبت 
 به کاه���ش تدریج���ی آن اقدام کنن���د، اما برخ���ی دیگر 
خ های 20 درصدی  از مدیران با اشاره به عدم رعایت نر

توسط برخی بانک ها و خصوصا موسسات غیربانکی 
بدون  مجوز بر ای���ن نظر بودن���د که بهتر اس���ت ابتدا بر 
کید بیشتری شود  خ های اعلام شده تا اجرای دقیق نر

خ فراهم آید. تا زمینه کاهش بعدی نر
خ س���ود  در حالی همتی توافق بانک ها برای کاهش نر
سپرده بانکی به 18درصد از اول آذر را نایید نکرده است 
که پیش از این حمی���د تهرانفر، مع���اون نظارتی بانک 
مرکزی ب���دون تکذیب این موض���وع، تصمیم بانک ها 
خ س���ود س���پرده بانکی را مورد حمایت  برای کاهش نر
بان���ک مرکزی دانس���ت و گف���ت: اقدام بانک ه���ا مغایر 

مصوبه شورای پول و اعتبار نیست.
همچنین عل���ی طیب نیا، وزی���ر امور اقتص���اد و دارایی 
خ سود سپرده های بانکی از 20درصد  گفت: کاهش نر
به 18درصد تصمیم خود بانک ها بوده است و ما در آن 

دخیل نبوده ایم.
گوی���ی ه���ا در صحب���ت ه���ای   ب���ا وج���ود تناق���ض 
مس���وولان به نظ���ر م���ی رس���د دولتی ه���ا، بان���ک ها و 
خودروس���ازان چرخش���ی را از ح���رف تا عمل در بس���ته 
 ض���د رک���ود داش���ته ان���د و در اینج���ا ای���ن س���وال پیش

می آید که علت عدم شفافیت دولت با مردم چیست 
ح ها به نفع مصرف کننده و سپرده گذاران  و آیا این طر

 است؟

ک اقتصادی و ضرورت راستی با مردم پیچ خطرنا

چرخش در ضد رکود 

گزارش

اکسپو

میزبانی نمایشگاه اتوکام اصفهان
 از  102 مشارکت کننده  

کامپیوت���ر   بیس���ت و یکمی���ن نمایش���گاه بی���ن الملل���ی 
 و اتوماس���یون اداری اصفه���ان )ات���وکام 2015( از  19 ت���ا 23
  آب���ان م���اه و ط���ی س���اعات بازدی���د 15 ت���ا 21 در مح���ل 
 نمایش���گاه های بین المللی اس����تان اصفه����ان واقع در

پل شهرستان دایر است. 
به گزارش واحد رسانه شرکت نمایشگاه های بین المللی 
استان اصفهان، در این دوره 102 مشارکت کننده در قالب 
104 غرفه در 8500 مترمربع فضای نمایشگاهی به ارائه 
 جدیدترین دستاوردهای خود در زمینه های سخت افزار، 
نرم افزار، خدمات آموزشی و پژوهشی، خدمات تجارت 
الکترونی���ک و ش���بکه ه���ای داده و امنیت فض���ای تبادل 
اطلاعات م���ی پردازند. در ای���ن دوره مش���ارکت کنندگان 
 استان های اصفهان، تهران، البرز و فارس گرد هم آمده اند. 
 از جمله تفاوت های ای����ن دوره از نمایش����گاه می توان 
ب����ه ایج����اد پاوی����ون علم����ی ب����ا حض����ور دانش����گاه های 
دارای رش���ته IT  در اس���تان اصفهان، حضور شرکت های 
ح  کز رشد، حضور ش����رکت های مطر  دانش بنیان و مرا
در زمین����ه ه����ای س����خت اف����زار، ن����رم اف����زار، امنی����ت 
 و اینترنت و حضور بیش���تر نماین���دگان برنده���ای معروف 
اشاره کرد. همچنین ساعت 9 تا 12 صبح روزهای 20 و 21 آبان 

ماه به بازدید متخصصان اختصاص دارد. 

   برگ����زاری 5 س����مینار تخصص����ی در نمایش����گاه 
کامپیوتر 

 پنج س����مینار تخصصی با عناوین و موضوعات متنوع 
 در  پن���ج  روز برپای���ی بیس���ت و یکمی���ن دوره نمایش���گاه 
بین المللی کامپیوتر و اتوماسیون اداری اصفهان برگزار 
 می شود. مدیریت کاربران در شبکه های مبتنی بر آی پی، 
مفهوم و اهمیت فرآیند و متدولوژی در توسعه نرم افزار، 
پیش بینی زودهنگام و کم هزینه بیماری های خاص 
با اس����تفاده از تحلی����ل هوش����مند اطلاعات بیم����اران، 
شهر هوش����مند، حفظ حریم خصوصی در شبکه های 
اجتماعی، دول����ت الکترونیک، پیش����گیری از حملات 
سایبری در س����ازمان ها، مفاهیم پیشرفته در طراحی 
 وب، رایانش ابری و کاربرد آن در سازمان ها و شبکه های
 الکتریک����ی هوش����مند از جمل����ه عناوی����ن و موضوع����ات

 این سمینارها هستند. 
مراسم افتتاحیه بیست و یکمین نمایشگاه بین المللی 
کامپیوتر و اتوماسیون اداری ساعت 15 امروز، سه شنبه 

19 آبان ماه با حضور مقامات برگزار می شود. 

   متقاضیان وام خودرو دسته چک 10برگی آماده کنند  
 تس����نیم نوش����ت: بر اس����اس ش����رایطی که خودروسازان

به نمایندگی ه����ا برای خرید خ����ودرو ب����ا وام 25میلیونی 
ابلاغ کردند، اولا  علی رغم مصوبه دولت مبنی بر اعطای 
تسهیلات  هفت ساله خودروسازان فقط  چهار ساله وام 
می دهند، ثانیا متقاضیان باید حداقل یک دسته چک 

10برگی برای این وام ارائه کنند. 

   5 هزار خودرو به فروش رفت 
اقتصاد آنلاین نوش����ت: قائم مقام وزیر صنعت از فروش  
پنج هزار خودرو با وام 25 میلیونی در روز نخست اعطای 
وام خودرو خبر داد و گفت: 99 درصد آن پراید، پژو و تندر 

بوده است. 

   اخراج گسترده کارگران کوره پزخانه ها در سال 94 
ایلنا: رییس انجم����ن صنفی کارگران ک����وره پزخانه های 
استان تهران با اشاره به مشکلات کارگران کوره پزخانه ها، 
 گفت: امس����ا ل ش����اهد تعدیل نی����روی ک����وره پزخانه ها 

به برکت رکود مسکن بودیم. 

   پرونده پدیده شاندیز به شورای امنیت ملی رفت 
دبیر س����تاد مبارزه با مفاس����د اقتص����ادی با بی����ان اینکه 
پرونده پدیده ش����اندیز  تبع����ات اجتماعی زی����ادی دارد، 
گفت: بر اساس دس����تور داده شده مقرر ش����د که شورای 
 امنیت ملی در این پرون����ده ورود پیدا ک����رده و موضوع را

 دنبال کند. 

   سیاست آشکار نفتی س����عودی ها قبل از نشست 
اوپک

 فاین نشال تایمز: مقامات نفتی سعودی اعلام کردند: 
به کاهش تولید نفت برای بهبود بخشیدن به وضعیت 
بازار فکر نمی کنیم و روند فعلی را برای حفظ س����هم بازار 

خود ادامه خواهیم داد.

   خوداتکایی ۸5 درصدی در بخش گندم
ایرنا: مجری طرح گندم وزارت جهادکشاورزی از افزایش 
40 درصدی خرید گندم از کش����اورزان خب����ر داد و گفت: 

خوداتکایی ما در گندم به 85 درصد رسیده است.

   کارت اعتباری خرید فرش دستباف هم می آید
خبر آنلاین:رییس مرکز ملی فرش ای����ران از برنامه توزیع 
کارت اعتب����اری خرید ف����رش دس����تباف از س����وی دولت 
 خب����رداد و گفت: اعتب����ار ای����ن کارت 10 میلی����ون تومان و

 سود بانکی بازپرداخت آن 4 درصد است.

تازه های اقتصادی

قائم مقام وزیر نیرو گفت: انتقال تکنولوژی های نوین شرط نخست تداوم 
همکاری های ایران و آلمان در عرصه آب و فاضلاب است. 

ستار محمودی در نخستین گردهمایی مشترک ایران و آلمان در بخش آب و 
فاضلاب، اظهار کرد: تجربه ثابت کرده که آلمانی ها شرکایی قابل اعتمادند که 
 به دنبال انتقال اطلاعات فنی بوده و در همه ادوار مشارکت پایدار با ایرانی ها 
 داش���ته اند. وی افزود: دانش، تحقیقات و پژوهش آلمانی ها در تکنولوژی

معاون وزیر نفت بااعلام زمان دقیق لغو تحریم  نفتی از آمادگی برای بازگش���ت 
500هزار بشکه نفت به بازار در آستانه کریسمس خبر داد و گفت: به محض لغو 

سه تحریم، صادرات نفت بلافاصله افزایش می یابد. 
امیرحسین زمانی نیا در گفت وگو با مهر،  با بیان اینکه تمامی اقدامات به منظور 
افزایش ظرفیت تولید نفت خام ایران پس از  لغو تحریم ها انجام شده است، 
گفت: به محض لغو  تحریم ها به طور متوسط روزانه 500 هزار بشکه به ظرفیت 

 آب و فاضلاب در  اروپا محوری و منحصر به فرد است؛ ایرانی ها نیز  به چنین 
سطحی در بین کشورهای خاورمیانه دس���ت یافته اند و همین مساله 
و توسعه مش���ارکت ها بین دو کش���ور می تواند راه دسترسی به بازارهای 
سومی را برای دو کشور هموار کند. قائم مقام وزیر نیرو تصریح کرد: از زمان 
کمیت مدیریت و سازماندهی نوین در آب و فاضلاب ایران، آلمانی ها  حا

همواره به عنوان شریک اصلی ایران محسوب می شدند .

تولید و صادرات نفت خام ایران افزوده خواهد شد.
کنون میزان  کید بر اینکه هم ا معاون امور بین الملل و بازرگانی وزیر نفت با تا
تولید روزانه نفت خام ایران نسبت به ذخایر عظیم هیدروکربوری و به ویژه 
نفت بسیار اندک است، تصریح کرد: بر این اساس،  افزایش ظرفیت تولید 
نفت خام ایران در دورن لغو  تحریم ها برای سایر کشورهای تولیدکننده نفت 

قابل درک و پذیرش است.

اعلام  زمان  لغو تحریم نفت ایرانایران برای حضور آلمانی ها در صنعت آب شرط گذاشت 
معاون زنگنه خبر داد:قائم مقام وزیر نیرو:

به زودی 40 جایگاه دولتی س���وخت متعلق به 13 
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استان کشور روی میز فروش می رود که شش مورد 
از ای���ن جایگاه ه���ای دولت���ی س���وخت، متعلق به 

استان اصفهان است . 
جایگاه هایی که در مجموع به ارزش کل پایه 375 
میلی���ارد و 502 میلی���ون و 200 هزار ری���ال روی میز 

فروش خواهد رفت.
این تعداد جایگاه س���وخت دولتی  به ص���ورت کاملا  نقد 
گذار  در دومی���ن روز  آذرم���اه امس���ال از  طریق مزای���ده وا
می ش���ود. چندی پیش یک مقام مس���وول در س���ازمان 
گذاری جایگاه های سوخت از  خصوصی سازی از  آغاز  وا

طریق مزایده خبر داده بود.
گذاری جایگاه های سوخت   به گفته این مس���وول، با وا
دولت���ی در کش���ور، خصوصی س���ازی ای���ن جایگاه ها آغاز 

می شود.  
بر ای���ن اس���اس ق���رار اس���ت بخش های���ی از جایگاه های 
گذار ش���ود، ابتدا نام سه  س���وخت به بخش خصوصی وا
اس���تان قم، گی���لان و اردبی���ل و پ���س از  آن اس���تان های 
کردس���تان و هم���دان و  قزوی���ن، خراس���ان ش���مالی، 
کنون نیز  اصفهان و دیگر اس���تان ها ب���ه میان آمده اند .   ا
قرار بر ای���ن اس���ت ک���ه در اوایل آذرم���اه، دولت بخش���ی 
از مزای���ده  40 جای���گاه را ب���رای جایگاه های اس���تان های 
 کردستان، خراسان رضوی، آذربایجان غربی و اصفهان

 انجام دهد. 
این مزایده در حالی اس���ت ک���ه عدم س���ودآوری جایگاه 
داری س���وخت و تعطی���ل ک���ردن برخ���ی از آنه���ا در ای���ن 
مهر وموم ه���ای اخی���ر  به وی���ژه از زم���ان س���همیه بندی 
ح می ش���ده است و همان گونه  شدن بنزین به  بعد مطر
که بس���یار هم اتف���اق افت���اده، به ک���رات ب���ا تعطیلی این 
ک���ه از دی���د مس���وولانش  جایگاه ه���ا روب���رو ش���ده ایم 
دلیل���ی ج���ز  زیانده���ی نداش���ته اس���ت، بنابرای���ن دولت 
ک���رده ت���ا جای���ی  گ���ذاری ای���ن جایگاه ه���ا  آغ���از ب���ه وا
 ک���ه برخ���ی می گوین���د: دول���ت چ���وب ح���راج خ���ود را 
به جایگاه های سوخت زده است و همان گونه که اشاره 
ش���د،  آخرین خب���ری ک���ه از مزایده های دولت ش���نیده 

گذاری 40 جایگاه سوخت است. می شود، وا

   ورود نقدینگی سنگین به خزانه دولت
گذاری ها کرده،  اینکه چرا دولت به یکباره اقدام به این وا

 مساله ای است که دلایل مختلفی دارد .به گفته مشاور 
س���ازمان خصوصی س���ازی، ب���ر اس���اس برنامه ریزی ه���ا 
گ���ذاری شهرس���تانی یا اس���تانی در دس���تور کار اس���ت  وا
گ���ذاری جایگاه ه���ا به ص���ورت تک تک  و قرار نیس���ت وا

انجام شود.

گذار شود،   تعداد جایگاه های س���وختی که قرار است وا
زیاد است و پیش بینی می شود که رقم سنگین و بالایی  

گ���ذاری به خزان���ه دولت  از طری���ق این وا
گذاری ها با  واری���ز ش���ود و تمام���ی ای���ن وا
توج���ه به اینک���ه احتم���الا متقاض���ی زیاد 
خواهد ب���ود، ب���ه ص���ورت نقدی اس���ت. 
بنابرای���ن دلیل نخس���ت، ورود نقدینگی 

سنگین به خزانه دولت هست. 
مورد بعد،  نوسازی جایگاه های فرسوده 
دولتی توس���ط بخ���ش خصوصی اس���ت، 
آنگونه که ریی���س انجمن جای���گاه داران 
س���وخت کش���ور بی���ان می کن���د:  بیش���تر   
پمپ های جایگاه های خصوصی س���الم 
هس���تند ومعم���ولا پمپ ه���ای خ���راب و 
بی کیفیت مربوط به جایگاه های دولتی 

است.
کید ب���ر اینکه   بی���ژن حاج محمدرض���ا با تا
به طورکل���ی تع���داد جایگاه ه���ای دارای 
پمپ خراب چندان زیاد نیست، می گوید: 
34 تا 35 جایگاه دولتی در کش���ور وجود 
هس���تند  نوس���ازی  نیازمن���د  ک���ه  دارد 
و البت���ه ب���ه دلی���ل فرس���ودگی تجهیزات، 
تعل���ق آنه���ا  ب���ه  ه���م  کمت���ری   کارم���زد 

 می گیرد. 
این مسوول خاطرنش���ان می کند: دولت باید این تعداد 
گ���ذاری کند ت���ا هم  جای���گاه را ب���ه بخ���ش خصوص���ی وا

عملیات نوسازی آنها انجام شود و هم خدمت رسانی به 
کیفیت تر صورت گیرد.  شهروندان با

وی ب���ا اش���اره ب���ه اینک���ه برند س���ازی در 
جایگاه های س���وخت از اهمی���ت زیادی 
برخوردار اس���ت، ادامه می دهد: داشتن  
برند  در  یک صنعت، زمینه را برای معرفی 
و ایجاد رقابت در کش���ور فراه���م می کند، 
 به طوری ک���ه برن���د در جای���گاه س���وخت،
کیفیت را هموارتر  امکان عرضه فرآورده با
می س���ازد و ش���کل جایگاه ه���ا و خدمات 
ارائه ش���ده به مش���تریان بهبود می یابد و  
از  آنجایی که برندس���ازی نیاز به ساختار 
مدیریتی قوی داریم، شاید که قرار است 
گ���ذاری ای���ن جایگاه ه���ای دولت���ی  ب���ا وا
به بخش خصوصی در  مسیر  برند سازی 

نیز  قدم برداشته شود.

   جای���گاه ه���ای س���وخت زی���ان ده 
هستند

ام���ا موض���وع اساس���ی ت���ری ک���ه در ای���ن 
ح هس���ت، این اس���ت که این  میان مطر
مزایده در حالی به اجرا گذاش���ته خواهد 
ش���د که پیش از ای���ن بس���یاری از فعالان 
بخش خصوصی عن���وان کرده بودند که س���رمایه گذاری 
در ای���ن جایگاه ها س���ودی ب���رای س���رمایه گذار ن���دارد و 
باید حت���ی انتظ���ار زیان را هم کش���ید؛ چ���را که بس���یار  از  

کز  شنیده  ناراضی بودن  جایگاه داران و تعطیلی این مرا
می ش���ود تا جای���ی ک���ه ریی���س اتحادی���ه جای���گاه داران 
کید کرده بود که بیش از  نیمی   س���وخت یک ماه قبل، تا
از جایگاه های تهران به صورت تعطیل درآمده اند و این 
 در حالی اس���ت که این جایگاه ها، س���الم هس���تند، پس
 با چنین گلایه هایی چگونه بخش خصوصی خرید  این 

جایگاه ها را  تقبل می کند؟
به گفته مدی���ر  یک���ی از جایگاه های س���وخت خصوصی 
در اصفه���ان، در ح���ال حاضر  بیش از س���ه ه���زار  جایگاه 
 سوخت در کشور فعال است که تعدادی از این جایگاه ها 

به صورت دومنظوره سوخت رسانی می کنند. 
وی می افزاید: اغلب جایگاه داران از  شرایطشان به دلایلی 
چ���ون می���زان کارم���زد وع���دم س���وددهی لازم ناراض���ی 

هستند، تعطیل شدن جایگاه را ارجح می دانند.  
وی بیان می کند: در این چند س���ال اخیر  به دلیل سود 
ده نبودن  جایگاه ه���ا برخی از  آنها  از  طرف ش���رکت ملی 

نفت تعطیل شدند .
 این فعال بخش س���وخت تصریح می کند : حال با وجود 
اف���زوده ش���دن ب���ر جایگاه ه���ای تعطی���ل چگونه کس���ی 
متمایل ورود به مزای���ده آذرماه اس���ت و در مزایده قبلی 
 نیز  بس���یاری از جایگاه هایی که در  دیگر  شهرها بودند، 

به فروش نرفته است.
  ای���ن جای���گاه دار، بزرگ تری���ن مش���کلی ک���ه ای���ن صنف 
با آن روبرو هس���تند،  اینچنین توضیح می دهد: بر طبق 
مصوبه مجلس، قرار  بر  این بود ک���ه کارمزد جایگاه های 
عرضه س���وخت اختصاصی ب���ر اس���اس حق العمل کاری 
پرداخت ش���ود که در صورت تعیین کارمزد ها براس���اس 
حق العمل کاری بخشی از ارزش فرآورده نفتی فروش رفته 
به عنوان کارمزد به جایگاه اختصاص می یافت و اینگونه 
 زمان های���ی که ف���روش ب���ه دلایل���ی کاهش م���ی یافت، 
به جای���گاه دار ض���رر چندان���ی وارد نمی ش���د، اما چنین 

مصوبه ای اجرایی نشده است. 
خ افزایش کارم���زد با افزایش   وی م���ی افزاید:  اینگونه ن���ر
 قیم���ت بنزی���ن تطابق���ی ن���دارد و جای���گاه دار متض���رر

 می شود. 
به گفته ای���ن فعال، ب���ا در نظ���ر گرفتن اینگون���ه ضررها و 
هزینه هایی ک���ه برای س���اخت و نگهداری ی���ک جایگاه 
ج می ش���ود، در ش���رایط فعلی جایگاه داران  سوخت خر
به این نتیجه رس���یده اند که ادامه فعالیشان با مشکل 

گذاری می دهند .  همراه است و اغلب ترجیح به وا
گاهی فع���الان این عرصه از مش���کلات،  با این اوض���اع و آ
معلوم نیست دولت می تواند این میزان جایگاه دولتی 
که حتما مشکلات زیادی هم دارا  هستن را در مدت زمان 

کوتاهی به فروش رساند ؟

 آیا دولت در خصوصی سازی جایگاه های سوخت موفق می شود؟

فروش جایگاه های زیان ده
مهناز احمدی

 بسیاری از فعالان 
بخش خصوصی 

عنوان کرده بودند 
که سرمایه گذاری 
در این جایگاه ها 

سودی برای 
سرمایه گذار ندارد 
و باید حتی انتظار 
زیان را هم کشید  
و  اخبار بسیاری  
از  ناراضی بودن  

 جایگاه داران 
 و تعطیلی

کز     این مرا
شنیده می شود 

 بازپرداخت 
وام 25 میلیون 
تومانی خودرو، 
بهره 1۶ درصد 

نخواهد داشت 
بلکه بهره 

ها، مرکب و با 
توجه به شرایط 

بازپرداخت 
گر  متفاوت است وا
متقاضیان اقساط 

آن را ماهیانه 
تسویه کنند، 

مشمول وام با 
 بهره 1۶ درصدی  

می شوند 



صدای اقتص���اد:  براس���اس گزارش 
گم���رک در نیم���ه اول س���ال25،94 
کان به  دس���تگاه خودرو پورش���ه ما
کش���ور وارد شده اس���ت. بیشترین 
تعداد پورشه های وارداتی در مرداد 

ماه وارد کشور شده است.

آی ت���ی ای���ران:  ف���روش دس���بتند 
هوشمند ۱5 دلاری جدیدژیائومی 
وز دیگ���ر در چی���ن آغ���از  از چن���د ر
می شود. این دسبتندفاقد صفحه 
نمای���ش اس���ت و ب���ا ه���ر دس���تگاه  

اندرویدی و iOS کار می کند.
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ایرنا: رییس مرکز مل���ی فرش ایران 
 گفت: طب���ق گ���زارش ه���ای گمرک؛ 
در شش ماهه نخست امسال بیش 
 از دو ه���زارو ۱00 تن فرش دس���تباف 
به ارزش ۱۱3 میلیون دلار صادر شد.

اصفهان زیبا: طی ۱0 روز گذشته 
ب����ورس اوراق ب���ه���ادار ن��وس��ان��ات 
 ک���م���ی داش����ت����ه و در م����ح����دوده
 63 ه���زار واح���د در ح��ال نوسان 
 ب���وده اس���ت. ب��ه ن��ظ��ر م��ی رس���د تا 
خ دادن ات���ف���اق ج���دی���دی ای��ن  ر

محدوده حفظ شود. 

که
ـرت

63000چـ  25
واحددستگاه

بازپرداخت وام خودرو  4 ساله شد

نام نویس���ی برای فروش خودرو با تسهیلات ۲۵ میلیون 
تومانی از صب���ح دی���روز در نمایندگی های ش���رکت های 
خودروس���از آغاز ش���د.  به گزارش  ف���ارس، در طرحی که 
 برای فروش خودرو با پرداخت 80 درص���د ارزش خودرو 
ب���ه ص���ورت وام بانک���ی ب���ا س���ود 16 درص���د اجرای���ی 
ش���ده، م���ردم می توانن���د نس���بت ب���ه خری���د ۲6 م���دل 
کتور  خودروی س���واری، 18 مدل وان���ت و یا 14 م���دل ترا

 اقدام کنند.
بررس���ی وضعی���ت مراجع���ه م���ردم ب���ه نمایندگی ه���ای 
ش���رکت های خودروساز نش���ان می دهد که بیشتر برای 
پی بردن ب���ه جزئیات ش���رایط فروش خ���ودرو و تحویل 
آن کنج���کاو هس���تند و فع���لا در ای���ن م���ورد پ���رس و جو 
می کنند، تا اق���دام برای خرید. طبق اعلام ش���رکت های 
خودروس���از، متقاضیان ب���رای خرید خ���ودرو باید علاوه 
بر کپی شناس���نامه و کارت مل���ی، تاییدی���ه بانکی برای 
برخورداری از تسهیلات را تهیه کنند و بسته به وضعیت 
فروش خودرو و شرایط آن نسبت به ثبت نام اقدام کنند.
به گفته معاون ف���روش ایران  خ���ودرو، در فروش خودرو 
با وام بانکی، متقاضی���ان باید ۲0 درصد مبل���غ خودرو را 
به صورت نقدی به حساب ش���رکت خودروساز از طریق 
واریز اینترنتی در نمایندگی ها پرداخت کنند و 80 درصد 
 بقیه مبلغ خودرو تا س���قف ۲۵ میلیون توم���ان در دوره
 یک ساله، دو ساله، سه ساله یا چهار ساله قابل پرداخت 
 اس���ت، این در حالی اس���ت ک���ه دول���ت در ابت���دا از دوره 
هف���ت س���اله بازپرداخ���ت وام خ���ودرو خب���ر داد و چن���د 
روز پس از آن اعلام ش���د ک���ه بانک ها فقط تا چهار س���ال 
پرداخت وام را تضمین می کنند و خودروسازان می توانند 
این مدت را تاهفت س���ال افزایش دهن���د، اما در نهایت 
ش���رکت ایران  خ���ودرو ای���ن دوره را به همان چهار س���ال 
محدود کرده اس���ت. ش���رکت س���اپیا نی���ز محصولاتش 
 را در دوره ه���ای ی���ک، دو، س���ه و چه���ار س���اله عرض���ه 

می کند.
  در خرید اقساطی خودرو مشتریان می توانند با انتخاب 
دوره سه ماهه، چهار ماهه یا شش ماهه برای پرداخت 
اقس���اط خود ب���ه نمایندگی ه���ای فروش خ���ودرو چک 
بانکی ارائه کنند. کوتاه ترین زم���ان تحویل محصولات 
 ای���ران  خ���ودرو در ای���ن ط���رح ب���ا ف���روش ف���وری، 30 روز 

پیش بینی شده است.

 دغدغه امروز سرمایه گذاران 
 آمریکا یا چین؟

برای م���اه ه���ا در وال اس���تریت نقل ق���ول هایی از 
خ به���ره در ف���درال رزرو و می���زان  افزای���ش ن���ر
گ���ذاری آن در اقتص���اد و ب���ازار س���رمایه   تاثی���ر 

 به گوش می رسید.
 زمانی که پی���ش بینی ها روی ثابت نگه داش���تن 
نرخ بهره نزدیک صف���ر درصد تا س���ال۲016 قوت 
 گرفت ، بازار س���هام وال اس���تریت رش���دی 6 درصدی را 

تجربه کرد.
ام���ا ت���ازه تری���ن نظرس���نجی ها نش���ان م���ی ده���د تنها 
 7درصدسرمایه گذاران معتقد هستند افزایش نرخ بهره 
 به عن���وان تهدیدی جدی برای س���رمایه آنهابه ش���مار

می آید. در واقع از ه���ر پنج س���رمایه گذارآمریکایی یک 
نفر افزای���ش نرخ به���ره را برای رش���د ارزش س���هام خود 
لازم و ض���روری می داند. ام���ا در این بی���ن ، ترس اصلی 
ب���ازار و فع���الان آن ، عملک���رد کش���ور چی���ن ب���ه عنوان 
اقتصاد برتر و تاثیرگذار اس���ت که دغدغه بیش از نیمی 
از س���رمایه داران را طب���ق آخری���ن نظرس���نجی ه���ای 
موسسه بارکلی شامل می ش���ود. به اعتقاد این دسته 
از س���رمایه گذاران میزان عملکرد موفق ی���ا ناموفق در 
رش���د اقتصادی کش���ور چین می تواند کفه ت���رازو را در 
بازارهای مالی جهانی  به ش���دت دس���ت خوش تغییر 
 و تح���ول کن���د، ای���ن در حالی اس���ت که تحلی���ل گران

 بانک آمریکایی مریل لینچ پیش بینی خود را از میزان 
رش���د ناخالص چین از 6/8به 6/6 درصد برای سال 

آینده کاهش داده اند.
 عدد 6/6 به عنوان آستانه ای حساس و تاثیرگذار برای 
تعیین وضعیت آینده کش���ور چین در نظر گرفته شده 
است. برایان جکسون، کارشناس مسائل اقتصادی و 
تجاری چین معتقد است این کشور برای دو برابر کردن 
اندازه  اقتصاد خود تا سال ۲0۲0 نیازمند رشد حداقلی 

6/6 درصدی است.
ش���ود م���ی  باع���ث  همگ���ی  دلای���ل  ای���ن   تمام���ی 

حساس���یت های س���رمایه گ���ذاری در بازاره���ای مالی 
 ت���ا ح���د زی���ادی ب���رای تم���ام اف���راد در سرتاس���ر دنی���ا

به اوج خود برسد؛چرا که تاثیر های متقابل بازارهای 
سرمایه در کشورهای مختلف روی یک دیگر را به هیچ 

عنوان نمی توان نادیده گرفت.

ب����������������������������������������ازار60 

خیابان ارتش مقصد بسیاری از اصفهانی هاست 

ی
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که در این روز ها قصد خرید آپارتمان یا خانه دارند، 
زیرا ای���ن محله هم ب���ه مرکز ش���هر و انواع و اقس���ام 

امکانات رفاهی نزدیک است و هم 
در مج���اورت حکی���م نظام���ی و خیاب���ان 
ک���ه ه���ر دو می���ان  نظ���ری واق���ع ش���ده 

محله های لوکس اصفهان جای دارند.
 ب���ه همی���ن دلی���ل اصفه���ان زیب���ا در این 
گزارش وضعی���ت آپارتمان ها  و خانه هایی 
کن���ون ب���رای ف���روش در ای���ن محله  ک���ه ا

گر شما   قرار گرفته اند را بررس���ی می کند. ا
هم قصد خرید مسکن را دارید بد نیست 
 بدانی���د در ب���ازار مس���کن خیاب���ان ارتش

 چه می گذرد؟

   آپارتمان
کنون قیمت آپارتمان هایی که در محله  ا
ارتش برای فروش قرار گرفته اند از حدود 
 160 میلی���ون توم���ان ش���روع می ش���وند و 

ت���ا بی���ش از ی���ک میلی���ارد توم���ان می رس���ند، البت���ه 
در ای���ن محل���ه آپارتم���ان های���ی وج���ود دارد ک���ه قیمت 
ول���ی در  اس���ت،  توم���ان  از دو میلی���ارد  بی���ش  آنه���ا 
ک���ه در خیاب���ان  گران تری���ن آپارتمان���ی  ای���ن روز ه���ا 
 ارتش ب���رای ف���روش ق���رار گرفته اس���ت، ی���ک میلی���ارد و 

۲00 میلیون تومان قیمت دارد.
در بازه قیمتی کمتر از ۲00 میلی���ون تومان آپارتمان های 
متع���ددی در محل���ه ارت���ش وج���ود دارد ولی تع���داد آنها 
کمت���ر اس���ت.  نس���بت ب���ه بازه ه���ای قیمت���ی دیگ���ر، 

آپارتمان های کمتر از ۲00 میلی���ون تومان خیابان ارتش 
معمولا متراژی کمت���ر از 100 یا حتی 90 مت���ر دارند و طول 

عمر آنها نیز بیشتر از پنج سال است. 
اما بیش���تر تع���داد آپارتمان های���ی که در 
ای���ن محله ب���رای ف���روش ق���رار گرفته اند 
در ب���ازه قیمتی بی���ن 300 ت���ا 700 میلیون 
 300 آپارتمان ه���ای  توم���ان هس���تند. 
میلیون���ی ای���ن منطق���ه معم���ولا بیش���تر 
از 10 ی���ا حت���ی 1۵ س���ال قدم���ت س���اخت 
دارن���د و مت���راژ آنه���ا بی���ن 100 ت���ا 1۵0 مت���ر 
ارت���ش خیاب���ان  در  گ���ر  ا ام���ا   اس���ت. 

 به دنب���ال آپارتمان نوس���از بگردی���د باید 
بی���ش از 600 میلیون تومان پول داش���ته 
باش���ید زیرا در ای���ن منطقه حتی بیش���تر 
آپارتمان ه���ای ۵00 میلیون���ی نیز نوس���از 
کمت���ر از پن���ج س���ال  نیس���تند و عم���ری 

 دارند. 
ام���ا از نظر مت���راژ بای���د بدانید ک���ه در بازه 
قیمت���ی ۵۵0 ت���ا 700 میلی���ون توم���ان 
نی���ز آپارتمان ه���ای خیاب���ان ارتش مت���راژی کمت���ر از 110 
مت���ر دارن���د از طرف���ی آپارتمان های���ی ک���ه بیش���تر از 1۵0 
 مت���ر زیربنا دارن���د، در ب���ازه قیمت���ی 700 میلی���ون تومان
کن���ون یک آپارتمان   به بالا جای می گیرند. برای مثال ا

 17۵ متری و نوس���از در خیاب���ان ارتش برای ف���روش قرار 
گرفته  ک���ه مالک ب���رای آن قیمت���ی بی���ش از 900 میلیون 
کنون  تومان پیشنهاد می کند.قیمت چند آپارتمان که ا
در محله ارت���ش برای ف���روش ق���رار گرفته اند ب���ه صورت 

زیر است:

بررسی بازار مسکن در خیابان ارتش

کدام خانه ها طرفداران بیشتری دارد؟
باشگاه میلیاردرهاگزارش روز

در سال ۲01۵ میلادی اندروید موفق ش���د توسط بیش از یک میلیارد 
نفر در سراس���ر جه���ان م���ورد اس���تفاده ق���رار بگی���رد و 83 درص���د بازار 
جهانی گوشی های هوش���مند را در فصل س���وم ۲01۵ از آن خود کند. 
به گ���زارش ایس���تنا، گ���وگل در تاریخ پنجم نوامبر جش���ن تولد هش���ت 
سالگی سیستم عامل اندروید را برگزار کرد و طی آن بار دیگر نشان داد 

 چگونه توانس���ته اس���ت با گذش���ت مدت کوتاه، این موفقیت بزرگ را 
 رقم بزند.نخس���تین ب���ار در تاریخ پن���ج نوامب���ر ۲007 گروهی موس���وم 
به اتحادیه Open Handset متشکل از شرکت های بزرگی چون گوگل، 
کوالکام، موتورولا ، سامسونگ، T-Mpbile و HTC برای نخستین بار 
خبر تولید سیستم عامل موبایلی موسوم به اندروید را منتشر کردند. 

در همان روز نخس���تین نس���خه بتای اندروید عرضه ش���د و یک هفته 
بعد کیت مخصوص ش���رکت های توس���عه نرم افزاری هم ارائه ش���د تا 
این سیس���تم عامل تکمیل ش���ود. تلاش این ش���رکت ها ب���ه موفقیت 
رسید و از س���ال ۲008 میلادی اندروید توانست عنوان محبوب ترین و 

پرفروش ترین سیستم عامل موبایلی جهان را از آن خود کند.

محبوب ترین سیستم عامل موبایل 8 ساله شد

قیمت ها به ریال

غ را کاهش داد ورود ذخایر منجمد، قیمت مر

غ گوش���تی کشور با بیان  رییس هیات مدیره انجمن پرورش دهندگان مر
غ در سه هفته 1۵00 تومان کاهش یافته، گفت:  اینکه قیمت هر کیلوگرم مر
غ در بازار  غ منجمد ش���رکت پش���تیبانی امور دام، قیمت مر ورود ذخایر مر
غ در  را کاهش داد. محمد یوس���فی در گفت وگو با  فارس گف���ت: قیمت مر

 یک هفته گذشته کاهش شدیدی داشته است.
غ  وی با بیان اینکه این کاهش قیمت تقریبا از س���ه هفت���ه پیش بر بازار مر
کم ش���ده، افزود: ش���رکت پش���تیبانی امور دام بخش عمده ای از ذخایر  حا
غ در  غ  منجم���د را وارد بازار ک���رده و این موض���وع باعث افت قیم���ت مر مر
بازار شده اس���ت.  یوس���فی افزود: در سه هفته گذش���ته قیمت هر کیلوگرم 
غ کشته 1۵00 تومان کاهش یافته است. رییس  غ زنده 1۲00 تومان و مر  مر
غ گوش���تی کش���ور بیان داشت:  هیات مدیره انجمن پرورش دهندگان مر
غ  غ منجمد برای خرید مر البته شرکت پشتیبانی امور دام علاوه بر توزیع مر
مازاد بازار هم اعلام آمادگی کرده است. وی با بیان اینکه قیمت هرکیلوگرم 
غ زنده حدود یک م���اه پیش تقریبا پن���ج هزار تومان ب���ود، تصریح کرد:  مر
غ زنده درب مرغ���داری در حال حاضر به حدود 3۵00  قیمت هرکیلوگرم مر

تومان کاهش یافته است.

ابزار قدرتمند و سریع دانلود از اینترنت
Turbo Download Manager یک اپلیکیشن مدیریت دانلود عالی برای 
اندروید اس���ت که با آن می توانید فایل ها را تا ۵ برابر س���ریع تر از حالت 

معمولی )از طرق مرورگر( دانلود کنید.  
 این دانلود منیج���ر از تمامی مرورگره���ای معروف و حت���ی مرورگر پیش 
فرض گوشی پش���تیبانی می کند و برای دانلود فایل از محیط اینترنت 
از طریق آن برروی لین���ک لمس طولانی کنی���د و گزین���ه Share Link را 
 انتخاب کنید تا بتوانید با این مرورگر و با س���رعتی چن���د برابر فایل ها را 
دریافت کنید. این مرورگر امکان از سرگیری دانلود را نیز به کاربران می 
دهد و شما می توانید در زمان های مختلف یک فایل را دریافت کنید.
گر به دنبال یک مرورگر عالی، س���اده، سریع و بدون تبلیغات هستید،   ا

پیشنهاد ما به شما Turbo Download Manager است.

گی های برنامه     ویژ
دهن���ده  ش���تاب   •

دانلود تا ۵ برابر
• دانل���ود تمامی فایل 

ها با حجم نامحدود
م���وازی  دانل���ود   • 
فایل ه���ا ب���دون هیچ 

مشکل
ک���ردن در پ���س  کار   •
گر صفحه  زمینه حتی ا

گوشی خاموش باشد

مظــــــــنه

2.79.000   GC 4511 فیلیپس

۱.380.000  HS 1904 هاردستون

۱.۱۱3.000  SI 1917 هاردستون

۱.3۱0.000   SI-62 پارس خزر

۱.۱50.000   FV3740 تفال

990.000  NI-P300 پاناسونیک

2.۱50.000   GC 2960 فیلیپس

950.000   FV 1320 تفال

پرفروش ترین انواع یخچال فریزر

22.950.000   SR-B240TI اسنوا

6.330.000   TM-919 ایستکول

4.790.000   TM-984 ایستکول

39.09۱.000   BF-U223T ال جی

42.088.000  TF-G329TD ال جی
8.۱۱0.000  HS-RF-M9S هاردستون

55.450.000   FRS-L3011 دوو

2۱.000.000  NF14-HD2 هاردستون

تغییرنرخ ارز

)%0.5(35240۱50دلار

)%0.2۱(3838080یورو

-53350پوند

-9660درهم

)%0.۱4(3535050فرانک

تغییرسکه و طلا

 )%0.۱۱( 9،۱۱0،000۱0000بهار آزادی

ح امام)ره( )%0.44( 9،140،00040000طر

)%0.22( 4،610،000۱0000نیم سکه

)%0.4۱( 2،460،000۱0000ربع سکه

)%0.29(932.2002700گرم طلا 18 عیار

تغییربورس تهران

)%0.06(6303536شاخص کل

)%0.06(24662۱4شاخص قیمت )وزنی-ارزشی(

)%0.20(44001۱6شاخص بازار اول

)%0.09(138516۱30شاخص بازار دوم

)%0.05(7033فرابورس

تغییربورس جهانی

-5۱47نزدک آمریکا

-17910داوجونز

-2099اس اند پی500

)%۱.96(19643377نیکی ژاپن

)%۱.56(364656شانگهای چین

پور
ی 

تح
م ف

سی
ه:ن

جم
تر

بازار  اپخبر   روز
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میلیون دلار 
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قیمت) تومان(طبقهعمر بنا)سال(متراژ)متر(

بیش از 800 میلیونچهارمنوساز۱50

بیش از 7۱0 میلیونسومبیش از ۱758

بیش از 595 میلیونهمکفبیش از ۱305

کمتر از 440 میلیوندومبیش از ۱۱02

بیش از 400 میلیونپنجمبیش از ۱۱59

  خانه
متراژ خانه ه���ا در محله ارت���ش معمولا بیش���تر از ۲00 متر 
اس���ت، البته موارد بس���یار کمی وجود دارند که متراژ آنها 
کمتر از ۲00 متر اس���ت ولی بیش���تر خانه ه���ای این محله 
در بازه قیمتی ۲00 ت���ا ۵00 متر جای می گیرند. همچنین 
بررس���ی های اصفهان زیبا نش���ان می دهد که هیچ کدام 
از خانه هایی که در این محله ب���رای فروش قرار گرفته اند 
نوساز نیس���تند و عمری بیشتر از 1۵ و ۲0 س���ال دارند، اما 
کمترین قیمت خانه در محله ارتش از۵00 میلیون تومان 

شروع می ش���ود و در بیش���تر موارد به چند میلیارد تومان 
کنون یک خانه 170متری در  می رس���د، به عنوان مثال ا
این محله با عمر بیش از 1۵ س���ال به ارزش سه میلیارد و 

400 میلیون تومان قیمت گذاری شده است.
گفته نماند که به جز متراژ، عمربنا و قیمت مش���خصه  نا
دیگر خانه ها در خیاب���ان ارتش تعداد طبقات آنهاس���ت 
که بین یک تاس���ه طبقه هس���تند؛ حالا با توج���ه به این 
کنون  مش���خصات قیمت چند خانه در محله ارتش که ا

برای فروش قرار گرفته اند بدین ترتیب است:

قیمت) تومان(تعداد طبقاتعمر بنا)سال(متراژ)متر(

بیش از 3 میلیارد2 طبقهبیش از 20 500

بیش از 900 میلیون۱ طبقهبیش از 20020

یک میلیارد و 500 میلیون۱ طبقهبیش از 30020

سه میلیارد و 500 میلیون3 طبقهبیش از 270۱5

بیش از 500 میلیون3 طبقهبیش از 24020

کمترین قیمت 
خانه در محله 

 ارتش از
500 میلیون 

تومان شروع 
می شود و در 
 بیشتر موارد

به چندمیلیارد 
تومان می رسد

انواع تردمیل 

۱0.۱00.000 تاپ فرم 9905   

۱3.499.000 تاپ فرم 999  

۱2.825.000 تاپ شیت 5115  

۱۱.440.000 مجیکال 802  

۱2.370.000 تاپ فرم 9909  

۱۱.780.000 پاورفرست 640  

۱5.340.000 استرانگ 510  

۱5.525.000 فلکسی فیت 1105  



ترجمه روشنک موسوی

عضو کمیس���یون آموزش و تحقیق���ات مجلس گفت: در جلس���ات کمیته رس���یدگی به 
معیشت فرهنگیان، به هیچ نتیجه ای نرسیدیم و در نتیجه این کمیته تعطیل شد. 

جبار کوچکی نژاد در گفت وگو با مهر، گفت: برای حل مشکلات فرهنگیان مقرر شد تا 
کمیته رسیدگی به معیشت فرهنگیان با حضور  پنج نفر از نمایندگان مجلس، رییس و 
نمایندگان سازمان مدیریت و برنامه ریزی و وزیر آموزش و پرورش تشکیل شود که این 
اتفاق افتاد. عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس تصریح کرد: در این جلسات 

مقرر شد مبلغ مورد نظر بازنشستگان فرهنگی توسط سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
تعیین تکلیف ش���ود، اما به دلیل اینکه به هیچ نتیجه عملی دست نیافتیم و سازمان 

مدیریت،  اعتبار وزارت آموزش و پرورش را تامین نکرد، این کمیته تعطیل شد.
وی گفت: هزار و ۲۵۰ میلیارد ریال مطالبات بازنشس���تگان مربوط به س���ال۹۳ است و 
مطالباتی نیز در بخش های دیگر وزارت آموزش وپرورش با مبلغ حدود دوهزار میلیارد 

ریال وجود دارد.

 رییس س���ازمان نهضت س���واد آموزی در گفت و گ���و با ایلن���ا، اظهار کرد: ب���رای کودکان
در معرض آس���یب،  دولت مصوبه ای دارد که ما و همچنین آموزش و پرورش را موظف 

می کند از موسسات غیردولتی فعال در زمینه آموزش کودکان کار حمایت کنیم.
علی باق���رزاده افزود: م���ا مصمم هس���تیم و به صراحت اع���لام می کنیم ک���ه این فرصت 
وجود دارد که ما حداقل ۲۵درصد هزینه آموزش کودکان کار، آسیب پذیر و خیابانی را 
گر  بپردازیم،  به شرطی که موسس���ه خیریه کار آموزش را انجام دهد. وی افزود: حتی ا

موسسه غیردولتی و مایل باش���د  همه هزینه را ما بپردازیم، مشکلی وجود ندارد و این 
آمادگی را داریم که تا صد درصد هزینه آموزش این کودکان را بپردازیم.

گر در گروه س���نی ۱۰ سال  رییس س���ازمان نهضت س���واد آموزی ادامه داد: کودکان کار ا
باشند، کودک کار نیستند و کودک در معرض آسیب تلقی می شوند. همچنین درمورد 
ک و لوازم التحریر و کتاب ها را با ساز و کاری که در  کودکان زیر ۱۰ س���ال، ما هزینه پوش���ا

استان ها پیش بینی شده می پردازیم.

کودکان خیابانی زیر  ۱۰ سال بیمه می شوند کمیته رسیدگی به معیشت فرهنگیان تعطیل شد
رییس سازمان نهضت سوادآموزی خبر داد: عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس؛
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معاون ساماندهی امور جوانان خبر داد:
 مصوبات شورای عالی جوانان

هیچ گاه اجرا نشده است
معاون ساماندهی امور جوانان در گفت و گو با ایلنا توضیح 
داد: مشکلی که در طول تاریخ بیش از ۲۰ سال تاسیس 
ساختار حوزه جوانان وجود دارد و مشکلی جدی است، 
این است که تقریبا در هیچ دوره ای مصوبات شورای عالی 
جوانان به سطح اجرا نرسیده و تنها در سطح مصوبه باقی 
مانده  و تعداد بس����یار کمی از مصوبات اجرا شده است، 
زیرا ضمانت اجرایی برای اجرای مصوبات شورای عالی 
کنون به دنبال این هستیم که  جوانان وجود ندارد. ما ا
این تضمین و ضمانت را فراهم کنیم. به این شکل که هر 
دستگاه دولتی ردیف اعتبار بودجه ای مستقل با موضوع 
جوانان ایجاد  و هرسال بودجه ای را برای آن پیش بینی 
کند و این بودجه توسط سازمان مدیریت، معاونت امور 
جوانان و دستگاه س����وم در طی تفاهمنامه ای مشترک 
امضا شود. س����پس برنامه های دس����تگاه در ستاد ملی 
ساماندهی و شورای عالی جوانان مصوب شده و بعد از 
تصویب به اجرا در بیاید تا این گونه مصوبات شورای عالی 

جوانان پشتوانه اجرایی خودش را پیدا کند.

     بودجه سرانه برای هر جوان، ۲۰۰ تومان است
محمدرضا رس���تمی در ادامه در ارتباط ب���ا برنامه های 
معاونت س���اماندهی ام���ور جوانان اظه���ار ک���رد:  ما در 
ی���ک ب���ازه ای وارد کار ش���دیم که چن���د مس���اله مهم و 
کلیدی روی زمین مانده  و  یکی از این مس���ائل تعیین 
تکلیف ح���وزه جوان���ان در برنامه شش���م توس���عه بود. 
گر موضوع جوان���ان امروز ب���ه خوبی در برنامه شش���م  ا
تبیی���ن نش���ود، در پن���ج س���ال آین���ده در ای���ن زمینه با 
مش���کل روبرو خواهیم بود، بنابراین کارگروه ویژه ای را 
تشکیل داده و جلسات بس���یاری را در داخل و خارج از 
وزارتخانه گذاشتیم تا بتوانیم حمایت همه جانبه ای 
را از موض���وع جوان���ان در برنامه شش���م توس���عه ایجاد 
کنی���م، ای���ن مس���اله یک���ی از مهم تری���ن و جدید تری���ن 
اقدامات م���ا در این ح���وزه بود.دومین اق���دام ما بحث 
 بودجه سال ۱۳۹۵ است. بودجه برنامه حوزه جوانان
هشت میلیارد تومان است که با این بودجه واقعا کاری 
گ���ر بگویی���م ۲۵ میلیون  نمی ش���ود انج���ام داد، یعنی ا
جوان داریم، بودجه س���رانه برای هر ج���وان ۲۰۰ تا ۳۰۰ 
تومان می شود.  با این س���رانه نمی شود انتظار داشت 
که در حوزه هوی���ت، فراغت، ازدواج، خان���واده، طلاق، 
آسیب های اجتماعی، مش���ارکت اجتماعی و فرهنگی 
کاری انجام داد، پ���س به دنبال این حرک���ت کردیم که 
جایگاه بودج���ه ای جوانان را ب���ا برنامه هایی ک���ه ارائه 

می کنیم، ارتقا دهیم.
ما برای س���ال ۹۵، ۲۵۰ میلیارد توم���ان برنامه و بودجه 
ارائه کردیم و به دنبال آن هستیم تا با برگزاری جلساتی 
با س���ازمان مدیریت، معاون اول رییس جمهور و افراد 
اثرگذار در حوزه بودجه  بتوانیم آنها را توجیه و قانع کنیم 
که این مقدار بودجه برای س���ال پایه حوزه جوانان نیاز 
است تا اتفاقات اثربخشی در موضوع توسعه اجتماعی، 
فرهنگی و مشارکت جوانان اتفاق بیفتد. این کار انرژی 
بی   نهایت زیادی را تا الان از ما برده، اما توفیقات خوبی را 
نیز به همراه داشته است. وی ادامه داد: موضوع بعدی 
 که بر زمین مانده بود و تا تعیین تکلیف نمی شد، کار ها 
به س���ختی پیش می رفت، بحث ش���رح وظایف حوزه 
جوانان و ساختار حوزه جوانان بود که بازنگری جدی 
کن���ون در دومین جلس���ه،  ب���ر روی آن انج���ام دادیم و ا
کمیسیون اجتماعی دولت برای تعیین تکلیف وظایف 
اختیارات و س���اختار حوزه جوانان برگزار ش���ده است و 
امیدواریم که در سه جلسه آینده بتوانیم این مساله را 
نهایی کرده تا لایحه آن از دولت به مجلس ارائه تا تعیین 
تکلیف این موضوع انجام شود، در این میانه گم گشتگی 
دائمی و جود دارد و سوال این است که هسته مرکزی و 

محور کار ما در حوزه جوانان، چه باید باشد؟

کز فراغتی برای جوانان تاسیس می شود      مرا
رستمی افزود:  کار بعدی این بود که بخش خصوصی که 
کنون در زمینه جوانان منفعل است را نیز فعال کنیم.  ا
از این ح���وزه می توانی���م در دو بخش مال���ی و خدماتی 
اس���تفاده کنیم که برگزاری جش���نواره ملی ب���ازی های 
الکترونیک یکی از اقدامات ما در این حوزه بود که توسط 
بخش خصوصی برگزار شد. شبکه ملی کارآفرینی جوانان 
نیز با استفاده از ظرفیت این بخش در حال طی کردن 
مراحل آزمایشی اولیه است و همچنین شبکه اجتماعی 
جوانان نیز همین وضعیت را دارد.ما در این لایحه در نظر 
کز را مشخص کرده و  گرفتیم که استاندارد های این مرا
تسهیلاتی را برای بخش خصوصی در نظر بگیریم که این 
کز  کز را راه اندازی کنند. طراحی و برنامه ریزی این مرا مرا
فراغتی در حال حاضر توسط مش���اوری در حال انجام 
است. علاوه بر آن یکی از مسائلی که عمده برنامه های 
جوانان نیازمند آن اس���ت، بحث بیمه برای تحصیل، 
 اش���تغال، ازدواج، گردش���گری و... جوان���ان اس���ت که
 بر اساس آن با بیمه ایران صحبت کردیم که بیمه، حامی 
جوانان باشد و ارائه خدمات بیمه ای باتسهیلات خاص 
را به جوانان با ایجاد پنج بیمه حمایتی ویژه در خدمات 
کن���ون با تغییراتی که در سیس���تم  خود ق���رار دهد، اما ا
مدیریتی این بیمه رخ داده است، منتظریم که مدیریت 

جدید این طرح را به نتیجه برساند. 

جنگل و درختان 

بازی مونوپلی

)هفته  پیش درمورد مردم و نظام ها صحبت ش���د 
و اینکه این دو در عین اینکه بر هم تاثیر می گذارند 
با یکدیگر یکی نیس���تند.( برای نمونه، من در سال 
۱۹۶۴ به دنیا آم���دم و ب���ا برنامه ه���ای رادیویی آن 
زمان که شامل آموس و اندی)برنامه ای آمریکایی( 
و پر از کلیش���ه هایی درمورد سیاهان بود )بازیگران 
آن س���فید بودن���د(، ب���زرگ ش���دم. م���ن، مانند هر 
بچ���ه ای، ب���رای فهمیدن اینک���ه چه چی���ز »بامزه« 
است به محیط پیرامونم توجه می کردم. از آنجایی 
که این برنام���ه از دیدگاه س���فیدها در ی���ک جامعه  
سفید »بامزه« تلقی می ش���د، از آنجایی که من در 
یک خانواده  سفید به دنیا آمده ام، من هم در حین 
رانندگ���ی در موقع گوش دادن به رادیوی ماش���ین 
همراه ب���ا بقیه می خندیدم. حتی ی���اد گرفته بودم 
که ص���دای ش���خصیت های »س���یاه« را  در بیاورم و 
خان���واده ام را با اجرای س���طرهایی از برنامه دوباره 

خوشحال کنم.
گذش���ته و آن تصاوی���ر  ۵۰ س���ال  ح���ال بی���ش از
 نژادپرس���تانه کام���لا در حافظه ام حک ش���ده اند و
یک بار که به ذهنم خط���ور می کنند، دیگر خلاصی  
کار نیس���ت. ب���ه یم���ن پس نگ���ری، می توان���م  در 
نژادپرس���تی موجود در آنه���ا و نحوه  ارتب���اط آنها با 
بی عدالت���ی و رنج گس���ترده موج���ود در جامعه ای 
که در آن مش���ارکت می ورزم را ببینم. من به عنوان 
ک کنم.  یک فرد نمی توانم گذشته و  کودکی ام را پا
کنون برای نژاد  البته من می توانم انتخاب کنم که ا
و نژادپرس���تی چه کنم. من نمی توان���م جامعه ام، 
گهان غیر نژادپرستانه  مکان زندگی و یا کارم را به نا
کنم، اما می توانم تصمیم بگی���رم که به عنوان یک 
شخص سفید در نسبت با جایگاه ممتاز »شخص 
سفید« که آن را اشغال کرده ام، چگونه زندگی کنم. 
من می توانم انتخ���اب کنم که به هنگام ش���نیدن 
ی���ک »ش���وخی« نژادپرس���تانه بخندم ی���ا اعتراض 
کنم. م���ن می توان���م تصمیم بگی���رم ب���ا مردمی که 
در گروه »س���فید« ق���رار ندارند، چگون���ه رفتار کنم. 
من می توان���م تصمیم بگیرم ب���رای پیامدهایی که 
نژادپرس���تی متوجه م���ردم می کند، چ���ه کنم. من 
به خاطر نژادپرس���ت بودن کش���ورم احساس گناه 
نمی کنم، چون به وجود آوردن نژادپرستی در این 
کشور کار من نبوده است، اما به عنوان یک شخص 
س���فید که در این جامعه مش���ارکت می ورزد، برای 
اندیش���یدن به اینکه برای این مساله چه کار کنم، 
احس���اس مس���وولیت می کنم. تنها راه پش���ت س���ر 
گذاشتن احساس گناه و فهم اینکه چگونه می توانم 
کار متفاوتی انجام دهم، در گرو فهم این امر اس���ت 

که نظام، من نیست و من، نظام نیستم.
با وجود این، نظام ها و مردم با هم رابطه  تنگاتنگی 
دارن���د و فهمیدن نح���وه  عمل کردن ای���ن ارتباط، 
بخشی اساسی از کار جامعه شناختی است. یک راه 
برای درک این امر، مقایسه  نظام های اجتماعی با 
بازی  مانند بازی مونوپُلی است )مونوپلی یک بازی 
فکری معروف در آمریکاست که در آن بازی کنندگان 
از پول ه���ای درون ب���ازی اس���تفاده می کنن���د تا در 
مربع های روی تخته، خیابان و ساختمان بخرند و 
گر بازیکن دیگری خواست به آن مربع ها بیاید باید  ا
از او اجاره بگیرد(. می توان مونوپلی را به عنوان یک 

نظام اجتماعی در نظر گرفت.
 این بازی ش���امل منصب ه���ا )بازیک���ن، بانک دار( 
اس���ت، واقعیت م���ادی دارد )تخته، مه���ره، تاس، 
پول ب���ازی، دارای���ی، س���ند، خانه ه���ا و هتل ها(، و 
روش هایی دارد که تمام این عناص���ر را در رابطه با 

هم قرار می دهد.
 ارزش های���ی وج���ود دارن���د ک���ه امتی���از را در ب���ازی 
تعری���ف می کنند و قواعدی هس���تند ک���ه می گویند 
چه کس���ی ح���ق دارد در مس���یر برن���ده ش���دن قرار 
بگیرد و چه کس���ی تقل���ب می کند. دق���ت کنید که 
ما ب���دون گفت���ن کلم���ه ای درمورد ش���خصیت ها، 
گی های اش���خاصی  نی���ات، گرایش ه���ا و س���ایر ویژ
ح دهیم.  که بازی می کنند، می توانیم بازی را ش���ر
به بی���ان دیگ���ر، ب���ازی وج���ودی مس���تقل دارد که 
ک���رد و  می ت���وان آن را ب���ه خ���ودی خ���ود تعری���ف 
چه کسی در حال بازی کردن آن باشد چه نباشد، 
ب���ازی وج���ود دارد. لزوم���ی ن���دارد ب���رای تش���ریح 
گی های  بازی بس���کتبال به عنوان نظامی ک���ه ویژ
 متفاوت با سایر نظام ها دارد، بازیکنان کنونی آن را

وصف کنیم.

وارد دفت���ر کاریاب���ی ش���دم و ب���ه عن���وان ی���ک کارجو 

ی
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ره  

به قسمت پذیرش اداره مراجعه کردم. پذیرش خانم طاه
میانسالی بود و این گونه جواب داد: »ابتدا شما یک 
ب���رگ درخواس���ت کار پ���ر می کنی���د ب���ه هم���راه کپی 
شناس���نامه و کارت مل���ی و ۱۳ هزارتومان به عن���وان هزینه 
اولیه.  زمانی هم که کار برای شما پیدا شد یک چک 7۰۰هزار 
تومانی به امانت نزد کاریابی می گذاری���د تا به آن کار معرفی 
شوید.  وقتی مشغول کار شدید باید نصف حقوق ماه اول را 
به کاریابی بدهید و چک را تحوی���ل بگیرید.« دفتر کاریابی 
مثل سال های پیش ش���لوغ نبود، تنها یکی، دو نفر بر روی 
صندلی نشسته بودند، بین آن دو نفر نشستم و خواستم از 
آقایی که حدود ۴۰ سال سن داشت چند سوال بپرسم، اما 
این خلوتی دفتر دس���ت و پا گی���ر بود، چون دقیق���ا روبروی 
پذی���رش بودیم! ن���ه می توانس���تم بگوی���م برای چ���ه کاری 
آم���ده ام، نه اینکه س���والات بیش���تری از مراجعان بپرس���م.  
آقای۴۰س���اله در ج���واب س���وال م���ن ک���ه پرس���یدم رش���ته 
تحصیلی اش چیست و برای چه کاری مراجعه کرده است؟ 
گفت: »مترجم زبان انگلیسی هستم وآمده ام چکم را از اداره 

کاریابی تحویل بگیرم.«
 در همین حی���ن او را ص���دا زدند برای تحوی���ل مدارکش و او 
به اتاق کن���اری رف���ت. منتظر او مان���دم تا کارش تمام ش���د 
 و از دفتر بی���رون رفت. دوان دوان پش���ت س���رش رفت���م و با 
معذرت خواهی بین راه پله ها او را نگه داش���تم و پرس���یدم 
چطور شد به اداره کاریابی آمدید؟ گفت: »چند سال بود که 
تدریس می کردم تا اینکه کارم را به دلیل مهاجرت به ش���هر 
اصفهان از دست دادم.  به این اداره آمدم و درخواست کار 
دادم، بعد از مدتی شغلی در شرکتی برایم پیدا شد. به عنوان 
مترجم در آن شرکت مشغول به کار شدم. حقوقش همان 
اداره کار بود،  ولی الان هم دوباره ب���ه همان کار قبلی ام که 
تدریس بود برگش���تم وآمده ام چکم را که ن���زد اداره کاریابی 

امانت گذاشته بودم تحویل بگیرم.«

 ب���از پرس���یدم در کل از ای���ن اداره کاریابی راضی هس���تید؟
گف���ت: »نمی دانم، این اداره ها بیش���تر برای اش���خاصی که 
رشته فنی و حسابداری خوانده اند می توانند کار پیدا کنند، 
مثلا خواهر و برادرم به همین کاریابی مراجعه کردند، کار هم 
برایشان پیدا شد،  اما نه بر اساس رشته تحصیلی شان، بلکه 
کارهایی مثل منشی گری، خدمات اداری، امور مالی و... .«
  بع���د از خداحافظی دیگر مجال برگش���ت به دفت���ر کاریابی 
نبود، به همین دلیل همان پایین در منتظر ماندم و جلوی 
هر کس که می خواست وارد اداره شود را گرفتم وچند سوال 
 درم���ورد اداره و رضایت اف���راد از کارهایی که برایش���ان پیدا
می کنند پرس���یدم. فرد دیگری که خودش را بهرام معرفی 
کرد و ۳۰ س���ال س���ن داش���ت، گفت: »خانم برایمان دردسر 
نش���ود!« وقتی خیالش از این بابت راحت ش���د، ادامه داد:  
»من تا سوم راهنمایی بیشتر درس نخوانده ام و کارم فروش 
کنون به دنبال یک کار با حقوق ثابت  لوازم آرایشی بود، ولی  ا
می گردم، به همین دلیل هم به این اداره آمدم. تا حالا هم 

چند کار از جمله نگهبانی و بازاریابی برایم پیدا ش���ده، ولی 
مسیرشان برای من دور بوده و برایم مشکل است.«

 پس از آن جوان ۲۴ساله ای به نام مهدی وارد شد که رشته 
مکانیک خوانده بود. او گفت: »ش���ش ماه است دنبال کار 
می گردم. همان اول که مراجعه کردم چند فرصت ش���غلی 
برای���م پیدا ش���د، ول���ی به م���رور فرصت ه���ا کم ش���د.« علت 
 اینکه  چرا س���ر کارهایی که پیدا ش���ده نرفته را جویا ش���دم،
گفت: »یا مس���یرش ب���رای  من دور ب���وده یا اینکه ش���رکت ها 
اطلاعات درس���ت را در اختیار کاریابی ه���ا نمی گذارند، مثلا 
درخواس���ت لیس���انس کرده بودند، ولی وقتی به آن شرکت 
مراجعه کردم می بینیم تکنیس���ین می خواهن���د! به نظرم 
گر کارفرما اطلاعات دقیقی را در اختی���ار کاریابی ها بگذارد  ا

بهتر است.«
 به سراغ اداره کاریابی دیگری رفتم. اینجا نیز خودم را جویای 
کار معرفی کردم، ش���رایط مثل اداره قبلی بود با این تفاوت 
که به جای یک چ���ک 7۰۰هزارتومانی یک س���فته ۳۵۰هزار 

تومانی می خواستند. پس از پرس وجو از رشته تحصیلی ام، 
مرا به راهروی بیرون که اسامی کارها را زده بودند راهنمایی 

کرد و گفت:» برو ببین این کارها به دردت می خورد.«
 همین امر باعث ش���د فرصتی پیدا کنم و با کسانی که برای 
خواندن ای���ن تابلو مراجع���ه می کردند گفت وگوی���ی انجام 
دهم. دو خانم تقریبا ۲7 ساله وارد شدند و شروع به بررسی 
تابلو کردند .یکی از آنها که آمار خوانده بود، ولی به دنبال کار 
حسابداری می گش���ت، گفت: »من اصلا به این کاریابی ها 
کنون هم هرچه کار پیدا کرده ام از طریق  اعتمادی ندارم و تا
 روزنامه ها بوده، حالا هم که می بینید اینجا هستم به دنبال
 دوس���تم آم���ده ام. خ���ودم ک���ه نتیج���ه ای ندی���ده ام،  ولی 
 یکی، دوت���ا دوس���ت دیگ���رم ک���ه از طری���ق همی���ن اداره ها
 س���ر کار رفته اند، برای رفع بیکاری رفته اند، نه کار خوب!« 
تراش���کاری آنجا بود، می گفت صاحب کار قبل���ی اش به هر 
کن���ون او در ب���ه در دنبال کار  دلیلی کارش را جم���ع کرده و ا
می گردد! به خاطر گران بودن وسایل کار و نداشتن سرمایه 
نمی تواند برای خودش کارگاهی دست و پا کند و به تنهایی 
به این کار ادامه دهد، جاهایی هم که به او معرفی می کنند 
محیط های خوبی نیست. مثلا زمان ناهار یکی، دو نفر مواد 

می کشند، او هم از اعتیاد می ترسد.
 خان���م حس���ابدار دیگ���ری نی���ز از ای���ن ش���کایت داش���ت 
که:»کاریابی ه���ا فق���ط کار پیدا می کنن���د براس���اس نیاز آن 
 ش���رکت و دیگر وظیفه ندارند ببینند آن ش���رکت کلاهبردار

 اس���ت یان���ه، مثلا خ���ود م���ن در ی���ک ش���رکت پیمان���کاری 
اس���تخدام ش���دم، ی���ک س���ال ب���رای آن ش���رکت کار کردم، 
پنج ماه اول حقوقم را س���ر ماه م���ی داد، ولی چن���د ماه بعد 
حقوقم دو یا س���ه م���اه  تعوی���ق افت���اد. بع���د از آن هم گفت 
کارهایم���ان ک���م ش���ده، بروی���د ت���ا خبرت���ان کنی���م. دو ماه 
حقوقمان را خورد و هرچه زنگ زدیم بهانه آورد. قراردادی 
 هم که همان اول با مابس���تند س���ه ماهه بود و دیگر قرارداد

 نبستند!« 

نگاه عکاس

وارد  مس���یحیت  ک���ه  وزی  ر مناس���بت  ب���ه  پاتری���ک  س���نت  جش���ن 
س���بزرنگ  می ش���ود.  برگ���زار  کش���ور  ای���ن  در  هرس���اله  ش���د  ایرلن���د 
ک���ه در آن، مرده���ا و  وع جش���نی اس���ت  ودخان���ه نش���انه ش���ر ک���ردن ر
 زن ه���ای ایرلن���دی لباس ه���ای محل���ی سبزرنگش���ان را م���ی پوش���ند.

سنت پاتریک کسی است که مسیحیت را به ایرلند آورد و استفاده از شبدر 
ایرلندی هن���گام موعظ���ه اش موجب تصویب ای���ن ترکیب به عن���وان نماد 

ایرلند شد.

انتخاب  مزدک  موسوی

کجاآباد اول چک700هزارتومانی ، بعد کاری در نا
کاریابی در سطح شهر  گزارشی از دفاتر   

لذت ناهار خوردن یک مددجو در کنار دخترش

رویداد

وقتی اس���م زندان می آی���د، مو به تن آدم س���یخ
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می شود وچهار ستون بدنمان می لرزد که نکند 
پایمان ب���ه این س���اختمان با دیواره���ای بلند و 
محصور ب���از ش���ود. البته باز ش���دن پ���ای آدم به 
 زن���دان همیش���ه ه���م ب���د نیس���ت. وقت���ی برای
باز ک���ردن مش���کل ی���ک زندان���ی وارد این س���اختمان 
 محص���ور می ش���وی، دلت م���ی خواهد همیش���ه پایت
به زندان باز شود تا زنجیر از دل کسی باز کنی. همایش 
تقدیر از زندانیان حافظ قرآن در زندان مرکزی بهانه ای 

شد که پایمان  به زندان باز شود.
با خبرنگاران عازم زندان مرکزی اصفهان ش���دیم تا در 
همایش تقدیر از زندانی���ان حافظ قرآن کری���م در کنار 

 خیرین به ویژه خیریه امام موسی کاظم )ع(
حاضر ش���ویم. وقتی اتوبوس���مان رسید 
 پش���ت در اصلی زندان، خان���واده های
زیادی پش���ت در منتظر بودن���د و چقدر 
ک���ه  ه���م بچ���ه بینش���ان بود.کودکان���ی 
 ب���ازی ب���ا میل���ه ه���ای محص���ور کنن���ده
مح���دوده زن���دان، س���رگرمی ش���ان بود 
ک���ه  واحتم���الا برایش���ان س���وال ب���ود 
چ���را اینج���ا اینق���در دیوارهای���ش بلن���د 
است،س���یم خ���اردار دارد و ماموره���ا 

مواظب هستند.

     ضیافت ناهار مددجویان در کنار 
خانواده

با کمی معطلی، درب آهن���ی بزرگ کنار 
رف���ت وم���ا از می���ان ن���گاه دوخته ش���ده 

م���ردم ب���ه شیش���ه اتوبوس���مان، وارد محوط���ه زندان 
کید  مرک���زی ش���دیم.کارت ت���ردد می گیری���م و به م���ا تا
ج  می شود که کارت را گم نکنید، وگرنه نمی توانید خار

کم  ش���وید. با این جمل���ه جو س���نگین زندان بر م���ا حا
می شود و با عبور از گیت بازرسی که با بوق ممتد، خطر 
را گوشزد می کرد و نسبت به موبایل های مان هشدار 
 م���ی داد، وارد راه���روی زندان ش���دیم. دره���ای آهنی
میله ای که یکی پس از دیگری باز می شد واین ورود با 

خوش آمدگویی همراه بود.
جمعی از زندانیان یا بهتر اس���ت بگویی���م مددجویان 
 حافظ، به ضیافت ناه���ار در کنار خانواده های ش���ان

دعوت بودند. در یک سالن غذا خوری همه مسوولان 
وخبرنگاران سریک میز وسفره جمع شدند. مدجویان 
 لباس های سفید پوشیده  ودر کنار خانواده های شان

بودن���د. بچه ها از س���ر وک���ول بابا ها ب���الا م���ی رفتند تا 
عقده ی���ک ب���ازی حس���ابی ب���ا باب���ا را از 
دل در آورن���د. خان���واده ه���ا از فرص���ت 
 اس���تفاده م���ی کردن���د و ن���ا گفت���ه ه���ا را

م���ی گفتند. ی���ک مددجو ب���ه دخترش 
 گفت: بخور عشق من. دختر شاید مدت ها

این جمل���ه را از بابا نش���نیده ب���ود و این 
نشاط در کنار سفره ناهار دیدنی بود.

     ۱۱8۲ زندانی حافظ شدند
همایش در سالن اجتماعات شروع شد 
ومدیر کل زندان های اس���تان اصفهان 
به عنوان س���خنران اول جلسه در حالی 
که از ضیافت ناه���ار مددجویان در کنار 
خانواده هایش���ان مس���رور بود ومنقلب 
گفت: من بسیار مسرورم که امروز شاهد 
این صحنه ب���ودم و مددجویان در کنار 
خانواده وفرزن���دان، ناهار م���ی خوردن���د و خانواده ها 
ح���رف هایی ک���ه مدت ه���ا در س���ینه داش���تند را برای 

همسرشان می گویند.

امیری افزود: به مدد نور قرآن وتلاش خیرین، امروز هزار 
و۱8۲ نفر زندانی موفق شدند در دارالقرآن زندان، قرآن 
را از یک تا ۳۰ جز حفظ کنند. خیرین برای ارتقای این 
موضوع، ۲۵۰ قلم قرآنی برای زندانیان خریداری کردند 

تا بهتر بتوانند استفاده کنند.
کید زیادی بر نگاه اصلاح وتربیتی زندان داشت و  وی تا
افزود: زندان می تواند فضایی برای اصلاح ایجاد کرده 
وخیرین و رسانه ها در گسترش نگاه اصلاح تربیتی در 

زندان تاثیر داشته اند. 
مدیر کل زندان های اس���تان اصفه���ان در ادامه بیان 
 داش���ت: 7۰ درصد زندانیان متاهل هس���تند و ش���اید 

۹۰ درصد آنها نیاز مالی داشته باشند.
کید بر کمک خیرین و خیریه امام موسی کاظم )ع(  وی با تا
به زن���دان اصفهان، اظهار داش���ت: خری���د ۲۰میلیون 
جهیزیه برای سه خانواده وآزادی 7۵۰ زندانی با مبلغ 
بیش از سه میلیارد تومان که یک میلیارد از طلبکاران 
تخفی���ف گرفتن���د، از فعالی���ت خیرین اس���ت. دو هزار 
خانواده با ۶۰۰ میلی���ون کمک خیری���ن ارزاق یک ماه 

خود را در یافت کردند. وی از تلاش خیرین برای ارتقای 
کنون برای  بهداشت سلامت در زندان گفت و افزود: تا
ارتقای بهداشت وسلامت زندانیان یک میلیارد هزینه 
شده  و آزمایش���گاه زندان نیز به تازگی با دستگاه های 

جدید تجهیز شده است.
حجت الاسلام امیری، معاونت فرهنگی اوقاف وامور 
خیریه اس���تان اصفهان در این همایش گفت: زندان، 
دانشگاه معنویت علم واش���تغال بوده و فرصتی است 
تا تخص���ص هایی که ف���رد  در زندگیش کس���ب نکرده، 
ح  در زندان به دس���ت آورد. وی با اش���اره به اجرای طر
 ملی حفظ قرآن ب���ا کمک اوقاف در زن���دان گفت: باید
 کمک های جدیدی به خانواده ها ش���ده، وقف های 
نو ایج���اد و ب���رای تحصی���ل دان���ش آم���وزان وحمایت 
خانواده های ش���ان وقف ه���ای تازه ای انجام ش���ود. 
در ای���ن همایش و قب���ل از تقدی���ر از حافظ���ان برتر، کار 
زیبایی صورت گرفت و از کودکان این مددجویان هم 
تقدیر شد تا لذت در کنارقرآن بودن برای این کودکان 

ماندگار شود.

خرید ۲۰میلیون 
 جهیزیه برای 
 سه خانواده 

وآزادی 75۰ زندانی 
با مبلغ بیش از سه 
میلیارد تومان که 

 یک میلیارد
  از طلبکاران

  تخفیف گرفتند،
  از فعالیت 

خیرین است

pl
ac

es
to

se
ein

yo
ur

lif
eti

m
e.

co
m 

س:
عک

ع 
منب

 همایش تقدیر از مددجویان برتر حافظ قرآن در زندان مرکزی
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 در هشتادو هفتمین جلسه کمیسیون 
ح شد؛ حمل و نقل مطر

کشف حلقه گم شده ترافیک شهر

ترافیک به هم فشرده کلانشهر اصفهان که ره آوردی 
به ج���ز  آلودگی ه���وا و اتلاف وق���ت برای ش���هروندان 
ن���دارد، ش���یران، ریی���س کمیس���یون حم���ل و نقل، 
محیط زیس���ت و فناوری اطلاعات را برآن داش���ت تا 
موضوع هش���تاد و هفتمین جلس���ه این کمیسیون 
را بر موضوعی متمرکز کن���د که از اجرایش در تعدادی 
 از ش���هرها و کلانش���هرها، س���ال هاس���ت م���ی گذرد.
»عارضه سنجی ترافیکی کاربری ش���هری«، روسای 
کمیسیون ها، رییس شورای اسلامی شهر و معاونان 
شهرس���ازی و حم���ل و نق���ل ترافی���ک ش���هرداری را 
صبح زود بر س���ر یک میز نش���اند تا در نهای���ت به این 
نتیجه برس���ند که آنچه امروز از آن ب���ه عنوان گره کور 
ترافیکی در بخ���ش هایی از ش���هر  اصفه���ان همانند 
اطراف مجتم���ع های ب���زرگ و مه���م اداری و تجاری 
 همانند دادگستری، سیتی س���نتر و... یاد می شود،
 بی توجهی به نیاز س���نجی ترافیکی ای���ن کاربری ها 

قبل از عملیاتی شدن این پروژه ها بوده است.
 رییس شورای اسلامی شهر اصفهان، در این نشست،
  به الزام مطالعات ترافیکی توسط معاونت های مرتبط 
در ش���هرداری و کمیس���یون ه���ای ذیربط در ش���ورای 

اسلامی شهر اصفهان، توصیه می کند.
مهندس امینی توضیح می دهد که تعامل بین بخشی 
لازمه موفقیت در این بحث است. وی معتقد است 
ح تفصیلی ب���ه عنوان یک س���ند بالادس���تی،  که ط���ر
ک عمل قرار نمی گی���رد، گفت: موضوع  چندان م���لا
درآمد ش���هرداری، روی س���ایر موضوع ه���ا، از جمله 

پرداختن به مباحث ترافیکی سایه انداخته است.
 ب���ه گفته مهن���دس امین���ی، بای���د در کارگ���روه درآمد 
کمیسیون اقتصادی شورای اسلامی شهر اصفهان، 
برای بحث درآمد شهری تدبیر لازم اندیشیده شود تا 

شهر فروشی نیز  به حداقل ممکن برسد.
مع���اون برنام���ه ری���زی، پژوه���ش وفن���اوری اطلاعات 
ش���هرداری اصفهان، اعلام می کند که وج���ود آلودگی 
هوا، بیماری ها و اس���ترس در ش���هر اصفه���ان به دلیل 
نادیده گرفتن عارضه نیاز سنجی ترافیکی کاربری های 
ش���هری بوده اس���ت. محمدی، معتقد اس���ت که در 
مدیریت ش���هری باید تقاضا اصل اول باشد و این در 
حالی است که در سال های گذشته، ساخت روگذر 
و زیرگ���ذر، بزرگراه ها و ...بدون توج���ه به منبع اصلی 
مشکل، افزایش داش���ته و با این وجود هنوز ترافیک 
و آلودگی هوا وجود دارد. به گفته محمدی، ساخت 
 پارکینگ در نقاط مختلف شهر، مشکل را حل نمی کند ؛
چرا که مردم را تشویق به استفاده از خودرو شخصی 
کرده و در عین حال هزینه ای نیز به شهر تحمیل شده 
است. رییس مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر 
اصفهان، افزایش تعداد خودروها به خصوص از نوع 

تک سرنشین را علت اصلی ترافیک شهر می داند. 
عاملی توسعه شبکه حمل و نقل عمومی و دوچرخه 
را در ش���هر اصفهان، ام���کان پذیر می دان���د و معتقد 
است که با افزایش زیر ساخت های الکترونیک برای 
 س���ازمان ه���ا و نهادها از جمله ش���هرداری م���ی توان

سفرهای شهری را به حداقل رساند. 
معاون حمل و نق���ل و ترافیک ش���هرداری اصفهان، 
بر اجباری ش���دن نیاز س���نجی ترافیکی پ���روژه های 
عمرانی، تج���اری، بهداش���تی، اقتصادی و... ش���هر 
کید دارد. علیرض���ا صلواتی معتقد اس���ت که برای  تا
پروژه هایی همانند سیتی سنتر، شهرک سلامت و...
باید از طریق شورای اس���لامی شهر اصفهان، عارضه 
س���نجی ترافیکی انجام شود. رییس س���ازمان نظام 
مهندسی ساختمان اس���تان اصفهان، ساختمان را 
عامل اصلی ایجاد آلودگی زیست محیطی و ترافیک 
ش���هری می داند. به گفته پزش���کی، مقصر40درصد 
کید می کند که  آلودگی شهری، ساختمان است. او تا
در اصفهان مقررات ملی ساختمان در حوزه استفاده 
از مهندسان شهرسازی، ترافیک و پدافند غیر عامل، 

ضعیف است.
رییس کمیس���یون اقتصادی امور حقوقی و گردشگری 
 ش���ورای اس���لامی ش���هر اصفه���ان، معتق���د اس���ت ک���ه 
در زمان صدور پروانه پایان س���اخت باید نوع کاربری و 
ترافیک شغلی س���اختمان های تجاری در این پروانه 
 ذکر  شود که در این صورت می توان استقرار واحدهای 
ک���م ترافی���ک و پرترافی���ک در نق���اط مناس���ب ش���هر را 
 س���اماندهی ک���رد.  رییس کمیس���یون حم���ل و نقل، 
محیط زیست و فناوری اطلاعات، جمع بندی نهایی 

این جلسه دو ساعته را برعهده گرفت. 
شیران که معتقد است اصفهان در خصوص عارضه 
سنجی ترافیکی کاربری های شهری، کوتاهی کرده 
اس���ت، از ابلاغ قانون آن توسط وزیر کش���ور وقت در 
 س���ال89خبر م���ی ده���د. وی در عین ح���ال توضیح 
می دهد که تا هشت ماه آینده دفتر مقررات ساختمان  
در حوزه ترافیک توسط نظام مهندسی کشور آماده 
و به همه کشور ابلاغ می ش���ود. به گفته شیران، این 
دفترچه یک سند بالادستی است که هر شهر مطابق 
با وضعیت بومی  خود باید سندمحلی عارضه سنجی 

ترافیک را تنظیم کند.

سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان:
افتتاح پروژه های شهرداری 

مصداق اقتصاد مقاومتی است

سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان در نشست 
هفتگی خود ب���ا نمایندگان رس���انه ه���ای اصفهان، 
صرفه جویی در مراسم افتتاحیه پروژه های شهری 
 را مصداق اقتصاد مقاومتی دانست و گفت: افتتاح
هر هفته یک پروژه در شهر اصفهان بارعایت مولفه های 
اقتصاد مقاومتی و صرفه جویی در برگزاری مراس���م 
 افتتاحیه بوده و امید است بهره برداری از این پروژه ها
 بتوان���د برای مردم ش���هر رفاه و آس���ایش بیش���تری را 

به ارمغان آورد.
 واشیانی پور در بخشی از سخنانش به حقابه زاینده رود 

کید کرد.  و مردم اصفهان اشاره و بر احقاق آن تا
وی ادامه داد: متوسط حجم آب زاینده رود به عنوان 
جریان پایه رودخانه که به طور طبیعی )غیر از پروژه های 
 سدس���ازی و انتقال بین حوض���ه ای( در زاینده رود 
جریان داشته، معادل 800 تا 850 میلیون متر مکعب 

در سال بوده است. 
سخنگوی ش���ورای اسلامی ش���هر اصفهان، تصریح 
کرد: این میزان آب انتقالی، از حقابه های بالادستی 
و برداش���ت های جزئی و طبیعی، شرب و بهداشت 
 در بالادس���ت جداب���وده و حت���ی قب���ل از اح���داث 
تونل ه���او س���د زاین���ده رود در ط���ول تاری���خ حیات 
اصفهان و زاینده رود در این رودخانه جریان داشته 

که مشمول قانون توزیع عادلانه آب نشده است. 
وی افزود: این میزان آب در اس���ناد و مدارک رسمی 
همراه با اراضی کشاورزی از آن  نام برده شده و مورد 
معامله و نقل و انتقال قرار می گرفته است. به گفته 
کثر علما و  واش���یانی پور، این میزان آب مطابق نظر ا

مراجع، متعلق به حقابه داران است. 
وی اظه���ار ک���رد: م���ردم اصفه���ان انتظ���ار دارند که 
تحوی���ل ای���ن می���زان آب ب���ه م���ردم ش���هر محق���ق 
ک���ه  800میلی���ون مت���ر مکعب یاد ش���ده،  ش���ود؛ چرا
حقاب���ه م���ردم ش���هر ب���وده و از مص���ارف ش���رب، 
 بهداش���ت و صنعت���ی ک���ه در تعه���د دول���ت ق���رار دارد،

 جداست.
وی اظه���ار امی���دواری ک���رد که  ح���ق قانون���ی مردم  
اصفهان در خصوص آب زاینده رود، تامین ش���ده و 
دولت س���ایر نیازها و درخواس���ت ها در تامین آب را 

متقبل شود.
سخنگوی شورای اسلامی ش���هر اصفهان در بخش 
دیگری از س���خنانش ب���ه رونمایی از س���ند فرهنگی 
 ش���هر در اوای���ل هفت���ه ج���اری اش���اره ک���رد و گف���ت:
کی���د مقام معظ���م رهب���ری در رابطه با  ب���ا توجه به تا
فرهنگ، یکش���نبه هفته جاری از سند فرهنگی شهر 
اصفهان رونمایی ش���د ک���ه تحلی���ل و اولویت بندی 
مولفه های مهم فرهنگی  ش���هر  در آن لحاظ ش���ده 
اس���ت. گفتن���ی اس���ت؛ از این س���ند می ت���وان برای 
تدوین اس���تراتژی های بلند مدت و کوت���اه مدت و 
برنامه ریزی ه���ای تخصصی و کارشناس���ی در حوزه 

فرهنگی سود جست.
وی با بیان اینک���ه یکی از رویکردهای مهم ش���ورای 
چهارم نگاه فرهنگی اعضاس���ت، اظهارکرد:  شورای 
چهارم به تدوین و بهره برداری از  پروژه های فرهنگی 

و بعد نرم افزاری فرهنگ، توجه ویژه دارد.
 به گفته واشیانی پور، فرهنگ اصل و اساس هر جامعه ای 
و باع���ث پیش���رفت ی���ا انحط���اط آن جامعه ب���وده و 
پژوهش و برنام���ه ریزی و توج���ه ویژه ب���ه این حوزه 

بسیار ضروی است. 
 وی در ادام���ه س���خنانش ب���ه لوای���ح بررس���ی ش���ده 
در صد و نهمین جلس���ه علنی ش���ورای اس���لامی شهر  
 اصفهان اشاره کرد. در جلس���ه یاد شده،  لایحه ای 
کی  به همراه ی���ک توافق نام���ه جهت آزادس���ازی پلا
ح فض���ای س���بز و تعریض گذر م���ادی نیاصرم   در طر

مصوب شد.
 در این جلسه،لایحه دیگری به همراه توافق نامه ای
در آزادسازی دو هزار و 387متر مربع در طرح خیابان 
سلمان فارس���ی و لایحه دیگری به همراه توافق نامه ای 
برای آزادسازی یک باب مغازه در طرح ایستگاه مترو 

در خیابان سیدعلی خان به تصویب رسیده است.
در نهای���ت  انتخ���اب نماین���دگان ش���ورای اس���لامی 
ش���هر  برای حضور در جلس���ات تع���دادی از مجامع، 
کمیسیون ها و شوراهای سازمان و هیات مدیره های 
زیر مجموعه شهرداری اصفهان با رای گیری مکتوب 

انجام شده است.

گزارش خبری پارلمان

 این روزها نه تنها  آب اصفهان به باران گره خورده که 
ی
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هوای شهر نیز  به امید باد و باران نشسته است. چند 
س���الی اس���ت که با آمدن آب���ان، چتر دود ب���ر اصفهان 
ک  گسترده شده و  سال هاست که آلاینده های خطرنا
زیست محیطی در ریه مردم شهر ته نشست می شود. حالا نه 
تنها باید نگران وارونگی هوا در فصول س���رد بود که به گفته 
مدیرکل محیط زیس���ت اس���تان، اصفهان به خاطر داشتن 
ذرات معلق در هوا بعد از اس���تان خوزستان آلوده ترین شهر 

کشور است.
در سال 92مرهمی برای این همه زخم ناسور 
شده، تدبیر شد تا با اجراشدنش ظرف چند 
سال، آس���مان آبی را به اصفهان بازگردانند.
برنامه جامع کنترل کیف���ی هوای اصفهان، 
مصوب شد تا چندین و چند سازمان دولتی، 
چتر دود و غبار را از آسمان شهر بزدایند و امروز 
حرف از نش���دن ها، نبودها، موازیکاری ها و 

بودجه ای است که هیچ وقت نیست.

     به امید هوای تازه
مدی���رکل محی���ط زیس���ت اس���تان اصفهان 
توضیح می دهد که در پایان سال 92 سه ماه 
هوای سالم و 9 ماه هوای آلوده برای اصفهان 
به ثبت رس���ید، ولی در س���ال گذش���ته، سه 
ماه هوای سالم  به شش ماه افزایش یافت. 
حذف مازوت از چرخه سوخت نیروگاه های 
اصفهان و توزیع بنزینی ک���ه هر چند فرمول 
بنزین ی���ورو 4 را نداش���ت، اما به اس���تاندارد 
آن نزدیک بود، باعث ش���د تا بتوان در ش���هر 

اصفهان بهتر نفس کشید.
ظهرابی که از دوس���ال قبل متولی محیط زیس���ت اصفهان 
ش���ده، از همان روزه���ای نخس���تین آمدنش ب���ه اصفهان،  
بخش هایی از برنام���ه جامع کنترل کیفی ه���وای اصفهان 
را قابل اج���را و کاربردی نمی دانس���ت و معتقد ب���ود که باید 
کنون، تغییرات این برنامه اعلام  تغییر کند. اما از آن زمان تا
 نشده و این موضوعی است که عضو کمیسیون حمل و نقل

محیط زیس���ت و فناوری اطلاعات ش���ورای اس���لامی ش���هر 
کید می کند. ب���ه گفته قربان���ی، اداره کل  اصفهان، ب���ر آن تا
محیط زیس���ت اس���تان باید از نحوه اجرای کامل برنامه یاد 
شده، اطلاعات کاملی به مردم ارائه دهد. علاوه بر این باید 
اعلام ش���ود که چه تغییراتی در این برنامه داده شده است. 
به گفته قربانی، استانداری برای اجرای کامل برنامه جامع 
کنترل کیفی هوای اصفهان، باید فعال تر عمل کرده و عملکرد 

دستگاه های عضو برنامه را رصد کند.
با این وج���ود اس���تاندار اصفهان اع���لام می کند ک���ه برنامه 
 یاد ش���ده به صورت ماهیانه با حدود بیش از 28 دس���تگاه ،
کنترل می شود که وظایف نهادها  نیز در این طرح مشخص 

شده است. 

     خودروها متهم اصلی

نظ���ر مس���وولان، خودروه���ا مس���وول اظه���ار   مطاب���ق 
 60تا70درص���د آلودگ���ی ه���وای اصفه���ان هس���تند و ش���اید
به همین دلیل اس���ت که آنها در تمامی مصاحبه ه���ا و ارائه 
گزارش عملکرد دستگاه شان، بر کنترل آلودگی هوا از طریق، 
ک متمرکز   بهبود وضعیت حمل و نقل عمومی و سوخت پا

شده اند.  
تمرکز  بر معاینه فنی خودروها، به عنوان راه حلی برای کاهش 
آلودگی هوا در نظر گرفته شده است.با وجودی که در اصفهان 
روزانه باید پنج هزار خودرو  معاینه فنی شود، اما در حال حاضر  
سالیانه تنها ۱00 هزار خودرو مورد معاینه فنی 
 قرار می گی���رد. به بیان دیگر ، تنه���ا 20 درصد 
از خودروه���ا معاین���ه فن���ی ش���ده ان���د ک���ه 
ک���ه  خودروهای���ی  درص���د   50 از  بی���ش 
معاینه فنی ش���ده اند، خروجی اس���تاندارد 
 نداش���ته اند! البته قرار اس���ت ب���ا تمهیداتی
این رقم س���الیانه به 200هزار خودرو افزایش 
یابد. راه حل بعدی، توزیع سوخت یورو4بود 
که سال گذش���ته علی رغم وجود مشکلات، 
پالایش���گاه اصفه���ان توانس���ت س���وختی با 
اس���تانداردهای یورو4را تولید و توزیع کند، 
ام���ا گویا توزیع این س���وخت در س���ال جاری 
کاه���ش یافت���ه اس���ت. ب���ه گفت���ه مدی���ر کل 
حفاظت محیط زیست استان اصفهان، در 
ماه های اخیر توزیع بنزی���ن وگازوئیل یورو 4 
در ش���هر اصفهان  بین ۱0 ت���ا ۱5 کاهش یافته 
که درصورت جبران نش���دن، پالایشگاه باید 

پاسخ گو باشد.

     حمل و نقل عمومی نونوار می شود
گر نق���ش 70 درص���دی خ���ودرو در آلودگ���ی ه���وا را بپذیرید،  ا
جایگاه سیس���تم فرس���وده حم���ل و نق���ل عمومی ش���هر  در  
 ای���ن آلایندگی مش���خص اس���ت. بهب���ود وضعی���ت و ایجاد 
زیر ساخت های لازم برای یک سیستم حمل و نقل عمومی 
ک،  ب���ه ش���رط واریز س���هم دولت در ش���هرداری  ج���ذاب و پا

اصفهان فراهم شده  است.
200 دس���تگاه اتوبوس ن���و همزمان با آغ���از مه���ر در اصفهان 
رونمایی شد و تا پایان س���ال، 500 دستگاه اتوبوس نوسازی 
و بهسازی می شود. به گفته معاون حمل و نقل شهرداری 
کنون یک خط »بی. آر.تی« به طول 20.5 کیلومتر  اصفهان، تا
در اصفهان ایجاد و عملیات اجرایی س���ه خ���ط دیگر نیز آغاز 
شده اس���ت. دو خط اتوبوس تندرو نیز  تا پیش از  مهر 95 به 
بهره برداری می رس���د. بدین ترتیب حدود 30 کیلومتر دیگر 
به خطوط »بی. آر.تی« اصفهان اضافه خواهد شد. خرید ۱00 
دستگاه اتوبوس دوکابین نیز با استاندارد روز در دستور کار قرار 
کسیرانی حال خوشی ندارد. به گفته  گرفته است، اما ناوگان تا
کسیرانی  صلواتی،حدود هزار و700 دستگاه پیکان در ناوگان تا
اصفهان فعال اس���ت که با وج���ود همه وعده ه���ای دولت و 
 س���تاد حمل ونقل و سوخت کش���ور در س���ال های گذشته، 
از 2 دو س���ال پیش هیچ یک از آنها نوسازی نش���ده است. از 

سوی دیگر، تنها ۱0 تا ۱5درصد از )حدود سه میلیارد تومان(
یارانه 45  میلیارد تومانی حمل ونقل عمومی که دولت نسبت 
به پرداخت آن تعهد دارد، به ش���هرداری اصفهان پرداخت 
گرچه اداره کل حفاظت محیط زیست کمک  شده اس���ت. ا
چندانی به ش���هرداری نکرده، ام���ا راه اندازی پنج ایس���تگاه 
س���نجش صوت و آلودگی هوا تا پایان س���ال در سطح شهر ، 
کنون ۱0 مرک���ز معاینه فنی خ���ودرو در  در برنامه اس���ت. هم ا
اصفهان وجود دارد که  تا پایان س���ال، دو مرک���ز  دیگر اضافه 
می ش���ود. بیش از 60درصد خودروهای س���نگین اصفهان 
فرس���وده هس���تند و به همین دلیل نخس���تین مرکز  معاینه 
فنی خودروهای س���نگین در اصفهان راه اندازی می ش���ود. 
 همچنین در سال 94 حدود 45هزار میلیارد ریال برای نصب
40 دوربین در محدوده طرح زوج و فرد هزینه ش���ده اس���ت.
کید می کند  معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان تا
که نرس���یدن بودجه دول���ت در حوزه حمل ونق���ل عمومی، 

از ش���تاب اجرای ط���رح کاه���ش آلودگی هوا 
کاسته است. صلواتی معتقد است شهرداری 
اصفهان به طور تقریبی ب���ه همه وعده های 
خود به منظ���ور اجرای ط���رح جامع کاهش 
آلودگی هوا عمل کرده، اما نهادهای دیگر هنوز 

در انجام مسوولیت شان تاخیر دارند. 

     پیچیدگی های آلودگی هوا
ریی���س کمیس���یون حم���ل و نق���ل، محیط 
زیس���ت و فناوری اطلاعات ش���ورای اسلامی 
ش���هر اصفه���ان، معتق���د اس���ت ک���ه آلودگی 
هوا پیچیدگی های خ���اص خ���ود را دارد و با 
طرح های���ی همانن���د زوج و فرد، نم���ی توان 
ک را ب���ه ش���هر بازگرداند. ب���ه گفته  هوای پ���ا
 ش���یران، ب���ا اج���رای مح���دوده زوج و ف���رد 
تردد خودروها، ام���کان دارد در چند خیابان 
ب���ه ط���ور موق���ت از ب���ار آلاین���ده ه���ا کاس���ته 
ش���ود، اما ب���ا انتق���ال ترافیک به س���ایر نقاط 
ک���م آلاینده ه���ا در پش���ت دروازه  ش���هر و با ترا

 محدوده ط���رح ترافی���ک، در پای���ان روز آلاینده ه���ا افزایش 
می یابد.

کی���د م���ی کن���د ک���ه ب���ا ارتق���ای وضعی���ت حم���ل و نقل   او تا
ح زوج و ف���رد از درب خان���ه اجرای���ی  عموم���ی، بای���د ط���ر
 ش���ود ک���ه در غی���ر ای���ن ص���ورت، م���ردم خ���ودروی خ���ودرا 

با عبور از کوچه ها و ایجاد ترافیک به مرکز ش���هر می آورند. به 
گفته شیران، باید کاهش آلودگی در دستور کار همه مدیران 
ش���هر  قرار گرفته و در عین حال اقداماتی عملیاتی ش���ود که 
قابلیت اجرا شدن داش���ته باشد و ش���رط آن داشتن دانش 

زیست محیطی است.
قربان���ی، دیگ���ر عض���و کمیس���یون حم���ل و نق���ل، محی���ط 
زیس���ت و فناوری اطلاعات شورای اس���لامی شهر  اصفهان، 
تولید خودرو اس���تاندارد، توزیع س���وخت مناس���ب، ارتقای 
 وضعیت حم���ل و نق���ل عموم���ی و اج���رای ط���رح زوج و فرد 

از درب منزل را در بهبود وضعیت هوای شهر موثر می داند.

     دو دوتا؟
با توجه به اجرای طرح زوج و فرد در مرکز شهر، نوسازی ناوگان 
اتوبوسرانی، توزیع بنزین یورو4و ...باید وضعیت آلودگی هوا 
در مرکز شهر بهبود یافته باشد. نخس���تین تلنگر آلودگی هوا 
از س���وم آبان و همزمان با اولی���ن افت دمای 
پاییز  آغاز ش���د. مطابق جدول ارائه شده در 
سایت اداره کل محیط زیس���ت اصفهان در 
روز یاد شده، میدان احمدآباد و میدان امام 
حسین)ع( درمیان میدان های سطح شهر 
دارای بیش���ترین ش���اخص آلودگی هوا بوده 
اند. این رویه در س���ایر روزها و حتی ش���نبه و 
یکش���نبه هفته جاری نیز  ادامه داش���ت، به 
گونه ای ک���ه در روز یکش���نبه هفت���ه جاری، 
هوا فقط در  میدان امام حسین)ع( و بزرگراه 
ش���هید خرازی برای افراد حس���اس، ناسالم 
بود.این روند م���ی تواند نش���ان دهنده این 
موضوع باشد که برای حمل و نقل جایگاهی 
بیشتر از واقع در آلایندگی شهر در نظر گرفته 
 ش���ده و از س���هم صنای���ع و س���ایر کارگاه ه���ا 
و معادن موجود در شعاع  50کیلومتری شهر 
غفلت ش���ده اس���ت. مطابق آخری���ن آمارها 
از مجم���وع س���ه ه���زار و 200 صنع���ت آلاینده 
موجود در لیست سازمان حفاظت محیط 
زیست کشور بیش از 30 درصد آنها؛ یعنی 948 واحد در استان 

اصفهان مستقر هستند. 
از سوی دیگر، میزان خودرو تردد شده در سطح شهر تهران، 
چند برابر شهر اصفهان بوده وبا این وجود وضعیت آلودگی 

هوای اصفهان از پایتخت وخیم تر است.

شهردار اصفهان گفت: نظام شهری کشور و استان 
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ح این  رنجور و بیمار اس���ت. دکتر جمالی ن���ژاد با طر
موضوع که چرا ش���هری همانند اصفهان با داشتن 
شهرداران با تجربه هنوز دچار مشکل است، بر این 
کید ک���رد ک���ه جعبه س���یاه ای���ن بح���ث را باید   موض���وع تا
در معلول ها جس���ت وج���و کرد و ای���ن در حالی اس���ت که 
همیش���ه برای حل مش���کل به دنب���ال علت ه���ا رفته ایم.
نوزدهمین نشس���ت ش���هر اندیش���ی که به مناس���بت روز 
شهرساز در دانش���گاه هنر اصفهان برگزار شده بود، با اما و 
گرها شروع و با چالش های شهر اصفهان به پایان رسید.  ا
ش���هردار اصفهان به عنوان میهمان این نشس���ت، آینده 
اصفهان را اینگونه ترسیم کرد که در حال حاضر، اصفهان 
 از ۱07ش���هر و ه���زار و733 س���کونتگاه تش���کیل ش���ده، اما 
د ر آینده، استان به یک شهر  تبدیل  و همه سکونتگاه ها 
و روستاها خالی از سکنه می شود. به گفته دکتر جمالی نژاد 
الگوی شهرس���ازی در  ایران تا قبل از سال ۱300به صورت 
سنتی و کهکش���انی بود، اما از سال یاد شده به بعد، نظام 
شهری کشور به صورت زنجیره ای درآمده است؛ الگویی 
که باعث شد تا تمامی امکانات در شهرها ی بزرگ متمرکز 
ش���ود. وی گف���ت: ش���هرهای اس���لامی باید برنام���ه  ریزی 
کم بر شهر باید  اسلامی داشته باشند،چرا که ایدئولوژی حا
در آن مستتر باشد.به گفته دکتر جمالی نژاد، ایدئولوژی 
کم برجامعه می تواند تعیین کنن���ده فضای فیزیکی و  حا
 فرهنگ���ی آن جامع���ه باش���د ک���ه ای���ن روی���ه در بس���یاری از

 ش���هرهای جه���ان قابل مش���اهده اس���ت. وی با اش���اره به 
فربه شدن کلانش���هر اصفهان، گفت: ما د ر شهر، نهضت 
عمران و ساخت وس���از زیر گذر، روگذر به راه انداخته ایم، 
 رینگ ه���ای س���ه گان���ه ترافیک���ی را ایج���اد کردی���م و امروز 
در صدد ساخت رینگ چهارم هستیم، اما این روند کمکی 
کید کرد:  به ش���هر اصفهان نمی کند. دکتر جمالی ن���ژاد تا
از وظیفه خود شانه خالی نکرده و به صورت سه شیفت کار 
می کنیم، اما از آنجایی که در شهر وظایف بین دستگاه های 

متولی تقسیم نشده، بنابراین عملکردها نتیجه معکوس 
داده و ش���هر برای مهاجران جذاب تر شده است. شهردار 
کید ب���ر توزی���ع عادلان���ه خدم���ات در همه  اصفه���ان ب���ا تا
شهرستان های اصفهان، اظهار کرد:  برای بهبود وضعیت 
اصفهان در گام نخست باید نظام ش���هری بیمار، درمان 
 ش���ود. به گفت���ه دکتر جمال���ی ن���ژاد، بیش���ترین مهاجرت
از شهرهای سمیرم، اردستان، فریدن و فریدونشهر انجام 
ش���ده که می توان گف���ت علت این ام���ر نبود زیر س���اخت 
مناسب و بیکاری است. متعادل س���ازی نظام شهری در 
 راس���تای تمرکز زدای���ی، کنترل رش���د کلانش���هر  اصفهان،
تقویت ش���هرهای کوچک و میان���ی از جمل���ه راهکارهای 
 ش���هردار اصفهان برای بهبود وضعیت موجود است. وی
از تمرکز زدایی صنعتی به عنوان راه حلی برای اشتغالزایی 
در شهرستان های اصفهان یاد کرد و گفت: وجود صنایع 
در شهرستان ها اشتغال پایدار را در این مناطق رقم می زند. 
 ش���هردار اصفهان ب���ا بیان اینک���ه ایجاد ش���هرهای جدید 
در اصفهان راهگشا نیست، ادامه داد: باید برای شهرهای 
جدید زیر ساخت های حمل و نقل ریلی ایجاد می شد که 
 صورت نگرفته اس���ت. وی ب���ر جلوگیری از تبدیل روس���تا 

کید کرد. به شهر  تا

کارآمد شهری      7هزار هکتار بافت مصوب نا
مدیرکل راه و شهر سازی استان دیگر سخنران این نشست، 
کارآمد ش���هری  گفت: اصفه���ان هفت ه���زار هکتار باف���ت نا
کارآمد شهری  به صورت مصوب دارد، اما ۱4هزار هکتار بافت نا
 هنوز مصوب نش���ده ک���ه خدمات ش���هری در ای���ن نقاط 

از میانگین خدمات موجود کمتر است. 
غلامی ادامه داد: چهاردهه از  انقلاب اسلامی ایران می گذرد 
گر  فضاهای ش���هری مربوط به 400 س���ال  و در این مدت ا
قبل وجود نداش���ت، امروز  توریست ها از کدام نقطه شهر 

بازدید می کردند. 
 وی افزود: با برنامه ریزی اشتباه، سکونتگاه های غیر رسمی 
در زینبیه، قائمیه و... شکل گرفت که بخش عمده ای از  وقت 

و بودجه شهر صرف این مباحث شده است. 
به گفت���ه غلام���ی، ش���اهکار معماری جدی���د شهرس���ازی در  
شهرهای جدید همانند بهارستان، فولادشهر و مجلسی 
ح مسکن مهر همین شهرها  خلاصه ش���د که با اجرای طر

نیز به بیراهه رفته است. 

وی  از دس���تور کار قرار گرفت���ن قانون حمایت از بهس���ازی 
بافت فرس���وده خبر داد و گفت: بافت ناهمگون شهری، 
سرمایه ای است که از گذشته به اصفهان، به ارث رسیده 
و در حال حاض���ر آزادس���ازی کارخانه ریس���باف نیز تامین 
اعتبار ش���ده اس���ت. غلامی با بیان اینکه س���تاد بازآفرینی 
شهری تشکیل شده است، گفت: در این راستا ستاد ملی 
و ستادهای اس���تانی شکل گرفته اس���ت.رییس سازمان 
مدیری���ت و برنامه ریزی اس���تان اصفهان دیگر س���خنران 
 این نشس���ت، با انتقاد از افزایش تعداد واحدهای صنفی 
در اصفهان، از مس���وولان ذیربط و اتاق اصناف اصفهان، 

ساماندهی واحدهای صنفی را درخواست کرد. 
صفاری پور گفت: بر اس���اس سند آمایش اس���تان، توسعه 
و پیش���رفت اصفهان باید از طریق توریس���م، فرهنگ و هنر 
و صنایع دس���تی محقق ش���ود. وی همچنین از راه اندازی 
 سامانه  ارزیابی توس���عه  و رصد آمایش)س���اترا( خبر داد که
بر این اساس، همه دستگاه های ملی و استانی موظف به 
نصب آن هستند. رییس مرکز  پژوهش های شورای اسلامی 
ش���هر اصفهان به عنوان میزبان این نشست، گفت: وجود 
فاصله بین دانشگاه و بخش های اجرایی، حلقه مفقوده ای 
اس���ت که در کش���ور وجود دارد و مرکز پژوهش های شورای 
اسلامی ش���هر  اصفهان به دنبال کاهش و رفع این مشکل 
اس���ت. وی از تعریف پ���روژه تعیین اولویت ه���ای راهبردی 
اصفهان یا تارا براساس مفاهیم کیفیت زندگی، حکمروایی 
خوب و پایداری ش���هری خبرداد و اظهارکرد: در این پروژه، 
نظرات س���ه قش���ر کلی���دی م���ردم، نخب���گان و مس���وولان 
ارش���د نهاد ه���ای مختل���ف ش���هری و اس���تان را در تعیی���ن 
سرنوشت شهر جویاشدیم. وی با اش���اره به اینکه ساختار 
کش���ور تمرکز گراس���ت، گفت: در م���واردی نا هماهنگی های 
دستگاه های مختلف باعث می شود که تلاش تمام نهاد ها 
و سازمان ها در سطح ملی و شهر مطلوب شهروندان نباشد.  
عاملی ادامه داد: دولت محلی یا مدیریت یکپارچه شهری 

در شرایط فعلی کشور تحقق پذیر نیست.

شهر دار اصفهان:

متاسفانه شهر برای مهاجران جذاب تر شده است

عضو شورای اس���لامی شهر اصفهان با اش���اره به اینکه 
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رینگ حفاظتی اصفهان یا حلقه چهارم از پروژه های 
بس���یار مهم این کلانش���هر اس���ت، اظهار ک���رد: رینگ 
 حفاظت���ی ش���هر  هزین���ه ه���ای ش���هروندی را  کاهش 
می دهد. به گزارش اصفه���ان زیبا، به نق���ل از روابط عمومی 
شورای اسلامی شهر  اصفهان، صلواتی ادامه داد: بودجه سال 

گذشته شهرداری اصفهان برای پروژه رینگ حفاظتی اصفهان 
نیز  استفاده نشده است و با بودجه سال جاری، در مجموع 20 
میلیارد تومان می شود که رقم قابل توجهی برای آغاز  عملیات 
اجرایی این پروژه اس���ت. وی افزود: با ای���ن بودجه حداقل تا 
پایان س���ال جاری می توانیم عملیات اجرایی این پروژه  را در 
راستای آزاد سازی ها، احداث پل ها و تقاطع ها در مناطق ۱4 و 

۱2 آغاز کنیم تا ترافیک شهر روان تر ش���ده و آلودگی ها کاهش 
یابد.وی تصریح کرد: از سال ۱38۱ با مطالعات دانشگاه صنعتی 
به عنوان مشاور  برای شهرداری اصفهان به این نتیجه رسیدیم 
که رینگ حفاظتی اصفهان لازم و ضروری است و  این نتیجه 
مطالعات حمل و نقل و ترافیکی بود. عضو کمیسیون عمران، 
کید بر  معماری و شهر سازی شورای اسلامی شهر اصفهان با تا

اینکه نقش���ه های این پروژه از سال ۱38۱ تهیه ش���ده و پروژه 
تصویب شده اس���ت، ادامه داد: در سفر های هیات دولت به 
اصفهان در دول���ت قبل به عنوان کمربندی ش���مال ش���هر و 
کمربندی جنوب غرب اصفهان مصوب شد.صلواتی با اشاره 
به اینکه برای انجام این مهم، شهر به کمربندی و کنار گذر نیاز 
کید کرد: پروژه رینگ حفاظتی اصفهان، پروژه مهم و  دارد، تا

گر  زود تر  اجرا شود به نفع شهر  استراتژیک برای شهر است که ا
است و هزینه های شهروندی و سرعت عبور و مرور را به شدت 
کاهش می دهد.وی با بیان اینکه هر قدر که این پروژه را دیر تر 
آغاز کنیم، از یک سو، هزینه های آن بیشتر  می شود و از سوی 
دیگر، مشکلات آزا دسازی آن بیشتر  و اجرای آن نیز  سخت تر 
می شود، افزود: قسمت های شمال ش���هر  را باید زود تر انجام 

بدهیم و اولویت بندی در راستای اجرای این پروژه انجام شده 
است.  صلواتی گفت: اجرای هر چه سریع تر این پروژه به همت 
مدیریت استان، اداره کل راه و شهر سازی و شهرداری نیاز دارد 
 و این س���ه مجموعه باید با هماهنگ���ی و هم افزایی با یکدیگر

 در راستای اجرای هر چه سریع تر پروژه رینگ حفاظتی شهر  
تلاش کنند.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

رینگ چهارم ترافیکی شهر هزینه های شهروندی را کاهش می دهد  

ته نشست دود  در  ریه مردم شهر

اصفهان سرفه  می کند

 آلودگی هوا 
پیچیدگی های 

خاص خود را دارد 
و با طرح هایی 

همانند زوج و فرد، 
نمی توان هوای 
ک را به شهر  پا

بازگرداند.

 تولید خودرو 
استاندارد، توزیع 
سوخت مناسب، 

ارتقای وضعیت 
حمل و نقل عمومی 
و اجرای طرح زوج 

 و فرد 
از درب منزل در 

بهبود وضعیت هوای 
شهر موثر است
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6 گام مهم برای داشتن قلب سالم
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اسلامی را درباره پوکی استخوان می خوانید.
ت���وده اس���تخوانی ب���ه ان���دازه ای از دس���ت م���ی رود که 
اس���تخوان را مس���تعد نقصان مکانیکی)شکس���تگی( 
می کن���د و ای���ن یعنی پوک���ی اس���تخوان. نقاط  ش���ایع  
شکس���تگی در پوک���ی اس���تخوان نی���ز، اس���تخوان لگ���ن، 

استخوان های دراز دست و ستون مهره ها هستند.

   سیر تدریجی پوکی استخوان
کث���ر توده اس���تخوانی در س���ن35 س���الگی  در زن و م���رد حدا
حاصل می شود. در سن 50 سالگی در هر دو جنس زن و مرد 
بافت عمومی اس���تخوان ش���روع  به تحلیل می کن���د. در این 
میان زنان در سرتا س���ر زندگی خود نس���بت به مردان دارای 
سن و نژاد مشابه به نحو معنی داری دارای محتوای معدنی  
کمت���ری در اس���تخوان های خ���ود هس���تند و عوامل���ی مانند 
ژنتیک، ش���یوه زندگی، عادات غذایی، اختلالات هورمونی، 
سن یائس���گی، عوامل نژادی،مواد مخدر، الکل و... از موارد 

مهم در سیر پوکی استخوان هستند.

   عوامل تشدید کننده پوکی استخوان
عوامل تشدید کننده پوکی استخوان از این قرارند:

- اسکلت استخوانی کوچک )لاغر اندام ها(
- بلوغ دیررس، یائسگی زودرس

- ورزش نکردن به خصوص در سنین تثبیت بافت استخوانی 
)20تا40 سالگی( و بعد از آن

- مصرف سیگار، قهوه، چای والکل
- نژاد: در سفیدها )طبایع سرد( بیشتر است

کافی )بی اشتهایی، بدخوری( - تغذیه نا
گون و   - عدم دریافت مقادیر کافی کلسیم)باید از منابع گونا

نه فقط لبنیات تامین شود(
 -بیماری های خاص و مصرف داروهای خاص مربوط به آن
که سردس���ته این ها کورتون ها هس���تند، ب���ه خصوص وقتی 

مصرف آنها مزمن شود) شش ماه(

   خوردنی ها و درمان پوکی استخوان
در میان میوه ها س���یب، گلابی، انگور، کشمش، خرما، هلو 
و دانه سویا توصیه می شود. از بین مغزها نیز  بادام، فندق و 
بادام زمینی مفید است. استروژن های طبیعی)گیاهی( هم 
شامل :سویا، لوبیا)سیاه(، شبدر قرمز و بذر کتان مفید است.

استخوان؛ نشکن!

انار دارای طبع سرد و خشک اس���ت و می توان از آن به عنوان 
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پیش���گیری کننده  و بهترین درمان برای کبد چرب اس���تفاده 
کرد. انار در مداوای س���رطان کب���د و بیماری ه���ای کبدی که 

زمین���ه س���رطانی ش���دن دارد از جمل���ه هپاتی���ت و زردی نی���ز کمک 
ک سازی می کند، در عین حال که  می کند، چرا که به خوبی کبد را پا
با ای���ن رون���د تمام سیس���تم بدن به س���مت تع���ادل م���ی  رود؛ یعنی 

هنگامی که کبد را تقویت و پاك سازی کردیم، همه بیماری ها تحت 
تاثیر قرار گرفته و از بین می روند، زیرا کبد ب���ا همه  اندام ها و اعضای 
بدن در ارتباط است. ارزش خوردن انار به قدری بالاست که استاد 

گر پول ندارید، قرض کنید و انار بخرید. بزرگی گفته ا
این می���وه، تقویت کننده قل���ب و کلیه نیز اس���ت و برای درد س���ینه 
و س���رفه های گ���رم مزاج���ان مفی���د اس���ت. همچنی���ن باع���ث دف���ع 
بیماری ه���ای پوس���تی و خارش ش���ده و موجب زیبایی و باز ش���دن 

رنگ چهره می شود. 

گی های انار این اس���ت که با آنکه س���رد  بد نیس���ت بدانید یکی از ویژ
است، ولی حتی سرد مزاجان نیز از آن ضرر نمی بینند. 

تمامی آلودگی های صفراوی و به دنبال آن سوداوی را از بین می برد، 
ک تولید می کند و به ش���دت از بروز زمینه های س���کته قلبی  خون پا
جلوگیری به عمل می آورد. بواسیر را نیز درمان می کند،  البته به شرط 

اینکه همراه با مسهل های گیاهی مصرف شود.
تحقیقات اخیر هم نشان می دهد که در بیماری های سرطان خون 

چیزی بهتر از انار وجود ندارد. 

 انار؛ بهترین درمان برای کبد چرب

در حال حاضر با افزایش ش���یوع بیماری های قلبی عروقی روبرو هس���تیم که در این بین مه���م ترین اقدامی که می تواند موثر واقع ش���ود، کنترل و 
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پیشگیری از این بیماری است. بیماری قلبی معمولا قابل پیشگیری است. پیروی از روش زندگی سالم، خیلی پیچیده نیست و نیاز به سختگیری 
هم ندارد، کافی است این عادات را وارد زندگی خود کنید و از زندگی سالم تر در آینده لذت ببرید. دکتر فردوس طالبیان، کارشناس برنامه سلامت 

میانسالان مرکز بهداشت استان به گام های مهم در کنترل  بیماری پرداخته است که به آن اشاره می کنیم.

ک یک بیماری خود ایمن است و به نام بیماری حس���اس به گلوتن گندم نیز ش���ناخته می شود که در این  س���لیا
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کنش به گلوتن موجود در گندم، پرزهای موجود در دیواره روده کوچک از بین می رود و در شخص  بیماری در وا
مبتلا، عوارض مختلفی را ایجاد می کند. 

لطفا  نان  نخورید!

عواملی که موج���ب افزایش خطر ابتلا ب���ه بیماری 
قلبی و عروقی می شوند شامل سن بالاتر از 55 سال 
در زنان و س���ن بالاتر از 45 س���ال در مردان، س���ابقه 

خانوادگی بیماری قلبی زودرس، سیگاری بودن، 
اضافه وزن یا چاقی، کم تحرکی ی���ا بی تحرکی، ابتلا 
به دیابت، فش���ارخون بالا، چربی خ���ون بالا و رژیم 

غذایی چرب و پرنمک است. هر چه تعداد عوامل 
خطر در فرد بیشتر باش���د، احتمال ابتلا به بیماری 

قلبی عروقی در آینده افزایش خواهد یافت.

گام  سومگام دومگام اول

گام ششمگام پنجمگام  چهارم

رژیم غذایی دوستدار قلب انتخاب کنیدورزش کنیدسیگار نکشید

در مصرف نمک دقت کنید ارزیابی فشارخون فراموش نشودوزن خود را در حد مناسب حفظ کنید

عوامل خطر بیماری قلبی و عروقی 

در حال حاضر ب���ا افزایش مص���رف دخانیات روبرو هس���تیم و 
حتی سن استفاده از آن پایین آمده است، این در حالی است 
که استعمال هر گونه دخانیات به شدت در به خطر انداختن 
قلب انس���ان تاثیر دارد، در عین ح���ال که اطرافی���ان نیز دچار 

صدمات زیادی می شوند.

این روزها نسبت به گذش���ته فعالیت فیزیکی با افت زیادی 
مواجه شده است. متخصصان پیشنهاد می کنند که حداقل 
30  ت���ا 60 دقیق���ه در اغلب روزهای هفته )س���ه تاپن���ج روز در 

هفته( فعالیت بدنی متوسط داشته باشید.

تغذیه مناس���ب و رژیم اصولی در ارتقای س���لامت شما تاثیر 
زیادی دارد، پس س���عی کنید ب���ا غذاهای مفید و سرش���ار از 
میوه، سبزی و حبوبات کامل و لبنیات کم چرب به حفاظت 
خ کردنی را  قلب خ���ود کم���ک ک���رده و غذاهای چ���رب و س���ر

محدود کنید.

فراموش نکنید که اضافه وزن باعث بروز بیماری های زیادی 
می ش���ود، از جمله اینکه می تواند منجر به شرایطی شود که 
خطر بیماری های قلبی را در شما زیاد کند، بنابراین به این 
موضوع مهم توجه داشته باش���ید و بدانید که حتی مقادیر 

کمی کاهش وزن می تواند مفید باشد. 

به خاطر داش���ته باش���ید ک���ه باید س���طح کلس���ترول خون و 
فشارخون خود را حداقل هر سه سال یک بار ارزیابی کنید. 
به خصوص افرادی که در معرض خطر بوده و یا دارای سابقه 
خانوادگی ای���ن نوع بیماری هس���تند، بیش���تر بای���د  مراقب 

خود باشند. 

 کاهش مصرف نمک هنگام طبخ غذا، عدم استفاده از نمک 
هنگام صرف غذا و سر س���فره،  محدود کردن مصرف کنسرو 
و غ���ذای آماده و ش���ور ش���ده، کمک کننده اس���ت. در ضمن 
اس���تفاده از چاش���نی های مفید مثل لیموترش، آب نارنج، 

آویشن،سیر و شوید به جای نمک مفید است.

آیا می دانید ناخن س���فید با لبه تیره 
رنگ از علائم هپاتیت است؟

ناخن می تواند از وجود بیماری ها در بدن انسان 
خب���ر ده���د. ناهی���د معظم، کارش���ناس مس���وول 
پژوهشی دانشکده تغذیه و علوم غذایی دانشگاه 
عل���وم پزش���کی اصفه���ان می گوی���د: ناخن ه���ا 
می توانن���د گوی���ای س���لامتی و ی���ا نش���ان دهنده 
بیماری در بدن ما باش���ند و هر چند که مشاهده 
یک عامل جدی���د در ناخن ه���ا  اجب���ارا نمی تواند 
نشانه بروز یک بیماری خاص باشد، اما بد نیست 
بدانید یک���ی از علائ���م مهمی که در ش���کل و رنگ 
ناخن ه���ا پدیدار می ش���ود، این اس���ت ک���ه ناخن 
سفید با لبه تیره رنگ می تواند از علائم مشکلات 

حاد کبدی مانند بیماری هپاتیت باشد.

وزان���ه، درد  آی���ا می دانی���د خ���واب ر
مفاصل ایجاد می کند؟

اف���رادی ک���ه خ���واب روز را واج���ب می دانن���د، بهت���ر 
اس���ت به عاقب���ت آن ه���م توجه کنن���د. در ای���ن باره 
دکتر محس���ن باطنی، درمانگر طب سنتی می گوید: 
خواب روزانه به خصوص در زمستان باعث امراض و 
بیماری هایی نظیر درد مفاصل، رماتیسم، افزایش 
نزله ها، بزرگی طحال، کاهش حافظه و کندی ذهن، 
کاهش اش���تها و درنهایت  تیرگی پوس���ت صورت و از 
بین رفتن طراوت پوست می شود. خوابیدن در روز 
به سبب وجود خورشید، خواب عمیق را به واقعیت 
نمی رس���اند، بنابراین کس���ی که عادت به خوابیدن 
در روز دارد بای���د این عادت را ترک کن���د، اما کم کم، 

که ترک عادت فوری باعث ضرر است.  چرا

کث���ر بیماری ها نی���از به  آی���ا می دانی���د ا
دارو ندارند؟

در حالی ک���ه ام���روزه اغل���ب مردم ب���ا بروز ه���ر درد 
و بیم���اری، ک���م تحم���ل ش���ده و بلافاصله س���راغ 
داروه���ا می رون���د، در عی���ن ح���ال ک���ه از آن انتظار 
جادو دارند، دکتر بهنام یوسفیان، پژوهشگر طب 
کثر  سنتی و استاد دانشگاه خوراسگان می گوید: ا
بیماری ها نیاز ب���ه دارو ندارد و با با ش���یوه  قدیمی 
قولنج گیری رفع می ش���ود.  قولنج ک���ه با باد غلیظ 
ح بدن وجود  ایجاد می شود، در تمام اعضا و جوار
دارد و ب���ا روش قولنج گیری  یعنی فش���ار اسپاس���م 
عضله رفع می شود. این روش���ی قدیمی است که 
توسط ابن س���ینا انجام می ش���د و امروزه می توان 

از آن در مداوای خیلی از بیماری ها کمک گرفت.

آیا می دانید کمبود ویتامینD در بدن 
زمینه ای برای ام اس است؟

ویتامین ها یکی از مهم ترین منابع غذایی است 
که در صورت کمبود هر یک، ف���رد دچار عوارضی 
خواهد شد، از جمله اینکه دکتر فرزانه نصرآبادی، 
پزش���ک عمومی می گوید: مص���رف ماهیانه یک 
قرص ویتامین D در س���نین هفت  تا 12 سالگی و 
مصرف هر دو هفته یک عدد در بالای 70 سالگی 
D برای همه افراد ضروری است، چرا که ویتامین 
 در س���اختمان اس���تخوان و دن���دان نقش اصلی 
را داش���ته و کمب���ود آن می توان���د منجر ب���ه پوکی 
اس���تخوان و پوس���یدگی دندان ه���ا ش���ود. علاوه 
بر این، کمب���ود آن در ایج���اد بیم���اری ام اس نیز 

می تواند نقش داشته باشد.
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ک باید پس از تش���خیص تحت نظر متخصص تغذیه، رژیم   افراد مبتلا به سلیا
غذایی دقیقی که عاری از گندم، جو و چاودار باشد را رعایت کنند. همچنین 
باید دقت کنن���د که از کلیه م���واد غذایی ح���اوی گلوتن حتی ب���ه مقدار جزئی 

پرهیز کنند.
مواد غذایی غیر مجاز برای این افراد عبارتند از: نان ، بیسکوئیت ، کیک ، 
کارونی و سس���ی که در آنها از آرد اس���تفاده ش���ده است.  س���وپ ، ما
غذاهای موجود در رس���توران ها نیز برای این افراد مجاز نیست. 
در ضمن چون گلوتن به عن���وان نگهدارنده ی���ا تثبیت کننده در 
بعضی از داروه���ا، خمیردندان ها و دهانش���ویه ها ممکن اس���ت 
موجود باش���د، باید از انواع بدون گلوتن آنها استفاده کنند . مواد 
غذایی مجاز برای این بیماران، برنج، ذرت، س���ویا، دانه آفتابگردان، 
میوه ه���ا و س���بزیجات و ان���واع گوش���ت های فراوری 
نشده است. در ضمن این افراد ممکن 
است در ابتدای درمان نسبت 
ب���ه لبنی���ات ب���ه خصوص 
شیر حساسیت نشان 
دهند، ول���ی به مرور 
مصرف آن برایشان 

بلامانع است.

علائم
دکتر لی���لا آذربایجانی، مش���اور تغذیه و عض���و انجمن تغذیه 
اصفهان در توضیح بیش���تر می گوید: این بیماری ارثی است 
و ممکن است در س���نین مختلفی بروز کند، ولی معمولا در 
س���نین هش���ت تا12 ماهگی یا 30 تا40 س���الگی و یا به دنبال 
یک عفونت شدید یا زایمان یا شوک بروز می کند. علائم این 
بیماری خود را با بروز اس���هال و دل دردهای شدید و مدفوع 

س���بزرنگ و چرب و ی���ا به ص���ورت کمبوده���ای تغذیه ای و 
کاهش رشد بدون دلیل در کودکان نشان می دهد.
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یک داستان نویس و  منتقد ادبی گفت: در گذشته شاهد تاثیر رسانه بر توجه به کتاب بودیم، اما 
امروزه  چنین روندی نداریم.به گزارش ایسنا،حسن محمودی درباره تاثیر رسانه ها بر کتاب گفت: 
جایگاه کتاب در رسانه های مکتوب و مجازی تابع شرایط بیرونی کتاب است؛ شرایطی که معاون 
کید هوشمندانه ای کرد و گفت : کتاب، ویترین  فرهنگی ارشاد در نمایشگاه کتاب سمنان بر آن تا
در رسانه ها ندارد.وی ادامه داد: دیگر مانند گذشته شاهد تب و تاب رسانه ها نیستیم وامروزه 
نمی بینیم که رسانه ها پی گیر مولفان و مترجمان باشند. بخش پرداختن به آثار منتشرشده  هم 

در رسانه ها خیلی ضعیف شده است.محمودی درباره تاثیر رسانه ها بر فروش کتاب بیان کرد: 
رسانه ها در دوره ای بسیار تاثیر داشتند و نمی توان گفت که خنثی هستند. ما شاهد دوره طلایی 
تاثیر رسانه بر تیراژ کتاب بوده ایم. دیده بودیم یک نشریه، فصلنامه یا ماهنامه در تیراژ کتاب بسیار 
گر خبرنگار مطلبی درباره کتاب می نوشت و آن را  تاثیر می گذارد.وی در ادامه افزود: در گذشته ا
تایید می کرد بر فروشش تاثیر می گذاشت، اما الان این اتفاق وجود ندارد. محمودی همچنین 

بیان کرد: آسیب رسانه ها بر کتاب از بی تفاوتی رسانه گرها  ناشی می شود. 

وزیر ارش���اد با بی���ان اینک���ه همه رس���انه ها ح���ق انتق���اد دارند گفت: م���ا در نق���د کردن، 
گزارش مه���ر ، عل���ی جنت���ی در  رس���انه خصوص���ی، نه���ادی و دولت���ی نداریم.ب���ه 
 نشس���ت خب���ری در بیس���ت و یکمی���ن نمایش���گاه مطبوع���ات درای���ن ب���اره که مبن���ی
 بر سخنان روز گذشته رییس جمهور که برخی رس���انه ها با پول بیت المال علیه دولت 
حرف می زنند، آیا از نگاه دولت تنها رسانه های خصوصی حق انتقاد از دولت را دارند و 
برای رسانه هایی که از یارانه و حمایت دولت اس���تفاده می کنند، نباید این حق وجود 

داش���ته باش���د؟ اظهار کرد: همه رس���انه ها حق انتقاد دارن���د، ما در نقد کردن، رس���انه 
خصوص���ی، نه���ادی و دولت���ی نداریم.جنتی افزود: ش���عار نمایش���گاه مطبوع���ات »نقد 
منصفانه و پاسخ مسوولانه« است، یعنی همه می توانند نقد کنند و بارها نیز این حرف 
گفته شده اس���ت.وی تصریح کرد: آنچه که من از س���خنان رییس جمهور فهمیدم این 
است که برخی رسانه ها که از بیت المال استفاده می کنند به تخریب دولت می پردازند، 

یعنی دروغ پردازی، تحریف و شایعه سازی می کنند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

همه رسانه ها نقد کنند، خصوصی و دولتی نداریم
یک داستان نویس و منتقد ادبی: 

کتاب در رسانه ها ویترین ندارد!

آب���ان 1394  19 ش���نبه   ش���ماره 2512  س���ه  0 1i s f a h a n z i b a . i r هنر و  ف���ره���ن���گ 

طنز  نوشت مناظره

 یک بحث کاملا حسرنگی
)حسرت + فرهنگی(

م���ا الان در حاش���یه جش���نواره محت���رم مطبوع���ات 
 نشس���ته ایم و آن گوش���ه داریم مطلب می نویس���یم .

زمانی که  خاطرات خبری و مطبوعاتی خودمان را مرور 
می کنیم، می بینیم مسوولان دلسوز، از هر نوعش  که 
شما تصور کنید، همیشه از اصحاب مطبوعات و رسانه 
در بسیاری از موارد حمایت کلامی و نوشتاری کرده اند.

گر همین امروز  همین الان هم می کنند.یعنی ش���ما ا
بروید پیش فلان مس���وول و بگویید یک سخنرانی در 
گر سخنرانی با یک  مورد مطبوعات برای ما بکن، عمراا
جمله ای شبیه »ما از مطبوعات آزاد حمایت می کنیم« 

شروع نشود.
قطعا یک چی���زی تو همی���ن مایه اس���ت. هر ک���دام از 
مس���وولان هم که ی���ک کاره ای می ش���وند ب���ه عنوان 
اولین اقدام بحث این را می کنند که ما می خواهیم از 
مطبوعات حمایت کنیم و آنه���ا را پدرانه زیر چتر خود 
بگیریم.)غافل از این که قرار است پدرش را در بیاورند(.

اما وقت���ی خدای نکرده پای منافع خودش���ان وس���ط 
می رسد، ش���ک نکنید که برخی هایشان  رسانه  مورد 
نظر را چنان با تیر زبان می کوبند که رس���تم اس���فندیار 
را با گرز آن طور  نکوبیدو اینجاس���ت که ما می رسیم به 
بحث حسرت. راس���تش من شخصا حس���رت به دلم 
مانده ک���ه بعضی از مس���وولان در طول ای���ن چندین 
چند سال که حواسم جمع شده و هر را از بر تا حدودی 
تشخیص می دهم، وقتی یک نفر یک چیزی در رسانه  
 علی���ه اش می گوید: به ج���ای کوبیدن آن رس���انه و کلا 
محکوم کردن اساس رسانه از بیخ، بیاید و حرف طرف 
را با استدلال رد کند.صرفا این ذات رسانه و مطبوعات 

است که زیر سوال می رود . 
گر رس���انه مزبور دمش به حد کافی کلفت باشد  حالا ا
که بتواند سپری در مقابل این حرف ها برای خودش 
درست کند که هیچ. در غیر این صورت چنان می شود 
که به نظر می رس���د اصلا از قبل چنین رسانه ای نبوده 
است. بنابراین من از مس���وولان خواهش می کنم به 
خواست این جوان نو رس���یده توجه کرده، یکی از آنها 
کمر همت ببندد و یک بار هم که شده انتقاد از خودش 

را واقعا قبول کند .
گ���ر ه���م قب���ول نمی کن���د رس���انه را از بی���خ و ب���ن    ی���ا ا
منه���دم نکند.به جایش بیای���د بگوید آق���ا این حرفی 
که ش���ما می زن���ی به ای���ن دلیل درس���ت نیس���ت این 
ه���م مدرک���ش. بگ���م؟ )نمی دان���م چ���را ای���ن واژه این 
 طوری یهو بعض���ی وقت ه���ا وارد متن آدم می ش���ود. 

فکر می کنم مشکل از ذات واژه باشد. 
ک���ه چی���ز دیگ���ری ب���ه ذهن���م نمی رس���د؟( ی���ا  م���ن 
اص���لا از هم���ان اول���ش بیای���د و بگوی���د م���ا اص���لا از 
 رس���انه و مطبوعات���ی ک���ه ب���ر خ���لاف م���ا ح���رف بزن���د 
حمای���ت نمی کنیم و هر ک���س بر خلاف م���ا حرف بزند 

درستش می کنیم.
حداق���ل م���ا از ای���ن دوگانگ���ی مف���رط دچ���ار حال���ت 
حس���رت نش���ویم لا اقل.یا اص���لا از بی���خ از مطبوعات 
ان���دازه  ب���ه  می کنی���د  گ���ر  ا ی���ا  نکنی���د   حمای���ت 

یک مثقال سر حرف خود بایستید خدا وکیلی.

 با  رای گیری اعضای شورای عالی
 خانه هنرمندان ایران؛

مدیرعامل  جدید خانه هنرمندان 
ایران انتخاب شد

مجید رجبی معمار با رای گیری اعضای شورای عالی خانه 
هنرمن���دان ایران ب���ه عن���وان مدیرعامل خان���ه هنرمندان 
ک ، محمد سریر ،رییس  ایران انتخاب شد.به گزارش تابنا
 شورای عالی خانه هنرمندان ایران در این باره گفت:با توجه 
به اینکه مجید سرسنگی، مدیرعامل خانه هنرمندان ایران 
به سمت معاونت فرهنگی دانش���گاه تهران منصوب شد و 
ابراز علاقه مندی ک���رده بود که از س���مت مدیرعاملی خانه 
هنرمندان ایران استعفا دهد، طی بحث هایی که در شورای 
عالی مطرح شد، قرار شد از وی خواسته شود که همچنان 
در سمت مدیرعاملی خانه هنرمندان ایران حضور داشته 
باش���ند،ولی در نهایت با دو بار طرح موضوع اس���تعفا وی و 
 مخالفت شورای عالی، سرانجام سرسنگی به علت فشردگی 
 کاری ک���ه داش���تند، اس���تعفا دادند.س���ریر توضی���ح داد :
 م���ا در ای���ن دوره نزدی���ک ب���ه هف���ت پیش���نهاد داش���تیم و

  ق���رار ش���د ک���ه ش���ورای منتخ���ب، بررس���ی اولی���ه ای روی 
ح اح���وال و تجربی���ات ای���ن اف���راد انج���ام دهن���د و در  ش���ر
نهایت ب���ر اس���اس امتی���ازات داده ش���ده، دو ت���ن از افرادی 
را ک���ه حائ���ز بیش���ترین امتی���ازات بودن���د، یعن���ی علیرض���ا 
رض���اداد و مجی���د رجب���ی معم���ار را ب���ه عن���وان نامزده���ای 
 نهای���ی پس���ت مدیری���ت عامل���ی خان���ه هنرمن���دان ایران

 تایید کنند.
وی ب���ا اش���اره به انتخ���اب مجی���د رجب���ی معمار ب���ه عنوان 
مدیرعاملی خانه هنرمن���دان ایران با رای گی���ری اعضا این 
 ش���ورا گفت: پ���س از اع���لام برنام���ه ه���ای رجب���ی معمار و 
صحبت های ایشان در نهایت رای گیری به عمل آمد که

 ب���ه اتف���اق آر ا    از س���وی افراد حاضر در جلس���ه ب���ه عنوان 
مدیرعامل خانه هنرمندان ایران انتخاب ش���د.

بهروز افخمی در نمایشگاه مطبوعات:
نظر رسانه ها درباره برنامه هفت 

برایم مهم نیست!
 نمایش���گاه مطبوع���ات در دومی���ن روز خ���ود جایی 
برای انعکاس اتفاقات س���ینمایی بود. برنامه هفت 
چند س���ال پیش به ابتکار فریدون جیران���ی راه افتاد 
و مس���عود فراس���تی منتقد اصلی آن ب���ود. کمی بعد 
این برنامه با حاش���یه هایی مواجه ش���د و جیرانی را 
از آن کنار گذاش���تند و مدتی محمود گبرلو سکان آن 
 را به عهده گرفت. گبرلو برخ���لاف جیرانی برنامه ای

  خنث���ی و محافظ���ه کاران���ه س���اخت ک���ه در نهای���ت 
 ای���ن ان���دازه احتی���اط موج���ب برکن���اری او ش���د و

  به���روز افخم���ی ب���ه من���زل مقصود رس���اندن س���ری 
سوم برنامه را به عهده گرفت.

این برنامه برخلاف دو سری قبلی به شکل ضبط شده و نه 
زنده پخش می شود و  مسعود فراستی مانند سری نخست 

در آن حضور دارد.
 اولین قسمت این سری جدید شاهدحضور جیرانی بود 
و حال در نمایش���گاه مطبوعات جیرانی مهمان شدنش 
در اولین برنامه هفت ب���ه تهیه کنندگی به���روز افخمی را 
 جبران کردو در دومین روز نمایشگاه غرفه روزنامه سینما
 به س���ردبیری فری���دون جیران���ی، میزبان به���روز افخمی 
 ب���ود. نشس���تی داغ ک���ه انتقاده���ای تن���د خبرن���گاران

 به افخمی و دفاع جیرانی از او در آن بسیار پررنگ بود.

    برنامه هفت را برای مخاطب عام ساخته ام
در این نشست افخمی در پاسخ به انتقاد خبرنگاری 
مبنی بر ای���ن ک���ه او با نف���وذ به ص���دا و س���یما رفته و 
همایون اسعدیان معتقد است: او، هر که را بخواهد 
در برنامه اش تخطئه می کند، گفت: تخطئه، یعنی 
چه؟ چرا باید آقای اسعدیان به عنوان یک فیلمساز 

خودش را این قدر جدی بگیرد؟
گر کس���ی با فیلمش مردم را خوش���حال کند، نباید   ا
 وحش���ت کن���د. او محفلی ب���ودن ای���ن برنام���ه را هم 
رد کرد و ادامه داد: سینما حساب و کتاب خودش را 
دارد و تخطئه مربوط به سیاس���ت است، نه سینما. 
در ای���ن می���ان خبرنگار دیگ���ری گفت آق���ای افخمی 
ش���ما نماینده مجلس بودی و فیلم تبلیغاتی کروبی 
 را س���اخته ای. چ���را باید امثال ش���ما برنام���ه هفت را 
ج نشین باشند؟   اجرا کنند و برخی فیلمس���ازان خار

سینما عین سیاست است.
 س���ینما س���اخته جامعه و جامعه س���اخته سیاست 
اس���ت و فیلمس���از از ای���ن اجتم���اع فیلم می س���ازد. 
افخم���ی دریاف���ت دس���تمزد، دقیق���ه ای 300 ه���زار 
توم���ان از تلویزی���ون را ه���م رد ک���رد و گف���ت: برنام���ه 
هف���ت ،ری���زش مخاط���ب نداش���ته و معیار م���ا برای 
می���زان مخاط���ب مرک���ز س���نجش اف���کار س���ازمان 
ک���رد  ص���دا و سیماس���ت. خبرن���گار دیگ���ری ادع���ا 
 برنام���ه افخم���ی نس���بت ب���ه هف���ت جیران���ی و گبرلو

 کسل کننده است. 
 افخمی در پاس���خ به این ادعا گفت  که موضع گیری

 رس���انه ها در قبال برنامه هفت برایش مهم نیست، 
چون فضاس���ازی روش���نفکرانه اس���ت و برایش مهم 
 نیس���ت روش���نفکرها برنامه اش را نبینن���د. او گفت :

برنامه اش فقط برای مخاطب ع���ام جذابیت دارد و 
برای او س���اخته می ش���ود، چون مخاطب روشنفکر 

براساس پیش فرض هایش برنامه را می بیند.

    منتقد هر آشغالی را می بیند!
جیران���ی ه���م البت���ه در ای���ن نشس���ت از انتقاده���ای 
خبرنگاران مصون نبود. او ادعای یک خبرنگار مبنی 
بر دولتی بودن روزنامه سینما به سردبیری او را رد کرد 

و گفت:  شما روزنامه را درست نخوانده اید. 
جیرانی معتقد بود برای قضاوت کردن درباره سری 
 جدی���د برنامه هف���ت زود اس���ت و نباید این س���ری را

  با دو س���ری قبل مقایس���ه کرد، چون به جز جنجال 
از لحاظ دیگری به هم شبیه نیستند. 

کید ک���رد ک���ه نباید درب���اره هفت  جیران���ی دوب���اره تا
افخمی براساس شنیده ها قضاوت کرد، چون سال 
اولی هم که جیرانی هفت را ساخته بود، از مطبوعات 
زی���اد تهمت محفلی بودن ش���نید، ول���ی وقتی رفت، 

گفتند: برنامه اش خوب بوده است. 
افخمی در این نشست منتقد را کسی دانست که هر 
فیلم بد و به قول او آشغالی را می بیند و به تماشاچی 
می گوید، چه فیلمی خوب اس���ت، چ���ون مخاطب 

وقت ندارد همه فیلم ها را ببیند.
او گفت که نمی شود از فراستی پرسید چرا به نظرش 

یک فیلم بد است؛ چون نقد سلیقه ای است.
 او در تعری���ف روش���نفکر هم گف���ت: روش���نفکر ؛یعنی 
 کس���ی که نه فکر م���ی کند، نه روش���ن اس���ت. باید به

گرف���ت،   فیل���م ه���ای روش���نفکرنما دو براب���ر ای���راد 
چ���ون کس���ی ک���ه خ���ودش را روش���نفکر م���ی دان���د، 
آدم خودخواه���ی اس���ت. فیلمس���ازان تنب���ل هم به 
پ���ول دول���ت وابس���ته هس���تند و از طرف���ی نق���ش 
اپوزیس���یون را هم بازی م���ی کنند. بای���د دولت پول 
به آنه���ا ندهد و ب���ه جایش قیم���ت بلی���ط را کم کند، 
 اما سیاس���ت های دولت در جهت ناب���ودی عمدی 

سینماست.

بیست و یکمین نمایشگاه بین المللی مطبوعات در 
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س���ومین روز برگ���زاری اش جان گرفت. س���ید علی 
خمین���ی ن���وه ام���ام خمین���ی)ره(، محم���د غرضی 
کاندی���دای ریاس���ت جمه���وری در دوره قبل���ی 
انتخابات، وزیرفرهنگ و ارش���اد اسلامی ، وزیر راه و 
شهرسازی، وزیر ارتباطات و معاون امور زنان و خانواده و 
س���ردار منتظرالقائ���م، وزی���ر اجتماع���ی ناجا چه���ره های 
سیاسی برجسته ای بودند که دیروز به نمایشگاه آمدند.

اما نمایشگاه در روز سوم از حضور شخصیت های هنری 
هم بی بهره نبود و مهران رجبی، بازیگر تلویزیون و امین 
الله رش���یدی، خواننده باسابقه از نمایش���گاه مطبوعات 

بازدید کردند. 
مهتاب کرامتی هم دیگر مهمانی بود که حضورش در غرفه 
روزنامه سینما و خبرگزاری مهر خبرساز شد. نقش سینما 
در نمایشگاه به حضور او البته محدود نشد و خبرگزاری مهر 
که حضور چشمگیری  در نمایشگاه داشته است، نشست 

بررسی سریال »جامه دران« را در غرفه خود برگزار کرد.
 اقتصاد هم موضوع���ی بود ک���ه در این روز نق���ش پررنگی 
 داش���ت و نشس���ت بررس���ی چالش ه���ای عرص���ه صنعت 
با حضور حمید رضا فولادگر در رابطه با آن برپا شد. با این 
همه شاید مهم ترین اتفاق روز سوم این نمایشگاه برگزاری 

نشست خبری وزیر فرهنگ و ارشاد بود. 
 جنت���ی در ای���ن نشس���ت در خص���وص اص���ل صداق���ت

 در مطبوع���ات گفت: ه���ر نش���ریه ای برای جل���ب اعتماد 
عمومی باید طبق اصل واقعیت عمل نماید.وی با اشاره 
به اینکه یک���ی از ش���عارهای دول���ت تدبیر و  امی���د، آزادی 
 مطبوعات درچهارچوب قانون اساسی است، تصریح کرد:

 دول���ت یازده���م ب���دون س���خت گی���ری و در چهارچ���وب 
 قوانین س���عی کرده با مطبوعات و رس���انه ه���ا رفتار کند.

جنتی در رابطه با  مبحث بیمه هنرمن���دان و خبرنگاران 
گفت: در گذش���ته تع���داد افراد بیمه ش���ده  از س���وی این 
وزارتخانه  قابل توجه بود اما با اجرای طرح پالایش تعداد 
ج از کش���ور  این افراد کاهش یافت؛ چ���را که برخی در خار
زندگی می کردند و یا فوت شده بودند.وی افزود: صندوق 
حمایت از نویسندگان ، هنرمندان و خبرنگاران پشتیبانی 
 لازم از افراد تایید شده در این صندوق را انجام می دهد.

 جنتی با بیان اینکه تمام بده���ی بیمه صندوق حمایت 

از نویس���ندگان از س���وی مدیری���ت برنامه ری���زی  در حال 
پرداخت است اذعان داشت: با توجه به اینکه تمام بدهی 
 صن���دوق باید پرداخت ش���ود ل���ذا در حال حاض���ر امکان 

عضو گیری جدید نیست.
 حضور حجت الاسلام محمد رضا زائری با محوریت نشریه 
خیمه در غرفه چهره ها و تجربه های روزنامه نگاری ایران 
و حضور بازیگران برنامه صبح جمعه با شما در غرفه سایت 
شاد شو از دیگر اتفاقات مربوط به روز سوم این نمایشگاه 
بود. همایش کرمانش���اه شناس���ی با حضور جلال الدین 
کزازی هم در ت���الار گفت وگوی این نمایش���گاه مخاطبان 

خاص خود را جذب کرد. 
 کارگاه های آموزشی دفتر مطالعات و برنامه ریزی رسانه ها
 ه���م ام���روز ب���ا نشس���ت تکنیک ه���ای صفح���ه آرای���ی در 

 مطبوع���ات با حض���ور محم���ود مختاری���ان ادام���ه یافت.
برنامه های باشگاه دانشجویان خبرگزاری ایسنا هم قابل 
توجه بود که با محوریت انجمن های علمی و کانون های 

هنری پیش رفت. 
در س���ومین روز نمایش���گاه همچن���ان روب���ان بنفش دور 
خبرگزاری دانشجو به نشانه اعتراض به دولت قیچی نشده 
 بود و کس���ی در آن حضور نداش���ت. تجلیل از چهره های

 برجس���ته روزنام���ه ن���گاری و رونمای���ی از ضمیم���ه های 
 جدید اتفاق جال���ب یک���ی از روزنامه های اصفه���ان بود. 
یون���س ش���کرخواه، یک���ی از اس���تادان برجس���ته روزنامه 
نگاری هم در غرفه روزنامه همش���هری دیده ش���د. غرفه 
سوره نیز به برگزاری نشس���ت تاریخ اندیشه چپ در ایران  
با حضور منوچهر آشتیانی پرداخت. اما روزنامه اصفهان 

زیب���ا و خبرگ���زاری ایمن���ا ه���م از حض���ور این چه���ره های 
برجسته در روز سوم نمایش���گاه بی بهره نبودند. مهرداد 
کس���یون مدیریت  بائوج لاهوتی، عضو هیات رییس���ه فرا
 ش���هری و روس���تایی مجلس ش���ورای اس���لامی با حضور

 در غرفه روزنامه گفت: نباید صنایعی در اصفهان استقرار 
می یافت که به آب نیاز دارد. عفت ش���ریعتی، مشاور امور 
بانوان وزارت فرهنگ و ارش���اد اس���لامی هم ب���ه این نکته 
اشاره کرد که مهم ترین دغدغه مسوولان استان اصفهان 

باید زاینده رود باشد.
 محمد غرضی، کاندیدای ریاس���ت جمه���وری هم که در 
این غرفه حضور یافت، گفت: اصفهانی ها در طول تاریخ 
توانس���ته اند بر همه مش���کلات فای���ق آین���د. محمد رضا 
پوینده، مدیر عامل صندوق حفظ، احی���ا و بهره برداری 
کن تاریخی س���ازمان گردش���گری کش���ور هم ضمن  از اما
حضور در غرفه مشترک روزنامه اصفهان زیبا وخبرگزاری 
ایمنا،خانه های تاریخی اصفهان را سرمایه عظیمی برای 

مردم شناسی این شهر دانست. 
حسن موس���وی نژاد، مدیر ش���رکت ریلی رجا نیز اصفهان 
را در جایگاه پنج���م حمل و نقل ریلی کش���ورقلمداد کرد. 
فرحناز رافع، رییس س���ازمان داوطلب���ان جمعیت هلال 
 احمر ای���ران نی���ز در ای���ن غرف���ه گف���ت: اصفه���ان پایلوت 
برنامه ه���ای تغییر س���بک زندگ���ی جمعیت ه���لال احمر 
اس���ت،اما محمود واعظی، وزیر ارتباط���ات دیگر مهمان 
غرفه بود. او قول رفع مش���کلات اینترنت اصفهان را داد. 
اجرای طرح احداث دریاچه و س���د بهش���ت آباد در س���ال 
جاری نیز مس���اله ای بود که حمید رضا فولادگر، نماینده 

مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی مطرح کرد. 
وزیر فرهنگ و ارش���اد اس���لامی نیز به نمود قاب���ل توجه و 
دیدنی نمادهای اصفه���ان در غرفه روزنام���ه و خبرگزاری 

اشاره کرد. 
عباس آخوندی، وزیر راه و شهرسازی نیز ضمن حضور در 
این غرفه گفت: قطار س���ریع الس���یر اصفهان وارد مراحل 

اجرایی می شود.
 در نهایت باید گفت که روز سوم نمایشگاه از لحاظ حضور 
چهره های برجسته سیاسی، فرهنگی و هنری پربارتر از روز 
قبل بود و به همین دلیل مدام خبرنگاران مجبور به تجمع 

اطراف این چهره ها و مصاحبه با  آنها بودند.

روز سوم در ایستگاه بیست و یکم  

از حضور نوه امام خمینی)ره(
 تا قول های وزیر فرهنگ 

آرش فرهنگ پژوهگروه فرهنگ و هنر

وزی���ر فرهن���گ و ارش���اد اس���لامی روز گذش���ته در 
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نشست خبری با خبرنگاران در محل نمایشگاه 
مطبوعات، در پاسخ به سوال خبرنگار اصفهان 
زیبا درب���اره بازگش���ت جش���نواره فیلم ک���ودک و 
نوجوان به اصفهان گفت: باید صبر کرد جشنواره 
کودک در اصفهان هم برگزار شود و نتایج را ارزیابی کنیم. 
کید ک���رد: چون کارشناس���ان معتقدند،  علی جنتی تا
بخش کودک و نوجوان باید تفکیک شده و در دو شهر 
برگزار شود احتمالا همین شیوه را ادامه می دهیم ولی 
گر ارزیابی ه���ا مثبت نب���ود، دو بخش ب���ار دیگر تلفیق  ا

خواهد شد و به اصفهان باز خواهد گشت.
این اظهارات در حالی است که جنتی ،ماه گذشته در 
سفر به استان برای شرکت در جشن سینمای اصفهان، 
بر آزمایشی بودن تفکیک دو جشنواره کودک و نوجوان 
کید کرد و قول های امیدوار کننده ای مبنی بر بازگشت  تا
جشنواره کودک و نوجوان به موطن خود یعنی اصفهان 

داده بود.

    تفکیک ناراضی ساز
برگزار نشدن جشنواره  فیلم کودک و نوجوان در اصفهان 

 بر اس���اس توافق پن���ج س���اله ، ش���اید بی���ش از آنچه که 
سیاس���ت گ���ذاران فرهنگ���ی فک���رش را م���ی کردن���د، 
ب���ا نارضایت���ی روبرو ش���د. اس���تاندار اصفه���ان چندین 
بار مخالفت اهال���ی اصفهان را ب���ه نمایندگ���ی از آنها به 
اطلاع سیاست گذاران رساند و در شکل های مختلف 
نس���بت به این اق���دام اعت���راض کرد. ام���ا تقریب���ا هر بار 
حضور مس���وولان س���ینمایی کش���ور در اصفهان مثل 
رییس س���ازمان س���ینمایی با قول بازگش���ت جشنواره 

و برگ���زاری دوب���اره در ش���هر هم���راه م���ی ش���د، قول���ی 
 که ان���گار به مح���ض بیرون گذاش���تن پ���ای آنها از ش���هر 

به سرعت فراموش می شد و رنگ  می باخت!
وزیر ارش���اد که ماه پیش در جمع گرم س���ینمایی های 
استان، دلش گرم ش���ده بود و قول های امیدوارکننده 
داد، اینک ح���رف دیگری می زند. انگار دوباره س���ردی 
ک ش���هری که میهمانانش با خ���روج از دروازه های  خا
 آن حافظه تاریخی شان را نس���بت به اتفاقات از دست 

می دهند و خیل���ی چیزها را فراموش م���ی کنند، ماجرا 
 را ش���کل دیگری رق���م زده اس���ت، به ط���وری ک���ه امروز
حرف های وزیر درباره جشنواره  رنگ دیگری دارد. حالا 
دوباره باید منتظر ماند تا یکی از مسوولان به بهانه ای 
راهی اصفهان شود و در پاس���خ به نگرانی ها در رابطه  با 
برگزاری این جش���نواره شاید قول بازگش���ت را قطعی تر 
بدهد! قولی که معلوم نیست چگونه عملی خواهد شد 

و اصلا  تا چند روز پابرجا خواهد ماند؟!
هر چند که نمی توان کتمان کرد که تا کنون انتقادات 
مختلفی به برگزاری جشنواره فیلم و کودک در اصفهان 
وارد بوده اما مش���اهدات و گزارش برگ���زاری در همدان 
 هم ج���ای تام���ل دارد و البته نکت���ه مهم ت���ر این مجال 
 عدم ثبات نظر و سردرگمی سیاست گذاران فرهنگی در

 برنامه ریزی هاست.
اینکه چط���ور برخی تصمیم���ات در زمانی کوت���اه دچار 
گرگونی ه���ای عمده اجرایی می ش���وند و اخبار مس���لم 
دیروز به جرگه آرشیو حرف های سوخته و نقیض بدل 
می ش���وند. نقیض های���ی که تک���رار آن نتیج���ه ای جز 
عدم اعتماد مردم و مسوولان استانی و بی انگیزگی در 

طراحی برنامه های تازه ندارد!

جنتی درباره بازگشت جشنواره فیلم کودک و نوجوان به اصفهان شروط تازه اعلام کرد

تردیدهای تازه ارشاد برای جشنواره اصفهانی ها

فرهنگس���رای رس���انه چهارمی���ن نشس���ت برنام���ه 
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کافه نقد ویژه پاییز را با نقد و بررس���ی »ش���بکه های 
ماهواره ای ش���یعه نما« برگزار کرد.  این نشس���ت با 
حض���ور س���ید عل���ی حس���ینی، پژوهش���گر رس���انه و 
کارشناس ارش���د ارتباطات و حجت الاس���لام و المسلمین 
مهدی مسائلی، مولف و پژوهشگر  دینی و جمعی از طلاب 
و دانش���گاهیان در س���الن اجتماع���ات کتابخان���ه مرک���زی 

شهرداری اصفهان برگزارشد.

     17عض���و به ش���بکه ه���ای ش���یعه نما کم���ک مالی
 می دهند

   حج���ت الاس���لام و المس���لمین مه���دی مس���ائلی مولف و 
 پژوهش���گر  دینی در این نشس���ت با بیان اینکه شبکه های
ماهواره ش���یعه نما در اصفه���ان حمایت مالی می ش���وند، 
 اظه���ار داش���ت: ای���ن ش���بکه ه���ا کارک���رد خ���ود را تقس���یم 
ک���رده ان���د و از لح���اظ مناب���ع فک���ری از ش���هری دیگ���ر و از 
لح���اظ مناب���ع مال���ی در اصفه���ان تغذی���ه می ش���وند. وی 
 با اش���اره ب���ه اینکه 17 عض���و به این ش���بکه ها کم���ک مالی
 می دهند، تصریح ک���رد: برخی از بازاری���ان اصفهان با این 
شبکه ها در ارتباط هس���تند.  وی همچنین افزود: 12 هزار 

نفر در اصفهان به این ش���بکه ها کمک می کنند و آنها را از 
لحاظ مالی می چرخانند.

    فرقه ش���یرازی ها مدیریت افراطی گری را در دست 
گرفته اند

 وی ب���ا اش���اره ب���ه اینک���ه فرق���ه ش���یرازی ه���ا مدیری���ت 
 افراطی گری را در دست گرفته اند، بیان کرد: از مهم ترین 
فعالیت های آنها تفرقه بین شیعه و سنی و ترویج شعائری 

است که حالت افراط گونه دارد.
آنها با این رویه می خواهند سوار بر موج افراطی گری شوند 
و در مقابل تشیعی که در برابر بیگانگان ایستاده، بایستند. 
وی ابراز داش���ت: مق���ام معظم رهب���ری ای���ن موضوعات را 
 فراتر عن���وان کرده ان���د و فرموده اند: ش���بکه های ش���یعه نما 

می خواهند جنگ شیعه با شیعه راه بیندازند.
این مول���ف تصریح ک���رد: فرقه ش���یرازی متظاهر به تش���یع 
هستند و تشیع واقعی را در شبکه ها و سایت های خود به 
 نام دجالیه و القاب دیگر نام می برند.  در یکی از  شبکه های
ش���یعه نما بیان ش���ده اس���ت خطر ش���یعیانی ک���ه پیروان 
جمهوری اس���لامی ایران هس���تند از خطر وهابیت بیش���تر 

است. 

    مدیران شبکه های شیعه نما از احساسات مذهبی 
مردم استفاده می کنند

 این پژوهش���گر دینی ب���ا بیان اینک���ه مدیران ش���بکه های
  شیعه نما از احساس���ات مذهبی مردم استفاده می کنند،
تصریح کرد: یکی از فرزندان سید صادق که در کویت زندگی 
می کند با کرامت س���ازی بیش از یک میلی���ون و 400 پوند 
برای تبلیغ ش���بکه شیعه نما حسینیه می س���ازد و اینگونه 
با احساس���ات مذهبی مردم بازی می کند تا آنها را با افکار 

غلط تربیت کند.
وی با اش���اره به کت���اب» لعن ه���ای نامقدس« یک���ی دیگر 
از تالیفات���ش گف���ت: در این کت���اب تمام س���خنان آیت الله 
شیرازی تحلیل و بررسی شده است. آنها از تبری به عنوان 
لعن و دشنام نام می برند و اندیشه های شیعه را به سمت 

اهدافشان متمایل می سازند.
در ادامه این نشست سید علی حسینی، پژوهشگر رسانه 
 و کارش���ناس ارش���د ارتباطات اظهار داشت: ش���بکه های 
ماهواره ای شیعه نما با استفاده از تریبون رسانه ای افکار 

خود را به دیگران القا می کنند.
 وی ب���ا اش���اره ب���ه فرق���ه ش���یرازی ه���ا و اهدافی ک���ه دنبال 
می کنند،  تصریح کرد: س���ید صادق ش���یرازی برای نشان 

دادن اینکه مذهب تش���یع آمیخته با خون و قیام است در 
مراس���م قمه زنی حضور پیدا می کند و تصویر نادرس���تی از 
ش���یعه ترویج می دهد و بیان می کند تشیع، یعنی خون و 

قیام و تسنن یعنی مسجد و نماز.
حس���ینی با بی���ان اینک���ه فرق���ه ش���یرازی تب���ری را افضل بر 
تولی می دانند،اظهار داش���ت: فرقه ش���یرازی ها بر ناصبی 
بودن فلس���طینی ها اص���را دارند و تلاش م���ی کنند اولویت 
 مس���لمان بودن فلس���طینی ه���ا را ح���ذف کنند و تب���ری را 
 بر تول���ی ترجیح دهن���د. آنها وحدت بین ش���یعه و س���نی را 
بی معنا و لعن اهل تسنن را واجب می دانند. در صورتی که 
لعن حرام شرعی است و حضرت امام خمینی )ره( فرمودند: 

به اهل تسنن به هیچ معنایی لعن نشود.
وی گف���ت: تفکر آنها این اس���ت که چرا جمهوری اس���لامی 
ایران ب���ه موضوع فلس���طین اهمیت م���ی ده���د و از مکه و 
مدینه غافل شده است در صورتی که با درایت رهبر معظم 
 انقلاب اس���لامی ایران تنها کشوری است که از جنگ های
 صلابت���ی رهای���ی یافت���ه اس���ت. حس���ینی ی���ادآور ش���د: 
کن انگلیس است و  ناصر الحلیب، مدیر ش���بکه فدک س���ا
با اجرای برنامه های رس���انه ای و قوی به تشویش اذهان 

شیعه بر علیه اسلام واقعی کمک می کند.

ح شد؛ در نشست نقد و بررسی شبکه های ماهواره ای شیعه نما مطر

شبکه های ماهواره ای شیعه نما در اصفهان حمایت مالی می شوند!

خبر
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گاهی به آسمان نگاه کن

روی خط عاشقی 

    ش���هریور 1339 ب���ود ک���ه در محل���ه منارجنب���ان  
اصفه���ان ب���ه دنی���ا آم���د. خان���واده علاقه زی���ادی به 
س���ادات داش���تند ب���رای همی���ن بچ���ه را نزد س���ید 
بزرگواری به نام س���ید حس���ن روضات���ی معروف به 
چهارس���وقی بردند تا در گ���وش بچ���ه اذان و اقامه 
بگوید. بعد از آن سید رو به پدر گفت: اسمش را چه 
می گذاری؟ -هر چه ش���ما صلاح م���ی دانید-، اما 
 خ���ودم ارادت زیادی به امام موس���ی بن جعفر )ع(

دارم. س���ید ش���روع کرد به دع���ا خوان���دن و گفت: 
 زی���ر س���ایه خ���ود آق���ا باش���د، اس���مش را بگذاری���د

 محمد جعفر. 
    از همان بچگی علاقه شدیدی به مسائل مذهبی 
کثر اوقات نمازش را س���روقت م���ی خواند  داش���ت، ا
 روزهای مدرس���ه صب���ح زود بلن���د می ش���د، وضو 
می گرف���ت و نم���ازش را م���ی خواند بعد م���ی رفت 

مدرسه.
    سال 1357، محمد جعفر جوانی18ساله بود و 
در محله های  اصفهان جلسه سخنرانی و مذهبی 
نبود که شرکت نکند. با انقلابیون و مخالفان رژیم 

رفت و آمد داشت.
 اعلامیه های حضرت امام )ره( را همراه داش���ت و 

پخش می کرد. 
    یکی از روزهای س���ال 1357 آمد دنبالم. سریع 
حاضر ش���دم و با ماش���ین حرکت کردیم. تو کوچه 
پس کوچه ها نگه داش���ت، وارد خانه ای ش���د و با 
یک قاب عکس امام)ره( زیر بغل برگش���ت!  حرکت 
کردیم. ب���ه محله خودم���ان که رس���یدیم چند تا از 
بچه های محله  س���ر کوچه ایس���تاده بودند. هنوز 
سلام و علیک نکرده بودیم که محمد جعفر با ذوق 
به عکس امام)ره( اشاره کرد و گفت: می بریم برای 
 تکثیر کردن! بچه ها گفتند شما دو نفر دیوانه اید!

ک ی���ا ش���هربانی ببیندتان،  گ���ر س���اوا م���ی دانی���د ا
حکمتان تیرباران است! ولی جعفر گوشش بدهکار 

نبود،خنده ای کرد و گفت برویم.
     س���ال 1358 بعد از انقلاب، دیپلمش را گرفت 
و آماده رفتن به س���ربازی شد. آموزش نظامی را در 
بیرجند و بعد به گ���روه 44 توپخانه اصفهان رفت. 
در مرکز توپخانه به انجمن اس���لامی رف���ت و با امیر 

صیاد شیرازی آشنا شد. 
س���ال 1360 که تیمس���ار صیاد ش���یرازی به عنوان 
فرمانده نی���روی زمینی ارتش منص���وب و به تهران 
رفت، نصر هم با او همراه شد. وقتی خدمتش تمام 
شد، باز صیاد را رها نکرد و با ارتش و سپاه و بسیج 

همکاری می کرد. 
    بع���د از س���ربازی، جعف���ر همچنان ب���ه صورت 
بس���یجی در ارتش حضور داش���ت، بدون حقوق و 

مواجب، موقع جنگ بود و دفاع. 
خود شهید نصر می گوید: در حین خدمت سربازی 
تصمیم گرفتم تا زمانی که جنگ هس���ت و دشمن 
قصد حمل���ه به س���رزمین م���ان را دارد، جبهه ها را 
خالی نگ���ذارم. دو دل بودم که وارد ارتش ش���وم یا 
سپاه. ش���بی در خواب آقا امام زمان )عج( را زیارت 
کردم. از ایشان سوال کردم آقا تکلیف من چیست؟ 
 آق���ا فرمودند: ارتش به ش���ما نی���از  بیش���تری دارد،

به ارت���ش ب���رو. پ���س از آن وارد دانش���گاه افس���ری 
ارتش شدم. 

    یکبار که زخمی ش���ده بود، او را به بیمارس���تان 
منتقل کردند، رفتم سراغش. همین که دیدمش 

کنترل خودم را از دست دادم. 
ش���روع کردم به گریه. او ه���م حال غریبی داش���ت 
و گری���ه م���ی ک���رد و ب���ا ت���ن رنج���ورش م���ی گف���ت: 
یا فاطم���ه زه���را )س( ی���ا حس���ین )ع( ،چرا م���را فرا 
 نخواندید؛ یعنی لیاقت ش���هادت و دیدن ش���ما را

 نداشتم. 
    س���ال 73 فرمانده گردان 799 ت���کاور تیپ 45 
بود. خلوص عجیبی داشت. هیچ کدام از ما نمی 

دانستیم که مجروح جنگی است.
به پیش���نهاد او ی���ک روز برای سرکش���ی ب���ه پایگاه ها 
رفتی���م. طب���ق معم���ول بازدیدم���ان تا ظه���ر طول 
کشید، در راه برگش���ت بودیم که یکدفعه ساعتش 
را ن���گاه ک���رد و ب���ه رانن���ده گف���ت نگ���ه دارد. نگران 
ش���دم پرس���یدم چ���ی ش���ده! گف���ت: وق���ت نم���از 
 است. از ماشین پیاده ش���دیم و وسط بیابان نماز 

خواندیم. 
    روز اولی بود که به لشکر 28 منتقل شده بودم، 
تابستان 65 بود. گفته بودند یگانم بالای ارتفاعات 
سورن است وباید خودم را به سروان نصر، فرمانده 

گروهان معرفی کنم.
 پایین ک���وه، انب���اردار س���ه گال���ن20 لیت���ری را داد  
 دستم و گفت باید ببرم بالای کوه. راه بد و ناهموار 
بود. به کمرکش کوه که رسیدم، ایستادم تا نفسی 

تازه کنم.
 ی���ک لحظه متوجه کس���ی ش���دم که مث���ل خودم 
لباس نظامی داشت. نشسته بود گوشه ای و قرآن 
می خواند. تا من را دید، آمد طرفم و گفت: برادر با 
این بار سنگین نمی توانی بروی بالا، بگذار کمکت 
کنم.  راه افتادیم. پرسیدم تو هم سرباز این جایی؟ 

گفت: ما همه سرباز امام زمانیم. 
گفتم تازه آم���ده ام اینجا باید خ���ودم را به فرمانده 
معرفی کنم. نصر را می شناسی؟ گفت: بله، همین 

اطراف می توانی پیدایش کنی. 
وقتی رس���یدیم من را برد در یک س���نگر. غذا آماده 
کرد و با هم ناهار خوردیم.  س���اعتی خوابیده بودم 
که یک نفر وارد س���نگر ش���د و گفت: جناب سروان 
نص���ر را ندیدی، گفتم ن���ه. چه���ره اش در هم رفت 
و گف���ت: یعنی چه؟ ش���ما با هم ناه���ار خوردین؟!  
ته دلم خالی ش���د. پیدایش کردم و گفتم: جناب 
سروان چرا خودتان را معرفی نکردین؟ گفت: من 
معرفی کردم شما متوجه نشدید، مگر نگفتم همه 

سرباز امام زمان) عج(هستیم. 
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گر بخواهی عمق جراحت  همزبانش می تواند بگوید. ا
گر  را دریابی، باید پای صحبت پرستارش بنشینی و ا

حتی سال ها از شهادتش گذشته باشد.
 چون نقشی که بر سنگ نگاشته باشند بر دل همسرش، 
خاطرات نقش بسته است. نشستیم پای صحبت  همزبان،  
پرستار و همسرسردار رشید ارتش اسلام، شهید محمد جعفر 

نصر اصفهانی.

     چه طور با هم آشنا شدید؟
ابتدای آش���نایی مان س���ال 61 بود. ش���وهر خواهرم معرف 
کمان برای زندگی اخلاص، انس���انیت و  بودند. معی���ار و ملا
اعتقاد راسخ به خداوند و انقلابی بودن بود. بعد از چند جلسه 
 که صحب���ت کردیم به تواف���ق رس���یدیم. عقدمان را ام���ام )ره( 
خواندند. بع���د از عقد اولی���ن جایی که رفتیم بهش���ت زهرا 
بود. ما اعتقادات خودمان را داشتیم و زندگی مان را از صفر 
ش���روع کردیم. وقتی می خواس���تیم عقد کنیم پدر شوهرم 
از من پرس���ید چه م���ی خواه���ی؟ گفتم هیچ. م���ا حتی پول 
کرای���ه خانم���ان را هم نداش���تیم. ح���رف اول زندگ���ی مان را 

عشق می زد. 

     زمان ازدواج در ارتش چه سمتی داشت؟
ایش���ان موقع ازدواج هیچ سمتی نداش���تند. فقط به خاطر 
علاقه ای که به ش���هید صیاد ش���یرازی داش���تند در قسمت 

سیاسی ارتش همکاری می کردند. 
کمی که گذش���ت با اص���رار من و بعض���ی از دوس���تانش وارد 
دانشکده افسری شد و سال 61 به صورت رسمی وارد ارتش 

غ التحصیل شد. و سال 64 فار

     وقتی درس می خواند فعالیت دیگر هم داشت؟
 همزم���ان ب���ا درس منطق���ه هم م���ی رف���ت. س���ه، چهارماه 

می رفت و می آمد.

     چه سالی بچه دار شدید؟
سال 63 خداوند به ما یک دختر داد به نام فاطمه.

آن موقع جعفر می رفت منطقه ش���مال غرب 
مری���وان. ولی م���ا  اصفه���ان زندگی 

می کردیم. سال 66 هم 
و  آم���د  عل���ی 

سال 67 قطع نامه امضا شد. سال 73 هم زهرا به دنیا آمد.  
تا زمانی ک���ه درس می خوان���د جبهه رفتن���ش نامنظم بود، 
ولی بعد از اتمام درس دیگر همیش���ه جبهه بود تا زمانی که 

مجروح شد. 

     ارتباط شما با محمد جعفر چطور بود؟
ازدواج که کردیم قول و قرارمان را از همان اول گذاش���تیم. 
 گفت آخر این راه ش���هادت اس���ت و م���ن قبول ک���رده بودم. 
با همان قول و قرار داش���تیم زندگی می کردیم و کس���ی حق 
اعتراض نداشت، نمی خواستم اعتراض کنم، چون همانی 
 بود ک���ه من می خواس���تم باش���د و م���ن همانی ب���ودم که او

می خواس���ت. یک جان بودی���م در دو ت���ن و این غی���ر قابل 
 تفکیک ب���ود. منطقه ک���ه می رف���ت، انگار جان���م می رفت.

 با هم قرار گذاشته بودیم که هر موقع دلمان برای هم تنگ 
شد به ماه نگاه کنیم و حرفهایمان را با ماه بزنیم. به ماه که 
نگاه می کردیم، انگار داشتم به صورت جعفر نگاه می کردم 
 و این حس یک طرفه نبود. احس���اس می ک���ردم که او هم 

به ماه نگاه می کند و تمام حرف هایم را می شنود. 

     از با هم بودن هایتان بگویید؟
ح���رف هایم���ان و عم���ل و اعتقادم���ان هم���ه یکی 
گر س���ختی بود، هر دو در س���ختی شریک  بود. ا

بودیم و همین طور در زمان خوش���ی، اما این س���ختی ها را 
 خیلی راحت تحمل می کردی���م و این راحتی چیزی بود که 
زیر س���ایه عش���ق به وجود آمده بود. هش���ت ما ه���م بود که 
برادرم آمد به من س���ر زد و گفت: تو چه طور م���ی توانی این 
گر بچه ها نبودند می  شرایط سخت را تحمل کنی؟ گفتم: ا
رفتم منطقه کنارش. تمام این توانایی را خداوند داده بود، 
 خیلی کفویت داش���تیم. منطقه که می رفت ب���رای دیدن هم

ثانیه ش���ماری م���ی کردیم. وقتی م���ی دیدم ح���دود زمانی 
 است که از منطقه می آید، از یک هفته قبلش از خانه بیرون

 نمی رفتم.با اینکه کلید داشت، ولی می گفتم شاید بیاید 
پشت در من نباشم بد می شود. 

تمام کارها و زندگی را مرتب می کردم می گفتم س���رباز امام 
زمان)عج( است باید در رفاه باشد وروحیه بگیرد. همیشه 
می گفت تو با ای���ن مقاومتی ک���ه در برابر مش���کلات داری، 
باعث می ش���وی که م���ن بتوانم با قدرت بجنگم. دو س���ال 
رفتم سنندج زندگی کردم و تنها همان زمان با هم بودیم، 
واقعا در کنارش آرامش داشتم، اما هنوز از با او بودن سیراب 

نشده بودم که رفت. 

     چه طور فهمیدید مجروح شده؟ 
منزل پدرم بودم ک���ه تلفن زنگ زد. پ���درم وقتی جواب داد 
یک مرتبه وس���ط صحبت هایش رفت طبقه بالا، من شک 
کردم که چه اتفاقی افتاده اس���ت. وقت���ی فهمیدم مجروح 
شده، گفتم باید با جعفر خودم صحبت کنم. چون ماسک 
کس���یژن به او وصل ک���رده بودند به س���ختی می توانس���ت  ا

 با تلفن صحبت کند، ولی بالاخره توانس���ت چند کلمه ای 
با من حرف بزند. 

     مجروحیت به چه صورت بود؟
از ناحیه ش���کم زخمی ش���ده بود و روده های���ش ریخته بود 
بیرون.  اینکه شهادت را قبول کرده بودم، چیز آسانی نبود. 
توی صحنه که ق���رار می گرفتم تحملش ب���ه این راحتی که 
بگویی نبود. وقتی جعفر را با آن وضعی���ت دیدم، زدم زیر گریه 
 و های های گریه می کردم. من گریه می ک���ردم و او می گفت:

خانم من زن���ده ام، خان���م من زن���ده ام. خدا را ش���کر کردم 
 چون زنده ب���ود. چون هن���وز در کن���ارم بود و اینک���ه می دیدم 
 تم���ام ماج���را نب���ود. آن موق���ع نم���ی دانس���تم ش���یمیایی 
چه م���ی کند. بدنش ه���م پر ب���ود از ترکش. ه���ر دو ماه 
یک بار م���ی رفتیم چند ت���ا ترکش در م���ی آوردیم 
و م���ی آمدیم خانه تا وقتی که ش���هید ش���د 
هنوز ترکش توی بدنش ب���ود. یکی از 
ترکش ها به اندازه یک انگشت بود 
 که توی نخاعش جا خوش کرده بود 
خ و فل���ک  و ای���ن ترک���ش حال���ت چ���ر

 می چرخید. بعد از این مجروحیت دو ماه 
 اس���تراحت پزشکی داش���ت، اصلا نمی توانست

 از جایش بلند شود. 

     شیمیایی چه زمانی خودش را نشان داد؟
چند ماهی بود که بچه سوم را حامله بود. دیدم حالت معمولی 
غ ش���دم،  ندارد، اما ب���ه روی خودش نم���ی آورد. زهرا را که فار

رفت مکه. 
آنجا حالش خیلی بد شده بود و  دکترها گفته بودند شما چرا 
با این وضعیت آمده ای مکه. آنها فهمیده بودند شیمیایی 

چیست. وقتی که آمد وضعیتش روز به روز بدتر می شد.

 بعد از مکه دوبار عمل جراحی کرد. 

     خصوصیت اخلاقی بارز  ایشان؟
اهمیت دادنش به نماز زبانزد همه بود، من نماز را می خواندم، 
کید م���ی کرد که هر کجا  اما او خیلی ب���ر اول وقت خواندنش تا
 ب���ود بتوان���د نم���ازش را اول وقت بخواند. بس���یار ه���م توصیه
 به خواندن نماز شب می کرد. همیشه وضو داشت. اخلاقش 
 طوری بود که خدا می خواس���ت. به همه فامیل س���ر می زد. 

با بچه ها مهربان بود، روی حجاب فوق العاده حساس بود. 

     ارتباطش با بچه ها؟ 
روز ه���ای جمعه در خان���ه با هم فوتب���ال بازی م���ی کردند. 
گر می خواهید من از  بعد بچه ها را می نش���اند و می گفت: ا
شما راضی باشم باید مادرتان از ش���ما راضی باشد. بعضی 
 وقت ها اش���ک جمع می ش���د توی چش���م هایش و بچه ها
می گفتند باب���ا چرا گری���ه می کنی���د؟ می گفت: دل���م برای 
مادرم تنگ ش���ده. این طور به بچه ها یاد م���ی داد که باید 
دلتنگ مادر باش���ید و احترام مادر را در همه حالات حفظ 
کنید. غی���ر ممکن بود پ���در و م���ادرش را ببیند و دستش���ان 
 را نبوس���د، م���ی گفت:ای���ن ب���زرگ تری���ن عب���ادت اس���ت. 
گر شهید شوم و قرار باشد شفاعت کسی را بکنم،  می گفت: ا
 اول م���ادرم بعد ش���ما. ب���رای فاطمه جش���ن تکلی���ف گرفت و
برای روزه هایش هدیه ای تهیه کرد. برای اینکه علی ترغیب 
ش���ود و هر روز بیاید مس���جد، توی راه می گذاش���تش روی 

دوش���ش و در راه برگشت هم برایش بس���تنی می خرید. 
این قدر این حرکت توی ذهن پس���رم تاثیر گذاش���ته 

که هنوز این خاطره را بازگو می کند. 

     خاطرات جبهه را چقدر برایتان تعریف 
می کرد؟

خیلی نترس و ش���جاع ب���ود، حرف هم نم���ی زد که 
توی جبهه چه کار می کن���د. این قدر نمی گفت که 

یک بار بهش گفتم اصلا ش���ما توی جبهه جنگ هم 
می کنی���د. خندید و گفت: یه کارهای���ی می کنیم. بعد 

از دوستانش فهمیدم حتی جنگ تن به تن هم می کرد. 
می گفت: چرا برای شما تعریف کنم که نگران باشید. جنگ 
است، جنگ همه چیز دارد. توضیح و تعریف نمی خواهد. 

     چه زمانی رفت تیپ مشهد؟
غ ش���دم س���ال 74 گفت:من دوست  زهرا را که فار

دارم توی مناطق باش���م. حدودا یک س���ال به 
تهران آمده بود و توی بخ���ش اداری کار می 

کرد، اما دلش توی منطقه بود. از س���ال 70 
آمدیم تهران. س���ال 71 جنوب ب���ود و بعد 
از آن رف���ت جن���وب غرب���ی، هورالهوی���زه. 
متقاعدم کرد که پشت میز نشین نیست 

 و قبول کردم که برود منطقه. بعد از دو سال
گفت »می خواهم زیر سایه امام رضا )ع(
باش���م. 14هزار  صلوات ن���ذر کرده بود 

که کارش درس���ت بش���ود که به تیپ 
مش���هد برود.وقت���ی رف���ت ش���دت 

مریضی اش بیشتر شد.
س���ال 75 ک���ه از منطقه برگش���ت، 
دکترها گفتند باید تحت مراقبت 

باشی. 

     از حالات مریضی اش بگویید؟
 هر چه می خورد اس���تفراغ می کرد و این حالت هر  روز  بیش���تر 
می شد. دوباره یک عمل جراحی می کردند، اما جواب درستی 
به ما نمی دادند. یک قسمتی از  ریه را  برداشته بودند. ایشان 
از  این زمان به بعد بیشتر توی بیمارستان بود. پرستاری کردن 
 توی بیمارس���تان کار مش���کلی بود، چون من باید بچ���ه ها را 
می گذاشتم پیش خواهرم تا بتوانم بروم بیمارستان. بار آخر که 
رفتم، جراحی را انجام دادند و بعد از آن شیمی درمانی را شروع 
کردند. این شیمی درمانی با آدم چه می کند؟!  دو   پرستار مدام 
در کنارش بود و کمک می کردند. شاید از ساعت  هشت صبح 

تا  11 شب ملاقاتی داشت.  از  دکتر  خواستم که ببرمش خانه.

     چرا می خواستید همسرتان را ببرید خانه؟
از لح���اظ روحی خیلی ضعیف  وتحملش کم ش���ده بود ،حتی 
صدای تی���ک تی���ک س���اعت آزارش م���ی داد. در کن���ارش باید 
 قدم آهس���ته راه می رفتیم و روح به آن لطیفی ب���ه این صورت 
 جریحه دار شده بود. همه این ها به خاطر شیمیایی بود. زهرا را 
می گذاشتم پیش مادرم که سر و صدا نکند، اما فاطمه و علی 

خانه بودند. 

     وقتی از بیمارس���تان آمدید خانه، کسی کمکتان 
می کرد؟

من درش���بانه روز  دو،  س���ه س���اعت می خوابیدم. م���دام باید 
 مراقبت می کردم. خواهرش���ان هم کمک می کرد. ش���یفتی 
می ماندیم بالای سر جعفر. تقریبا جعفر همیشه بیدار بود. و 

به عشق اینکه شفا پیدا می کند، همه کار  برایش می کردم. 

     روحیه خودتان؟
با همسرم حرف می زدم و شوخی می کردم. من می دانستم 
ک���ه دکتره���ا جوابش ک���رده اند، ام���ا خودش نمی دانس���ت. 
امیدواری می دادم. می گفتم تو زنده هستی پس برای زندگی 
برنامه داریم. تا لحظه آخر  می گفتم خدا ایشان را شفا می دهد. 

     لحظه شهادتش؟
شده بود پوست و اس���تخوان. نوبت ش���یمی درمانی اش بود 
 بردمش بیمارستان و به دکتر گفتم آوردمش برای شیمی درمانی .
 دکت���ر  م���ن را  کنار کش���ید و گفت: من چ���ی را  ش���یمی درمانی 
کنم. این یک اسکلت است که پوستی رویش کشیده شده. 
ببریدش خانه و چند روز دیگر  بیاوریدش. آمدم خانه. نزدیک 

ساعت دو بود نا هار را خوردیم، دیگر رمق نداشتم. 
به خواهرش گفتم من می روم یک کم استراحت کنم. چون 
زمان اذان در مسیر رفت و آمد بیمارستان بودیم ،جعفر نمازش 
را نخوانده ب���ود. خیلی حالش بد بود به صورت���ی که نمازش را 
خوابیده خواند. خواهرش بعد از نماز آمد من را صدا کرد وگفت: 
جعفر کارت دارد. آمدم بالای سرش دیدم خیلی سخت نفس 
می کشید و خرخر می کرد.  آن لحظه دیگر هیچ آرامشی نداشتم 
خیلی وحشت زده بودم، گفتم چرا جعفر این طوری شده، زنگ 
 زدم دکت���ر هنوز نیام���ده بود

 که جعفر شهید شد. 

گو با همسر سردار شهید محمد جعفر نصر اصفهانی در سالروز شهادتش  گفت و   

منطقه که می رفت،  انگار جانم می رفت 

فرازی از وصیت نامه 

شهید محمد جعفر نصر اصفهانی 

بسم الله الرحمن الرحیم 
ذرات وج��ودم به وحدانیت و رس��الت حض��رت محمد )ص( و 
ولایت حضرت علی )ع( و یازده فرزند معصوم پس��ر ابوطالب 
ش��هادت می دهد. خدایا به خاط��ر ارادتی که ب��ه صدیقه کبری 
حضرت زهرا )س(دارم اگر دس��ت خالی به سویت می آیم مرا 

ببخش و قبولم فرما. 
ای خدای بزرگ، رهبر عزیز انقاب اس��امی ملت ایران را تا 
ظهور آخرین ذخیره ات حفظ فرما. ای خدای مهربان با ظهور 
حضرت مهدی )عج( دردهای این ملت ستم کشیده را با دست های 
مبارکش ش��فا عنایت فرما و مرگ مرا و خانواده ام را ش��هادت 

مقرر فرما. 
از پدر و مادر عزیزم و همس��ر مهربانم که در طول س��ال های 
دفاع مقدس و بع��د از آن یاری صدیق برای حقیر بود وبا دس��ت 

خالی من ساخت و دم برنیاورد، حالیت می طلبم. 

خانواده  شهیدان و ایثارگران از نظر تا ثیر و  ارزش رفتار  و حرکت، فقط با خود شهدا قابل مقایسه 
هستند؛ با هیچ قشر دیگرى در انقلاب، این مجموعه قابل مقایسه نیستند. ارزش آن مادران 
و پدران، آن همس���ران و فرزندان و بازماندگان که حرمت خون شهیدش���ان را حفظ کردند 
کارى در پیشبرد اهداف  و خودشان با صبرشان، با گذشتشان مظهر دیگرى ش���دند از فدا

انقلاب، این است که یکی از موثرترین و نقش آفرین ترین عناصر کشورند.
بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی  در دیدار با خانواده های شهدا ) 27/ 86/2(

 گلستان شهدای اصفهان،  در  کنار  مقبره حاج آقا رحیم ارباب،  مزار  مطهر  شهید محمدجعفر 
نصر اصفهانی.

گر سری به آنجا زدید به یاد ماهم باشید. ا

مهدی صدیقی 
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گذشته میزبان کمپ آسیایی زیر 14 سال آسیا بود که 
 در این دوره 24 تنیس����ور زیر 14 س����ال به م����دت 9 روز  
 زیر نظر مربی تایلندی فدراس����یون آسیایی و مربیان
 تیم مل����ی تنیس آقای����ان و بان����وان نونه����الان آموزش 
دیدند.وجود امکانات سخت افزاری مطلوب رشته تنیس 
در اصفهان موجب شده تا طی سال های گذشته چندین 
تورنمنت بین المللی و مسابقات جایزه بزرگ در این شهر برپا 
شود و به همین واسطه میزبانی این کمپ آموزشی قاره کهن 

نیز به نصف جهان سپرده شده است. 
عادل برقعی، داور بین المللی تنیس کشورمان که در حال 
حاضر در فدراس����یون جهان����ی تنیس عهده دار مس����وولیت 
توس����عه تنیس غ����رب آس����یا و منطقه آس����یای میانه ش����ده 
است، در حاشیه برگزاری این کمپ در گفت وگو با خبرنگار 
گذاری امتی����از برگزاری  اصفهان زیبا پیرامون مکانیس����م وا
 ای����ن کمپ آس����یایی م����ی گوی����د: پی����ش از ای����ن کمپ های
 زیر 14 س����ال آس����یا در بانکوک برگزار می  ش����د اما فدراسیون 
آس����یایی از ابت����دای س����ال 2015 تصمی����م گرفته ت����ا در طول 
س����ال، این کمپ در کش����ورهای مختلف آس����یا برگ����زار کند 
 و مرب����ی اس����تخدام ش����ده تایلن����دی ب����رای آم����وزش دادن 

به کشورهای در حال توسعه اعزام شود. 
کستان اولین کشور آسیایی  پس از اتخاذ این دستور العمل، پا
بود که از کمپ آسیایی میزبانی کرد و سپس از بین 18 کشور 

متقاضی، ایران برای برگزاری کمپ انتخاب شد.
وی در مورد میزبانی اصفهان برای این کمپ نیز می گوید: 
اصفهان از امکانات مطلوبی برخوردار است و به همین دلیل 
پس از اینکه پیشنهاد میزبانی را به فدراسیون دادند، مورد 

قبول واقع گرفت و میزبانی نیز مطلوب بود. 
برگ����زاری ای����ن کمپ ب����ا همکاری ه����ای همه جانب����ه فراهم 
ش����د؛ فدراس����یون آس����یایی هزینه اعزام مرب����ی را تامین کرد 
و فدراس����یون کش����ورمان نیز هماهنگی های لازم را صورت 
داد، هیات اصفهان نیز در طول 9 روز گذش����ته میزبانی را بر 

عهده داشت. 
به نمایندگی از فدراسیون آس����یایی از هیات تنیس استان 
اصفهان به واس����طه اینک����ه میزبان����ی این کم����پ را بر عهده 
گرفتند، تش����کر می  کنم و امیدواریم در آینده شاهد برگزاری 

کمپ های متعددی در حوزه آموزشی باشیم.

زیدی: از میزبانی کمپ آسیایی بهره برداری کردیم
فرشید زی��دی که هدایت تیم ملی نوجوانان کشورمان را 
برعهده داشته اس��ت، در طول برگزاری این کمپ همراه 
با مربی تایلندی بر عملکرد تنیسورهای نوجوان نظارت 

داشت.
که دبیری هیات تنیس استان اصفهان را برعهده  وی 
 دارد، در م�����ورد دلای�����ل م��ی��زب��ان��ی ای����ن ک��م��پ آس��ی��ای��ی

 م���ی گ��وی��د: 
ب���ا ت���وج���ه ب���ه ای��ن��ک��ه 

سرمربی تیم ملی نوجوانان 
 هستم، رای��زن��ی هایی

 را ب����ا ف���دراس���ی���ون 
ص�����ورت دادی������م تا 

 م���ی���زب���ان���ی ک��م��پ
 زی�����ر 14 س�����ال به 
گ�����ذار ش��ود  آس��ی��ا وا

زی����را ای���ن ف��رص��ت را 
در اخ��ت��ی��ار داش��ت��ی��م 

ک������ه ه����ش����ت ت��ن��ی��س��ور 
ک��م��پ  در  را   اص���ف���ه���ان���ی 

شرکت بدهیم تا بتوانیم ازفرصت 
به وجود آمده استفاده بهینه ای داشته 

باشیم. ضمن اینکه شرایط آب و هوایی اصفهان 
در آبان ماه نسبت به تهران و برخی دیگر از شهرها، بهتر بود و 
به همین دلیل پیشنهاد میزبانی کمپ را به فدراسیون دادیم 

و توانستیم نظر موافق آنها را جلب کنیم.
کم����پ  ای����ن  کیف����ی  س����طح  از  رضای����ت  اب����راز  ب����ا   وی 
 م����ی گوید: بهتری����ن های تنی����س پای����ه ای����ران در این کمپ
 انتخاب ش����ده بودند و مرب����ی تایلندی نی����ز عملکرد خوبی 
داش����ت و ورزش����کاران ش����رکت کننده در کمپ 9 روز مفید را 
س����پری کردند، ضمن اینکه من و صادقی����ان نیز بر فعالیت 
 تنیس����ورها نظارت داش����تیم. برگزاری چنی����ن کمپ هایی 
به دلیل اینکه به طور متمرکز برگزار شده و بازیکن در اختیار 

مربیان است، تاثیرات مثبتی را به همراه دارد.
 تنی����س ای����ران در رده بزرگس����الان ح����رف زی����ادی ب����رای 
 گفت����ن ن����دارد و انتظ����ار م����دال آوری در مس����ابقات معتب����ر 
این رش����ته را داش����ته باش����یم اما زیدی معتقد است: توجه 
فدراس����یون به رده پایه می تواند به س����ود اینده این رش����ته 

ورزشی باشد.
وی در ای����ن ب����اره می گوی����د: در س����ال های گذش����ته چنین 
نگاه����ی ب����ه رده پای����ه وج����ود نداش����ت ام����ا در ح����ال حاض����ر 
فدراس����یون به اهمی����ت س����رمایه گ����ذاری در رده پایه واقف 
ش����ده اس����ت و با تش����کیل تیم ملی نوجوانان دختر و پس����ر، 
امکانات لازم در اختیار ما گذاش����ته شده اس����ت. بازیکنان 
 نوجوان برای کسب تجربه نیاز به شرکت در چنین کمپ ها
  و حضور در مس����ابقات متعدد برون مرزی دارن����د تا بتوانند
 در آینده قدرت رقابت با ورزشکاران سایر کشورها را به دست 

بیاورند.

   نسل جدید ملی پوشان اصفهان

 تنی����س اصفه����ان ط����ی س����ال ه����ای گذش����ته هم����واره در
 تی����م مل����ی نف����رات ثابت����ی را داش����ته اس����ت؛ فرش����اد ط����لاور 
 و روزب����ه کامران س����ال ه����ا در تیم مل����ی عضویت داش����تند و

 

به همراه این تیم در تورنمنت های زیادی ش����رکت کردند، 
در ادام����ه ش����اهین خالدان به عن����وان یک پدی����ده از تنیس 
 اس����تان به س����طح کش����وری معرفی ش����د و بعدها نیز نوبت
  ب����ه حمیدرضا ن����داف رس����ید که س����همیه اصفهان����ی ها در

 تیم ملی  را حفظ کند.
امکان����ات مطل����وب س����خت اف����زاری و وج����ود زمی����ن ه����ای 
تنیس در س����طح ش����هر و همچنین حض����ور فرش����ید زیدی 
 در راس کادر فن����ی تی����م مل����ی نوجوان����ان م����ی توان����د کمک 
قابل ملاحظه ای به حفظ روند فعلی تنیس داشته باشد و 

جایگاه اصفهان در عرصه ملی همچنان حفظ شود.

  روند نزولی تنیس
در س����ال های دور، تنیس ایران س����ابقه مدال آوری در آسیا 
را داش����ت اما طی س����ال های گذش����ته نه تنها از مقام آوری 
 در آس����یا خبری نیس����ت، بلکه ماندن در» س����ید دو« آس����یا 
ب����ه ب����زرگ تری����ن دغدغ����ه جامع����ه تنی����س تبدی����ل ش����ده 
اس����ت ؛ یعنی نزول این رش����ته به ان����دازه ای بوده اس����ت که 
 حف����ظ ش����دن در جم����ع تی����م ه����ای دس����ته دو آس����یایی 
نتیجه گیری مطلوب تلقی می ش����ود اما سال گذشته تیم 
 ملی تنیس کشورمان نتوانست در» سید دو« باقی بماند و 

به»سید سه«سقوط کرد.
این شرایط موجب شده تا همواره این سوال برای نگارنده 
وجود داشته باشد که در گذش����ته تنیس ایران قوی بود یا 
اینکه س����ایر کش����ورها قدرتی نداشتند و ورزش����کاران ایرانی 
به مدال می رس����یدند و در ش����رایط فعلی که س����ایر کشورها 

در تنیس پیش����رفت کرده اند، ایرانی ها دیگر قدرت رقابت 
ندارند.حضور دبیر فدراس����یون تنیس در اصفهان که برای 
شرکت در مراسم اختتامیه کم آسیایی صورت گرفته بود، 
فرصت خوبی را به وجود آورد تا این س����وال را از سید کامیار 

کیمیایی بپرسم.
وی در ای����ن ب����اره م����ی گوی����د: در گذش����ته تنی����س ای����ران 
در رده بزرگس����الان م����دال آور ب����ود زی����را مس����ابقات معتبری 
در کش����ورمان برگزار می ش����د و ورزش����کاران م����ا فرصت 
کس����ب تجربه داش����تند اما در حال حاضر 

ک����ه در رده بزرگس����الان امکان رقاب����ت با کش����ورهای مدعی 
 را نداری����م، اولوی����ت فدراس����یون ب����ر روی بازیکنان ج����وان و 
رده پای����ه ق����رار گرفت����ه اس����ت زی����را ب����ر این ب����اور هس����تیم که 
تنیس����ورهای ج����وان ب����رای کس����ب تجرب����ه نیاز به ش����رکت 
در تورنمنت ه����ای زی����ادی دارن����د، هم����ان ط����وری ک����ه در 
مس����ابقات غرب آس����یا که در بی����روت برگ����زار ش����د،  جوانان 
کش����ورمان در رده زی����ر 14 س����ال و زی����ر 16 س����ال م����دال های 
زیادی را به دس����ت آوردن����د و در مجموع ب����ه نایب قهرمانی 
دس����ت پیدا کردیم.دبیر فدراس����یون تنیس ب����ا بیان اینکه 
 برنام����ه  ری����زی فدراس����یون در دو بخ����ش بان����وان و آقای����ان
 بر تربیت بازیکنان جوان و آماده  ک����ردن آنها  برای آینده تیم 
 ملی قرار گرفته اس����ت، م����ی افزای����د: بازیکنان ج����وان برای 
با تجربه شدن نیاز به شرکت در مسابقات و تورنمنت های 
متعدد دارند، زیرا  باید با شرکت در این مسابقات ، رنکینگ 
خود را افزایش بدهند تا امکان ش����رکت در مسابقات معتبر 

تنیس دنیا را به دست بیاورند.
 کیمیایی برگزاری کمپ زیر 14 س����ال آس����یا در اصفهان را 
در راستای هدف گذاری فدراسیون در بخش پایه عنوان 
 کرده و می گوی����د: تاثیرات مثبت این کم����پ را می توانیم 
در آینده مشاهده کنیم؛ فدراسیون تنیس در طول سال، 
چندین ب����ار اقدام ب����ه برگ����زاری کمپ های مش����ابه کند؛ 
ضمن اینکه هر ماه نیز سهمیه اعزام تنیسورهای نوجوان 
به کمپ فدراس����یون آسیایی مس����تقر در بانکوک را داریم 
 و بازیکن����ان مس����تعد با نظر فدراس����یون در ای����ن کمپ ها 

حضور پیدا خواهند کرد.

نخستین نشست افشاردوست 
و خوش خبر با لوزانو و سیچلو

دبیر فدراسیون والیبال و سرپرست تیم ملی با لوزانو و 
سیچلو دیدار و گفت و گو کردند.

گ���زارش رواب���ط عموم���ی فدراس���یون والیب���ال،   ب���ه 
محم���ود افشاردوس���ت و امیر خوش خبر که از س���وی 
رییس فدراس���یون والیب���ال جهت بررس���ی عملکرد و 
برنامه های لوزانو، س���یچلو و آناس���تازی به لهس���تان 
س���فر کرده اند، روز گذش���ته یکش���نبه 17 آب���ان ماه در 
 نخستین روز حضورخود در این کشور در نشست های
گانه و مش���ترکی با رائ���ول لوزانو و خوان س���یچلو   جدا
 دیدار و گفت وگو کردند و برنامه های آنها برای هدایت 
 تی���م مل���ی والیب���ال ای���ران دریاف���ت و بررس���ی کردند.
خوش خبر و افشاردوس���ت امروز دوش���نبه راهی شهر 
رادون لهستان می ش���وند و در آن شهر بر سر تمرینات 
تیم لوزانو حاضر خواهند شد و از نزدیک تمرینات وی 
را مشاهده و بررسی خواهند کرد.همچنین نمایندگان 
دکتر داورزنی دیدار و ملاقاتی مفصل با آندره آناستازی 
خواهند داش���ت و با برنامه ها، عملکرد و دیدگاه های 
وی از نزدی���ک آش���نا خواهند ش���د و در پای���ان گزارش 
کاملی از این جلسات و بررسی ها را برای ارائه به رییس 

فدراسیون والیبال با خود به تهران خواهند آورد.

 بزرگ ترین کلکسیونر 
سکه های المپیک را بشناسیم 

عض���و فدراس���یون جهان���ی دوومیدان���ی یک���ی از ب���زرگ 
 تری���ن جمع کنن���دگان س���که های المپی���ک در جه���ان
 به ش���مار می رود.جمع آوری خاطرات المپیکی یکی از 
فعالیت های اصلی برای روبرتو گس���تا دو ملو است. وی 
که یکی از فعال ترین جمع کنندگان محصولات مصنوعی 
بازی های المپیک در جهان اس���ت حدود 70 هزار مورد 
ذخیره ش���ده در سیس���تم تهویه ای مطبوع در خانه ای 
در مانائ���وس نگهداری کرده اس���ت.ملوی برزیلی که در 
فدراسیون جهانی دوومیدانی عضویت دارد، در این باره 
گفت: من، همه سکه ها را از المپیک های مختلف از جمله 

سکه هایی که به اشتباه ضرب شده اند را دارم.
  وی اف���زود: یک���ی از نادرتری���ن س���که های المپی���ک که 
از طلای خالص ساخته ش���ده مربوط به المپیک 1992 

بارسلوناست که از آن 120 کپی وجود دارد.
وی 40 س���ال از 70 س���ال عم���رش را ص���رف جم���ع آوری 
سکه های المپیک کرده است که در حال حاضر یکی از 

بزرگ ترین کلکسیون های سکه های المپیکی را دارد.

 پسر شگفت انگیز
 به دنبال طلای المپیک

ستاره جدید شنای استرالیا هدفش را کسب مدال طلا 
در المپیک 2016 ریو اعلام کرد.

به گزارش تسنیم، »میچ لارکین« یکی از امیدهای کسب 
مدال طلا در مسابقات شنای المپیک خواهد بود. این 
گر 22 ساله استرالیایی در مسابقات شنای قهرمانی  شنا
جهان در روسیه دو مدال طلا کسب کرد و در مسابقات 
جام جهانی امارات نیز بهترین رکوردهای شخصی اش را 
به ثبت رساند.لارکین که با لقب »پسر شگفت انگیز« در 
دنیای شنا شناخته می ش���ود، هدفش را کسب طلای 
المپیک ریو ق���رار داده و البت���ه باید با رقیب سرس���ختی 
 همچون »چاد لی کل���وز« از آفریقای جنوب���ی جدال کند

 تا بتواند رکورد مایکل فلپس را به خود اختصاص دهد.
لی کلوز در المپی���ک 2012 و زمانی که توانس���ت فلپس را 
شکست بدهد، 23 ساله بود و این همان سنی است که 
لارکین در زمان برگزاری المپی���ک 2016 ریو به آن خواهد 
رسید.لارکین در جدیدترین مصاحبه خود اظهار داشت: 
فصل شگفت انگیزی بود. امیدوارم بتوانم به تمرینات 

خوبم ادامه بدهم و رقابت خوبی در 2016 داشته باشم.
گر که مدال نقره 4 در 100 متر قهرمانی جهان را در  این شنا
کارنامه دارد به خوبی از س���طح بسیار بالای رقابت های 
گاه است. او در المپیک لندن نیز حضور داشت  المپیک آ
و حتی به فینال 200 متر کرال پشت نیز رسید اما در نهایت 

به عنوان هشتمی بسنده کرد.
لارکین در پاسخ به این سوال که آیا سال موفقیت آمیزی 
را در 2016 پی���ش رو دارد؟ گفت: عملک���ردم می گوید بله 
اما رقابت س���ختی خواهد بود. م���ن در 100 متر دو رقیب 
سرس���خت از فرانس���ه و آمریکا را پش���ت س���ر گذاشتم که 
احتمالا باید باز هم با آنها در المپیک مسابقه بدهم، البته 
گران آمریکایی دیگری نیز حضور دارند و همچنین  شنا
باید به ریوسوکه ایریه از ژاپن نیز اشاره کنم که تمرینات 
 خوبی دارد و خیلی س���ریع مس���ابقه می دهد. ش���خصا 
 فک���ر می کن���م ک���ه رک���ورد 100 مت���ر در المپیک شکس���ته 
خواهد ش���د. در این بین کار در 200 متر کمی س���خت تر 
است. من خیلی س���خت برای پیش���رفت بیشتر تلاش 
گر بتوانم در این زمان به هدفم برسم، معتقدم  می کنم و ا

که می توانم به رکورد جهانی نزدیک شوم.
لارکی���ن در بخ���ش پایان���ی اش���اره ای ب���ه گذش���ته کرد: 
مس���ابقات ش���نای المپی���ک 2000 س���یدنی را از نزدیک 
 تماشا کردم، جایی که اس���طوره هایم یعنی یان تورپ و 

کت حضور داشتند. گرانت ها

موفقیت   بانوان    درتیر و کمان

پیستوریوس دیگری در راه است؟
 نتایج کس���ب س���همیه مس���ابقات المپی���ک ریو2016 
در رش���ته تی���ر و کمان ب���رای چندمی���ن بار ثاب���ت کرد 
 که باید ب���ه بان���وان اهمیت وی���ژه تری دهیم و ش���اید
 در اختیار ق���رار دادن امکان���ات پایین تر ب���ه آنها دیگر 
عاقلانه و منطقی نباش���د.در آوردگاه س���خت، کس���ب 
س���همیه المپیک؛ بانوان کماندار عملک���رد به مراتب 
بهتری در  نوزدهمین دوره مسابقات قهرمانی آسیا 

به نسبت مردان داشتند. 
زهرا نعمتی، بانوی معلول ایرانی توانس���ت با کسب 
س���همیه در این مس���ابقات پیامی مهم ب���ه مدیران 
ورزش���ی دهد که حت���ی معل���ولان هم م���ی توانند در 
رقابت ب���ا افراد س���الم موفقی���ت هایی چنی���ن بزرگ 
 را ب���ه دس���ت آورند.ای���ن در حال���ی ب���ود ک���ه یک���ی از

  پ���ر امی���د تری���ن ورزش���کاران مرد ای���ن رش���ته  مجید 
میر رحیمی نتوانست سهمیه  المپیک را کسب کند.
 موض���وع از دو منظ���ر قاب���ل بررس���ی اس���ت ؛ یک آن 
که ب���ه ورزش���کاران زن در رش���ته های���ی ک���ه امید به 
سهمیه داریم رسیدگی مناس���ب تری داشته باشیم 
و دوم م���ی توانی���م از ای���ن فرص���ت ب���زرگ اس���تفاده 
کرده و مانن���د دوومیدانی کار رش���ته 100متر معلولان 
از کش���ور آفریق���ای جنوبی)اس���کار پیس���توریوس(که 
توانس���ت در المپی���ک2012 لندن چش���م ه���ا را خیره 
کرده و حتی تا فینال 100 متر افراد س���الم ش���رکت کند؛ 
ما نیز پیس���توریوس ایرانی خود را داش���ته باش���یم که 
با حمایت وی���ژه تر حتی بتواند بر س���کوی المپیک نیز 
ق���رار گیرد.بنابراین ب���ا حمایت از نعمتی ه���ا خواهیم 
توانس���ت جایگاه معلولان در ورزش کشور و در جهان 

را ارتقا بخشیم.
نکته حائز اهمیت دیگر آن که نعمت���ی با افتخار تمام 
از حضور در مس���ابقات کس���ب س���همیه پ���ارا المپیک 
2016 ریو نیز س���خن رانده و اعلام آمادگی کرده است. 
چنی���ن نگاه���ی در ورزش امیدوارم���ان م���ی کن���د که 
هنوز تواضع و اخلاق اس���لامی-ایرانی در روح و کالبد 
 ورزشکار ایرانی دمیده ش���ده و شاید بی اخلاقی ها در 
 حوزه های ورزشی دیگر با این روش و منش کم رنگ تر

 جلوه کند.
 و ام���ا س���خن پایان���ی آنک���ه وزارت ورزش و جوان���ان
  م���ی توان���د ب���ا نگرش���ی کلان و راهب���ردی از ص���رف 
 هزین���ه ه���ای غی���ر ض���رور در رش���ته هایی ک���ه امیدی 
ب���ه موفقی���ت نداریم ی���ا ای���ن که اساس���ا رش���ته های 
المپیکی نیستند اجتناب کرده و به صورتی هدفمند 
صرفا در رشته های المپیکی که ظرفیت مناسب تری 
وج���ود دارد ش���رکت کند.این ب���ه معنای نف���ی ورزش 
همگانی نیست، بلکه منظور رشته هایی هستند که 
در س���طح حرفه ای فعالیت، اما پتانسیل های فردی 
و جمعی ضعیفی برای آنها وجود داشته و نمی توانیم 

موفقیت هایی در سطح بین المللی داشته باشیم.  

کاشان، میزبان تور راهنمایان 
توریست های دوچرخه سوار جهان 
کاروان دوچرخه سواران، اولین مرحله کنوانسیون 2017 
 راهنمایان گردش���گری جه���ان امروز وارد کاش���ان ش���د .
به گزارش روابط عمومی اداره ورزش و جوانان شهرستان 
کاشان باتوجه به انتخاب شهرستان کاشان به عنوان یکی 
از شهرهای میزبان راهنمایان گردشگری جهان در قالب 

کنوانسیون 2017 امروز وارد شهرستان کاشان شدند.
پ���س از ورود 20 نف���ر از دوچرخ���ه س���واران نماین���ده ای���ن 
کنوانسیون ،طی مراس���می مورد اس���تقبال ریاست اداره 
ورزش و جوان���ان شهرس���تان کاش���ان ، اعض���ای هی���ات 
دوچرخ���ه س���واری کاش���ان ، مس���وولین اداره می���راث 
و گردش���گری شهرس���تان و جمع���ی از اعض���ای انجم���ن 

گردشگری کاشان قرار گرفتند.
  در ای���ن مراس���م دوچرخه س���واران شهرس���تان کاش���ان 
به همراه دوچرخه سواران نماینده این کنوانسیون پس 
از بازدید از خانه طباطبایی های کاشان با حرکت در بافت 
تاریخی و سطح شهرستان کاشان با حمایت و هماهنگی 
نی���روی انتظام���ی به ط���رف تپ���ه ه���ای تاریخی س���یلک 
 کاش���ان حرکت کردند تا در این اقدام فرهنگی ورزش���ی از

 پتانسیل ها و ظرفیت های گردشگری شهرستان کاشان 
بازدید به عمل آید. نمایندگان کنوانس���یون 2017 پس از 
بازدید از تپه های تاریخی سیلک به طرف باغ فین کاشان 
حرکت تا پ���س از بازدی���د از این باغ موزه ب���ه طرف منطقه 
گردشگری نیاسر و زیارت سلطان علی بن محمد باقر )ع( 
 حرکت کند.شایان ذکر است، این کاروان پس از بازدید از 
ظرفیت های گردشگری شهرستان ویژه کاشان با شعار 
) ایران با مردمانی مهربان با آغوش ب���از ، فرهنگی کهن و 

پر رمز و راز ( به طرف شهر اصفهان عزیمت خواهد کرد .
این تور با هدف معرفی جاده های ایران به عنوان محلی 
امن ب���رای توریس���ت ه���ای دوچرخ���ه س���وار و همچنین 
 معرف���ی جاذبه ه���ای گردش���گری در مس���یری ب���ه طول
 1400 کیلومتری برگزار میشود.گفتنی است حرکت این تور 
از شهر نوشهر آغاز شده و بعد از طی چند استان کشور در 

بوشهر به پایان می رسد.

به  بهانه  برگزاری کمپ  آسیایی  زیر   14 سال  در اصفهان

تنیس ایران به استارت دوباره نیاز دارد
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ووش���و نام مجموعه ورزش ه���ای رزمی 
چینی است که با اسامی بوکس چینی 
 و کونگف���وی چین���ی ه���م از آن ی���اد 
می شود. در میان عامه مردم چین ، 
واژه کونگف���و )Kung Fu( ب���رای ای���ن 

ورزش ها مصطلح است، لیکن دولت مرکزی 
چین ، نام ووشو را برای معرفی ورزش 

رزمی س���نتی خود ب���ه جهانیان 
اعلام ک���رد و در ادام���ه نیز این 

دنی���ا  سراس���ر  ب���ه   رش���ته 
صادر شد.

درخش���ش هایی  از  بع���د 
ک���ه خواه���ران منصوریان 
در ای���ن رش���ته داش���تند، 
ن���وار هنر نمای���ی دختران 

اصفهان���ی  ووش���وکار 

 هر روز پررنگ تر و قوی تر از گذش���ته ش���د. مرداد ماه در 
جری���ان مس���ابقات جوان���ان آس���یا تیم ملی جوانان 
 به مس���ابقات اع���زام گردی���د و تیم موفق به کس���ب 
س���ه مدال طلا ش���د که دو ط���لای آن را زه���را کیانی 
جوان 16 ساله ای بدست آورد که پیش از این هم در 

نوجوانان درخششی خیره کننده داشت.
کیان���ی بع���د از مس���ابقات جوانان آس���یا 
دوباره وارد  اردو شد،  این بار اردوی 
بزرگس���الان، اردویی ک���ه برای 
وی کام���لا متفاوت ب���ود اما 
سریع توانست بر اوضاع 
مس���لط ش���ود و هر روز 
آماده ت���ر از قب���ل خود 
را ب���ه مرب���ی چین���ی 

نشان داد.
مس���ابقات جهان���ی 

اندونزی و اولین حضور وی همراه تیم ملی بزرگسالان در 
 این مسابقات بهانه ای شد تا پیش از اعزام به مسابقات

 با وی هم کلام ش���ویم.کیانی در خص���وص اردوهایی که 
بعد از مسابقات آسیایی داشته می گوید: بعد از مسابقات 
جوانان بلافاصله از 16 شهریور ماه وارد اردوی بزرگسالان 
شدم، این نخستین سالی است که در هر دو رده جوانان 
و بزرگس���الان حضور دارم. بالطبع فش���ار و استرس زیادی 
کتور  دارم اما تمام تلاش خ���ود را برای دوری از ای���ن دو فا
 دارم و ت���ا کنون نی���ز موفق ب���ود، حدودچه���ار اردوی را در

 طی این مدت با جدیت س���پری کردم و الان بسیار آماده 
برای کسب مدال هستم.

وی ادامه می دهد: اردوهای بس���یار خوب و با کیفیتی را 
سپری کردیم، خوشبختانه فدراسیون از هر لحاظ شرایط 
خوب و مناسبی را در اختیارمان گذاشته، مربی چینی که 
داریم از نظر فنی بسیار بالاست و ما نیز تمامی سعی خود 
را می کنیم تا از حضورش در تیم ملی بهترین و بیش���ترین 

اس���تفاده را داش���ته باش���یم. حضور همزمان���م در دو رده 
سنی می تواند تجربه بسیار خوبی برایم باشد که تا کنون 

مشکلی در پی نداشته است.
 وی خاط���ر نش���ان می کن���د: خ���وب ش���رایط در جوان���ان

 با بزرگسالان کاملا متفاوت است آن هم در میدان بزرگی به 
اسم مسابقات جهانی. در طی این مدت زیر نظر مربیانم 
ت���لاش کردم خ���ود را به س���طح کم���ی و کیفی مس���ابقات 
 بزرگس���الان نزدی���ک کن���م و رضای���ت کادر تیم مل���ی را نیز 
جلب کردم. رقبای اصلی ما در مس���ابقات جهانی همان 
حریفان آسیایی هستند که تلاش می کنیم در این رویداد 
نیز آنها را پشت سر بگذاریم و با مدال های رنگارنگ به ایران 
بازگردیم. کیانی با اش���اره به مس���ابقات المپیک آسیایی 
سال آینده خاطر نشان می کند: با حضور در این مسابقات 
می توانیم خود را محک جدی برای المپیک آسیایی که 
بالاترین مسابقات ووشو است بزنیم تا  سال آینده عملکرد 

بهتری داشته باشیم.  

بانوی       ووشوکار  اصفهانی در   مسابقات جهانی 

کیانی: رقبای اصلی در مسابقات جهانی همان حریفان آسیایی هستند
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یادداشتخارج از گود
حسین درجانی

وزارت ورزش با دور زدن کمیته ملی المپیک پروژه تعلیق ورزش ایران را کلید زد 

 مع���اون حقوق���ی ، ام���ور مجل���س و هماهنگ���ی ام���ور اس���تان ه���ای وزارت 
ورزش جوانان از دس���تگیری س���رکرده باند زمین خواری ورزش���گاه اصفهان 
خبر داد. به گزارش پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، دکتر امیر رضا خادم 
 گفت: با ت���لاش ه���ای ش���بانه روزی ح���وزه حقوق���ی وزارت ورزش و جوانان،

 اداره کل ورزش و جوان���ان اصفه���ان و هم���کاری دادس���رای عمومی انقلاب 
 شهرس���تان برخوار، س���رکرده بان���د زمین خ���واری ورزش���گاه اصفه���ان روانه

 زندان ش���د.وی تصریح کرد: در ادامه شناس���ایی و برخورد ب���ا زمین خواران 

ملی پوش دوومیدانی کشورمان چند روزی است که منتظر فراهم شدن 
شرایط برای حضور در اردوی کیش است.

 به گزارش ف���ارس، در حالی که کیهانی، رییس فدراس���یون دوومیدانی
 در نشست خبری هفته گذشته خود عنوان کرد رضا قاسمی، ملی پوش 
دوی س���رعت در اواخر هفته گذش���ته راهی اردوی کیش می ش���ود، اما 
کنون این اتفاق نیفتاده و این دونده منتظر فراهم شدن شرایط است. تا

قاس���می در پاس���خ به این س���وال چرا این اتف���اق افتاده اس���ت؟ گفت: 

اراضی ورزشگاه بزرگ اصفهان ، سر کرده باند زمین خواری به نام )م.م( با 
 اقدامات متقلبانه و تهیه اسناد مجعول و تبانی بعضی از ادارات دولتی ،
 اقدام به اخذ چهار فقره س���ند، جمعا در حدود50 هکتار بر روی اراضی 
 دولتی و همچنین اراضی وقف و اش���خاص کرده اس���ت .بعض���ا  اراضی 
گذار و همچنین با انجام توافق با ارگان های دولتی و  به اشخاص غیر وا
غیر دولتی تعدادی زمین معوض دریافت کرده اند که پس از بررسی های 

فراوان  نامبرده دستگیر و با قرار بازداشت موقت روانه زندان شد.

کنون  فدراسیون به دنبال پیدا کردن محل اسکان برای ما در کیش است، اما تا
این کار انجام نشده است.ملی پوش المپیکی دوومیدانی گفت: نمی توانم 
منتظر این شرایط بمانم و خودم فردا راهی کیش می شوم تا کاری انجام دهم. 

فکر نمی کنم پیدا کردن محل سکونت برای دو نفر انقدر سخت باشد.
به گزارش فارس، لی���لا رجبی دیگر ملی پوش کش���ورمان از نداش���تن مربی و 
اردو گلایه داشت و عنوان کرد که دیگر ورزش حرفه ای انجام نمی دهد و قید 

المپیک را  زده است.

معطلی چند روزه رضا قاسمی برای برپایی اردوی کیشدستگیری سرکرده باند زمین خواری ورزشگاه بزرگ اصفهان 

 وزارت ورزش و جوان���ان در اقدام���ی عجی���ب در نام���ه ای 
 ب���ه ش���ورای المپی���ک آس���یا خواه���ان دریاف���ت اطلاعات���ی
 شده بود که می توانست آن را به  راحتی از کمیته ملی المپیک 
کشورمان کسب کند.به گزارش خبرگزاری تسنیم، در فاصله 
هش���ت ماه تا المپیک 2016 ریو نه تنها فض���ای این روزهای 
ورزش ایران، المپیکی نیست بلکه شاهد اتفاقاتی هستیم 
که زنگ خطر را برای ورزش کشورمان به صدا درآورده است؛ 
اتفاقاتی که ممکن اس���ت زحمات و هزینه های چند س���ال 

گذشته مجموعه ورزش و ورزشکاران را یک شبه بر باد دهد.
 هن���وز حافظ���ه تاریخ���ی جامع���ه ورزش ب���ه ی���اد دارد ک���ه 
چند سال پیش بر اثر برخی لج و لجبازی ها و اشتباهات چه 
بر سر  ورزشمان آمد و فوتبال ایران تعلیق شد و هنوز یادمان 
نرفته سهم خواهی  برخی مسوولان در مواقع موفقیت ورزش 

ایران را. حالا در آستانه المپیک اتفاقاتی در حال رقم خوردن 
است که همه را نگران کرده است.طبق قانون و اساسنامه 
تعری���ف و مصوب ش���ده کمیته مل���ی المپیک، مس���وولیت 
ارتباط با نهاده���ای بین الملل���ی ورزش از فدراس���یون های 
ورزش���ی گرفته تا شورای المپیک آس���یا و کمیته بین المللی 
المپیک با این ارگان عمومی غیردولتی )کمیته ملی المپیک 
ایران( است و تمام نهادها نیز با اشراف به این موضوع هر نوع 
گزارش، مکاتبه و پی گیری را با این ارگان که به نوعی »وزارت 
امور خارجه ورزش« به حساب می آید انجام می دهند.این 
موضوع در معدود کشورهایی که کنار کمیته ملی المپیک 
خود نهادی همانند وزارت ورزش و سازمان ورزش و تربیت 
بدنی دارند، گاهی اوقات باعث بروز حواشی و درگیری هایی 
می شده و می شود که نمونه بارز آن کشور کویت است که در 

همین یک ماه گذشته بسیاری از باشگاه ها، فدراسیون ها 
و کمیته ملی المپی���ک آن از س���وی IOC تعلیق ش���د.هنوز 
یادمان نرفته درگیری های زمان وزارت علی سعیدلو و محمد 
 عباس���ی با محمد علی آبادی در کمیته مل���ی المپیک را که 
چه س���روصدای زیادی به پا ک���رد و ورزش ایران را تا آس���تانه 
تعلیق، آن هم درس���ت نزدیک به زمان اعزام کاروان ورزشی 
ایران به المپیک 2012 لندن برد.ظاهرا اما این موارد درسی 
برای ما نمی شود و باز باید منتظر بروز تنش های بین المللی 
 و خ���ط و نش���ان های مس���وولان جهان���ی ورزش باش���یم؛
  چرا که چندی پیش نامه ای از سوی وزارت ورزش و جوانان 
به مدیر امور بین الملل شورای المپیک آسیا ارسال شده که 
 کاملا خارج از چارچوب و قواعد تعریف ش���ده ورزش اس���ت.
 ب���ا بررس���ی ج���واب دقی���ق و روش���نی ک���ه مخاط���ب نام���ه 

)مسوولان شورای المپیک آسیا( به این نامه داده اند می توان 
دریافت که آنان به خلاف ما بر حفظ نظم، سلس���له مراتب و 
کید دارند و حاضر نیستند به هیچ قیمتی   قواعد بین المللی تا

پا روی اصول بگذارند.
مدیر امور بین الملل ش���ورای المپیک آس���یا ی���ک روز پس از 
دریافت این ای می���ل در تاری���خ 25 ش���هریور 94 این چنین 
پاس���خ داده است:»دوس���ت عزیز، دس���تور جلسه نشست 
کمیته اجرایی شورای المپیک آس���یا تنها برای اعضای این 
کمیته اس���ت... ما نمی توانیم دس���تور جلس���ه را به شخص 

دیگری بدهیم.
گ���ر ش���ما نی���از ب���ه اطلاع���ات بیش���تری از مجم���ع عمومی   ا
 در عشق آباد دارید، لطفا مستقیما با کمیته ملی المپیک ایران 

تماس بگیرید. با احترام، وینود تیواری«.

آفساید
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پیکه: 
 پیش بینی خاصی برای 

ال کلاسیکو ندارم
جرارد پیک���ه، بازیکن تاثیرگ���ذار تیم فوتبال بارس���لونا 
گفت: در اوج هماهنگی هس���تیم و ش���ک ندارم که در 
مدت زمان���ی که پی���ش روی ما ق���رار دارد، پیش���رفت 

بیشتری هم خواهیم داشت. 
بارس���لونا برای ال کلاس���یکو درب���ی، کوه���ی از انگیزه 
خواهد بود و ما برابر هواداران دو آتش���ه خود، محکوم 
به پی���روزی هس���تیم. پیک���ه ادام���ه داد: پی���ش بینی 
خاصی برای ال کلاسیکو ندارم و نمی توانم با قاطعیت 
درباره نتیجه این بازی س���خنی بگویم، اما مش���خص 
اس���ت که با تمام توان وارد میدان خواهیم ش���د. این 
ال کلاسیکو پس از وقفه بازی های ملی برگزار می شود 
خ دهد. پیکه افزود:  و هر اتفاقی ممکن اس���ت در آن ر
مسی همچنان مشکل دارد، اما روز به روز در وضعیت 
بهتری ق���رار می گیرد. همه ما منتظر بازگش���ت مس���ی 
هستیم، اما بارس���لونا به هیچ بازیکنی وابسته نیست 
و باید با تکیه ب���ر کار گروهی وارد برنابئو ش���ویم و برای 

شکست دادن رئال مادرید تلاش کنیم.

امری: 
شکست دادن مادرید  هنر  می خواهد
ونای امری، س���رمربی تیم فوتبال س���ویا گفت: تردید 
ندارم که شکست دادن رئال مادرید تصادفی نیست و 
ما دست به کار بزرگی زدیم. این تیم برای پیروزی وارد 
میدان شده بود و در آستانه ال کلاسیکودربی، مملو از 
انگیزه بود. سویا کار بزرگی کرد و به هواداران خود یک 

هدیه ارزشمند داد.
ام���ری اف���زود: براب���ر ی���ک تیم ب���زرگ ب���ه یک پی���روزی 
 ب���زرگ دس���ت یافتی���م و البت���ه ه���م خس���ته ش���دیم و 
هم چند بازیکن ما مصدوم ش���دند. این پیروزی را به 
همه هواداران س���ویا تبری���ک می گویم و امی���دوارم در 

هفته های آتی نیز بر مدار پیروزی قدم برداریم.
امری ادامه داد: بازی های بس���یار سختی پیش روی 
ماس���ت و نباید مغرور باش���یم و گمان کنی���م که چون 
رئال مادرید را شکست داده ایم، دیگر یک تیم بزرگ و 
 کامل هس���تیم. باید تمرین کنیم و حتی یک قدم هم

عقب نشینی نداشته باشیم.

راموس:
 باید این شکست را فراموش کنیم

س���رخیو رام���وس، مدافع تی���م فوتب���ال رئ���ال مادرید 
اسپانیا گفت: خط دفاعی مقصر بود و شاید من از همه 
مقصرتر. باید این شکست را فراموش کنیم و فقط به 
ال کلاسیکودربی بیندیشیم. رسیدن به صدر جدول 
موضوع چندان غیرممکنی نیس���ت. باید بارس���لونا را 

شکست دهیم و دوباره به اوج برگردیم.
 راموس درب���اره مصدومیت خ���ود و احتمال غیبت در 
ال کلاسیکودربی ادامه داد: مصدومیت شانه مدتی 
است که با من اس���ت. زمانی که گل زدم، روی ناحیه 
مصدومم فرود آمدم و دیگر نتوانس���تم به بازی ادامه 
دهم. مهم این است که این مصدومیت به طور کامل 
بهبود یابد. روز س���ه ش���نبه MRI خواهم داد تا ببینم 

وضعیت  چگونه است.
 فکر نمی کنم به بازی های ملی برسم، اما هدفم آماده 
ش���دن برای ال کلاس���یکو اس���ت. مدافع تی���م فوتبال 
رئال مادرید افزود: تردیدی ن���دارم که رئال مادرید به 
روزهای خوب خود باز خواهد گشت؛ ما باید در جنگ 
روانی به پیروزی برس���یم و بدانیم که در این ش���رایط 
بدترین چیز، تن دادن به موجی اس���ت که رس���انه ها 
به راه می اندازند. بهتر اس���ت کار خودم���ان را بکنیم و 

نگران چیزی نباشیم.

 
در جام جهانی فوتبال زیر  ۱۷ سال؛
 تیم فوتبال نیجریه  دوباره 
قهرمان جام جهانی شد 

مدافع عن���وان قهرمانی ب���ا دو گل مقابل مالی در اس���تادیو 
سائوس���الیتو وینا دل مار  در کشور ش���یلی به پیروزی رسید 
و جام قهرمانی را بالای س���ر برد.  نکت���ه جالب توجه اینکه، 
ویکتور اوسیمهن در این بازی اقدام به گلزنی کرد و موفق شد 
 با  ۱۰ گل،  رکورددار گل زده در این تورنمنت ش���ود. در دیدار

رده بندی هم تی���م بلژیک با نتیجه ۳ ب���ر ۲ مقابل مکزیک 
 به برت���ری رس���ید. این س���ومین قهرمان���ی نیجری���ه در پنج 

دوره گذشته به حساب می آید.

ذوب آهن میزبان سپاهان
 در دربی اصفهان شد

تیم ذوب آهن اصفهان میزبان تیم فولاد مبارکه س���پاهان 
در مرحله نیمه نهایی جام حذفی ش���د.  به نقل از س���ایت 
سازمان لیگ،  با توجه به اینکه دو تیم سپاهان و ذوب آهن 
در مرحله یک چه���ارم نهایی جام حذفی میزب���ان بودند،  
قرعه کش���ی مرحل���ه نیمه نهایی مس���ابقات ج���ام حذفی 
باش���گاه های کش���ور فصل 95-94 جهت تعیین میزبانی 
دیدار این دو تیم با حضور غلامرض���ا بهروان رییس کمیته 
مسابقات سازمان لیگ،سعید فتاحی، مس���وول برگزاری 
مسابقات لیگ برتر  و نماینده تیم سپاهان در ساعت ۱۱صبح 
روز گذشته)دوش���نبه( در محل کمیته مسابقات سازمان 
 لیگ برگزار شد.  با توجه به مراسم قرعه کشی انجام شده،
تیم ذوب آه���ن اصفه���ان میزبان ف���ولاد مبارکه س���پاهان 
اصفهان در مرحله نیمه نهایی جام حذفی فصل 94-95  
شد. گفتنی است؛ با توجه به میزبانی تیم ذوب آهن، طبق 
آیین نام���ه در صورتی که این تی���م نتواند  9۰ در صد س���هم 
گران گران خود را پ���ر کند، س���همیه حضور تماش���ا  تماش���ا

به صورت پنج���اه، پنج���اه اس���ت. لازم به ذکر اس���ت تاریخ 
برگزاری دیدار فوق متعاقبا اعلام خواهد شد.   

کیانی: 
کتور  دل خوشی از مسوولان ترا

ندارم
هافبک تیم فوتبال گس���ترش فولاد گفت: صحبتی درباره 

کتورسازی با من نشده است. بازگشت به ترا
مهدی کیانی در گفت و گو با کاپ، درباره احتمال بازگشتش 
کتورس���ازی عن���وان ک���رد: واقعیت این اس���ت که من  به ترا
کتورسازی حضور داشتم و خاطرات  هفت،هشت سال در ترا
خوبی از این تیم دارم، اما از مسوولان این باشگاه دل خوشی 
ندارم. آنها با من بد کردند و بعید است بتوانم دوباره با آنها 
کتورسازی را دوست  کار کنم. وی ادامه داد: من هواداران ترا
دارم و هنوز هم آنها در  خیابان به من ابراز لطف می کنند، اما 
مساله ای که وجود دارد این است که من بازیکن گسترش 
کتورسازی هم اول فصل برخورد  فولاد هستم و مسوولان ترا
بدی با من داش���تند. هیچ صحبتی هم درباره بازگشت به 

کتورسازی با من نشده است. ترا

گودرزی: 
تمام اشتباهات داوری 

هم سهوی نیست
وزی���ر ورزش و جوانان گفت: ابتدا باید مش���خص ش���ود که 
اشتباهات داوری تعمدی بوده یا سهوی.  محمود گودرزی 
در گفت و گویی کوتاه با رادیو جوان در رابطه با اشتباهات 
داوری علیه پرسپولیس اظهار داشت: این را به من گفته اند 
که داوری ها جهت دار  است و علیه پرسپولیس  بوده است. 
من هم فقط شنیده ام. این اتفاق طوری به نظر می آید که 

انگار همه آنها هم سهوی نیست. 
 وی ادامه داد:سه بازی است که پرسپولیس قربانی می شود
گر این  و ای���ن اص���لا  از س���وی داوران پذیرفتن���ی نیس���ت. ا
موضوع قطعی ش���ود ک���ه اش���تباهات داوران ب���ه صورت 
 عم���دی ب���وده، حتم���ا از طری���ق مراج���ع قانون���ی پیگیری 
می کنیم. گودرزی در پایان گفت: منتظر گزارش دوستان 
 در فدراسیون هستیم و کمیته ای را هم تشکیل داده ایم.
از فدراسیون فوتبال خواهیم خواست که اعلام نظر کنند و یا 
اساسا در داوری ها تجدیدنظر شود. البته ابتدا باید مشخص 

شود که اشتباهات داوری تعمدی بوده یا سهوی. 

 حاج صفی بازی با  گوام را  
از دست داد 

بازیکن تی���م ملی فوتبال کش���ورمان به خاطر مش���کل ویزا 
نمی تواند این تیم را در بازی با گوام همراهی کند. به گزارش 
تسنیم، افشین پیروانی، مدیر ورزشی تیم امید با اعلام این 
خبر اظهار داشت: متاس���فانه ویزای گوام برای حاج صفی 
صادر نشده و این بازیکن هیچ راهی برای همراهی تیم ملی 

برای بازی با گوام ندارد و در این مسابقه غایب خواهد بود.
 پ���س از ای���ن موضوع، می���لاد محم���دی از س���وی کارلوس 
کی روش به تیم ملی دعوت شد تا جایگزین حاج صفی شود. 

محمدی در تمرین دیروز  حضور یافته است.

ترابی: 
با  اضافه شدن 3 ملی پوش
 شرایط مان بهتر خواهد شد

بازیکن تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: با اضافه شده سه 
بازیکن لژیونر به اردوی تیم ملی، ش���رایط مان بهتر خواهد 
شد.  مهدی ترابی در حاشیه تمرین )دوشنبه( تیم ملی در 
جمع خبرنگاران گفت: تمرینات خوبی را در اردو پشت سر 
می گذاریم و همه چیز مناسب اس���ت. وی بااشاره به بازی 
ایران مقابل ترکمنس���تان، افزود: بازیکنان با انگیزه بالایی 
در تمرینات حضور دارند و با اضافه شده سه لژیونر به اردو با 

شرایط خیلی خوبی به مصاف ترکمنستان خواهیم رفت .

اخبار کوتاهآفساید
زیاد شدن حاش���یه های اطراف دو تیم اصفهانی و 
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مورد هجمه واقع شدن دو تیم سپاهان و ذوب آهن   
نگرانی های زیادی را برای آینده دو تیمی که روزی 
 الگ���وی فوتب���ال ب���دون حاش���یه بودند، ب���ه وجود

 آورده است.
گون اطراف استقلال  روزگاری تنها شاهد حاشیه های گونا
کنون  و پرس���پولیس بودیم، اما گویی این حواش���ی هم ا
در حال انتقال از تیم ه���ای تهرانی به تیم های اصفهانی 
اس���ت، البته در ای���ن می���ان ب���رای )ذوب آه���ن( از بیرون 
حاشیه ایجاد کرده اند و برای س���پاهانی ها از درون خود 
باشگاه؛ از هوادار گرفته تا کادر فنی و بازیکن این تیم وارد 

حاشیه شده اند.
مهم ترین ویژگی بارز حاش���یه های ایجاد ش���ده از سوی 
پرسپولیس���ی ها برای ذوب آهن، این بود ک���ه بازیکنان، 
 مدیریت و ه���واداران این تی���م اعتقاد دارند تی���م داوری
به ص���ورت غ���رض ورزانه جل���وی پی���روزی این تی���م را در 
 جام حذفی ب���ا یک اخراج اش���تباه گرفت���ه و در ادامه باند 
اصفهانی ها در فدراسیون فوتبال همگی برای این جمع 
ش���ده اند که تیم های اصفهانی را قهرمان کنند و مانع از 

رسیدن دست پرسپولیسی ها به جام شوند.
همینط���ور که اتفاق���ات روزهای اخی���ر را مرور م���ی کردیم 
گاه ی���اد مصاحب���ه ای از یکی از بازیکنان س���ابق و  ناخودآ
جنجالی سرخپوش���ان در برنامه پربینن���ده »نود« هفته 
گذشته افتادیم که در هیاهوی ایجاد شده روزهای اخیر 

گم شد و کمتر رسانه ای به آن پرداخت.
بهروز  رهبری فرد، مدافع دهه هفتاد و هشتاد پرسپولیس 
که به مناسبت پخش بازی نوستالژیک پرسپولیس - پاس 
میهمان تقویم »نود« بود، در باره پنالتی جنجالی که برابر 
تیم سابقش پرسپولیس انجام ش���د، گفت: قبل از بازی 
مجید جلالی به من گفته بود تمام پنالتی ها را باید بزنی و 
پنالتی بازی پرسپولیس هم از این قاعده مستثنی نبود. 
 وقتی رفتم پش���ت ضربه پنالتی دورخیز کردم و برگش���تم 
نمی خواستم بزنم، اما بعد دیدم هزاران نفر در ورزشگاه 
هستند که سال های سال من را تشویق کرده اند؛ چطور 
می توانم اینها را ناراحت کنم؟ از طرفی گفتم بازیکن پاس 
هستم و حقوق گرفتم تا برای این تیم بازی کنم. ضربه را  
خیلی آرام زدم، به طوری که ایلیچ بتواند بگیرد. خدایی به 

هوای گل شدن نزدم؛ چون دروازه ای بود که سال ها از آن 
دفاع کرده بودم و گلر نمی دانم چرا برعکس 
گر بلند می شد ضربه آن قدر  رفت و حتی ا
آرام ب���ود که می توانس���ت آن را بگیرد! این 
بهترین خاطره زندگی من بود و تا به حال 
ندیده بودم بازیکن���ی در ورزش���گاه آزادی 
جلوی تیم پرسپولیس گل بزند و تشویق 

بشود، اما برای من اتفاق افتاد. 
ای���ن مصاحب���ه یک���ی از جنجال���ی تری���ن 
مدافعان و کاپیتان سال های نه چندان 
دور پرسپولیس بود که نوعی تناقض را در 
 حرف هایش می توان یافت. وی از یک سو
 گفته م���ن از تیم پ���اس حقوق م���ی گرفتم
و از طرفی دیگر اع���لام کرده ضرب���ه پنالتی 

را آرام زدم ت���ا دروازه ب���ان پرس���پولیس بتوان���د آن را مه���ار 

کند؛ این نوع اظهار نظر به وضوح این نکته را می رس���اند 
که ب���رای رهبری ف���رد تنها منافع باش���گاه 
ح ب���وده،  محبوب���ش پرس���پولیس مط���ر
 نه هی���چ چیز دیگ���ری، از جمل���ه تعصب و 
عدم خیانت نسبت به باشگاهی که در آن 
توپ می زند. ب���از هم در فکر دس���ت های 
پش���ت پرده و مافیای فوتبال اصفهان که 
از س���وی پرسپولیس���ی ها طی ای���ن روزها 
ح می شود بودیم که خاطره ای دیگر  مطر
از مدی���ران ای���ن باش���گاه در مصاحبه ای 
جنجالی دیگ���ر ب���ه ذهنمان خط���ور کرد. 
امیر عابدینی، مدیرعامل س���ابق باش���گاه 
پرسپولیس طی گفت و گویی که سالیان 
قبل انتشار یافت، اعلام کرده بود با رییس 

فدراسیون لابی کردم تا پرسپولیس قهرمان شد!

وی در توضیح این ماجرا آورده ب���ود: در همین ابتدا باید 
بگویم که فی���روز کریمی برای س���رمربیگری پرس���پولیس 
هیچ گاه در ذهن من نب���ود، اما اینکه در آن س���ال  کریمی 
در بهمن خوب نتیجه می  گرفت ولی ما قهرمان ش���دیم، 
به این دلی���ل بود که من ف���ن مدیریتی زدم. ای���ن را برای 
اولین بار می گویم که چه ش���د تا آن س���ال با پرس���پولیس 
موفق شویم. من کاری کردم که بازی های بهمن قبل از 
پرسپولیس انجام شود. عابدینی در پاسخ به این سوال که 
شما برای قهرمانی پرسپولیس لابی کردید، می گوید: بله، 
لابی کردم و با صداقت و شهامت هم این موضوع را اعلام 
می کنم. آن س���ال ما ۱۱ امتیاز از بهمن عق���ب افتادیم، اما 
بهمن آن سال ها چه داشت؟ فقط پول داشت، شجره ای 
نداشت و باید از بین می رفت. شما به من بگویید بهمن 
الان کجاس���ت؟ مدیرعامل سابق پرس���پولیس در ادامه 
می گوید: در این راه فدراس���یون وقت و رییس آن به من 

کمک کردند.
 صحب���ت ه���ای رهب���ری ف���رد و عابدین���ی ک���ه بخش���ی از

قهرمانی های پرس���پولیس ط���ی دهه هفتاد ب���ا کارهای 
ناشایس���ت و ناجوانمردان���ه آنها رق���م خ���ورده، به خوبی 
بیانگر دست های پش���ت پرده واقعی طی روزهایی بوده 
 که این تی���م قهرمانی ه���ای متع���ددی را در ده���ه هفتاد

به دست آورده است.
این موارد بخش���ی از فس���ادها و تبانی هایی بوده که طی 
سالیان گذشته تعدادی از بازیکنان و مدیران پرسپولیس 
 ب���رای قهرمان���ی ه���ای س���الیان گذش���ته خ���ود انج���ام 
م���ی داده اند، ت���ا صرفا ی���ادآوری ای���ن نکته به ه���واداران 
گر به دنبال دس���ت های  و بازیکنان این تیم باش���د ک���ه ا
پشت پرده و مافیا در فوتبال می گردند، بهتر است سوابق 
برخی افراد باشگاه و قهرمانی های بودار تیم محبوبشان 
 را م���رور کنن���د ت���ا با مفه���وم واقع���ی مافی���ا و دس���ت های 
پش���ت پرده آش���نا ش���وند. البته در این میان می توان به 
هوادار و بازیکن پرسپولیس نیز به دلیل موارد ذکر شده بالا 
کنون به قهرمانی تیم های دیگر  از جمله  حق داد که هم ا
که هوادار و  تیم های اصفهانی شک داشته باش���ند؛ چرا
ک را در فوتبال ایران دیده یا  بازیکنی که این مس���ائل ناپا
به گوشش خورده، باید هم به اشتباهات سهوی داوران، 

مافیا آن هم از نوع اصفهانی بگوید.

یادآوری مفهوم مافیا از نوع قدیمی تر در فوتبال ایران

قهرمانی هایی از جنس پشت پرده 

ماس���یمیلیانو الگری، س���رمربی یوونتوس بعد از برد یک بر۳  تیمش مقابل 
 امپول���ی، ب���ه تمجی���د از جیانلوئیج���ی بوف���ون پرداخ���ت. بوفون ک���ه ژانویه 
۳8 ساله می شود، در جریان این بازی مهارهای فوق العاده ای داشت و همین 
باعث ش���د که س���رمربی تیمش، او را یکی از عوامل موثر در برد مقابل امپولی 
بداند. الگری دراین رابطه گفت: من خیلی خوش شانس هستم که بوفون 
را مربیگری می کنم. بوفون بهترین دروازه بان تاریخ اس���ت. بازی با امپولی، 
بازی سختی بود.دوباره ما روی اولین شوت جدی حریف گل خوردیم، ولی 

عب���اس ترابیان در گفت وگ���و با  تس���نیم در مورد نای���ب قهرمانی تیم ملی 
فوتسال کشورمان در مسابقات گرندپری اظهار داشت: شرکت تیم ملی در 
گرندپری برای ما سود آور بود و فکر می کنم ما از خود برزیل در این مسابقات 
بیشتر بهره بردیم. بعد از این مسابقات و عملکرد خوبی که داشتیم، به 
خودباوری بدون قید و شرط رسیدیم. نایب قهرمانی در گرندپری پیام 
کی برای تیم های مدعی در آسیا داش���ت که من این علائم را در  وحشتنا
مالزی دیدم. وی ادامه داد: امس���ال یکی از موفق ترین حضورهای ما در 

کنش  بعد عملکرد خوبی را به نمایش گذاشتیم. بعد از عقب افتادن، وا
خوبی داشتیم و توانستیم با حفظ آرامش، ورق را برگردانیم. بعضی مواقع 
اوضاع بر وفق مراد پیش نمی رود وتنها کاری که می توانی بکنی، تلاش 
و جنگیدن برای بهبود جایگاهت در جدول است. ما امتیازات دیگری 
 را کس���ب می کنیم، روی نکات مثبت تمرکز کنیم و از تعطیلات برگزاری
بازی های ملی لذت می بریم. یوونتوس در این بازی به لطف گل های 

پاتریس اورا، ماریو مانژوکیچ و پائولو دیبالا به پیروزی رسید.

گرندپری برزیل بود و عملکرد کاملا قابل قبولی داشتیم. ما در این مسابقات 
توانستیم نقطه ضعف ها را به خوبی شناس���ایی کردیم. رییس کمیته فنی و 
توسعه فوتسال فدراسیون فوتبال، تصریح کرد: شرایط کنونی تیم ملی فوتسال 
ما مانند شرایط سال ۲۰۰8 است. در سال ۲۰۰8 در جام جهانی برزیل مقابل این 
تیم با یک گل شکست خوردیم. سال های قبل هم با برزیل مساوی داشتیم یا 
با اختلاف کم باختیم، اما شکست با اختلاف یک گل در فینال گرندپری نشان 
دهنده این است که کادر فنی به خوبی توانسته دراین مدت تیم را آماده کند.

ک« تیم ملی فوتسال به تیم های آسیاییبوفون، بهترین دروازه بان تاریخ است پیام »وحشتنا

گان اسکوچیچ در یک قدمی نیمکت سپاهان قرار گرفته  درا
است و گمانه زنی ها از به توافق رسیدن باشگاه اصفهانی با 
این مربی ک���روات خبر می دهد. باش���گاه اصفهانی که بازی 
 با راه آهن را در جام حذفی پیش رو داش���ت، محرم نویدکیا را 
 به عن���وان س���رمربی موق���ت انتخ���اب ک���رد ت���ا پ���س از بازی 

جام حذفی بتوانند باتمرکز   بیشتری تصمیم گیری کنند. پس 
از پیروزی تیم سپاهان در مقابل راه آهن، نام های زیادی  برای 
سکانداری نیمکت این تیم شنیده شد،  اما اولین گزینه ای که 
خیلی زود حضورش در نیمکت سپاهان منتفی شد، محرم 
نویدکیا بود و وی در مصاحبه ای بیان داشت که فقط همان 

بازی را روی نیمکت سپاهان قرار گرفته ام تا مدیران بتوانند 
در آرامش تصمیم گیری کنند. 

در بین گزینه های  خارجی نیز نام های زیادی ش���نیده شد 
که نام سه گزینه از همه برجسته تر بود. در بین این گزینه ها  
استیماچ کروات شانس بیشتری از سایر  رقبا داشت، اما ماجرا 
به اینجا ختم نشد و  بار دیگر  نام یک گزینه ایرانی دیگر مطرح 
شد. در ادامه مسوولان باشگاه بر انتخاب یک مربی خارجی 
کید کرده و به دنبال گزینه های دیگر رفتند که این بار نام  تا
گان اسکوچیچ، سرمربی فولاد سر زبان ها افتاد؛ تا جایی  درا
که برخی ها کار را با این مربی کروات تمام شده می دانند، اما 
دراین بین مشکلی وجود دارد و آن اینکه این سرمربی هنوز با 
باشگاه فولاد قرارداد دارد و فسخ قرارداد این سرمربی یعنی 
پرداخت دستمزد تمام کمال او.به هرحال مسوولان باشگاه 
سپاهان اذعان داشته اند که کار قرارداد با اسکوچیچ به پایان 
رسیده و موضوع قرارداد وی با باشگاه فولاد مربوط به خود 
اوست و به باشگاه سپاهان ربطی ندارد. حال باید دید آیا بار 
دیگر  اسکوچیچ جانشین فرکی می شود یا خیر؟ سپاهان با 
مربیان کروات خاطرات خوش���ی دارد؛ جایی که با بوناچیچ 
تا فینال جام باشگاه های آسیا و حضور در جام باشگاه های 
 جهان را تجربه کرد و با کرانچار نیز  ب���ه مقام قهرمانی لیگ و 

جام حذفی دست پیدا کرد .

درباره  اس���کوچیچ نیز باید گفت، وی به عن���وان اولین مربی 
خارجی مل���وان عملک���رد قابل قبول���ی در این تیم داش���ت و 
پ���س از آن با فولاد فصل گذش���ته ک���ه پ���س از قهرمانی همه   
س���تارگانش را ازدس���ت داده ب���ود عملک���رد بدی نداش���ت، 
اما بای���د دید آی���ا وی می توان���د در زمینه قهرمانی با باش���گاه 
س���پاهان نیز موفق باش���د یا خیر؟ اس���کوچیچ متولد ۱9۶8 
در رییکای کرواسی اس���ت و در دوران فوتبالش در تیم های 
رییکا، لاس پالماس و کامپوس���تلا و اتحاد ام���ارات بازی کرد 
و نخس���تین بازیک���ن فوتبال کرواس���ی محس���وب می ش���ود 
که لژیون���ر ش���د.وی پ���س از دوران بازیگری، به س���راغ حرفه 
 مربیگ���ری رف���ت  و کار مربیگ���ری خ���ود را در باش���گاه ریجکا

 آغاز کرد.
اسکوچیچ بعدها در تیم های اسلوونی، العربی کویت و النصر 
عربستان مربیگری کرد و پس از دوره کوتاهی که به کشورش 
بازگشت، با نظر مسوولان باشگاه ملوان بندرانزلی به عنوان 
سرمربی این تیم انتخاب شد و با نتایج خوبی که در این تیم 
کسب کرد، توانست جایگاه خوبی را در فوتبال کشورمان به 
خود اختص���اص بدهد.این مربی کروات س���پس راهی تیم 
فولاد خوزستان شد که در نخستین فصل نتایج به نسبت 
قابل قبول���ی گرف���ت، اما در فص���ل جاری عملک���رد ضعیفی 

داشته است.

اس���طوره فرام���وش نش���دنی فوتب���ال اس���پانیا و 
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رئ���ال مادری���د ب���رای همیش���ه از دنی���ای فوتب���ال 
خداحافظی کرد. رائ���ول گونزالس هزاران کیلومتر 
گو برنابئو، جایی که هوادارانش به  دورتر از سانتیا
انتظار نشسته بودند کفش هایش را برای همیشه 
آویخ���ت.  خداحافظ���ی غریبان���ه در ورزش���گاهی خالی از 
گر، صفحه آخر  زندگی فوتبالی رائول بزرگ بود. فوتبال  تماشا
برای پسر دوست داشتنی مادرید بی رحم تر از آن بود که 
پایانش به خوشی یک جشن صدهزار نفری باشد. کاپیتان 
 فرام���وش نش���دنی رئ���ال ه���زاران کیلومت���ر دورت���ر از خانه 
چهار گوشه مستطیل سبز را بوسید و پایان دوران فوتبالش 
را اعلام کرد.  »خداحافظی رائول با فوتبال در ماه نوامبر«؛ 
این خبر را یک ماه پیش SA منتشر کرد: »رائول گونزالس 
کاپیتان و اسطوره سابق رئال مادرید که در تیم نیویورک 
کاسموس بازی می کند، قصد دارد با پایان یافتن این فصل 
کفش های خود را  آویزان کند و بازنشس���ته ش���ود. طبق 
بیانیه ای که در وب سایت رسمی این باشگاه منتشر شد، 
اعلام شد که این ستاره محبوب آخرین ماه های حضورش 
در زمین فوتبال را سپری می کند و تا حدود یک ماه دیگر در 

لباس این تیم از فوتبال خداحافظی می کند.«
انتش���ار این خبر آغاز تکاپوی مادریدی ها برای دلجویی 
 از اس���طوره سابق ش���ان بود. رئالی ها هیچ وقت راه تکریم 
ستاره های خود را بلد نبوده اند و این هم در دفتر خاطرات 

کاپیتان محبوب مادرید به ثبت خواهد رسید.  
 رائ���ول گفته بود ب���ه هیچ عن���وان قصد ن���دارد ب���ا پیراهن 
رئال مادرید از دنیای فوتبال خداحافظی کند. ریشه این 
تصمیم را می توان در اتفاقات س���ال ۲۰۱۰ جس���تجو کرد. 
زمانی که خوزه مورینیو با بیان این جمله که»من جزئی از 
تاریخ رئال نیستم« به کنایه گفت: رائول گونزالس هر چقدر 

هم که بزرگ باشد، در ترکیب وی جایی ندارد! پرز هم در 
دفاع از سرمربی پرتغالی خود قرارداد شماره 7 خود را تمدید 
نکرد و در کمال تعجب در فصل بعد شماره 7 رائول را  نیز  به 
کریستیانو رونالدو داد. رائول تاریخ ساز ، اما بی سر و صدا  راه 
آلمان را در پیش گرفت و هیچ گاه از هیچ کس گلایه نکرد. 
مسیر فوتبالی او تا روزهای پایانی در آلمان، قطر  و  آمریکا طی 
شد و در نهایت شنبه شب و در مصاف تیم های کاسموس 
و فورت لودردیل از دنیای فوتبال خداحافظی کرد.  بعد از 
اینکه پیراهن شماره 7 اسطوره رئال به کریس رونالدوی 
جوانی رسید که در مادرید عطش موفقیت داشت، رکورد 
تاریخی بهترین گلزن رئال هم همین چن���د روز پیش به 
دست رونالدو شکسته شد تا رکوردهای فوق ستاره پرتغالی 

رئال یکی پس از دیگری روی خاطرات رائول را بپوشاند و 
او را در کنج موزه خاطرات رئال بنشاند. 

۱5 فوری���ه ۲۰۰9 زمان���ی ک���ه 

رائول برای س���یصد و هش���تمین بار با پیراهن رئال گلزنی 
کرد تا رکورد 45 ساله دی اس���تفانو را بشکند، اسطوره پیر 
گر می دانستم  45سال بعد پسری  کهکشانی ها گفت: »ا
مثل رائول حاضر خواهد بود که به رکورد من حمله کند، 
بیش���تر گل می زدم.« ش���اید این روزها که رائول در غربت 

وداع با فوتبال روزهای تاریخ س���ازی اش با رئال مادرید را 
گر می دانس���تم فقط شش  مرور می کند، به خود بگوید ا
سال بعد پسری مثل رونالدو حاضر خواهد بود به رکورد من 

می زدم.« حمله کند بیشتر گل 
هی���چ  رئ���ال  در 
وقت رائ���ول را یک 
فوق س���تاره لقب 
ت���لاش  ندادن���د! 

و پش���تکار بازیکن���ی 
ک���ه خ���وزه 

 ، ن���و ا لد ا و
مدی���ر باش���گاه 

رئال مادریدمی گفت 
ن���ه فن���ی اس���ت و نه 
س���ریع، ام���ا  از او یک 

گلزن تمام عیار ساخت. رائول زمانی که با مورینتس جوان 
زوج رویایی رئال را ساخت، قهرمانی را بعد از ۲۳ سال برای 
این تیم به ارمغان آورد و رئال مادری���د را تیم جادویی آغاز 
قرن ۲۱ کرد. همان رئالی که 4۰ سال قبل دی استفانو نام 
آن را بر سر زبان ها انداخته بود.   نقطه تاریک دوران فوتبال 
رائول اما در تیم ملی اسپانیا رقم خورد. او با زدن 44 گل در 
۱۰۲ مسابقه، بهترین گلزن تاریخ اسپانیا بعد از داوید ویا 
بود و بعد از بازنشستگی فرناندو هیرو از تیم ملی، بازوبند 
کاپیتانی تیم ملی اسپانیا را بر بازو بست، اما رائول از سپتامیر 
گونس، مربی وقت  ۲۰۰۶ به بعد به تیم ملی دعوت نشد. آرا
تیم ملی اس���پانیا در یورو ۲۰۰8 که قهرمانی اسپانیا بعد از 
44 س���ال را رقم زد به جای رائول، از فرناندو تورس و داوید 
ویا استفاده کرد و در جام جهانی۲۰۱۰  آفریقای جنوبی نیز، 
اینبار دلبوسکه، رائول را به تیم ملی دعوت نکرد تا 
او هیچ گاه قهرمان���ی را در تیم ملی 

تجربه نکرده باشد. 
با همه اینها دوران فوتبال رائول به پایان رسیده و در اسپانیا 
هوادارانش در تلاشند تا او را برای انجام یک بازی نمادین 
به مستطیل سبز  بازگردانند؛ اتفاقی که بعید است رائول با 

انجام آن موافق باشد.
 رائ���ول ش���اید تص���ور م���ی کن���د ب���رای دلجویی 
دیر اس���ت؛  چون دو س���ال حضور در ش���الکه 
را یادآوری می کن���د که بع���د از جدایی اش 
ش���ماره 7 این تیم هم بعد از او به بایگانی 

تاریخ فوتبال شالکه پیوست. 

این رئال اسطوره کش 

خداحافظ رائولِ بزرگ

عابدینی در پاسخ 
به این سوال که 

شما برای قهرمانی 
پرسپولیس لابی 
کردید، می گوید: 
بله، لابی کردم 
و با صداقت و 

شهامت هم این 
موضوع را اعلام 

می کنم 

گزینه اصلی سپاهان  نگاهی به زندگی حرفه ای 

حرکت اسکوچیچ از تیم قعرنشین 
به مدافع عنوان قهرمانی 



  پری های دریایی در 43 مایلی آب های ایران  

سفر به هنگام با پری های دریایی

تدوین دستور العملی برای گردشگران خارجی 

هر گردشگر خارجی، یک دفترچه همراه سفر!
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ب���ه گفت���ه آرش میرآقایی، ریی���س کان���ون انجمن های 
راهنمایان گردشگری، راهنمایان گردشگری بزرگ ترین 
ثروت در عرصه گردشگری هستند و میزبانی کنوانسیون 
جهانی راهنمای���ان گردش���گری، بهانه ای اس���ت برای 
ایجاد، تهیه و تجهیز زیرساخت های گردشگری کشور، 
فراهم آوری امنیت لازم برای گردش���گران و شناس���ایی 
استعدادهای گردش���گری. این کنوانسیون همچنین 
 فرصت���ی برای تح���ول در مردم اس���ت ت���ا به ی���اد بیاورند 
در کشور دچار بحران خشکسالی ما صنعت، کشاورزی 

و دیگر عرصه ها امیدی به رونق ندارد و فقط گردشگری 
اس���ت که می تواند راه نجات کش���ور باش���د. همچنین 
افرادی که به واسطه این کنوانسیون به ایران خواهند 
آمد، به واسطه هوش و ذکاوت و نکته سنجی و ریزبینی 
مبلغان خوب���ی برای جذب گردش���گر و توریس���ت برای 
ایران خواهند ب���ود. رالی داوطلبانه دوچرخه س���واران 
)س���ایکل توریس���ت ه���ا(  که مس���یر نوش���هر تا بوش���هر را 
ب���ه م���دت 12 روز می پیماین���د، ب���رای حمایت از ش���عار 
کنوانس���یون جهانی راهنمایان گردشگری 2017 تهران 

انجام می ش���ود. ای���ن ش���عار عب���ارت اس���ت از: »ایران؛ 
مردمانی مهربان با آغوش���ی باز و فرهنگ کهن و پر رمز و 
راز«. در کنار این موضوع گروه دوچرخه سواران »خزر تا 
خلیج فارس« شعار کمیته محیط زیست و توسعه پایدار 
وزارت ورزش و جوان���ان را هم به گوش مردم ش���هرهای 
مختلف خواهند رس���اند. ش���عاری درباره معضل امروز 
ای���ران؛ »تدبیر ب���رای آب، ورزش برای زندگ���ی«. گزارش 
کامل سفر این دوچرخه س���واران را می توانید در شماره 

دهم مجله گردشگر بخوانید. 

کاروان دوچرخه س����واران کنوانس����یون جهان����ی 

تی
جا

حا
�ه 

س��
فی

ن

راهنمایان گردشگری 2017 ایران، که سفرشان را 
از نوش����هر آغ����از ک����رده بودن����د، م����ورد اس����تقبال 
کاش����انی ها ق����رار گرفتن����د و از ام����روز  در اصفهان 
هستند. کاروان رکاب زنانی که از نوشهر تا بوشهر 

پیام کنوانسیون جهانی راهنمایان گردشگری 2017 را 
انتقال می دهند. امروز  1۹ آبان ۹۴ به اصفهان رسیدند 
و رکاب زنی صبح و عصر  در خیابان های شهر و در کنار 
زاینده رود را در  برنام����ه دارند. این گروه که ش����امل 13 
دوچرخه س����وار است در برنامه ش����ان با عنوان »خزر تا 

خلیج فارس« با هدف معرفی کنوانسیون 2017 ایران، 
مس����افتی بی����ش از ه����زار و ۴00 کیلومتر را در ش����هرهای 
مختلف ایران رکاب می زنند. مسیر گردشگری نوشهر، 
تهران، کاشان، اصفهان،  شیراز،  بوشهر  مسیری است 

که این گروه طی می کنند.

در قالب تور دوچرخه سواری نوشهر تا بوشهر 

 سفیران دوچرخه سوار کنوانسیون 2017 
به اصفهان رسیدند

کیش به فکر جذب گردشگران سلامت

ما فرصت سوزی کردیم، گردشگران سلامت به ترکیه رفتند

از زم���ان روی کار آم���دن دول���ت تدبی���ر و امی���د، توج���ه به 
 گردش���گری به عنوان دومین صنعت درآم���دزای جهان،
 در سیاست های فرهنگی و اقتصادی کشور تعبیه شده و 
امید می رود که راهی برای برون رف���ت از اقتصاد مبتنی بر 

نفت ایران باشد.
 طی دو س���ال گذش���ته ب���را ی رش���د ش���اخه های مختلف 
گردشگری برنامه ریزی شده و گردشگری سلامت هم یکی 
از این شاخه ها محسوب می ش���ود که شهرهای مختلف 
ایران از جمل���ه اصفهان و کیش درص���دد جذب این گونه 
از مسافران برآمده اند. ایرنا در خبری به تلاش های کیش 
ب���رای ج���ذب گردش���گران س���لامت از کش���ورهای عربی و 

اروپایی پرداخته است.  
دریا، آفتاب، ماس���ه ها، هوای مطبوع پاییزی و زمستانی 
و آرام���ش بی نظی���ر کی���ش باع���ث ش���ده ای���ن جزی���ره در 
برنامه هایی که دولت جدید برای صنعت گردشگری ایران 
در نظر گرفته، به عن���وان مرکزی برای جذب گردش���گران 
س���لامت از کش���ورهای مختلف دنیا به ایران، ش���ناخته و 

برای رسیدن به این هدف برنامه ریزی شود. 
تامین زیرساخت های پزشکی و درمانی، ایجاد امکانات 
ح در شاخه های  مورد نیاز و بهره مندی از پزش���کان مطر
مختلف و ایج���اد خطوط پ���روازی به کش���ورهای منطقه 
از گام ه���ای ارزش���مندی اس���ت که ب���رای تبدیل ش���دن 
 جزیره کیش به قطب گردشگری س���لامت برداشته شده

 است.
مجهز کردن بیمارستان تخصصی و فوق تخصصی کیش 
ب���ه 64 تخت، ایج���اد بخش ه���ای تخصص���ی، راه اندازی 
کلینیک کبدی و بهره مندی از دستگاه فیبرو اسکن برای 
تش���خیص ضایعات کب���دی و بهرمندی از دس���تگاه های 
 پیشرفته برای لیزر درمانی، آندوسکوپی، کولونوسکوپی، 
کم استخوان، آرتروسکوپی )درمان بیماری های   سنجش ترا
 مفاص���ل( و برونکوس���کوپی ) درم���ان اخت���لالات ری���وی ( 
از جمل���ه تامی���ن زی���ر س���اخت ه���ا ی لازم ب���رای توس���عه 

گردشگری سلامت در کیش است. 
 راه اندازی خطوط پروازی کیش - مسقط به عنوان یکی از

 ضروری ترین زیر س���اخت ها و به منظور تردد گردشگران 
خارج���ی از اقدام���ات مهم���ی بود ک���ه با همکاری ش���رکت 
هواپیمایی کیش و عمان در راس���تای توسعه گردشگری 

سلامت انجام شد.
  ریی���س بیمارس���تان تخصص���ی و ف���وق تخصص���ی کیش
 به اهمیت گردشگری سلامت به عنوان یک صنعت در آمد زا 

در جهان اشاره کرد و گفت: »در این زمینه فرصت سوزی 
کرده ایم. وجود پزشکان متخصص و با تجربه در شاخه های 
ح انطباق و  مختل���ف، هزینه پایی���ن درم���ان و رعایت ط���ر
شئونات اس���لامی از دلایلی است که کش���ورهای اسلامی 
علاقه مند به درمان در ایران هس���تند. در سال های اخیر 
کشورهایی همچون ترکیه، تایلند، کره، هند، یونان حجم 
زیادی از گردش���گران س���لامت را به خود جذب کرده اند و 
این درحالی است که ما به رغم داشتن ظرفیت های مثبت 

در این حوزه نتوانستیم به خوبی از آن بهره بگیریم«. 
او به تلاش های صورت گرفته طی دو سال اخیر در منطقه 
آزاد کیش برای ارتقای حوزه بهداش����ت و س����لامت اشاره و 
اظهار داشت: تامین تجهیزات پیشرفته بیمارستانی و کادر 
درمانی متخصص از جمله اقداماتی است که در این راستا 

انجام شده است. 
رییس بیمارستان تخصصی کیش درآمد حاصل از گردشگری 
ک دنیا دانس���ت و گف���ت : »ایران  س���لامت را از در آمده���ای پ���ا
 با داشتن آب های گرم و معدنی ، آب و هوای خوب چهار فصل 
و هزینه پایین درم���ان می تواند از این ظرفی���ت ها برای جذب 

گردشگر  بهره مند شود. 
جزیره کیش نیز می تواند خدمات خوبی در حوزه جراحی های 
زیبایی، کبد، چش���م و... به گردشگران داخلی و خارجی 

ارائه دهد« . 
گذش���ته  گفت���ه ای���ن پزش���ک متخص���ص، از س���ال   ب���ه 
 تا کنون، بیش از  50 گردش���گر خارجی از کشورهای عراق،

عربس���تان و عم���ان ب���رای اس���تفاده از خدم���ات پزش���کی 
بیمارس���تان کیش و بدون نیاز داش���تن به وی���زا به جزیره 
کیش سفر کرده اند و ورود نخستین پرواز  مستقیم مسقط 
به کیش در هفته گذش���ته با 96 گردشگر خارجی این رقم 

را افزایش داده است.
 علاوه بر این، بس���یاری از» وی���زا چنج ها « نی���ز  از  خدمات 

درمانی بیمارستان بهره مندمی شوند. 
کید ب���ر اینکه حضور گردش���گران س���لامت به رونق  او ب���ا تا
 بخش های دیگر گردشگری کمک زیادی می کند، افزود:

سهم گردشگری س���لامت از حضور گردش���گران 10 درصد 
 است و 90 درصد باقیمانده به سایر حوزه ها همچون بازار، 
ک���ز  پذیرای���ی و... اختصاص پی���دا می کند.  هتل ه���ا، مرا
 جزی���ره کی���ش س���الیانه پذی���رای بی���ش از ی���ک میلیون و

 600 هزار گردشگر داخلی و خارجی است.
 پروازهای کیش - مسقط هر هفته شنبه ها به صورت رفت 

و برگشت برقرار است. 

آمارها 
   سهم درآمد گردشگری سلامت در سال 2010: 

75 میلیارد دلار 
    سهم درآمد گردشگری سلامت در سال 2012: 

100 میلیارد دلار 
    س���هم کش���ورهای اس���لامی از درآم���د گردش���گر 

سلامت در سال 2012:  سه میلیارد دلار
      س���هم ای���ران از درآم���د گردش���گر س���لامت 

در سال 2012: 350 میلیون دلار
   تع����داد گردش����گران س����لامت در س����ال 2010:

 50 میلیون نفر
   سهم درآمد گردشگری سلامت در سال 2015: 

بیش از 150 تا 200 میلیارد دلار
   هزینه ه����ا و تعرفه های درمان����ی ایران: حدود 
20 تا 30 درصد کمتر از کشورهای اروپایی و عربی

   رتب����ه صنع����ت گردش����گری درمی����ان صنای����ع 
پردرآمد جهان: 2

   رتب����ه گردش����گری س����لامت در می����ان ان����واع 
شاخه های پردرآمد گردشگری: 3 

راه های موثر در جذب گردشگر سلامت
     وج����ود پزش����کان متخص����ص درش����اخه ه����ای 
کز پزشکی  مختلف پزشکی، تیم درمانی مجرب، مرا

و درمانی با تجهیزات پیشرفته و نوین
    هزینه پایین درمان نسبت به سایر کشورها

    یک برنامه ریزی اصولی ، منسجم، جامع و زیر 
ساخت های لازم در زمینه گردشگری سلامت

خ ارز      پایین بودن نر
   کادر درمانی مجرب 

    برخورد مناسب با گردشگران خارجی 
     آموزش لازم به کادر بیمارستانی در برقراری 
ارتباط مناس����ب با مراجعان و بیماران و دانس����تن 

زبان خارجی و راهنمایی درست مراجعان 
    نزدیکی مح����ل اقامت بیمار ب����ا مرکز درمانی و 

ارائه خدمات مناس����ب هتلینگ
    ایمنی در پرواز و افزایش خطوط پروازی 

   داشتن سیستم بانکداری آسان برای پرداخت 
هزینه های درمانی

    آیا ایران می تواند به جایگاه شایسته اش در صنعت گردشگری سلامت برسد؟

43 مای���ل دورت���ر از س���رزمین م���ادری، حوال���ی جزیره 
هنگام، هر صبح زنانی با چادرهای رنگی سوار بر قایق های 
چوبی، قلاب ها را به دل دریا می سپارند تا زندگی حلال 

صید کنند.  
تقریبا همه زنان جزیره هنگام ماهیگیر هستند و صید 
را بدون کمک مردان و به تنهایی انجام می دهند و هر کدام 
برای خ���ود قایقِ پاروی���ی دارن���د، روش صی���د زنان در 
هنگام، کاملا س���نتی و با اس���تفاده از قلاب ماهیگیری 
اس���ت.  »فاطمه اربابی«، از قدیمی ترین زنان صیاد در 
جزیره هنگام اس���ت، حدود 60 سال سن و شش فرزند 
دارد و از زمانی که ازدواج کرده برای تامین معیشت، هر 
روز پابه پای همسرش دل به دریا زده است.  هر روز بعد 
از اذان صبح سوار بر قایق ماهیگیری اش می شود، در 
دل خلیج فارس پارو می زن���د، همین که از جزیره کمی 
فاصله گرفت، نخ قلاب را به آب می اندازد و صید را آغاز 
می کن���د، قایق های کوچ���ک و پارویی زن ه���ا برخلاف 
قایق ها و لنج های صیادی خیلی عادت ندارند از خانه 
دور شوند.  او هر نوع ماهی را صید می کند و آنهایی که 

قابل استفاده هستند را می فروشد. 
خودش ب���ه ب���ازار ماه���ی فروش ها نم���ی رود، ای���ن کار 
همسرش است، مثل همه زنان و مردان جزیره هنگام. 
ماهی ها در جزیره به دست مشتری نمی رسد، بندرگاه 
س���رزمین اصلی، هم���ان جایی اس���ت ک���ه ماهی های 
صید ش���ده این زنان در آن به فروش می رس���د.  اربابی 
گر هوا خوب باشد، دو مرتبه در روز به صید  می گوید: »ا
می رویم، یک بار بع���د از نماز صبح که ت���ا ظهر روی آب 

هستیم و بار دیگر بعدازظهرها که کار معمولا تا قبل از 
غروب ادامه دارد.«  

صیادی زنان در جزیره هنگام تقریبا پیشه ای موروثی 
شده است، »بیشتر زن ها، پیر و جوان از قدیم صیادی 
می کنند، جوان ها از ما س���ن دارها یاد گرفته اند و حالا 

با علاقه کار  می کنند«، این ها را بانوی صیاد می گوید.  
زنان هنگام جز  صیادی، لباس های محلی می دوزند، 
سوزن دوزی می کنند و اوقات بیکاری در جزیره ای که 
گردش���گران بیش���تر برای تماش���ای دلفین ها و ساحل 
نقره ای به آن ق���دم می گذارند، ص���دف دریایی، روغن 
کوس���ه و ادویه جات محلی هم می فروش���ند. دکه های 
صنایع دس���تی این زنان در اس���کله هنگام برپاس���ت و 
کمتر کسی از افسانه هایی که پشت آن برقع های قرمز و 

طلایی پنهان شده، خبر دارد.  

   بانوان ماهیگیر در جزیره هنگام 
 اربابی داس���تان صیاد ش���دنش را خیلی کوت���اه روایت 
می کن���د و می گوید: »وقت���ی ازدواج ک���ردم، لازم بود که 
ج زندگی را تامین کنیم، در جزیره هیچ کاری نبود  مخار
که انجام دهیم، باید برای امرار معاش پا به پای مردها 
کار می کردیم و تنه���ا کار در جزیره هنگام، صیادی بود؛ 
این شد که دل به دریا زدیم. به صیادی علاقه داشتم، 
 خودم پشت قایق نشس���تم و یاد گرفتم، حالا هم تنها

به دریا می روم، بیشتر زنان در هنگام مثل من هستند«.  
فاطمه اربابی می گوید: »وقتی هوا خراب اس���ت، فقط 
یک بار به دریا می رویم، گاهی ش���اید همان یک بار هم 

نتوان رفت. روزهایی هست که روزی دریا زیاد می شود، 
ی���ک روزهایی هم هی���چ ماهی به س���ر ق���لاب نمی آید. 
 گاهی حت���ی ب���ه ان���دازه یک وع���ده غ���ذا، ماه���ی صید 
نمی کنیم. دریا این طور اس���ت دیگر. روزی هم دست 

خداست«.  
او و زنان دیگر، روزهایی که به گفته خودشان هوا خراب 
است و نمی توانند دل به دریا بزنند، در ساحل نقره ای 
هنگام، زیورآلات و صنایع دس���تی را که زن���ان جوان تر  

جزیره با صدف درست کرده اند می فروشند.  
گر  او ادام���ه می ده���د: »حالا ک���ه ماه���ی گران ش���ده، ا
بتوانیم روزی 10 کیلو  هم ماهی صید کنیم، خوب است 
و می توانیم زندگی را بچرخانیم، اما شانس است دیگر، 
یک روز ماهی زیاد است و یک روز هیچی نیست«. کنار 
دکه هایی که ب���ا صدف های دریایی تزیین ش���ده اند و 
زنان برقع به صورت زده با چادرهای رنگارنگ مشغول 
فروش آن صدف ها هستند، قایق های کوچک زیادی 
 صف کش���یده اند تا صب���ح فردا پری���ان خلیج ف���ارس را 

به خود ببینند. 
 اربابی به آن قایق ها اش���اره می کند و می گوید: »بیشتر 
زنان جزیره که صیادی می کنند برای خودش���ان قایق 
 دارن���د و آن را ب���ا همان پ���ول صی���ادی خریده ان���د، اما
با وجود این هم���ه اس���تقلال، دلیل ن���دارد درآمدمان 
از ش���وهران مان جدا باش���د، ما همه کاره���ا را پابه پای 
مردان م���ان انج���ام می دهیم، هرچ���ه صی���د کرده ایم 
 و فروخته ای���م وس���ط می گذاری���م و زندگ���ی را باه���م 

می چرخانیم«. 

وقتی نام صیاد و ماهیگیر می آید،ش����اید قوی ترین تصویری که به ذهنمان برس����د، 
تصویر مردان ماهیگیر آفتاب سوخته اما خندان جنوبی است که در لنج ها آوازخوانان 
گر به جزیره هنگام بروید، تمام کلیشه های ذهنی تان  به سمت دریا می روند. اما ا
 به هم می ری����زد. در هنگام، بخش قابل توجهی از  ماهیگیره����ا صبح ها بعد از اذان، 

چادر گلدارشان را به سر می کنند، برقع به صورت می زنند و دل به دریا می سپارنند، 
این کار هر روز بانوان صیاد خلیج فارس است که معمولا دو بار در روز با قایق های 
پارویی برای صید به دریا می روند. ایسنا در گزارشی از این ماهیگیران با عنوان »پری های 

دریایی« نام برده و به زندگی این ماهیگیران پرداخته است. 

خارجی ها از این به بعد دفترچه ای دریافت می کنند که در 
آن ملاحظات ایران آورده شده است؛ به عبارتی گردشگران 
گی ها  با خواندن این دفترچه قرار است متوجه برخی از ویژ
و البته ظرایف فرهنگی و قانونی ایران شوند. »همراه سفر« 
به عنوان دستورالعملی برای مسافران ورودی به ایران در 
قالب یک دفترچه کوچک، شامل تمامی ملاحظاتی است 
که گردشگران ورودی به ایران باید آنها را رعایت کنند، این 
دستورالعمل در اختیار نمایندگی های جمهوری اسلامی 
ج از کشور قرار می گیرد تا به دست گردشگران  ایران در خار
علاقه مند به ایران برس���د. این یکی از م���واردی بود که در 
نشست مشترک رییس سازمان میراث فرهنگی و روسای 
ح شد. معاون  ج از کشور مطر نمایندگی های ایران در خار
رییس جمهور در نشست مشترکش، گفت: »تلاش ما در دو سال 
گذش���ته نتیجه داده اس���ت و ما در کنار هم موفق ش���دیم 
کارنامه خوبی را در حوزه گردشگری در  دو سال آغازین کار 
دولت تدبیر و امید داشته باشیم. این مهم )رشد و توسعه 
گردشگری( جز با نگاه و رویکرد رییس جمهور دولت تدبیر 

و امید در گسترش تعامل و ارتباط با همه کشورهای دنیا و 
کره کننده  استفاده از ظرفیت این کشورها و تلاش تیم مذا
کرات س���خت و پیچیده و  هس���ته ای در طول 22 م���اه مذا
دس���تیابی به موفقیت بزرگ و تاریخی به دست نمی آمد، 
موفقیتی که آثار و عوارض آن را به زودی در رش���د و توسعه 
کش���ور خواهیم دید. به گزارش خبرآنلاین رییس سازمان 
میراث فرهنگی، صنایع دس���تی و گردش���گری با اش���اره به 
روند رشد گردشگری در دنیا، افزود: »تنها بخشی که امروز 
کید  در فعالیت های اقتصادی کشور رونق دارد و تمرکز و تا
مسوولان کشور را به خود معطوف کرده، گردشگری است 
و ما معتقدیم گردش���گری موتور محرک خوبی برای خروج 
کشور از رکود اقتصادی است. بسته س���رمایه گذاری برای 
 دوره پس���اتحریم با حدود 1500 پ���روژه و با اعتب���اری بالغ بر
30 میلیارد دلار تهیه ش���ده که در این بس���ته پیشنهادی، 
جزئیات تمامی پروژه ها در تمامی اس���تان های کش���ور به 
دو زبان انگلیسی و فارسی به سرمایه گذاران معرفی شده 
اس���ت و ظرف یک هفته آینده این بسته به زبان عربی هم 

ترجمه خواهد شد«. 
مسعود س���لطانی فر از افتتاح موزه بزرگ خراسان، افزایش  
چهار  برابری فضای نمایشگاهی موزه ملی ایران و افتتاح 
موزه دوران اس���لامی پس از 10 س���ال، افزایش زمان ویزای 
 فرودگاهی از 15 روز به یک ماه، گسترش تعدادی از فرودگاه های 
کش���ور، صدور س���فر کارت به جای کردیت کارت توسط دو 
بانک داخلی، فراهم کردن دوره آموزشی کوتاه مدت برای 
16 هزار نفر در زمینه گردشگری، بهره برداری از هتل های 
 جدی���د ب���ا نام ه���ای Novotel و Ibis ف���رودگاه بی���ن المللی 
ام���ام خمین���ی )ره( در ته���ران توس���ط گ���روه بی���ن الملل���ی 
کور درآینده را از جمل���ه فعالیت های مهم اخیر  هتلداری ا

سازمان میراث فرهنگی عنوان کرد.  
او در رابط���ه با ثب���ت می���راث ناملم���وس در فهرس���ت میراث 
جهانی یونس���کو، گفت: »آداب، رس���وم و س���نن در هر کشور 
معنایی خاص دارد و تم���ام آنچه به ارزش ه���ا، وقایع، آداب 
و سنن س���رزمین و منطقه ای در کش���ورمان مربوط می شود 
محفوظ اس���ت و به ثبت می رس���د، ما باید بپذیریم که حوزه 
 فرهنگی ایران به حوزه جغرافیایی ایران محدود نمی ش���ود«.
کید بر  بیگدلی س���فیر جمهوری اس���لامی ایران در ترکیه ب���ا تا
لزوم ق���رار گرفتن صنایع دس���تی در لیس���ت اق���لام صادراتی، 
یادآور شد: »معرفی هنرمندان ایرانی و تعیین قیمت مناسب 
برای صنایع دستی در توس���عه و ترویج این آثار تاثیر بسزایی 
خواهد داش���ت«.  او همچنی���ن بازنگری در نقاط پ���روازی با 
کید قرار داد. کلانتری سفیر ایران در مکزیک،  ترکیه را مورد تا
 خواس���تار توجه به س���ایر زبان ها و ب���ه ویژه زبان اس���پانیولی
 در تهیه لوح های فشرده و اقلام تبلیغاتی شد و افزود: »در کنار 
ابعاد فرهنگ���ی و تاریخ���ی باید پیش���رفت های علم���ی و فنی 
کشور به گردشگران و مردم سایر کشورها شناسانده شود. در 
مکزیک تعداد بسیاری از مردم علاقه مند به فرهنگ و تاریخ 
ایران هس���تند، به طوری که نمایش���گاه » ای���ران قطعه ای از 
بهشت« که سال 2014 در مکزیک برپا شد، حدود  دو میلیون 
بازدیدکننده داش���ت، همچنین ما آمادگی داریم نمایش���گاه 
 دائمی صنایع دس���تی ای���ران را در یک���ی از بهترین م���وزه ها و

کن فرهنگی مکزیک برپا کنیم«.    یا اما
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 هی به مردوم می گن قاتق کونید، 
کم آب بیریزید. البته حرف درستیه. 
 اسراف اصش حرومس،  اما
  آخه یکی بگه پدر بیامرزا 
مِگه مجبورید هندونه بکارید، 
اینقدرم آب پاش بدین، بعد بیریزید 
جلو گاو  یا مِگِه ما چقدر هلو می 
خوریم؟ 

 دانستنی ها 

د؟
اری

شم
ی 

ع م
مرب

د 
چن

ب
جی

ع ع
جم

ل 
اص

 ح

ش
هو

ت 
س

ت

بازی های اونجوری

حاصل این جمع هایی 
که می بینید شاید کمی 
عجیب باشد، اما قطعا 
با کمی دقت، می توانید 
حاص���ل جم���ع آخ���ر را 

مشخص کنید.

به شکل روبرو را نگاه 
کنید. در این ش���کل 
قاب���ل  مرب���ع  چن���د 

شمارش است؟
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جواب: 363666
در حاصل جمع:

دو رقم سمت چپ، حاصل 
ض���رب ع���دد اول و دوم در 

سمت چپ تساوی است.
دو رقم وسط، حاصل ضرب 

عدد اول و سوم است.
دو رق���م آخ���ر، مجم���وع ای���ن 
دو حاص���ل جم���ع، منه���ای 
عدد وس���ط )در سمت چپ 

تساوی( است.

جواب : 17 مربع:
ضلع مربع کوچک: یک واحد

ش���ش مربع کوچ���ک به ضلع 
واحد، هش���ت مرب���ع به ضلع 
دو واحد، دو  مربع به ضلع سه 
واحد و ی���ک مربع هم به ضلع 
چه���ار واح���د قابل ش���مارش 

هستند.

پالیندروم چیست؟
پالیندروم )واروخوانه یا قلب مستوی هم گفته می شود( به 
کلمه، جمله )رش���ته ای از کلمات( یا اعدادی گفته می شود 
که از دو طرف )راس���ت به چپ و چپ به راست( دقیقا به یک 
شکل خوانده می شوند )در واقع از دو طرف متقارن هستند(.

مثلا واژه »رادار« یا »بابک و کباب« و عدد »1456541« همگی 
مثال هایی از پالیندروم هستند.

 واژه پالیندروم، از دو کلمه با ریشه ای یونانی به وجود آمده 
اس���ت: پالین )πάλιν(، به معنای مجدد، تکرار، و دروموس 

)δρóμος( به معنای راه و مسیر.
 یک���ی از طولانی تری���ن مت���ون پالین���دروم، دارای 17259 واژه 
اس���ت. تعدادی واژه های پالیندروم فارس���ی )ی���ا متداول در 

فارسی( در اینجا آمده است:
دو حرفی:

دد، کک، شِش، شش، سس
سه حرفی:

 نان، دود، توت، درد، گرگ، داد، کشک، کلک، کتک، کیک، 
ک )نوعی شیرینی(، دید، دهد،  کپک، کوک، کبک، کمک، کا
تخت، بم���ب، پمپ، پیپ، م���وم، گنگ، ش���وش، دزد، همه، 
ساس، شپش، تشت، لال، اما، یکی، آیا، آرا، تبت، لیل، قرق، 

میم، نون، واو
 بیش از سه حرف:

رادار، مادام، داماد، همهمه
در مت���ون قدیمی ب���ه پدی���ده پالین���دروم، مقلوب مس���توی، 
بالانعکاس و جناس مالایس���تحیل هم می گفتند. چند نمونه 

قلب مستوی در متون قدیمی پارسی:
ع یک قلب مستوی )پالیندروم( است: در بیت زیر، هر مصر

شکر بترازوی وزارت برکش / شو همره بلبل بلب هر مهوش
***

مثال قلب مستوی )پالیندروم( در یک بیت:
 رامش مرد گنج باری و قوت 

تو قوی را بجنگ در مشمار

   خبر روز چیست؟
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مجید اخشابی، خواننده پاپ و مردمی در بازدید از غرفه 
ایمنا گفت: دو كار با همكاری شهرداری برای اصفهان 
خوان���ده ام؛ كار اول ب���ه زیبای���ی ه���ای ش���هر اصفه���ان 
پرداخت���ه و كار دوم در وصف محبت ه���ای هموطنان 
 اصفهانی است. اخش���ابی افزود : جدیدا هر وقت به اصفهان

می آیی���م س���والمان این اس���ت ك���ه »آب باز اس���ت ی���ا خیر؟« 
گ���ر بش���نویم آب باز نیس���ت.  ش���هر  و  ناراح���ت خواهیم ش���د ا
اصفهان بدون عظمت وگس���تردگی رودخانه زاین���ده رود چه 
معنای���ی دارد؟ وی اظهار ك���رد: ب���دون زاین���ده رود از زیبایی 
اصفهان كاس���ته می ش���ود. برای ما دلایل مس���تقیمی وجود 
 دارد كه زندگی شهر به زاینده رود وابسته است.او ادامه داد: با

روش های علمی و مدیریتی بای���د كاری كرد كه جریان حیات 
ادام���ه داش���ته باش���د و مدی���ران بای���د ت���اش كنند ت���ا جریان 
تاری���خ قطع نش���ود. خوانن���ده مردمی كش���ور در دفت���ر یادبود 
 خبرگزاری ایمنا این گونه نوشت: بسیار خوشحالم زاینده رود 
زنده شده، امیدوارم آنچه لایق اصفهان و اصفهانی های عزیز 

است، محقق شود.

   تحلیل گوگردچی از زاینده رود 
ای����ن روز ه����ا ، دوب����اره آب رودخانه زاینده رود باز ش����ده اس����ت. 
خبری ك����ه در بالا خواندی����د، اظهار نظ����ر  متفاوتی ب����ود از میان 
نظرات بی ش����ماری ك����ه درب����اره جان گرفت����ن دوب����اره اصفهان 
شنیده شده است. به همین منظور به سراغ حجی گوگردچی 
رفتم تا نظر او را هم جویا ش����وم. دیدم حجی خیلی بی حوصله 
اس����ت. گفتم: چ����ی ش����ده؟ گف����ت: كفتاره ب����ود تو ب����اغ وحش. 
 گفتم: خب! گفت: ش����با میاد به خوابم. پته كت����ی منا می گیره
زبون بسه آ میگه حجی نجاتم بده. بش می گم تو فكرت هسم 
عامو . چی چی بگه آدِم؟ چه جای بود مارا بردی. گفتم: حجی 
گذش����ت و تموم ش����د. بیا تو خودمون. دی����دی آب را باز كردن؟ 
كل كش����ور از این بابت خوش����حال ش����دند، مجید اخشابی هم 
ابراز رضای����ت كرده. گف����ت: مجیدی عاموما می گ����وی؟ بردری 
رسولی؟ گفتم: نه، مجید اخش����ابی، خواننده سرشناس. مگه 
نمی شناس����یش؟ گفت: نه ما اهلش نیس����یم. اِز دایی����ت اینا را 

گوشش می جنبه!  گفتم: خب ولش كن. راجع به  بپرس كه سرا
 خود رودخونه نظرت چیه؟ گفت: دس����ت به دلم نذار. دوره ما 
آب از پلی خواجو س����ر می رفت. قارون پرید  تو همین رودخونه 
كه غرق بشه،  اما فردین نذاشت! برف میومد تا كمر! اما الان كو 
آب؟ پریروز رفته بودم حموم، دیدم وس����طی كار آب قطع شد، 
كفا تو چشا روم بود. بسكی نعره زدم حج خانوم اومد درا  وا كرد 
گفت چ����دس حجی؟ گفتم آب قطع ش����د. رفته بن����ده خدا آبی 

كتریا آورده ریختم سرم.  
گفتم: حجی یعن����ی معتقدی نه تنه����ا آب زاین����ده رود كه دیگه 
حتی برای مصارف روزانه هم آب نیس����ت؟ گفت: بعله. هی به 
مردوم می گن قاتق كونید، كم آب بیریزید. البته حرف درستیه. 
اس����راف اصش حروم����س،  اما آخ����ه یكی بگه پ����در بیام����رزا مِگه 
مجبورید هندونه بكارید، اینقدرم آب پاش بدین، بعد بیریزید 
 جلو گاو  ی����ا مِگِه ما چق����در هلو م����ی خوریم؟ من رفتم ش����هركرد 
می بینم همه باغا تو دوره دولتی قبل  پمپ زدن آ هلو كاشتن. 
برا همین بود به وزیر بهداشتشم می گفت هلو !! به ولله این كار 
صحیح نیست. ما مرده و شوما زنده. آب خِاصه! مطلب را كه 

 به آقا موص دادم گفت: مگه آب باز شده؟ گفتم: آره، دو روزه.
گف����ت: خ����ب ش����ب می����ام دنبال����ت بری����م دنب����ال تفریح����ات 

گفت����م: ب����زن بری����م، چیپ����س و دلسترش����م   س����الم و محق����ر. 
با من.

چالش ماز

کورو سودوکوی کا

بازی حبابی 
دایره ها بر روی آن اعدادی 
 نوشته شده است که باید

به اندازه آن اعداد خطوط را 
گر  به دایره ها وصل کرد، مثلا ا
دایره ای سه نوشته شده است 
باید از آن دایره تنها سه خط به 
بقیه دایره ها وصل شود.

سودوکوی محیطی 
همان قوانین س���ودوکوی معمولی اس���ت، با این تفاوت که در ه���ر محیط، اعداد 

یک تا 9 نوشته شود.

سودوکوی کشنده 
در هر محیط عددی نوشته شده که باید مجموع اعداد در هر محیط با آن اعداد 

یکسان شود. قوانین سودوکو نیز در این بازی جاری است.

آب خِلاصه

جاری شدن آب در زاینده رود 
 

و نظرات حجی گوگرد چی 

بیوگرافی حجی گوگرد چی

 ایش���ان همس���ایه اوس علیمراد در بازار بود؛ همون کس���ی 
ک���ه معم���ولا در مواق���ع عصبانی ش���دن اوس علیم���راد یک 
گل گ���ز آردی م���ی آورد و م���ی گفت: حج���ی ح���رص نخورین . 
حجی گوگردچی همیشه نقل قول های اوس علیمراد را در 
 صفحه س���بک زندگی می خواند و می گفت: » این دری وریا 
چی چیس اوسا میگه؟ « حالا که اوس علیمراد رفته است ، 
به حجی گفتم شما بیا دو کلام حرف حساب بزن .  اول مردد 
بود،  گفت : نگیرندمون ! گفتم:  نه . بحث اجتماعی و شهری 
 اس���ت. خلاصه، فعلا که قبول کرده و گز هم به م���ا داد برای 

شیرینی کار .

سودوکوی  سخت  حل کنید !
همه ما ب���ازی س���ودوكو را بلدیم. پ���س ما در 
اینجا بدون هیچ توضیح اضافی به سراغ حل 
این ج���دول ه���ای جادویی خواهی���م رفت. 
شما هم مداد را به دست گرفته و حل كنید. 

ب 
جوا
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استان اصفهاناصفهان زیبا

 اذان ظهر   11:47
  اذان مغرب  17:27

 نیمه شب شرعی 23:04
 اذان صبح فردا   05:05

 طلوع آفتاب فردا  06:27  

 امام سجاد )ع( : از دروغ کوچک و بزرگ در هر جدى و شوخی بپرهیزید؛ زیرا وقتی کسی دروغ کوچک گفت
 بر دروغ بزرگ نیز جرات پیدا می کند.

 فرصت های اصفهان
برای هوشمندسازی

در  ش���ماره قب���ل ب���ه چالش ه���ای پی���ش روی ش���هر 
اصفهان و راهكار مقابل���ه با این چالش ه���ا که همان 
هوشمند سازی است  اشاره شد. در این قسمت برخی 
از  نق���اط ق���وت و فرصت های هوشمندس���ازی  ش���هر  

اصفهان بیان می شود:
   دوری اس���تان اصفه���ان  از مرزه���ا و همس���ایگی با 

هشت استان و قرار نگرفتن روی خط زلزله
   وجود رودخانه زیبای زاینده رود)به ش���رط جاری 

بودن  آب در آن!(
   وج���ود آثار تاریخ���ی و جاذب���ه های گردش���گری در 

اصفهان و اطراف آن
   وجود پتانسیل های فرهنگی، صنایع دستی و...

   انتخ���اب  اصفه���ان به عن���وان پایتخ���ت فرهنگ و 
تمدن ایران اسلامی

   نزدیك���ی  به پایتخ���ت و وجود  راه ه���ای مواصلاتی 
مناسب شامل جاده، راه آهن و فرودگاه

ک���ز معتبر آم���وزش عالی و      وجود دانش���گاه ها و مرا
تحقیقاتی در سطح ش���هر و اطراف آن)دانشگاه های 
اصفهان و علوم پزشكی اصفهان،  صنعتی اصفهان، 
دانشگاه های آزاد اسلامی، دانش���گاه های پیام نور  و 

غیر انتفاعی، پژوهشگاه زیست فناوری رویان و...(
   وجود بزرگ تری���ن پارک علم و فناوری و مرکز رش���د  

کشور و استقرار شرکت های دانش بنیان در آن
   دارا ب���ودن رتبه دوم کش���ور در زمینه ش���رکت های 

فعال در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات
    اتص���ال 72دس���تگاه اجرای���ی در ش���هر اصفهان از 

طریق شبكه دولت 
   اتص���ال ح���دود 900س���ازمان و دس���تگاه اجرای���ی 
 ب���ه ش���بكه اینتران���ت اس���تان از طری���ق تكنول���وژی 

ADSL
     اتصال حدود 70 سازمان در شهر اصفهان از طریق 
بس���تر بی س���یم اختصاصی با پهنای باند 10 مگابیت 

بر ثانیه
الكترونیك���ی متن���وع توس���ط ارائ���ه خدم���ات     

دستگاه های اجرایی از طریق پرتال استانداری

از 17 آبان تا 10 آذر ماه روی صحنه می رود؛
»خون و ماتیک« در تالار هنر 

نمای���ش »خ���ون و ماتی���ک« ب���ه کارگردان���ی  پیم���ان 
کریمی  تا 10 آذرماه هر روز س���اعت 17:40 در محل تالار 
هنر به اج���را  در می آی���د.  ای���ن نمایش به نویس���ندگی 
صحرا رمضانیان روایتگر  ماج���رای یک خبرنگار به نام 
نیماس���ت که روزهای پایانی جنگ در ایس���تگاه قطار 
اندیمش���ک  تصمیم می  گیرد از خاط���رات رزمندگان، 
مس���تند بس���ازد.  جهانگیر نكوی���ی، ش���بنم پایندان، 
ندا کریمی و مرتضی خانجانی از  جمل���ه بازیگران این 

نمایش هستند. 

خانه تجسمی حوزه هنری برگزار می کند؛ 
بررسی آثار طهمورث بهادرانی

هفتمین نمایش���گاه از سلسله نمایشگاه های تحلیل 
سیرآثارنقاش���ی اصفه���ان ب���ه بررس���ی آث���ار طهمورث 
بهادران���ی می پ���ردازد. تع���داد بی���ش از 60 اث���ر از آث���ار 
 ای���ن هنرمن���د نق���اش از س���اعت 17 بعدازظه���ر روز

 پنجشنبه 21 آبان ماه در گالری نقش خانه به نمایش 
درخواه���د آمد. نشس���ت تحلی���ل و بررس���ی آث���ار این 
 هنرمن���د نی���ز  در س���اعت 17 بعدازظهر روز پنجش���نبه 

28 آبان ماه در مكان این نمایشگاه برگزار می شود.

 در پانزدهمین پاتوق کافه نجوم
 بررسی می شود؛

 بعد چهارم در مرکز ادیب
پانزدهمی���ن برنام���ه پات���وق کاف���ه نج���وم ب���ا عن���وان 
 »بُع���د چه���ارم« روز پنجش���نبه 21 آبان ماه از س���اعت 
17  بعدازظهر با حضور داریوش ذوالفقاری راد در  مرکز 
 آموزش  نجوم ادیب برگزار می شود.  علاقه مندان برای 
 شرکت در این برنامه می توانند روز پنجشنبه 21  آبان  ماه

 س���اعت 17 بعدازظه���ر ب���ه مح���ل مرک���ز نج���وم ادی���ب 
 واقع در خیابان س���عادت آباد، جنب ورزش���گاه امین 

مراجعه کنند. 

توسط خانه گرافیک حوزه هنری برگزار می شود؛
نشست تخصصی گرافیک 

کامپیوتری زی براش
خانه گرافیک حوزه هنری ، سومین نشست تخصصی 
آش���نایی با گرافیک کامپیوتری را با عن���وان زی براش 
کبر عربیان در خانه هنرمندان  )Z brush  ( و با حضور ا
برگزارمی کند.علاقه مندان برای حضور در این نشست 
می توانن���د ن���ام و ن���ام خانوادگ���ی خ���ود را ب���ه ش���ماره 

09399500161 پیامک کنند.

ما ومجری، دوراهی اخلاق و مخاطب

شاید شما هم اخبار مربوط به ممنوع التصویر ش����دن یكی از مجریان صدا وسیما را 
شنیده باشید.بله، علی ضیا، مجری نس����بتا معروف رسانه، به خاطر حضور در یک 
میهمانی و توهین و تمسخر سرمربی یكی از تیم های فوتبال از حضور در برنامه های 
تلویزیونی منع شد. البته صرف  حضور در یک میهمانی یا توهین کردن به اشخاص، 
هیچ گاه باعث ممنوع الكار شدن افراد نمی شود، مهم تر از حضور یا توهین، فیلمی 
است که از آن جلسات به بیرون درز می کند و مشخص است مردمی که تشنه  شنیدن 
 اخبار مربوط به س����تاره ها هس����تند، در مدت زمانی کوت����اه این فیلم ه����ا را با دقت و 
چه بسا چندبار می بینند. درمورد اخیر، مجری جوان هیچ کنش  قبیح و غیرعرفی 
نداشته است، بلكه مثل س����ایر افرادی که به این اخلاق نادرست متصف هستند، 
ش����روع به ش����عار دادن علیه عوامل یكی از تیم های فوتبال کرده اس����ت که با پخش 
فیلم در اینترنت و شبكه های اجتماعی، مسوولان رسانه ملی با قرار گرفتن در یک 
دوراهی سخت و دشوار از میان میل مخاطب و تكریم اخلاق، دومی را انتخاب کردند 
و در تصمیمی کاملا اخلاقی و قانونی، مجری مذک����ور را از ادامه فعالیت  در تلویزیون 
محروم کردند. اما قضیه به همین جا ختم نمی ش����ود. پس از عذرخواهی مجری و 
 بخشش مربی فوتبال، حالا سیل درخواست های مردم و چهره ها برای لغو دستور

ممنوع التصویر شدن این بازیگر روانه رسانه ملی شده است. طبیعی است چالشی 
گر به نفع مخاطب تمام نش����ود، ادامه دار  که یک طرف آن میل مخاطب قرار گیرد، ا
خواهد بود و به این زودی ها فیصله نمی یابد. در اینجا مسوولین رسانه، نه می توانند 
اثرات نامطلوب اخلاقی  فیلم منتشر شده را نادیده بگیرند و نه می توانند از سرمایه، 
ج کرده اند، چش����م پوش����ی  هزینه و وقتی که برای پرورش و ش����هرت این مجری خر
 کنند. از طرف دیگر درخواست های مخاطبین برای حضور

آق����ای مج����ری در تلویزی����ون، فش����ار مضاعف����ی ب����ر 
گردانندگان جعبه جادویی وارد می کند. 

به نظر می رس����د در چنین ش����رایطی، رس����انه مجبور 
است راهكار  بینابینی در مواجهه با این مساله اتخاذ 
کن����د؛ راه����كاری ک����ه در آن ن����ه ظرفیت 
مهم مج����ری مش����هور از بین ب����رود و نه 
بی اخلاقی در جامعه گس����ترش یابد. 
باید منتظ����ر مان����د و دید مس����وولان 
رسانه ملی برای تادیب ستاره خود 
چه راه����كاری پی����ش م����ی گیرند. 
این راهكار می تواند  بیانگر  مقدار 

هوش و تدبیر آنها باشد.

توسعه پایدار 

عکس روزیادداشتدر شهر

روز سوم و شلوغ بیست و یکمین نمایشگاه مطبوعات

از 35 دشت و منطقه مطالعاتی آب زیرزمینی استان اصفهان،  8 منطقه در وضعیت بسیار نگران کننده است

هشت دشت بحرانی
3

3خ���������������ب���������������ر

آمارهای نگران کننده از وضعیت زمین خواری در استان

خیلی راحت زمین می خورند!

در آیین گشایش رسمی بیست و یکمین نمایشگاه بین المللی مطبوعات تبیین شد؛

مانیفست روحانی برای
 آزادی و امنیت رسانه ها

2س������ی������اس������ت

زنده گیری، شکار و قاچاق بلای جان حیات وحش استان شده است

پرندگان کمیاب اصفهان
 در مسیر انقراض

8

13

روزی ک���ه فرک���ی در پای���ان لی���گ چهاردهم 
قهرمان���ی س���پاهان را ب���ه م���ردم اصفه���ان و 
هواداران تیم���ش تبریک م���ی گفت فکرش 
را هم نم���ی کرد پس از نخس���تین شکس���ت 
تیم���ش برابر صب���ا در فصل جدی���د لیگ برتر 
ک���ن ، رها ک���ن« بش���نود و همین  ش���عار »حیا
موض���وع در نهای���ت س���بب ش���ود عط���ای 
 حض���ور در می���ان طلای���ی پوش���ان دی���ار 
نصف جهان را به لقایش ببخشد. سپاهان 

که این فصل را با 18 بازیکن بزرگسال آغاز کرده 
 بود، با ادامه لیگ پریرا، پادووانی، حاج صفی
و نویدکیا را نیز از دس���ت داد تا عم���لا نیمی از 
که  قدرت خ���ود را  از دس���ت داده باش���د؛ چرا
هریک از این بازیکنان می توانستند به تنهایی 
نتیجه یک دیدار را معلوم کنن���د. در نهایت 
حواش���ی پیش آمده برای سپاهان تا بدانجا 
پیش رفت که فرکی پ���س از توق���ف برابر تیم 

اتنهای جدولی استقلال اهواز و...

I S F A H A N - E - Z I B A  |  I S S N  2 4 2 3 - 7 5 4 X  |  V o l . 1 0  |  N o . 2 5 1 1  |  M O N D A Y .  9 N O V 2 0 1 5 www.isfahanziba.ir
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2

لاریجانی:  

تخریب در فصل
 انتخابات ضد مردم سالاری 

است
2

سردار جزایری: 

در 2 سطح نظری
 و عملی باید در مورد

 نفوذ کار کرد

ت����وم����ان 500  | ص���ف���ح���ه 16  | 2511 ش�����������م�����اره  | ده��������م س��������ال  | 1437 م�����ح�����رم 25  | 94 م��������اه آب���������ان 18 دوش�����ن�����ب�����ه

4

2

شمخانی:  

بدترین راه مقابله با 
نفوذ،تنزل به یک مساله 

جناحی است

در آیین رونمایی از اولویت بندی مولفه های نقشه فرهنگی اصفهان مطرح شد:

هم افزایی دستگاه های فرهنگی  رقم می خورد

نمایشگاه مطبوعات با  چاشنی 
پرفورمنس و نان تست!

 گزارش روزانه اصفهان زیبا  از بیست و یکمین نمایشگاه سراسری مطبوعات 

» خبرگزاری ایمنا« و  »روزنامه اصفهان زیبا« شبکه های اطلاع رسانی شهر  در نمایشگاه

10

آیا بازار سرمایه و تولید دستخوش تحول می شود؟

کاهش نرخ سود سپرده ها 
  از  حرف تا عمل

5

نگاهی به روند حواشی رخ داده در سپاهان

کاپیتان یا فرکی، کدام یک مقصرند؟ 

کز  امام جمع���ه اصفهان گفت: اعتق���اد دارم ک���ه باید مرا
تفریحی و گردش���گری کنار امامزادگان تقویت و توس���عه 
پیدا کند تا مردم در کنار امور تفریحی سالم با خانواده ها 

به امور مذهبی و فرهنگی نیز تشویق شوند.  
آی���ت الله س���ید یوس���ف طباطبایی ن���ژاد اظهار داش���ت: 
از متولی���ان بق���اع متبرک���ه انتظ���ار م���ی رود که ب���ه بحث 
فعالیت های فرهنگی بیشتر توجه کنند و همان طور که 
رهبر انقلاب نیز در س���خنان خود گفته اند، امامزادگان و 
کز و قطب های فرهنگی بزرگ هر  بقاع متبرکه باید به مرا

منطقه تبدیل شوند.
وی با اش���اره به اینکه نقش امامزادگان و بقاع متبرکه در 
امور فرهنگی و مذهبی کمتر از جایگاه مس���اجد نیست، 
اف���زود: بس���یاری از م���ردم در کنار مرق���د امام���زادگان به 
عبادت و راز و نی���از می پردازند که بهترین فضای موجود 

جهت انجام امور فرهنگی است. 

 آی���ت الله طباطبایی ن���ژاد اظهار داش���ت: پ���س از فرمان 
حضرت امام )ره( در خصوص رس���یدگی ب���ه بقاع متبرکه 
و موقوفات کش���ور اقدامات���ی انجام و وس���عت زیادی به 

امامزادگان کشور بخشیده شد.
نماین���ده ولی فقیه در اس���تان با بی���ان اینک���ه باید مردم 
و خیری���ن در راس���تای گس���ترش و آبادانی بق���اع متبرکه 
کز تفریحی و  کمک کنند، تصریح ک���رد:  درصورتی ک���ه مرا
تفرجگاه ها در جوار امامزادگان احداث ش���ود و گسترش 
پی���دا کن���د، محیط ه���ای س���الم و مذهبی ب���رای عموم 
خانواده ه���ا فراهم ش���ده و ب���ه گس���ترش فرهن���گ دینی 
کز علمی  جامعه کمک خواهد کرد. وی افزود: ایجاد مرا
و مطالعات���ی برای اس���تفاده جوان���ان و نیز فراهم س���ازی 
محیط های پاسخگویی و گفتمانی با قشر جوان جامعه 
سبب دور شدن از آفات تهاجم فرهنگی شده و مقابله با 
دسیسه های دشمن است. آیت الله طباطبایی نژاد  در 

پایان گفت: هر چه با نش���ر س���یره اهل بیت سبب جذب 
ش���ویم و در کن���ار آن کار فرهنگ���ی انج���ام دهی���م، از بروز 

بدعت ها و خرافات در بین مردم جلوگیری می شود.

امام جمعه اصفهان خواستار شد؛ 

کز تفریحی و گردشگری در جوار امامزادگان   گسترش مرا

س���خنگوی کمیس���یون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اس���لامی در گفت و گوی اختصاصی با خبرن���گار روزنامه 
اصفهان زیبا در پاسخ به این سوال که با توجه به انتخاب 
ش���هر اصفهان ب���ه عن���وان ش���هرجهانی صنایع دس���تی 
این کمیس���یون چه تمهیداتی ب���رای اختصاص بودجه  
برای این منظور اندیش���یده اس���ت، گفت: متاسفانه در 
 بخش صنایع دس���تی کمت���ر س���رمایه گذاری ک���رده ایم
ک���ه ب���ه بن���گاه ه���ای  و روال از گذش���ته اینگون���ه ب���وده 
تولی���دی بزرگ اهمی���ت داده ش���ده اس���ت، در حالی که 
 ای���ن واحده���ای تولی���دی در زم���ان تحریم آس���یب پذیر 

هستند.
کاتب اف���زود: ای���ن در حالی اس���ت ک���ه صنایع دس���تی و 
هنرمن���دان چ���ه  تحریم باش���د ی���ا نباش���د، آس���یب پذیر 

نیستند. وی خاطر نشان کرد: باید در این بخش میراث 
فرهنگی ب���ا هماهنگ���ی دول���ت پیش���نهاداتی ارائه دهد 
تا در عرص���ه صنایع دس���تی و حمای���ت از تولیدکنندگان 
صنایع دس���تی، نه فقط در اصفهان، بلکه در هر نقطه از 
ایران اس���لامی که هنرمندی هس���ت، تمهیدات خاصی 
اندیشیده شود. سخنگوی کمیس���یون برنامه و بودجه 
مجلس شورای اسلامی گفت: حمایت از صنایع دستی 
 ه���م اش���تغال بالای���ی ب���ه دنب���ال خواه���د داش���ت و هم 

تحت تاثیر تحریم ها نخواهد بود.
کید ب���ر اینکه مواف���ق افزایش س���رمایه گذاری  کاتب با تا
در حوزه صنایع دس���تی هس���تیم، گفت: خوش���بختانه 
کن���ون دول���ت و می���راث فرهنگ���ی ب���ه ای���ن اعتقاد   ه���م ا
رسیده اند، اما مشکل اینجاست که وضعیت اقتصادی 

کشور خوب نیس���ت. وی اضافه کرد: این در حالی است 
که سرمایه گذاری در بخش صنایع دستی به نفع اقتصاد 

کشور است.
وی با اش���اره ب���ه اینکه رش���د اعتب���ارات در ح���وزه میراث 
فرهنگ���ی در بودجه 94 ب���الا بوده اس���ت، تصری���ح کرد: 
مصیبت اینجاست که 85 درصد بودجه کشور در بخش 
هزینه ای صرف می ش���ود که نه تنها در دو سال گذشته 
اینگونه بوده، در بودجه س���ال آینده هم به نظر می رسد 
همین روال ادامه خواهد داشت. کاتب ادامه داد: با این 
وضعیت، چگونه می توان انتظار داش���ت به تولید کشور 
کمک ش���ود؟ وی گفت: عملکرد دولت و مجلس در این 
حوزه خوب نبوده است؛ چرا که هر روز هزینه های کشور 

بیشتر می شود.

سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی:

سرمایه گذاری در بخش صنایع دستی به نفع کشور است  

 جاده دو طرفه علویجه به سمت پلیس راه اصفهان– تهران
یک���ی از ج���اده های پ���ر تص���ادف اس���تان اصفهان اس���ت. 
 تکمیل باند دوم این جاده به دلیل آم���ار بالای تصادفات، 
دسترس���ی های متعدد و غیر ایمن ش���رکت های صنعتی، 
نداش���تن پارکین���گ و توقف���گاه های مناس���ب و نداش���تن 
دور برگ���ردان، جزء اولویت ه���ای اداره کل راه و شهرس���ازی 
 ب���وده اس���ت. مدی���ر س���اخت و توس���عه راه ه���ای اداره کل 
راه و  شهرس���ازی اصفهان ضم���ن اعلام آماده ش���دن14/5 
کیلومت���ر  از بان���د دوم ج���اده علویجه به س���مت پلی���س راه 

اصفه���ان – تهران، گف���ت: احداث بان���د دوم ای���ن محور از 
س���ال 91 آغاز ش���د و هم اینک کیلومتر 18/5 تا کیلومتر 33 
این محور آماده بهره برداری اس���ت. حمیدرضا امیرخانی 
 اظهار ک���رد: کل ط���ول ای���ن مس���یر   39 کیلومتر اس���ت که 
سه کیلومتر آن سه سال پیش آسفالت شد. وی خاطرنشان 
کرد: 13 کیلومتر دیگر این جاده در آس���تانه شروع عملیات 
کنون عملیات بسترسازی سه کیلومتر  اجرایی است که تا
آن نیز انجام شده است. امیرخانی، کیفیت اجرای این پروژه 
را در  10 سال اخیر مثال زدنی دانست و گفت: در این پروژه از 

قیر موسوم به »امولسیونی« با فرمولاسیون جدید به عنوان 
لای���ه »پریمکت« ملزم به انجام تس���ت های آزمایش���گاهی 
 ب���ه ط���ور  صددرص���د اس���تفاده ش���ده ک���ه از نظ���ر قابلی���ت
نفوذپذیری، چسبندگی، پوش���ش قیر، مصالح و انسجام 
دانه بندی حائز  مشخصات مطلوب است. شهرام عباسی، 
کنون 80 میلیارد ریال در  کارش���ناس این پروژه نیز  گفت: تا
این محور هزینه شده است و در صورت تامین 120میلیارد 
 ریال اعتبار دیگر، 13 کیلومت���ر باقی مانده از این مس���یر نیز 

تکمیل خواهد شد.

کیفیت اجرای پروژه جاده علویجه به اصفهان مثال زدنی است

محكومیت صهیونیسم به عنوان شكلی از 

نژادپرستی در سازمان ملل متحد )1975م(
صهیونیسم ،جریانی است که از اواخر قرن نوزدهم به منظور ایجاد 
گی صهیونیسم،  یک میهن یهودی به وج��ود آم��د. مهم ترین ویژ
برتری طلبی نژادی است. آنان معتقدند که از دیگران ارزشمندتر 

هستند و همه ثروت های جهان باید در اختیار آنان باشد. بر اساس 
این اصول بود که دولت غاصب اسرائیل در قلب جهان اسلام شكل 
گرفت و خود را بر جغرافیای سیاسی کشورهای اسلامی تحمیل کرد. 
با این مقدمه، مجمع عمومی سازمان ملل متحد در تاریخ دهم 
نوامبر 1975  با صدور قطعنامه 3379 اعلام کرد که صهیونیسم یكی 
از گونه های نژادپرستی و تبعیض نژادی است. صدور این قطعنامه، 

گرچه موجودیت رژیم صهیونیستی را زیر سوال می برد، اما در مقام 
عمل در رفتار این رژیم اشغالگر تاثیری نداشت. رژیم صهیونیستی 
پس از ای��ن قطعنامه نیز  از ادام��ه روش نژادپرستانه خ��ود دست 
برنداشت و آن را ادامه داد. در نهایت، این قطعنامه 16سال بعد در 
جریان کنفرانس صلح مادرید میان اعراب و اسرائیل در اوایل نوامبر 

1991  لغو شد!
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سامانه مدیریت ضریب نفوذ اینترنت کشور، آخرین وضعیت 
نف���وذ اینترن���ت در ایران را ت���ا پایان س���ه ماهه اول س���ال 94 
اعلام کرد. ضری���ب نف���وذ اینترنت در کش���ور بر مبن���ای آمار 
س���امانه مدیریت ضری���ب نفوذ اینترن���ت ب���ه 82,12 درصد 
رسیده اس���ت و این درحالی اس���ت که پیش از این، ضریب 
نفوذ اینترنت در ای���ران، 73 درصد بود. براس���اس آمار ارائه 
ش���ده از کل اتص���الات در کش���ور، ضری���ب نف���وذ اینترنت با 
احتس���اب 61 میلی���ون و 709 ه���زار و 929 کارب���ر ب���ه دس���ت 
 آمده اس���ت و تعداد مش���ترکان اینترنت بر مبنای جمعیت
 75 میلیون و 149 هزار نفری  ای���ران، 43 میلیون و 26 هزار و 
279 نفر اعلام شده است.در گزارش ضریب نفوذ اینترنت در 
ایران، بیشترین اتصالات کاربران ایرانی مربوط به اینترنت 

موبایل است و پس از آن اینترنت ADSL بیشترین کاربر را در 
کشور به خود اختصاص داده اس���ت. بر این اساس، ضریب 
نفوذ اینترن���ت ADSL در کش���ور ب���ه 22,07 درصد رس���یده 
 که تعداد کارب���ران ای���ن فن���اوری، 16 میلی���ون و 582 هزار و
 53 کاربر  و  تعداد مش���ترکان آن ش���ش میلی���ون و 632 هزار 
و 821 مش���ترک اعلام ش���ده اس���ت. همچنین ضریب نفوذ 
 اینترنت موبایل با توس���عه 3G در کش���ور به 38,67 درصد
 رس���یده و29میلی���ون و 58 ه���زار و 719 ایران���ی ب���ا موبای���ل 

 خ���ود ب���ه اینترن���ت متص���ل م���ی ش���وند. برآوردها از س���ایر 
کش���ور نش���ان م���ی ده���د  ش���اخص ه���ای اتص���الات در 
ک���ه همچن���ان ش���ش میلی���ون و 934 ه���زار و 760 نف���ر 
 در ای���ران از طری���ق اینترن���ت دای���ل آپ متصل می ش���وند و
 ضری���ب نف���وذ ای���ن فن���اوری منس���وخ ش���ده ب���ا احتس���اب 
 سه میلیون و 467 هزار و 380 مشترک، 9,23 درصد است. 
در گزارش س���امانه مدیریت ضری���ب نفوذ اینترنت کش���ور، 
پنج اس���تان تهران، مازندران، ق���م، اصفهان و خوزس���تان 

دارای بیش���ترین ضریب نفوذ اینترنت در کشور هستند که 
تهران ب���ا 14 میلی���ون و 392ه���زار کارب���ر دارای ضریب نفوذ 
118,13 درصدی است و 11 میلیون و 85 هزار مشترک دارد.
 در این رده بندی اس���تان قم با ضریب نف���وذ 100,39 درصد
 و ی���ک میلی���ون و 156 ه���زار کارب���ر، اصفه���ان ب���ا ضری���ب 
نف���وذ 95,46 درص���د و  چه���ار میلی���ون و 657 ه���زار و 
 772 کارب���ر و خوزس���تان ب���ا ضری���ب نف���وذ 94,85 درصد و 
 چهار میلی���ون و 298 ه���زار و 197 کاربر در رتب���ه های بعدی
استان های دارای بیشترین ضریب نفوذ اینترنت قرار دارند.

برمبنای این شاخص ها، استان خراسان شمالی با ضریب 
نفوذ 41 درصد، دارای کمترین ضریب نفوذ اینترنت و کاربر 

در کشور است.

ضریب نفوذ اینترنت اصفهان به 95درصد رسید

اصفهان در رده چهارم ضریب نفوذ اینترنت کشور 

ک: یک ش���هر فرهنگی  تابنا
م��صائ����ب س���ه س�����الن   و 

تئ�ا ت�ر!

فارس: مهاجرت، مدیریت 
ش���هری اصفه���ان را مختل 

کرده است

پژمان گنجی پور

زیب���ا بروف���ه،  بازیگر: تك���راری ب���ودن بازیگر در 
پروژه های مختلف به خاطر نبود یا کمبود بازیگر 
است و دوم اینكه وقتی سرمایه گذار و تهیه کننده 
خوب در سینما نباشد، به ناچار هر کسی اجازه 
ورود به س���ینما پیدا می کند و ب���ه محض اینكه 
بتواند س���رمایه ای بیاورد و مراودات اینچنینی 
انجام دهد، مشغول به فعالیت گسترده خواهد 
شد. در این زمینه چیز هایی می شنوم که جالب 
اس���ت، به عن���وان نمون���ه برخی اف���راد که قصد 
بازیگری دارند، قبل از حضور در فیلم به عنوان 
سرمایه گذار وارد می شوند و بعد بازی می کنند. 
این اخبار خوشایندی نیست و امیدوارم دروغ 

باشد، اما بعید می دانم.

محمد حیدری، دبیر جش���نواره فجر: نكته 
مه���م و در عی���ن ح���ال مخ���رب، آمیختگ���ی 
سیاس���ت ب���ا مقول���ه هن���ر اس���ت. بای���د نگاه 
سیاس���ی از جش���نواره فیل���م فج���ر برداش���ته 
ش���ود و آث���ار را در فضای���ی ب���دون تعصب���ات 
سیاسی سنجید. حال س���وال این است که 
آی���ا می ت���وان از دس���تاوردها و س���رمایه های 
اینچنین���ی گذشت؟پاس���خ م���ن این اس���ت 
ک���ه خی���ر، بنابرای���ن ای���ن انتق���اد که چ���را به 
 سینمای انقلاب به شكل مستقیم پرداخته
نمی ش���ود، به نوعی به حاشیه رفتن است و 
باید جشنواره فجر را به عنوان یک پدیده در 
طول سی و اندی سال مورد بررسی قرار داد.

محمدرض���ا قربان���ی، مدی���ر رادی���و نمای���ش: 
امیدواریم بتوانیم ادبیات دفاع مقدس را جهانی 
کنیم و نویسندگان و هنرمندان متعهد در تمامی 
عرصه های هنری با انتقال مفاهیم و ارزش های 
اله���ی آن دوران، جهانی���ان را به مق���دس بودن 
گاه سازند. همان طور که در همه دنیا  دفاع ما آ
هنرمن���دان تلاش م���ی کنند جنگ ه���ای خود 
را ب���ه س���ایرین معرفی کنن���د. هنوز  فیل���م های 
جنگی آلمان و اروپا از تلویزیون پخش می شود، 
 ام���ا آنچه در ای���ن آثار برجس���ته ش���ده، مبتنی بر 
قهرمان پ���روری و قصه پردازی اس���ت، در حالی 
که دفاع مق���دس ما بر پای���ه ایدئولوژی هدفمند 

انجام گرفت.

دکتر محمدمطهری ، پژوهشگر: بدون شک 
مسائلی مانند انتخابات، برجام و نحوه مواجهه 
با غرب از اهمیت بسیار بالایی برخوردارند و باید 
به آنها به جدیت پرداخته شود. حتما باید کاری 
کنیم که آمریكا هیچ غلطی نتواند بكند، ولی این 
به این معنا نیس���ت که با سكوت خود بگذاریم 
ش���روران داخلی ه���ر غلطی خواس���تند بكنند.  
وقتی عناوین مهم خبری از امور سیاسی و گاه 
اقتصادی فرا تر نمی رود، ناخواسته طوری القا 
می شود که مسوولان جز مس���ائلی که با حفظ 
نظام مرتبط است، دغدغه مهم دیگری ندارند 
و ارعاب قرار است فقط نسبت به دشمنان نظام 

صورت گیرد.

 در سینمای ما

سرمایه گذارها بازیگر می شوند
 باید نگاه سیاسی

از جشنواره فجر  برداشته شود

 ادبیات دفاع مقدس را 
جهانی کنیم

 رسانه ها باید نسبت به 

شروران داخلی حساس باشند
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می شوند
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از  یک�ی  در  را  فراغت�ش  اوق�ات  انق�اب  از   قب�ل 
بیمارستان های نزدیک به محل زندگیش به سر می برد تا 
مخارج تحصیلش را فراهم نماید. بیشتر پرسنل بیمارستان 
او را می ش�ناختند او با اس�تفاده از این ش�رایط مناس�ب 
مجروحین در گیری ه�ای تظاهرات علیه رژیم ش�اه را به 
زیرزمین  بیمارس�تان انتقال می داد تا مقدم�ات مداوای 
آنه�ا را فراهم کند نیروهای س�اواک هم که متوجه ش�ده 
بودند او را دستگیر و ش�کنجه نمودند. در جریان پیروزی 
انقاب و تعطیلی دانشگاه ها به خدمت سربازی اعزام شد و 
مسوولیت امور دارویی و تجهیزات پزشکی سپاه را بعهده 
گرفت. با شروع جنگ، مسوول اداره بهداری رزمی نیروی 
زمینی سپاه در جنوب  کشور ش�د نوع مسوولیتش اقتضا 
می کرد که در پشت جبهه ها باشد ولی او ترجیح داد در خط 
مقدم و در کنار رزمنده ها به سر ببرد او که دنیا را پلی برای 
عبور به سمت ملکوت می دانست، س�رانجام در عملیات 

کربای پنج به سمت آسمان پر کشید. 

در کنار رزمنده ها 

شهید نوروز علی آذریان 

ستاد کنگره بزرگداشت 
شهدای مسجد فاطمیه )س( اصفهان 
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